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W O O R D E L I J K  V E R S L A G  

van de openbare vergadering van de gemeenteraad,  gehouden op 8 jul i  2020 ,  ’s  avonds 

om 19.00 uur in de raadzaal  te  Naaldwijk  

Aanwezig  

Voorz i t ter  :  B.R.  Arends   

Raadsgr i f f ie r  :  A.P.M.A.F.  Bergmans.  

Leden :  A.J .  van den Berg,  A.  de  Bloeme, L.G.  Boekest i jn ,  J .  Bogaard ,  

A.  Bongaards,  P.D.  van der  Doorn,  P.J .L .J .  Dui jsens ,  J .J .  Eel t ink ,  

A.N.  van der  Ei jk -Groeneveld,  N.J .M.  de Gier ,  R.  van der  Giessen,  

A.  van Harmelen,  C.D.M. Hei j l ,  B.M.  Hof land,  P.N.  Hoogerbrugge,  

C.  Huisman,  P.D.  Immerzeel ,  J .  de Jong,  R.K.  Keizer ,  

G.W.C.  van der  Knaap,  D.  van Koppen,  M.A.J .  Leerdam, R.G.A.  Le l ieve ld,  

C.  van der  Mark,  A.P.  van der  Meer,  J .J .  van Rossum, U.M. Spaans,  

C.Y.  van Staaldu inen ,  M.D.  van der  Ste l t ,  M.W.M. Stokkers ,  J .G.M.  Sui jker -

van Wingerden,  R.C.H.  Vals tar ,  J .  van Veen,  J .  Vermeer-de  Smi t ,  

P.  Voskamp, J .G.M.  Wi tkamp,  S.J .N.  Zuyderwi jk  en M.H.P.M.  Zuidgeest .  

 

Wethouders  :  A.  Abee,  J .A.  Gard ien -Reinders ,  L .K.  Sni jders ,  B .P.M.  van der  Stee,  

P.  Varekamp en  P.A.  Vreugdenhi l .  

 

Afwezig  :  P.  Schef fe rs -van der  Le ly .  

 

1.  OPENING EN MEDEDELINGEN  

 

De voorz i t te r :  De  vergader ing is  geopend.  Goedenavond.  Iedereen van ha r te  welkom in  de  

raadzaal  en  ook welkom aan  de lu is teraars  en k i j kers  e lders .  Ber icht  van verh inder ing is  

ontvangen van mevrouw Schef fers  en de  heer Spaans  kan hopel i jk  in  goede gezondheid deze 

vergader ing doors taan,  maar h i j  za l  het  ge lu id  dat  we van hem kennen vanavond wel  ie ts  

minder t imbre moeten geven.   

 

De heer Dui jsens :  Misschien moet  u  hem extra spreekt i jd  geven.  

 

De heer Spaans:  Ik  kan n iks  garanderen ,  voorz i t ter .  

 

De voorz i t te r :  Er  is  aan eenieder een p lek toegewezen in  de raadzaal ,  hetz i j  aan de r ing dan 

wel  op de publ ieke  t r ibune.  Deelname aan de beraads lag ingen en s temmingen kan dus vanaf  

de toegewezen p lek.  Over igens aan ind iv iduele microfoons ,  dus u hoef t  n ie t  naar het  

spreekgestoel te  te  lopen .  

 

2.  VASTSTELLING VAN DE AGENDA  

 

De voorz i t te r :  Conform de afspraak gemaakt  in  de vergader ing van he t  pres id ium gaan we 

vanavond af ronden en gelet  op het  aanta l  agendapunten vraagt  da t  om een goede verdel ing 

van spreekt i jden.  Daar bent  u  natuur l i jk  ook ze l f  verantwoordel i jk  voor  a ls  het  om de e igen 

spreekt i jd  gaat ,  maar  met  het  co l lege heb ik  de  verdel ing van de spreekt i jd  per  onderwerp  

afgestemd,  zodat  de to ta le  spreekt i jd  van het  co l lege n ie t  voor t i jd ig  is  benut .  Het  co l lege heb 

ik  verzocht  in  eers te en tweede te rmi jn  op hoofd l i jnen te  reageren.  U hee f t  de 

spreekt i jdverdel ing ontvangen en u kunt  z ien da t  het  n ie t  anders  kan dan  op hoofd l i jnen.  Ik  

neem aan dat  daar  ook begr ip  voor  is  en da t  daarom waarschi jn l i jk  ook n ie t  iedere vraag  

beantwoord kan  worden.  
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De in le iders  b i j  de in i t ia t ie fvoors te l len hebben  bu i ten de spreekt i jden van hun f ract ies  een 

ext ra spreekt i jd  van d r ie  minuten en in  a l le  geval len za l  de gr i f f ie r  a ls  ext ra t i jdwaarnem ing 

optreden.   

Wi j  gaan ervan u i t  dat  we om 22.30 uur  kunnen s temmen  en iedereen d ie  dan fys iek in  de 

raadzaal  aanwezig is  kan s temmen.  Wie n ie t  aanwezig is  b i j  de aanvang van de s temming 

wordt  geacht  de vergader ing te  hebben ver la ten en wie op een  la ter  moment  a lsnog in  de 

raadzaal  aanwezig is ,  kan op dat  moment  weer meedoen .  Maar om 22.30  uur  beginnen we 

met  de s temming.  En  wie  er  n ie t  is ,  d ie  s temt n ie t .  Als  er  dan over  een  onderwerp  is  gestemd 

en u bent  n ie t  b i j  een eerdere s temming aanwezig geweest ,  dan  gaan we d ie n ie t  overdoen.  

Ik  k i jk  even naar de agenda.  De mot ies 13 .1 t /m 13.4 z i jn  besproken door  de commiss ie.  Ik  

constateer  dat  de mot ies worden gehandhaafd.  Is  er  nog behoef te  aan verdere  beraads lag ing 

over  deze mot ies? Of  kunnen deze d i rect  in  s temming worden gebracht?  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Heel  kor t .  

 

De voorz i t te r :  Een kor te  beraads lag ing dus en da t  ge ldt  ook voor de  andere ind ieners .  Mot ie  

13.5 word t  vanavond behandeld en in  s temming gebracht  en mot ie  13 .6 wordt  eers t  door  de 

raadscommiss ie MO van 7 september behandeld .  

 

De heer Hofman:  Voorz i t ter .  Ik  begr i jp  dat  d i t  tegenwoord ig misschien gebru ike l i jk  is ,  maar 

vo lgens mi j  is  d ie  mot ie  b i jna raadsbreed.  Ik  wi l  er  vanavond ook gel i jk  over  s temmen,  zodat  

we in  een n ieuw school jaar  met  een schone agenda kunnen beginnen .   

 

De voorz i t te r :  Ik  v ind he t  pr ima,  maar kan iedereen daarmee akkoord gaan? Dan wordt  mot ie  

13.6 vanavond d i rect  behandeld en in  s temming gebracht .  

Gis teren hee f t  u  van de  wethouder een memo on tvangen over de vragen rondom de Hofv i l la .   

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Er  s taan nog enkele rondvragen van f ract ies  over  de Hofv i l la  

open.  We hebben g is te ren van de wethouder een memo gekregen met  veel  antwoorden,  maar 

d ie  roepen ook weer n ieuwe vragen op .  Ik  wi l  de  voorz i t ter  van de  commiss ie MO vragen 

begin vo lgende week een ext ra commiss ievergader ing in  te  lassen  om dat  op een rust ige  

manier  met  e lkaar  te  kunnen bespreken .  Ik  denk  dat  het  geen recht  doet  door de Hofv i l la  

vanavond h ier  te  behandelen.   

 

De voorz i t te r :  He t  voors te l  is  deze vragen vanavond van de agenda af  te  ha len  en de 

voorz i t ter  van de commiss ie MO te verzoeken voor vo lgende week een ext r a vergader ing  u i t  

te  schr i jven.  

 

De heer Keizer :  En daarb i j  ook de schoolbesturen en de d i rect ie  u i t  te  nodigen.   

 

Mevrouw Van der  Knaap :  Voorz i t te r .  Op z ich v ind ik  dat  een geweld ig  p lan,  maar ik  wi l  

v ragen of  dat  misschien a l  in  september kan .  We hebben namel i jk  dan ook weer een n ieuw 

bestuur  b i j  WSKO en dan a l les  in  één keer worden meegenomen .  Ik  heb van de d i recteur  van 

Hofv i l la  begrepen dat  er  in  september ook gekeken wordt  hoe verder .  Bovendien gaan de 

scholen vo lgens mi j  vo lgende week a l  d icht .  Het  l i jk t  mi j  qua p lanning handig d i t  in  

september te  doen.  

 

Mevrouw Vermeer-de Smi t :  Voorz i t te r .  Ik  wi l  me daar graag b i j  aans lu i ten.  De problemen z i jn  

nu opgelost  en ik  heb begrepen dat  e r  heel  veel  over leg is  geweest  en  de schoolbesturen to t  

overeenstemming z i jn  gekomen.  Dus de noodzaak om dat  vo lgende week te  doen l i jk t  mi j  n ie t  

aanwezig.   
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De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Ik  denk da t  het  n ie t  goed is  in  september,  want  dan hoeven we 

nauwel i jks  ie ts  te  bespreken.  Het  is  nu  hot  en e r  word t  wel  gezegd dat  a l les  o pgelost  is ,  

maar a ls  ik  vandaag de WOS-ber ichten lees,  dan is  er  toch nog wel  wat  aan de hand.  We 

halen ze l fs  de NOS,  omdat  er  een gymzaal  in  een les lokaal  wordt  omgetoverd.  Ik  denk dat  d i t  

ju is t  een zaak is  d ie  nu besproken moet  worden.  Eigenl i jk  zouden we dat  wel  vanavond 

moeten doen,  maar goed,  vanwege de gekke spreekt i jden is  d ie  mogel i jkheid er  gewoon n iet .  

Dus zo snel  mogel i jk  moeten we datgene doen wat  de wethouder heef t  aangegeven.  Het  is  

ook een heel  vreemde memo. Al ler le i  v ragen worden gewoon n ie t  beantwoord  en er  word t  

een gekke draai  gemaak t .  Onze f ract ie  wi l  zo snel  mogel i jk  daarover met  de wethouder en 

eventueel  de schoolbesturen in  gesprek.  

 

De heer Keizer :  Het  l ie fs t  vo lgende week  en  a ls  dat  n ie t  mogel i jk  is ,  dan zou ik  het  in  de 

vergader ing van vanavond wi l len vasthouden.  Ik  denk dat  h ierover  beter  gediscuss ieerd kan 

worden in  de  commiss ievergader ing ,  maar  september v ind ik  te  laat .  

 

De voorz i t te r :  Ik  k i jk  even naar de gr i f f ier .  Het  aanvragen van een ext ra  

commiss ievergader ing is  het  voorrecht  van  de raad.  

 

De gr i f f ie r :  Mi jnheer  de voorz i t ter .  Dat  loopt  v ia  de voorz i t ter  van de  commiss ie  en normal i ter  

wordt  dan  zeven dagen van tevoren een oproep voor een commiss ievergader ing verzonden.  

Tenz i j  men anders wi l  op voors te l  van de voorz i t ter  en de commiss ie.  Zo n ie t ,  dan v ia  het  

pres id ium.  

 

De voorz i t te r :  Ik  begr i jp  dat  er  een voors te l  is  om d i t  in  een ext ra  commiss ievergader ing te  

doen.  Als  u dat  wi l t  doen,  dan verzoek ik  u  dat  nu aan te  geven,  zoda t  het  voors te l  van deze 

agenda kan worden gehaald.  

 

De heer Keizer :  Ik  doe dat  voors te l ,  maar de meerderheid van de raad gaat  over  de agenda 

van vanavond.  

 

De heer Dui jsens :  Ieder l id  kan een commiss ievergader ing voors te l len .  

 

De heer Keizer :  Ik  heb een voors te l  gedaan.  

 

De voorz i t te r :  U kunt  h ie rvoor  een voors te l  doen en a ls  u  dat  doet ,  dan za l  de voorz i t ter  van  

de commiss ie dat  honoreren.  Ik  s te l  voor  dat  u  dat  verder  met  de  voorz i t ter  van de 

commiss ie afhandel t  en een nader t i jds t ip  bepaa l t ,  zodat  het  vanavond h ier  a ls  onderdeel  

van de agenda kan worden  afgehaald.  

Ik  za l  u  op het  moment  dat  we toe  z i jn  aan de vragenronde vragen o f  u  d ie  mondel ing of  

schr i f te l i jk  wi l t  a fhandelen.   

Verder  kan ik  u  melden dat  a ls  de vergader ing  onverhoopt  n ie t  b innen  de vastgeste lde t i jd  

za l  kunnen worden afgehandeld,  de ve rgader ing  conform ar t ike l  13 van  het  reg lement  van 

orde wordt  geschorst  en  morgenavond wordt  voor tgezet .  

 

De heer Dui jsens :  Mi jnheer de voorz i t te r .  We hebben toch afgesproken dat  we doorgaan to t  

het  b i t tere e inde?  

 

De voorz i t te r :  Ja,  maar om 22.30 uur  za l  ik  u  v ragen wat  u  wi l t .  A ls  we dan b i j  agendapunt  7  

z i jn ,  dan weet  ik  n ie t  o f  u  zu l t  zeggen door te  gaan to t  het  b i t tere e inde .  

 

De heer Van der  Mark :  Voorz i t ter .  Wat  doen we dan met  14 ju l i ,  de reservedatum voor de  

raadsvergader ing?  
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De voorz i t te r :  Da t  is  gewoon een reservedatum voor de  raadsvergader ing,  maar vo lgens het  

reg lement  van orde gaan we morgen verder  a ls  de vergader ing vandaag n ie t  to t  een e inde 

komt.  

 

De heer Hofman:  Dat  is  anders een mooi  moment  voor  een commiss ieavond,  d ie  reservedag.  

 

De voorz i t te r :  Daar gaat  de voorz i t ter  van  de commiss ie over .  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Nog een k le ine opmerk ing.  Volgens mi j  moet  agendapunt  10C 

eers t  in  s temming gebracht  worden,  nog voor 10A en 10B.  Het  gaat  daarb i j  over  de 

Kustv is ie….  

 

De voorz i t te r :  Da t  komt vast  goed.  Bi j  dezen is  de agenda vastgeste ld .  

 

3 .   SPREEKRECHT VOOR BURGERS  

 

De voorz i t te r :  Er  z i jn  v i j f  insprekers ,  d ie  ieder  v ier  minuten kunnen inspreken .  Als  eers te de  

heer Van Ei jk  namens de belangengroep Kerk laan,  d ie  inspreekt  over  agendapun t  9  inzake 

Kerk laan 63 te  Water ingen .  

 

De heer Van Ei jk :  Goedenavond.  Geachte burgemeester  en leden van de  raad.  Mi jn  naam is  

Lambert  van Ei jk  en ik  spreek vanavond namens Belangengroep  Kerk laan Water ingen.  Deze 

te l t  35 adressen.  Onder spreekrecht  voor  bur gers  v indt  u  de f i le  ‘p resentat ie  Belangengroep 

Kerk laan’  met  daar in  wat  v isual isat ies .  

Laat  ik  beginnen met  te  zeggen dat  er  absoluut  geen weerstand  is  tegen  woningen of  

appartementen op de  locat ie  Kerk laan 65  to t  en met  69.  Hoe is  een en ander to t  nu toe  

ver lopen? Het  eers te ontwerp  voor  het  appar tementencomplex  is  in  2017 getoets t .  Over het  

toen a l  v i j f  woonlagen hoge ontwerp  s taat  b i jvoorbeeld le t ter l i jk  in  de quickscan van mei  

2017 geschreven:  “de bouwmassa van uw in i t ia t ie f  is  te  hoog en komt te  d icht  b i j  de 

bestaande omringende bebouwing”.   

Dan de aanvraag  omgevingsvergunning van jun i  2018.  Met  de adv iezen u i t  de quickscan l i jk t  

n ie ts  te  z i jn  gebeurd .  Ook het  ontwerp van 2018 i s  v i j f  woonlagen hoog en zeer d icht  op de 

bestaande omringende bebouwing.  T i jdens een bezoek van de wethouders Gard ien en  

Sni jders  aan de Kerk laan in  september 2018 conc ludeerden ook z i j  dat  een en ander veel  te  

groot  zou worden en te  d icht  op de oml iggende woningen.  De aanvraag werd afgewezen met  

de boodschap aan de in i t ia t ie fnemer om met  ons  in  over leg te  gaan.  

Van september 2018 to t  september 2019 is  er  bu i ten het  z icht  van omwonenden gewerkt  aan 

het  p lan en was de bedoelde burgerpar t ic ipat ie  door enkele raads leden overgenomen.  Is  dat  

nu wat  we met  par t ic ipat ie  voor  ogen hebben ?  

In  september 2019 werd ons het  n ieuwe p lan gepresenteerd dat  op deta i l s  na ident iek  was 

aan het  ontwerp van 2018.  Een over lega fspraak vo lgde met  a ls  en ig resu l taat :  het  meer  

in tegreren van he t  t rappenhuis  aan de achterz i jde van het  complex.  

Dan nu de hu id ige aanvraag van december 2019.  Het  p lan is  ten opz ichte  van  2018 

nauwel i jks  gewi jz igd en  het  ontwerp is  qua bouwmassa dus hetze l fde gebleven.  Beide 

wethouders z i jn  vreemd genoeg nu wel  akkoord.  Op de vraag  aan wethouder Sni jders  

waarom hi j  nu van  mening  is  veranderd kregen wi j  geen antwoord en verwees h i j  naar  de 

raad d ie  u i te indel i jk  h ie rover  een bes l iss ing za l  moeten nemen.  

T i jdens de vergader ing  van de commiss ie Ruimte  van 16 jun i  was e r  veel  k r i t iek  en werd 

aangedrongen op verder  over leg met  omwonend en.  Toch is  het  p lan,  om verdere ver t rag ing 

te  voorkomen,  aan de raad voorgelegd.  

Het  p lan is  inmiddels  d r ie  jaar  oud en in  de derde ronde beland en  het  ontwerp is  qua  

bouwmassa n ie t  veranderd.  Je kunt  je  dus a fvragen wie h ier  nu e igenl i jk  de ver t rag ing 

veroorzaakt .  
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Weet  eenieder ook dat  het  ge lu ids rapport  u i t  de aanvraag van 2018 n ie t  i s  geactual iseerd 

voor de huid ige aanvraag van 2019?  

De t iming om d i t  p lan v lak voor de vakant ieper iode in  de raadvergader ing te  brengen v inden 

wi j  zeer  ongelukk ig.  Er  lopen momenteel  a l  enke le Wob-verzoeken en wi j  wi l len 

waarschi jn l i jk  nog ext ra  in format ie  opvragen en ontvangen.   

Ik  ga af ronden.  Als  omwonenden hopen wi j  dat  u  a ls  gemeenteraad vanavond geen verk lar ing 

van geen bedenkingen a fgeef t .  Nogmaals ,  wi j  z i j n  n ie t  tegen  appartementen,  maar het  moet  

echt  k le iner .  Wi j  z i jn  en  b l i jven bere id to t  ve rder  over leg a ls  d i t  le id t  to t  verbeter ing voor de 

omwonenden.  Wi j  hebben d i t  ook de heer  Dr ies g is teravond la ten weten toen h i j  ons 

benaderde.  Dank voor uw aandacht .  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l .  Dan ben ik  nu b i j  mevrouw Simons.  Van har te  welkom. Aan u het  

woord.  

 

Mevrouw Simons:  Dank u wel .  Geachte burgemeester  en leden van de  raad.  Mi jn  naam is  

Louisa Simons en ik  spreek h ier  vanavond a ls  e igenaar van de d i rect  aangrenzende kapsa lon 

en woning Kerk laan 63.  Ui teraard  wi l  ik  ook  namens Belangengroep Kerk laan Water ingen 

enkele zaken vanavond meegeven.  Het  is  a l  vaak gezegd,  maar er  is  absoluut  geen 

weerstand tegen woningen of  appartem enten op de locat ie  Kerk laan 65 -69.  Al leen lager en  

een s tuk smal ler ,  zodat  er  ook meer ru imte ,  l icht  en lucht  onts taat  met  de panden in  de 

Kerk laan en de Van Goghstraat .   

We hebben behoor l i jk  wat  f ract ie leden b i j  ons op bezoek gehad om de s i tuat ie  ter  p lekke te  

la ten beleven.  Bi jna  a l le  bezoekers  spraken u i t  dat  het  bouwplan te  g root  is  voor  de locat ie  

en te  d icht  op de d i rect  omwonenden en de impact  onacceptabel .  Op 20 jun i  hebben wi j  de 

h ierb i j  bet rokken s tedenbouwkundige u i tgenodigd om de s i tuat ie  te r  p lekke te  be leven.  

Helaas hebben we to t  nu  toe nog geen enkele  react ie  ontvangen.   

We z i jn  nu dr ie  jaar  en d r ie  ontwerpen verder ,  waarb i j  er  behoudens wat  arch i tecton ische en 

k le ine aanpass ingen aan  de massal i te i t  n ie ts  veranderd is  ten opz ichte van de afwi jzende 

quickscan 2017.   

De doelgroep  van het  appartementencomplex,  zo  wordt  aangegeven,  z i jn  senioren.  In  de 

s tukken s taat  dat  de appartementen voor doors t roming zu l len zorgen van  senioren u i t  soc ia le  

woningen.  Aangezien er  maar v ier  soc ia le  koopappartementen z i jn  ingepland ,  gaat  d i t  

natuur l i jk  n ie t  to t  de  gewenste doors t roming van senioren u i t  soc ia le  woningen le iden .  Ook 

maken wi j  ons nog s teeds veel  zorgen over  de  e rnst ige bodemvervui l ing,  d ie  vo lgens het  

rapport  van B&L Grondmanagement  u i t  2016 gesaneerd zou moeten worden  wanneer 

woningbouw gaat  p laatsv inden.  Het  te rre in  word t  t rouwens zo goed a ls  vo l led ig bestraat .  Di t  

s laat  dan ook n ie t  aan b i j  de act ie  Steenbreek .  Wi l  men d i t  h ier  wel? Hoe past  het  hu id ige 

ontwerp in  de vastgelegde p lannen en v is ies?  

Ki jkend naar bestemmingsplan Kern Water ingen,  één a rgument  met  betrekk ing to t  ge lu id  op 

pagina 36.  Waar  n ieuwbouw van woningen p laatsv indt ,  d ient  te  worden gekeken naar de 

aanwezige gelu idshinder  vanui t  verkeer en industr ie .  In  he t  bestemmingsplan 

Kern Water ingen worden echter  geen n ieuwe woningen of  ander e  gelu idgevoel ige 

bestemmingen mogel i jk  gemaakt .  

En dan de Vis ie  Water ingen 2030.  Eén argument  met  betrekk ing to t  wonen,  bouwen en  

herontwikkel ing.  Water ingen wordt  enorm gewaardeerd om haar dorpse en h is tor ische 

karakter .  Nieuwe on twikkel ingen en her inr ic ht ing ,  met  name in  de kern ,  moeten h ier  met  

respect  omgaan en b i j  voorkeur d i t  karakter  vers terken.  Voor de kern betekent  d i t  spec i f iek  

dat  de bouwhoogte moet  aans lu i ten op de bestaande bebouwing.  Een bes taande en 

beeldbepalende karakter is t ieke woning moet  voor  het  p lan ze l fs  ges loop t  gaan worden.  Het  

drast isch verru imen van het  bestemmingsplan van d i t  perceel  heef t  enorm e nadel ige 

gevolgen voor de e igenaar van de naastgelegen woning Kerk laan 71.  Dat  heef t  deze 

e igenaar  natuur l i jk  nooi t  kunnen voorz ien.   
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Ik  ga af ronden.  Samen met  de andere omwonenden,  hoop ik  echt  dat  er  geen verk lar ing van 

geen bedenkingen komt,  zodat  de ontwikkelaar  eers t  met  een acceptabel  p lan moet  komen.  

Woningen of  appar tementen u i teraard pr ima,  maar laat  de bewoners van de Kerk laan en  de 

Van Goghst raat  a ls tub l ie f t  n ie t  in  de kou  s taan  en la ten opdraaien  voor de enorme nadel ige 

gevolgen d ie  het  hu id ige  en massale ontwerp  met  z ich mee za l  brengen.  Wi j  rekenen op u en  

ik  dank u voor uw aandacht .   

 

De voorz i t te r :  Dank u we l ,  mevrouw Simons .  Dan nodig ik  nu de heer Bos  u i t ,  d ie  za l  

inspreken over  agendapunt  7 ,  het  voors te l  to t  vasts te l l ing van de actual i sat ie  van de 

Woonvis ie .  

 

De heer Bos:  Goedenavond.  Mi jn  naam is  Jochem Bos,  ik  ben 50 jaar  oud en werkzaam in  

het  West land.  Ik  heb  een leuke  baan,  maar he t  i s  verdraaid las t ig  om een woning te  v inden.  

Mi jn  inkomen is  s impelweg te  hoog voor een soc ia le  huurwoning ,  maar absoluut  te  laag voor 

een vr i je  sectorwoning,  hetz i j  koop of  huur .  Het  l i jk t  erop dat  ik  n ie t  de enige ben.  In  mi jn  

werk,  fami l ie  o f  v r iendengroep kom ik  heel  veel  en regelmat ig  jonge mensen tegen met  

hetze l fde probleem. Vee la l  jongvolwassenen :  hbo-s tud ies,  un ivers i ta i re  op le id ingen,  d ie  

werkzaam z i jn  a ls  tee l tspec ia l is t en,  market ingprofess ionals ,  data analy t i cs ,  noem het  maar 

op,  d ie  a l  met  a l  een b i jdrage leveren aan  de kennis in tens ieve g lastu inbouw. Ook de raad  

ze l f  herkent  d i t  p robleem, want  in  november is  een mot ie  aangenomen om echt  werk te  gaan 

maken van West landse s tar terwoningen.  Desondanks wordt  de voorraad van soc ia le  en  

bere ikbare koopwoningen in  de actual isat ie  te ruggeschroefd van 15 naar  5.  In  mi jn  opt iek  

vers lechter t  dat  de  pos i t ie  van jonge woonsta r ters  aanz ien l i jk .  

Het  a l ternat ie f ,  f l exwonen,  is  leuk,  maar u i te inde l i jk  wordt  de  verantwoordel i jkheid voor een 

bere ikbare woningbouwprogrammering doorgeschoven naar de vo lgende generat ie .  S tar te rs  

moeten immers na een o f  twee jaar  toch e rgens echt  aan de bak.  Een s impele rekensom laat  

z ien dat  je  met  een modaal  inkomen van ongeveer €  38.000,00 ,  los  van s tud ieschulden ,  

€  170.000,00 kan lenen .  Wel l icht  is  d i t  probleem voor mi j  a ls  ind iv idu n ie t  meer op te  lossen.  

Dat  z ie  ik  ook.  Maar  er  komt ook een hele genera t ie  aan met  s tud ieschulden en een 

generat ie  met  geen vast  contract .  Een  generat ie  d ie  n ie t  eens afwe et  van de woningnood d ie  

hen te  wachten  s taat ,  o f  s tar ters  d ie  n ie t  eens vermogende ouders hebben van een tonnet je  

o f  s tar ters  met  een modaal  inkomen.  Ik  kan mi j  ook n ie t  anders  voors te l len dan dat  de 

mensen h ier  in  de zaal  de beste in tent ies  hebben om de pos i t ie  van West l andse woonstar te rs  

te  verbeteren.  Als  ind iv idu wi l  ik  ervoor waken dat  hoogopgele ide jonge s tar ters  h ier  wel  

mogen werken,  maar n ie t  kunnen wonen.  Daarom doe ik  een beroep  aan iedereen h ier  in  de 

zaal  er  a ls tub l ie f t  werk  van te  maken  om goede woningen b i j  te  bouwen van ongeveer 

€  180.000,00 voor  soc ia le  koop en €  250.000 ,00 voor bere ikbare koopwoningen.  Bedankt .  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l ,  mi jnheer Bos.  Dan vraag ik  nu de heer Van der  Zalm naar het  

spreekgestoel te  te  komen.  Hi j  za l  inspreken  over  agendapunt  11,  he t  in i t i a t ie fvoor s te l  van 

West land Verstandig  inzake een serv icef la t  voor  senioren.  Van har te  welkom, mi jnheer 

Van der  Zalm,  aan u het  woord .  

 

De heer Van der  Zalm:  Goedenavond.  Mi jn  naam is  John van der  Zalm.  Ik  ben 58 jaar  oud ,  

waarvan 31 jaar  werkzaam in  het  vastgoed.  Ik  s ta  h ier  voor  de ver tegenwoord ig ing van onze  

West landse ouderen.  Voor deze doelgroep  hebben de afgelopen ja ren op het  gebied van 

wonen en zorg  veel  verander ingen p laatsgevonden.  Ik  s ta  h ier  vanavond voor het  behoud van 

het  voormal ige gemeentehuis  in  Mons ter ,  omdat  deze opsta l len nog in  een pr ima  s taat  

verkeren voor een doors tar t  van huisvest ing voor  West landse ouderen.   

Ik  wi l  mi j  dus in  het  b i jzonder r ichten to t  de 23 raads leden d ie  nu nog voor de s loop van het  

voormal ige gemeentehuis  hebben gestemd.  Het  gebouw is  misschien n ie t  het  moois te 

gebouw van het  West land,  maar zeer degel i jk  gebouwd met  un ieke de ta i l s .   
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Wie z i jn  wi j?  Wi j  z i jn  ontwikkelaars ,  bestaande u i t  re la t ies ,  banken,  investeerders  en 

bouwers,  n ie t  a l t i jd  in  deze ze l fde samenste l l ing.  Wi j  z i j n  een budget  van  een k le ine 

€  3 .000.000,00 aan  het  samenste l len.  Met  dat  bedrag kunnen we de gemeente West land een 

aanschafbedrag beta len van € 500.000,00 en  het  gebouw verbouwen voor  een doors tar t .  

De bedoel ing is  een  veert ig ta l  wooneenheden te  creëren vo or he t  ze l fs tandig wonen van 

ouderen,  waarb i j  ook nog ru imtes kunnen onts taan voor b i jvoorbeeld dagbesteding.   

Conc lus ie  van hoofdzaken.  Het  s lopen  van de opsta l len gaat  de gemeente West land min imaal  

€  1 .500.000,00 kosten .  Aan ons verkopen b reng t  ge ld op.  Wi j  kunnen de  bestaande opsta l len 

pr ima gebru iken en een  veert ig ta l  wooneenheden creëren van 50 v ie rkante meter .  Sloop en 

toekomst ige n ieuwbouw veroorzak en onnodige hoeveelheden s t iks to f .  De  vraag naar 

ze l fs tandig wonen,  wonen met  zorg,  dagbesteding voor o nze West landse ouderen,  is  urgen t  

hoog.   

Kor tom, wanneer we gewoon a ls  nuchtere  West landers  he ldere fe i ten onder ogen b l i jven 

z ien,  is  s lopen van het  oude gemeentehuis  in  Monster  n ie t  de ju is te  keuze.  Z ie  het  behoud 

ervan n ie t  a ls  een noodoploss ing,  het  ge bouw is  degel i jk  en kan nog jaren mee.  

Slotconc lus ie :  het  s lopen van het  voormal ig  gemeentehuis  in  Monster  is  een dure en fou te 

act ie .  Dank voor uw aandacht .  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l ,  mi jnheer Van der  Zalm.  En dan vraag ik  nu de heer Duindam  naar 

voren te  komen,  d ie  namens de St icht ing Duinbehoud za l  inspreken over  agendapunt  10 

inzake de s t randpavi l joens.  Welkom, mi jnheer Duindam, aan u het  woord .  

 

De heer Duindam: Goedenavond a l lemaal .  Bedankt  dat  ik  h ier  kan inspreken.   

Geachte raad en co l lege .  Op 21  februar i  2017 heef t  de gemeente West land het  Kustpact  

ondertekend.  In  d i t  Kustpact  worden afspraken gemaakt  hoe met  de kust  za l  worden 

omgegaan om de natuurwaarde en kernkwal i te i ten naar de toekomst  toe  ve i l ig  te  s te l len.  

Voor  West land tekende daarvoor toenmal ig  wethouder Ouwendi jk .  

De gemeente West land hoort  to t  de  medeopste l lers  van het  Kustpact  en is  vanaf  het  eers te  

begin daarb i j  bet rokken geweest .  Het  commitment  dat  West land hee f t  gegeven door het  

ondertekenen van d i t  pact  kan dan ook n ie t  op een misver s tand hebben berust .   

In  het  voor l iggende voors te l  ten aanz ien van de u i tbre id ing van de jaarrondopening van een 

aanta l  s t randpav i l joens komt het  Kustpact  e r  echter  maar kar ig  af .  Het  Kustpact  wordt  a l leen 

genoemd onder voor t ra ject .  De natuurwaarden d ie  he t  Kustpact  onder andere proberen te  

beschermen s taan nota bene b i j  de r is ico ’s .  Eén  van groots te u nique  se l l ing points  van de 

hele kust  wordt  a l leen vanui t  de r is ico -opt iek  bekeken.  Wat  moet  de bezoekers  dan naar he t  

s t rand t rekken? Het  is  ju is t  een r is ico  dat  d ie  un ieke waarden van het  s t rand verdwi jnen,  ook 

voor de daar gevest igde  horeca.  En ju is t  daar gaat  het  Kustpact  over .  

Zoals  wi j  in  een mai l  aan het  co l lege van b urgemeester  en wethouders  en ook de 

f ract ievoorz i t ters  hebben aangegeven  is  datgene wat  u  voors te l t ,  u i tb re id ing van het  aanta l  

jaarrond-pav i l joens,  ongetoets t  aan de geldende wet -  en  regelgev ing.  Het  vo ldoet  daarmee 

n iet  aan het  mede door u ondertekende Kustpac t .  

Wi j  roepen u a ls  raad op  om het  commitment  dat  u  dest i jds  v ia  de wethouder heef t  ge toond 

door het  ondertekenen van het  Kustpact  se r ieus te  nemen en te  handelen  naar de afspraken 

d ie  daarover dest i jds  z i jn  gemaakt .  Daar  is  ook a l le  reden toe.  Een aan t rekkel i jke,  natuur l i jke 

en vr i j  te  be leven kust  is  in  ons a l ler  be lang en zeker voor  de horeca en de gemeente.  

Bedankt .   

 

De voorz i t te r :  Dank u we l ,  mi jnheer Duindam.  Dan hebben we h iermee de  insprekers  gehad.  

 

BERAADSLAGING:  

 

4 .  VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE JAARSTUKKEN 2019  
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Mevrouw Vermeer-de Smi t :  Voorz i t te r .  Dank aan a l len d ie  d i t  s tuk hebben samengeste ld  en 

het  is  verheugend dat  de accountant  d ie  heef t  goedgekeurd.  Om met Pie ter  Omtz igt  te  

spreken:  de overheid contro leren is  veel  te  be langr i jk  om aan de oppos i t ie  over  te  la ten .  In  

het  kader daarvan wi l  onze f ract ie  graag  weten o f  e r  een b i j lage  is  van ongecorr igeerde 

fouten.  Zo ja ,  dan zouden wi j  d ie  g raag op kor te  termi jn  wi l len on tvangen.  

Dank ook voor de beantwoord ing van de  vragen door het  co l lege.  Wi j  hebben nog wel  een 

reminder voor  wethouder Vreugdenhi l .  In  de  beantwoord ing l ezen  we da t  de p landef in i t ie  

voor  de Naaldhors t locat ie  nog n ie t  vo l led ig is .  Wi j  v ragen de wethouder nogmaals  d i t  doss ier  

bovenop z i jn  s tapel  te  leggen.   

De actual isat ie  laat  een nadel ig  sa ldo van ru im €  220.000,00 z ien en h ierb i j  z i jn  de 

op lopende overschr i jd ingen b innen het  soc iaa l  domein nog n ie t  opgete ld .  De raad  moet  nu 

snel  en ser ieus samen met  de oml iggende gemeenten gaan k i jken naar  de overschr i jd ingen 

b innen de jeugdzorg.  He t  kan namel i jk  n ie t  zo z i jn  dat  andere doelgroepen b innen het  soc iaa l  

domein h ierdoor gekort  gaan worden.   

Wi j  z i jn  akkoord met  het  voors te l  van het  co l lege  om het  be le idskader voor de inhuur van  

externen te  wi jz igen in  een ind icator  voor  inhuur.  Ons doel  moet  namel i jk  z i jn  vo ldoende en 

goed opgele ide mensen v inden en b innenhalen .  West landers  wi l len immers snel  en goed 

worden geholpen en dan  moeten we op  voorhand geen beperkende regels  opste l len  b i j  de 

werv ing en inhuur.  Tot  zover,  voorz i t ter .  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Of  ik  heb he t  verkeerd,  maar d i t  is  het  agendapunt  toch n ie t?  

 

De voorz i t te r :  Ja,  dat  k lopt .  Het  agendapunt  waar mevrouw Vermeer over  spreekt  in  re la t ie  

to t  het  voors te l  behoort  b i j  de eers te actual isat ie .  Het  s taa t  haar vr i j  om d i t  h ier  te  noemen.  

 

Mevrouw Vermeer-de Smi t :  Voorz i t te r .  Ik  ben vergeten te  zeggen dat  ik  de agendapunten 4  

en 5 b i j  e lkaar  heb getrokken.  

 

De voorz i t te r :  Oké.  Dan hebben we daarmee de eers te t i jdwinst  a l  gereal iseerd.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Wi j  hebben het  nu  a l leen over  agendapunt  4 ,  de j aarrekening .  

Het  co l lege s lu i t  t ro ts  a f  m et  een ver l ies  van c i rca €  6 .000.000,00  en een  groot  aanta l  zaken 

dat  n ie t  is  u i tgevoerd.  We maken nu a l les  mee en in  de persconferent ie  zegt  de wethouder 

ze l fs  b l i j  te  z i jn  dat  het  ver l ies  n ie t  grote r  is .  En  de ze l fgenoegzaamheid  van het  co l lege over  

het  resul taat  is  a l leszeggend over wat  het  be langr i jks te is  voor  d i t  co l lege,  het  z ichzel f  

k r i t iek loos ophemelen.  N iets  doen en toch ver l ies  maken in  2019 is  knap.  Bravo!  

Bi j  de behandel ing van  de begrot ing heef t  West land  Verstandig a l  op ta l  van verkeerde 

keuzes gewezen met  voorbeelden van geldversp i l l ing en een a l ternat ie f  aangere ik t  hoe de 

echte vraagstukken van West land wel  konden worden opgelost .  Het  co l lege gaf  aan nog d i t  

voor jaar  met  a l te rnat ieven te  komen en in  het  ver leden gemaakte keuzes  opnieuw te b ez ien.  

Dat  is  a l lemaal  n ie t  gebeurd.  West land  Verstand ig rekende u i t  dat  door andere keuzes 

€  20.000.000,00 kon  worden vr i jgemaakt  voor  andere zaken.  Jammer dat  er  nu weer een jaar  

voorb i jgaat  zonder da t  e r  echt  doorgepakt  wordt .  West land Verstandig v indt  dat  we  a ls  raad 

dat  ook n ie t  kunnen maken ten opz ichte van onze burgers .  Deze j aar rekening s te l len wi j  dan 

ook n ie t  vast .  Wel  goed dat  de contro le  ie ts  minder onregelmat igheden te  z ien gaf  dan vor ige  

jaren,  maar e r  z i jn  toch weer s t r i jd igheden b i j  he t  aanb esteden en s lord igheden b i j  het  

aanleveren van de concept j aarrekening vanui t  het  co l lege geconstateerd  door de accountant .  

Dat  moet  ook n ie t  meer gebeuren.  

Ook hebben we een veel  te  hoge begro t ing van de bedr i j fsvoer ingskosten  gez ien,  waardoor 

er  ge ld overb l i j f t  op d ie  bedr i j fsvoer ing en he t  co l lege de vr i je  hand hee f t .  Wachtgelden voor 

wethouders:  €  400.000,00 en d i t  jaar  waarschi jn l i jk  nog meer.  En in  de accountantsverk lar ing 

wordt  te recht  gewezen op de r is ico ’s  van de grondexplo i ta t ie  en de noodzaak iede r  jaar  de  
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v inger aan de pols  te  houden.  Als  we dat  a l lemaal  overz ien,  dan z ien wi j  n ie t  het  

enthous iasme van het  co l lege.  Ik  neem aan dat  de prorap zo meteen komt.  

 

De heer Leerdam: Voorz i t ter .  Het  is  een s tuk waaraan veel  vooraf  is  gegaan.  Zowel  t i jdens 

het  ind ienen van de schr i f te l i jke vragen a ls  b i j  he t  s te l len van vragen in  de 

verzamelcommiss ievergader ing  hebben wi j  de gelegenheid gehad duide l i jkheid te  kr i jgen 

over  technische vragen van onze kant .  Diverse v ragen e n onduidel i jkheden  z i jn  dan ook 

beantwoord.  Dank daarvoor.   

De jaars tukken z i jn  in  deze vers lag legging van het  a fge lopen jaar  zonder p lannen of  v is ies  

om vast  te  s te l len ,  ie ts  waarop wi j  op d i t  moment  wein ig  inv loed meer hebben.  Bui ten he t  fe i t  

dat  onze vragen reeds z i jn  beantwoord hebben wi j  e en pos i t ieve verk lar ing kunnen 

ontvangen van de accountant ,  ie ts  wat  voor  onze  f ract ie  le idend is  om h iermee in  te  

s temmen.  Wi j  zu l len dan  ook meegaan in  de vasts te l l ing van de jaars tukken.   

Dan nog kor t  ie ts  over  de amendementen.  Het  z i jn  amendementen waa rb i j  we bele id  p lo ts  

ha lverwege gaan terugdraaien.  De amendementen 4A,  4B en 4C zul len wi j  daarom ook n ie t  

s teunen.   

Het  mag echter  geen ver rass ing z i jn  dat  een par t i j  a ls  de onze er  geen voors tander van is  om 

in  economisch barre t i jden een grote hoeveelhe id ge ld u i t  te  geven aan s tatushouders en 

as ie lzoekers .  Wi j  zu l len h ier  dan ook la te r ,  op een in  onze ogen ju is t  moment ,  op terugkomen 

om te bez ien hoe we d i t  kader mogel i jk  kunnen aanpassen.  En nu we een  beter  beeld hebben 

van een exacte invu l l ing  in  p laa ts  van op deze zeer kor te  te rmi jn  tussen amendement  en 

vergader ing ie ts  vast  te  s te l len en nogmaals  p lo ts  ha lverwege bele id  terug te  draaien,  zu l len 

we daar op  d i t  moment  n ie t  in  meegaan.  Tot  zover onze inbreng,  voorz i t te r .   

 

De heer Hoogerbrugge:  Voorz i t ter .  De jaarrekening s lu i t  met  een ver l ies  van c i rca 

€  1 .600.000,00 en  de raadsaccountant  heef t  in  z i jn  vers lag d i t  resul taa t  met  de k leur  rood  

beoordeeld.  Deze roodbeoordel ing is  gebaseerd op wat  in  gemeente land gebru ike l i jk  is  en 

wi j  hebben a ls  gemeenteraad bes lo ten d i t  ook zo toe te  passen .  Is  deze k leur  rood e rg? 

Gezien de kostenontwikkel ing  van de zorg va l t  het  resul taat  u i te indel i jk  mee en heef t  onze 

wethouder F inanc iën aangegeven b l i j  te  z i jn  met  het  behaalde resul taat .  

Over het  ge lopen proces  het  vo lgende.  De Jaarrekening 2019 is  ons op papier  erg laat  

u i tgere ik t .  Om vragen te  kunnen s te l len over  de j aarrekening was het  voor  ons las t ig  om 

b i jna dr iehonderd  pagina’s  d ig i taa l  te  lezen.  Wi j  hebben de vragen u i te indel i jk  wel  kunnen 

in leveren en d ie  z i jn  op t i jd  a mbte l i jk  beantwoord.  Toch is  het  jammer dat  d i t  a l lemaal  op he t  

laats te moment  moet  gaan.  E igenl i jk  zouden we a ls  raad in  een eerder s tad ium b i j  het  

jaarrekeningproces bet rokken moeten worden.  

In  het  accountantsvers lag heef t  de account ant  het  over  de Audi tcommiss ie,  waarmee h i j  ons 

raadsover leg f inanc iën bedoel t .  Hi j  ga f  aan dat  d i t  over leg pr ima a ls  audi tcommiss ie kan 

fungeren,  maar  de vraag  is  o f  d i t  ook zo is .  Wel l i cht  is  het  goed om met  e lkaar  na te  denken 

over de manier  waarop zo ’n audi tcommiss ie kan w orden gevormd.  Ook zou een 

audi tcommiss ie eerder  in  het  jaarrekeningproces betrokken kunnen worden.  Hi j  geef t  in  z i jn  

verk lar ing aan dat  a l leen de pagina’s  247 to t  en  met  299 onderdeel  u i tmaken van z i jn  

contro le .  Als  een  audi tcommiss ie b i jvoorbeeld a l  in  a pr i l  kan worden be trokken b i j  deze c i rca 

v i j f t ig  pagina ’s ,  dan l i jk t  het  ons dat  het  d raagvlak van a l le  f ract ies  kan worden vergroo t ,  

zodat  a l le  f ract ies  meer  gevoel  b i j  de jaarrekening kunnen kr i jgen.  Graag wi l len wi j  h iervoor 

uw aandacht  vragen.   

Dan nu de bestemmingsreserves.  Samen met  West land  Verstandig hebben wi j  h iervoor een 

amendement  opgeste ld .  Er  z i jn  meer dan  veert ig  bestemmingsreserves.  Door de ve le 

mutat ies  van a l  deze reserves is  het  n ie t  eenvoudig om gr ip  te  hebben op wat  er  a l lemaal  

gebeurt .  Voor het  ambte l i jk  apparaat  l i jk t  het  ons n ie t  makkel i jk  om d i t  te  kunnen vo lgen.  Als  

voorbeeld –  ik  ga dan a lvast  door op het  vo lgende agendapunt  –  is  e r  in  de Eerste 

actual isat ie  2020 een s taat je  opgenomen met  a l le  mutat ies  en in  de vergader ing van de 

commiss ie EFO is  reeds  aangegeven dat  d i t  s taa t je  rekenkundig n ie t  ju is t  is .  In  de 
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def in i t ieve vers ie  is  d i t  nog n ie t  aangepast .  Het  jaarresul taat  bedraagt  €  1 .600.000,00 

negat ie f .  Voor €  4 .400 .000,00 aan pro jecten  is  n ie t  gestar t  in  2019,  maar  wordt  e r  

ove rgeheveld naar 2020 ten koste van 2019.  Tevens wordt  een bedrag van €  3 .300.000,00  

voor pro jecten van vóór 2019 d ie  n ie t  gesta r t  z i j n  eveneens overgeheveld naar 2020.  Ofwel  

€  7 .700.000,00 in  to taa l ,  waarb i j  ook budget ten in  de Begrot ing 2020 z i jn  opgenomen .  De 

vraag is  dan ook of  d i t  a l lemaal  in  2020 wel  kan  worden besteed .  Of  dat  we vo lgend jaar  b i j  

de behandel ing van de Jaarrekening 2020 wederom de vraag kr i jgen of  we dan misschien wel  

€  10.000.000,00 moeten  overhevelen.  Want ,  bes te mensen,  naast  de meer dan veert ig  

bestemmingsreserves hebben we ook nog  t ien voorz ien ingen en s taat  e r  op de balans ook 

nog b i jna €  10.000.000,00 aan verp l icht ingen d ie  in  het  begro t ings jaar  z i jn  opgebouwd en  d ie  

in  een vo lgend begrot ings jaar ,  dus 2020,  to t  beta l ing komen.  Er  z i jn  ve le pot jes  gevormd en 

dat  geef t  ons wel l icht  ve t  op de bot ten .  Dat  is  goed in  deze onzekere t i jd ,  maar de ve le 

pot jes  maken het  n ie t  e rg t ransparant ,  ie ts  wat  we met  e lkaar  wel  heel  graag wi l len.  

Wi j  wi l len daarom een geste doen een aanta l  overhevel ingen n ie t  u i t  te  voeren.  Mi jn  co l lega 

van de LPF gaf  zo ju is t  a l  aan daar n ie t  in  mee te  wi l len gaan,  maar zegt  er  wel  een  bepaald 

gevoel  b i j  te  hebben.  Wi j  s te l len dat  toch voor  en hebben dat  verwoord in  onze 

amendementen d ie  u heef t  ontvangen en op  Ibabs s taan.  Tot  zover mi jn  b i jdrage,  voorz i t ter .  

 

“De raad  van gemeente West land,  in  vergader ing b i jeen op woensdag 8 ju l i  2020,  voor  

beraads lag ing en bes lu i tvorming over  het  voors te l  to t  vasts te l l ing van de  Jaars tukken 2019 ;  

s te l t  vast  dat :  

-  in  2019 méér ge ld is  u i tgegeven dan dat  er  is  b innengekomen a ls  gevolg waarvan het  

jaar  2019 wordt  a fges loten met  een nadel ig  resul taat  van per  sa ldo € 1.600.000,00;  

-  voorgeste ld  wordt  ( langs  de weg van resul taatbestemming) een aanta l  inc idente le  

budget ten over  te  overhevelen van 2019 naar 2020;  

-  twee van deze budget ten betref fen het  onderwerp 'maatschappel i jke begele id i ng 

s tatushouders en as ie lzoekers '  en belopen een to taa l  van €  480.320,00;  

neemt in  overweging  dat :  

-  ge let  op de u i tkomsten in  voorgaande ja ren  is  het  reëel  te  veronderste l len dat  het  in  

de begrot ing voor  2020 gereserveerde budget  voor  maatschappel i jke beg ele id ing 

s tatushouders  en as ie lzoekers '  vo ldoende is ;  

-  het  p lan bestaat  (een gedeel te  van) de middelen 's ta tushouders/as ie lzoekers '  dat  in  

2019 n ie t  is  besteed,  te  gebru iken om een ext ra  impuls  te  geven aan de inburger ing 

van een groep van 370  s tatushouders d ie  nog n ie t  ingeburgerd  is  (bron:  document  20 -

0183831);  

-  wet-  en regelgev ing bepaal t  dat  s ta tushouders de kosten voor inburger ing ze l f  

dragen,  overhevel ing van de ( restant )  budget ten  'maatschappel i jke begele id ing 

s tatushouders en  as ie lzoekers '  daarom niet  opportuun is ;  

bes lu i t :  

-  de navolgende budget ten (Begro t ing 2019) n ie t  over  te  hevelen naar de begrot ing 

2020.  

 B05  Algemene Voorz ien ingen s tatushouders en as ie lzoekers  €  226.620,00;  

 B05  Algemene Voorz ien ingen s tatushouders en as ie lzoekers  €  253.700,00;  

-  punt  6  van het  bes lu i t  te  wi jz igen a ls  vo lgt :  

 ‘ in  te  s temmen met  de overhevel ing van inc idente le  budget ten van 2019 naar 2020 v ia  

resul taa tbestemming voor een bedrag  van €  3 .908.950,00 vanui t  het  

jaarrekeningsaldo 2019 en voor een bedrag van € 326.115,00 vanui t  de a lgemene 

reserve en met  het  vasts te l len van b i jgevoegde begrot ingswi jz ig ing 20022 (z ie  

b i j lagen) ;  

-  punt  7  van het  bes lu i t  te  wi jz igen a ls  vo lgt  

 het  nadel ige resul taa t  2019 na resul t aatbestemming van € 5.469.680,00  te  verrekenen 

met  de a lgemene reserve;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag.”  
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(Amendement  4A van GBW en WV)  

 

“De raad  van gemeente West land,  in  vergader ing b i jeen op woensdag 8 ju l i  2020,  voor  

beraads lag ing en bes lu i tvorming over  het  voors te l  to t  vasts te l l ing van de  Jaars tukken 2019;  

s te l t  vast  dat :  

-  in  2019 méér ge ld is  u i tgegeven dan dat  er  is  b innengekomen a ls  gevolg waarvan het  

jaar  2019 wordt  a fges loten met  een nadel ig  resul taat  van per  sa ldo € 1.600.000,00;  

-  voorgeste ld  wordt  ( langs  de weg van resul taatbestemming) een aanta l  inc idente le  

budget ten over  te  overhevelen van 2019 naar 2020;  

-  een van d ie  inc idente le  budget ten betre f t  'c reat ieve maatregelen wonen'  (€  

961.029,00) ,  een ander budget  betref t  'P i lo t  Woningmarkt '  (€  400.000,00) ;  

neemt in  overweging  dat :  

-  een actual isat ie  van de Woonvis ie  West land is  opgemaakt ,  b i j  de actual i sat ie  z i jn  a l le  

woningbouw- en huisves t ingsopgaven in tegraal  benaderd en met  e lkaar  in  ba lans 

gebracht ;  

-  de ambi t ies  in  de actual i sat ie  van de Woonvis ie  hebben door hun 'onrendabele top '  

( in  de orde van  groot te  van € 20.000.000,00  to t  €  40.000.000,00)  forse f inanc ië le  

consequent ies voor Wes t land;  

-  in  de actual isat ie  van de  Woonvis ie  West land is  géén f inanc ië le  paragraaf  

opgenomen,  de f inanc ië le  consequent ies komen in  beeld nadat  het  

Ui tvoer ingsprogramma is  opgemaakt) ;  

-  het  evenwel  gewenst  is  dat  van á l le  opgaven in  de (actual isat ie  van de)  Woonvis ie  

ook de f inanc ië le  consequent ies in tegraal  en  in  samenhang beoordeeld kunnen 

worden;  

-  het  n ie t  gewenst  is  dat  budget ten zonder concre te bestedingsplannen voor ad hoc  

 woningbouw- en huisves t ingsopgaven worden overgeheveld naar een  vo lgend jaar ;  

bes lu i t :  

-  de navolgende budget ten (begrot ing 2019) n ie t  over  te  hevelen naar de begrot ing 

2020:  

 A25 Wonen crea t ieve maatregelen wonen € 961.029,00;  

 A25 Wonen Pi lo t  Woningmarkt  €  400.000,00;  

-  punt  6  van het  bes lu i t  te  wi jz igen a ls  vo lgt :  

 ‘ in  te  s temmen met  de overhevel ing van inc idente le  budget ten van 2019 naar 2020 v ia  

resul taatbestemming voor een bedrag  van € 3.908.950,00 vanui t  het  

jaarrekeningsaldo 2019 en voor een bedrag van € 1.900.123,00 vanui t  de a lgemene 

reserve en met  het  vasts te l len van b i jgevoegde begrot ingswi jz ig ing n r  20022;  

-  punt  7  van het  bes lu i t  te  wi jz igen a ls  vo lgt :  

 het  nadel ige resul taa t  van 2019 na resul taa tbes temming van € 5.469.950,00 te  

verrekenen met  de a lgemene reserve.  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag.”  

(Amendement  4B van GBW en WV)  

 

“De raad  van gemeente West land,  in  vergader ing b i jeen op woensdag 8 ju l i  2020,  voor  

beraads lag ing en bes lu i tvorming over  het  voors te l  to t  vasts te l l ing van de  Jaars tukken 2019;  

s te l t  vast  dat :  

-  in  2019 méér ge ld is  u i tgegeven dan dat  er  is  b innengekomen a ls  gevolg waarvan het  

jaar  2019 wordt  a fges loten met  een nadel ig  resul taat  van per  sa l do € 1.600.000,00;  

-  voorgeste ld  wordt  ( langs  de weg van resul taatbestemming) een aanta l  inc idente le  

budget ten over  te  overhevelen van 2019 naar 2020;  

-  een van d ie  inc idente le  budget ten betre f t  'c reat ieve maatregelen wonen'  (€  

961.029,00) ,  een ander budge t  bet ref t  'P i lo t  Woningmarkt '  (€  400.000,00) ;  

neemt in  overweging  dat  
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-  een actual isat ie  van de Woonvis ie  West land is  opgemaakt ,  b i j  de actual i sat ie  z i jn  a l le  

woningbouw- en huisves t ingsopgaven in tegraal  benaderd en met  e lkaar  in  ba lans 

gebracht ;  

-  de ambi t ies  in  de actual i sat ie  van de Woonvis ie  hebben door hun 'onrendabele top '  

( in  de orde van  groot te  van € 20.000.000,00  to t  €  40.000.000,00)  forse f inanc ië le  

consequent ies voor Wes t land;  

-  in  de actual isat ie  van de  Woonvis ie  West land is  géén f inanc ië le  para graaf  

opgenomen,  de f inanc ië le  consequent ies komen in  beeld nadat  het  

Ui tvoer ingsprogramma is  opgemaakt) ;  

-  het  evenwel  gewenst  is  dat  van á l le  opgaven in  de (actual isat ie  van de)  Woonvis ie  

ook de f inanc ië le  consequent ies in tegraal  en  in  samenhang beoordee ld kunnen 

worden;  

-  het  n ie t  gewenst  is  dat  budget ten zonder concre te bestedingsplannen voor ad hoc 

woningbouw- en huisves t ingsopgaven worden overgeheveld naar een  vo lgend jaar ;  

bes lu i t  

 de navolgende budget ten (begrot ing 2019) n ie t  over  te  hevelen naar de  begrot ing 

2020:  

 A25 Wonen crea t ieve maatregelen wonen € 961.029,00;  

 A25 Wonen Pi lo t  Woningmarkt  €  400.000,00;  

-  punt  6  van het  bes lu i t  te  wi jz igen a ls  vo lgt  

 ‘ in  te  s temmen met  de overhevel ing van inc idente le  budget ten van 2019 naar 2020 v ia  

resul taatbestemming voor een bedrag  van € 4.389.270 vanui t  het  jaa rrekeningsaldo 

2019’  en voor een bedrag van € 1.900.123,00 vanui t  de a lgemene reserve en met  het  

vasts te l len van b i jgevoegde begrot ingswi jz ig ing  nr  20022;  

-  punt  7  van het  bes lu i t  te  wi jz igen a ls  vo lgt :   

 het  nadel ige resul taa t  van 2019 na resul taa tbes temming van €  5 .950.000,00 te  

verrekenen met  de a lgemene reserve.  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag. ”  

(Amendement  4C van GBW en WV)  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l ,  mi jnheer Hoogerbrugge.  Ik  kan u zeggen dat  ik  u i t  ervar ing weet  

hoe goed een audi tcommiss ie kan werken voor de contro lerende f unct ie  van de raad.  Het  

s taat  uw raad dan ook geheel  vr i j  om met  een in i t ia t ie f  te  komen voor  een audi tcommiss ie.  Ik  

zou u wi l len u i tnodigen dat  ook te  doen,  want  he t  is  denk ik  een verd iep ing van de funct ie  

van uw raad.  Ik  geef  he t  woord aan  de heer  Zuyderwi jk  van de VVD -frac t ie .  

 

De heer Zuyderwi jk :  Goedenavond.  Vanaf  deze  p lek dank aan  de ambtenaren van onze 

gemeente;  compl imenten voor hun inzet  en  het  verr ichte werk.  Ook dank voor het  

beantwoorden van onze vragen naar aanle id ing  van de jaarrekening .  Het  geef t  een pos i t ie f  

beeld van het  denken en  handelen van het  co l lege voor betere bere ikbaarheid,  economie,  

hoger onderwi js  in  het  West land en zorg.  Wat  ons betref t  hee f t  het  co l lege z ich goed 

verantwoord  en de accountant  heef t  een goedkeurende verk lar ing a fgegeven.   

Er  z i jn  s lagen gemaakt  in  het  West land en e r  is  een verdere bas is  ge legd voor een 

toekomstbestendige economie.  Ik  denk h ierb i j  aan de invester ing in  bere ikbaarhei d;  de 

Mobi l i te i tsv is ie  is  vastgeste ld ,  wat  voor  de VVD een goede bas is  is  om invul l ing te  geven aan 

toekomst ige mobi l i te i tsbehoef ten.  En  dat  op d iverse onderwerpen.  Zorgen voor vo ldoende 

verkeerscapac i te i t ,  meerdere vervoersvormen,  f i e ts ,  OV  en auto,  leefbaarheid,  auto luwe 

dorpskernen en ve i l igheid.  Graag z ien we een v lo t te  invu l l ing en u i tvoer ing van deze v is ie .   

Ten aanz ien van de energ iet rans i t ie  een oproep aan het  co l lege.  Laten we n ieuwe,  duurzame 

oploss ingen mogel i jk  maken,  zoals  meer gebru ik  van zon en e lekt r ic i te i t  en zonnecol lec toren,  

gebru ik  van geothermie en warmte u i t  de haven.  Di t  a l les  zonder oude schoenen ,  het  gas ,  

zomaar weg te  gooien.   
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VVD West land z ie t  ook innovat iesubs id ies,  de samenwerk ing tussen bedr i j fs leven,  s tar t -ups 

en innovat ie  gest imuleerd worden,  een leers toe l  waarmee een l ink  ge legd wordt  met  

academische netwerken.   

Voorz i t ter .  VVD West land  s te l t  het  co l lege voor om door te  gaan op de inges lagen weg en 

daarb i j  scherp te  z i jn  op  de ontwikkel ingen van het  soc iaa l  domein en zowel  de kwal i te i t  van 

de te  leveren zorg  a ls  de daarb i j  behorende kosten in  toom te houden.  Hetze l fde geldt  voor  

de ontwikkel ing van onze voorz ien ing in  de economie.  

Wat  betref t  de ingediende amendementen denk i k  dat  het  he lder  is  dat  w i j  daar  n ie t  in  

meegaan en de actual isat ie  za l  ik  b i j  agendapunt  5  behandelen.  

 

De heer Van Harmelen :  Voorz i t ter .  De Chr is tenUnie/SGP-f ract ie  dankt  ook  iedereen d ie  

h ieraan heef t  meegewerkt .  Het  is  een  hele l i js t  geworden  en er  z i t  ontze t tend veel  werk  in .  Ik  

dank ook het  co l lege voo r de beantwoord ing van  a l le  vragen,  met  name onze vraag over  een 

vervo lg van het  in i t ia t ie f  Green  Meets  Port .  We hebben daar een bevest igend antwoord op 

gekregen en z i jn  daar  b l i j  mee.   

De accountant  hee f t  de jaars tukken goedgekeurd ,  dus wi j  zu l len ook ins temmen met  het  

voors te l .  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Onze f ract ie  za l  akkoord gaan met  het  vasts te l len van de 

jaars tukken voor het  jaa r  2019.  Wi j  wi l len wel  een kant tekening p laatsen b i j  de wi jze waarop 

het  resul taat  naar bu i ten  werd gecommuniceerd.  Het  ver l ies  leek immers mee te  va l len ,  maar 

de werkel i jkheid is  wel  anders .  Met  de werkzaamheden d ie nog moeten worden u i tgevoerd 

z i jn  nog ve le mi l joenen gemoeid en dat  geef t  na tuur l i jk  een to taa l  ander beeld.  Eer l i jk  is  

eer l i jk ,  a ls  gemeente hebben wi j  een f l inke reservepos i t ie ,  maar ook d ie  reserves kunnen op  

raken.  De a fgelopen jaren is  vaker gebru ikgemaakt  van deze reservepot ,  maar gez ien onze 

huid ige schuldpos i t ie  moeten we h ie r  ook waakzaam op z i jn .   

 

De heer Spaans:  Voorz i t ter .  Gis teren wis ten we dat  de jaarrekening k loppend was,  want  dat  

heef t  de accountant  meegedeeld.  Dus zu l len wi j  met  deze jaarrekening ins temmen.  Dat  is  

één.  

Het  idee van de  heer Hoogerbrugge voor  een audi t commiss ie kunnen wi j  onders teunen.  Zoals  

h i j  terecht  opmerkte ,  komt dat  de t ransparant ie  ten goede en wordt  voorkomen dat  we a ls  

raad op het  laa ts te moment  geconfronteerd worden met  honderden pagina’s  d ie  we moeten 

doornemen en vervo lgens een beeldvorming gepresenteerd kr i jgen d ie ,  zoals  mi jn  co l leg a 

van D66 zo ju is t  verwoordde,  n ie t  echt  overeenkomt met  datgene wat  er  f i nanc iee l  

daadwerkel i jk  aan de  hand is .   

Verder  heb  ik  gehoord dat  we ten  aanz ien van agendapunt  5 ,  de eers te actual isat ie  van de 

Begrot ing 2020,  de vr i jhe id  hebben daar ook ie ts  over  te  zeggen.  Ik  kan mi j  daarb i j  

aans lu i ten b i j  de woorden van mevrouw Vermeer van het  CDA  en benadrukken dat  we v inden 

dat  de grote  kostenontwikkel ing in  de jeugdzorg een landel i jke ontwikkel ing is  d ie  we,  ik  heb 

dat  a l  vaker  gezegd,  n ie t  op het  conto van d ie  wethouder kunnen schr i jven.  Wat  we  wel  met  

e lkaar  kunnen doen is  de wethouder  he lpen om die enorme kostenontwikkel ing met  e lkaar  te  

bestr i jden en te  bek i jken  wat  er  gepr ior i teerd moet  worden ,  wie er  s t raks helaas wat  minder  

moet  kr i jgen en wie we boven ta fe l  houden in  onze zorgontwikkel ing .  Dat  proces zu l len we 

samen moeten door lopen en ik  breek  er  een lans voor om dat  zo spoedig mogel i jk  na het  

zomerreces op te  pakken,  want  he t  is  broodnodig.  Dank u wel .  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  De  Jaarrekening 2019 k lopt ,  dus za l  de Part i j  van de Arb eid  

s temmen voor goedkeur ing daarvan.  Wi j  z i jn  ech ter  te leurgeste ld  dat  West land in  het  

economisch geweld ige jaar  2019 een ver l ies  heef t  ge leden van ru im €  6 .000.000,00.  Enkele 

raads leden hadden het  over  €  1 .200.000,00,  maar dat  komt omdat  een  groot  deel  w ordt  

verrekend met  reserves.  We hebben echter  ru im €  6 .000.000,00 ver l ies  ge leden.  
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Aanvul lend wordt  er  in  d i t  s tuk ook nog gevraagd om voor ver t raagde pro jecten ru im 

€  3 .000.000,00 door te  schuiven naar 2020.  Dat  maakt  dat  er  b i jna een ver l ies  is  van 

€  10.000.000,00.  Hoe is  dat  in  godsnaam mogel i j k?  

Laat  ik  d i t  ver l ies  eens leggen naast  de speerpunten van de Part i j  van de Arbeid,  wonen,  

werk,  inkomen en zorg.  Aan het  te rugdr ingen van de woningnood is  n ie ts  ext ra ’s  u i tgegeven.  

Aan werkgelegenheidspro jecten v oor 50-p lussers  is  n ie ts  ext ra ’s u i tgegeven.  Aan de 

bestr i jd ing van armoede en schulden is  ook n ie ts  ext ra ’s  u i tgegeven.  En dan b l i j f t  de zorg  

over.  Is  d i t  ver l ies  nu geheel  te  wi j ten  aan u i t  de  hand gelopen kosten van de jeugdzorg? Of  

z i jn  er  ook nog lagere inkomsten door de tegenval lende bouwproduct ie  ten gevolge van de 

n ieuwe s t iks tofmaatrege len? Of  l ig t  d i t  aan de bes lu i ten loosheid van d i t  co l lege?  

Fut i l i te i ten worden aan  burgers  ter  inspraak voorgelegd,  pro jecten  ver t ragen en de 

problemen worden vooru i tgeschoven.  Als  dat  a l  i n  2019 is ,  dan beloof t  dat  wein ig  goeds voor 

de toekomst  nu de economische omstandigheden z i jn  gekeerd ten gevolge van de corona.  

Maar h ierop zu l len we b i j  het  vo lgende agendapunt  nog wel  terugkomen ,  want  ik  za l  mi jn  

opmerk ingen b i j  agendapunt  5  b i j  dat  agendapunt  melden .  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l ,  mi jnheer De Gie r .  Ik  conc ludeer dat  er  vragen z i jn  voor  de 

wethouders Van der  Stee en Vreugdenhi l .  Ik  gee f  a ls  eers te het  woord  aan wethouder 

Van der  Stee met  het  ve rzoek te  bez ien hoe h i j  de v i j f  minuten met  z i jn  co l lega Vreugdenhi l  

kan delen.   

 

Wethouder Van der  Stee :  Al lereers t  dank voor de  dankzeggingen.  Ten aanz ien van de 

opmerk ing van mevrouw Vermeer van het  CDA kan ik  melden dat  de  b i j lage ongecorr igeerde  

fouten in  het  accountantsrapport  op pagina 27  is  te  v inden.  De opmerk ingen over  de 

jeugdzorg delen wi j  met  haar en daarmee z i jn  we vo lop bez ig met  d ie  te  moni toren,  maar 

daarover za l  mi jn  co l lega -wethouder nog wel  ie ts  zeggen.  

Er is  een paar keer  gere fereerd aan het  woord je ‘ t ro ts ’  en wat  ik  daarmee bedoeld heb is  het  

vo lgende.  De jaarrekening is  een weergave van hoe de begrot ing  u i te indel i jk  heef t  u i tgepakt  

en in  hoeverre we ons hebben gehouden aan de  posten d ie  van tevoren gepland waren  om te 

gaan doen.  Daarb i j  is  de  begrot ing van  ru im € 300.000.000,00  zodanig u i tgevoerd en b i j  de 

prorap hebben we aangegeven dat  a l les  op koers  lag met  u i tzonder ing voora l  van de 

jeugdzorg.  Als  je  dan k i j k t  dat  je  van de begrot ing een afwi jk ing hebt  van  een hal f  procent ,  

dan ben ik  b l i j  dat  we aard ig  goed hebben begroot  wat  be tref t  de gewone regul iere posten .  

Dat was mi jn  in tent ie  van het  woord je ‘b l i j ’ .  Er  wordt  a l t i jd  een  heleboel  werk  in  zo ’n 

begrot ing gestopt  en da n is  het  ook mooi  a ls  je  daarb i j  u i tkomt.   

De zorgen ten aanz ien van  posten d ie  op a l le r le i  v lakken doorschuiven deel t  het  co l lege ook.  

Sommige t ra jecten duren om diverse redenen ook wat  langer ,  maar daar za l  ik  nu n ie t  op 

ingaan.   

Ik  denk dat  de audi tcommiss ie een heel  goed d iscuss iepunt  kan worden in  het  komende 

raadsover leg f inanc iën.  Laten we met  e lkaar  nadenken over  hoe d eze gevormd kan worden,  

wi j  werken daar g raag aan mee.   

U heef t  ook zorgen over  het  woud van bestemmingsreserves.  Daarom hebben we ook 

afgesproken om bi j  de a r t ike l  12 -scan ook de reserves door te  lopen.  Die heef t  u  i nmiddels  

ontvangen.  Ook is  in  het  na jaar  gepland om met  een n ieuwe nota over  reserves en 

voorz ien ingen te  komen,  want  het  is  inderdaad een behoor l i jke hoeveelheid en er  z i jn  

regelmat ig  vragen over  het  doel ,  het  bestedingsplan en de  huid ige s tand  van zaken .  Dat  

scheel t  misschien dan ook met  bepaalde u i tgeste lde p lannen met  overhevel ing .  Ook weer 

naar aanle id ing van uw opmerk ing over  overhevel ing van budget ten .  Laten we dat  dan maar 

a l lemaal  ge l i jk  aanpakken.  Dus daar over  ga ik  graag met  u in  gesprek en  kom ik  in  het  na jaar  

met  een voors te l .  

Dan ga ik  naar de amendementen.  In  de amendementen B en C wordt  een aanta l  d ingen 

gevraagd en het  scheel t  dan of  amendement  A  wordt  aangenomen,  maar dat  is  aan de raad .  

Over de amendementen B en C kan  ik  in  ieder  geval  zeg gen dat  ik  deze ontraad.  Het  eers te  
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deel  betref t  de creat ieve  maatregelen ,  d ie  onder andere worden ingezet  voor  het  rea l ise ren 

van f lexwoningen,  t i ny  houses en dat  soor t  zaken  en gaat  ook om de personele inzet  en de 

onderzoekskosten ten behoeve van de rea l isat ie  van dergel i jke woonvormen.  Wi j  z i jn  daar 

ook mee bez ig en één van de d ingen d ie  we net  hebben gereal iseerd is  het  f lexwonen in  ISW 

aan de Madeweg da t  gaat  s tar ten in  samenwerk ing met  Tote lus.  Verder z i jn  we bez ig met  

dr ie  p i lo ts .   

Het  andere  genoemde bedrag van v ier  ton  betref t  een p i lo t  in  de  woningmarkt .  Het  m in is te r ie  

van Binnenlandse Zaken heef t  h iervoor  in  2019 geld beschikbaar geste ld .  Dat  is  v ia  de 

gemeente gegaan ten behoeve van de gemeente en de prov inc ie  ter  besteding van de p i lo ts  

in  de woningmarkt .  En in  samenwerk ing met  de p rov inc ie  is  bekeken hoe d i t  ge ld  opt imaal  

kan worden ingezet .  De  p i lo ts  z i jn  in  2019 voorbere id,  de u i tvoer ing s taa t  voor  d i t  jaa r  

gepland en het  g roots te deel  van deze €  400.000 ,00,  namel i jk  €  350.000,00,  is  ook a l  aan de 

prov inc ie  overgemaakt .  Dat  z i jn  dus beide posten d ie  ook een lopende u i tvoer ing hebben en 

om die redenen kunnen wi j  er  ook n ie t  mee instemmen en ontraden we d i t  amendement .  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorz i t ter .  Ik  heb twee keer het  woord ‘ jeugdzorg ’  gehoord.  Dank 

voor de woorden van de heer Spaans.  Jeugdzorg  is  inderdaad een Neder lands probleem. 

Deze wethouder bezorg t  d i t  kopzorgen,  laat  dat  du ide l i jk  z i jn .  We z i jn  er  druk mee bez ig.  Uw 

oproep is  om d i t  onderwerp kor t  na he t  reces weer op te  pakken.  Ik  za l  nog voor het  reces 

met  een aanta l  a l  eerder  aangekondigde maatregelen komen d ie nu geëf fectueerd gaan 

worden.  Dus we z i jn  er  vo lop mee bez ig.  

Ik  hoorde de LPF opmerk ingen maken over s ta tushouders en as ie lzoekers .  Let  op,  het  gaat  

h ier  over  s ta tushouders en ik  b l i j  dat  mi j  de kans  wordt  gegeven om het  werk dat  we z i jn  

begonnen af  te  maken.  Het  heef t  te  maken met  een budget  dat  we pas in  september  zu l len 

kr i jgen en dat  za l  he t  jaar  daarna moeten  worden inge zet .  Dat  nu terugtrekken zou een ramp 

betekenen voor de u i tvoer ing om ju is t  s ta tushouders aan het  werk te  houden en een taa l  te  

leren.  Ik  ont raad amendement  4A van GBW. Dank u wel .  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l .  Ik  z ie  dat  er  geen behoef te  is  aan een tweede termi jn  en we 

kunnen overgaan to t  s temming .  

Ik  breng eers t  het  amendement  4A van GBW en West land  Verstandig  in  s temming.  Voor 

s temmen de f ract ies  GBW en West land  Verstand ig en tegen s temmen de over ige f ract ies .  Het  

amendement  is  verworpen.  

Vervo lgens breng ik  amendement  4B in  s temming .  Voor s temmen de  f ract ies  GBW en 

West land Verstandig  en tegen s temmen de over ige f ract ies ,  zodat  he t  amendement  is  

verworpen.  

Dan de s temming over  amendement  4C.  Voor s temmen de f ract ies  GBW en 

West land Verstandig  en tegen s temmen de over ige f ract ies ,  zodat  he t  amendement  is  

verworpen.   

Dan z i jn  we nu gekomen b i j  de s temming over  he t  voors te l  ze l f .  Wenst  iemand een 

s temverk lar ing af  te  leggen?  

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Wi j  zu l len ins temmen met  het  voors te l ,  met  d ien vers tande  dat  de  

opmerk ingen d ie  we hebben gemaakt  a ls  s temverk lar ing kunnen worden beschouwd.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Wi j  waren dest i jds  tegen de begrot ing ,  omdat  wi j  v inden da t  er  

verkeerde keuzes gemaakt  worden en dat  het  heel  anders en bete r  kan.  Dus a ls  je  tegen  de 

begrot ing bent  moet  je  ook tegen de jaar rekening s temmen en dat  doen wi j  b i j  dezen.  

 

De voorz i t te r :  Dan breng  ik  het  voors te l  in  s temming .  Voor he t  voors te l  to t  vasts te l l ing van 

de Jaars tukken 2019 s temmen a l le  f ract ies  met  u i tzonder ing van de  f ract ie  van 

West land Verstandig .  He t  voors te l  is  aangenomen.   
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5.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE 1E ACTUALISATIE BEGROT ING 2020  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  In  fe i te  va l t  d i t  bes lu i t  u i teen in  twee delen.  Al lereers t  het  

programma voor de a fwi j k ingen  d i t  jaar  en op de tweede p laats  de  externen.   

Al lereers t  he t  programma. Anders dan  de heer Spaans en ook anderen va l t  het  onze f ract ie  

tegen dat  het  co l lege  over  de twee belangr i jks te posten,  namel i jk  de bedragen voor de twee 

hoofdpi jndoss iers  van deze gemeente,  de afva ls to f fen en de jeugdzorg,  n ie t  in  s taat  is  om b i j  

benader ing aan te  geven hoeveel  kosten dat  z i jn .  Die worden u i tgezonderd in  de prorap en 

daar kan het  co l lege  n ie ts  over  zeggen,  dat  komt  a l lemaal  nog.  Als  je  in  ju l i  n ie t  eens kunt  

ver te l len  wat  je  het  eers te ha l f jaar  gebakken heb t  van d ie  zaken,  dan moet  je  toch b i j  

benader ing kunnen aangeven wat  de kosten z i jn  geweest .  En  a ls  je  d ie  n ie t  weet ,  dan vrees 

ik  dat  je  geen gr ip  hebt  op datgene wat  er  gebeurde op de u i tgaven .  

Dan nog even ie ts  over  de externen.  Wi j  v inden het  t r ies t  en onaanvaardbaar dat  het  co l lege 

fa lend toez icht  op exte rnen met  terugwerkende kracht  probeert  te  maskeren door de  regels  

daarover te  schrappen.  Los van corona heef t  he t  co l lege vanaf  1  januar i  de externe kosten 

vrese l i jk  u i t  de hand la ten lopen en ta l  van a fspraken tussen het  co l lege en de raad 

geschonden.  Veel  te  vee l  externen,  b i jna € 10.000.000,00 ,  der t ien  keer overschr i jd ing 

maximale belon ing en overschr i jd ing maximale t i j dsduur.  En da t  a l lemaal ,  dat  wordt  ook 

aangegeven,  zonder dat  het  co l lege wis t  da t  het  überhaupt  gebeurde.  Het  gebeurde deels  

dor  het  management team en deels  zonder dat  e r  überhaupt  een bes lu i t  aan ten gronds lag 

lag.  Met  andere woorden:  er  k lopt  n ie ts  van .  Di t  a l les  wi l  het  co l lege nu goedmaken  door de 

regels  in  te  t rekken en met  de raad vanaf  1  januar i  2020 de spel regels  te  veranderen.  Deze 

raad –  ik  k i jk  iedereen aan –  maakt  z ich vo ls t rek t  be lachel i jk  a ls  d i t  word t  gepik t .  We worden 

door d i t  co l lege gewoon gepiepeld .  Erger  nog,  we zouden het  n ie t  goed moeten v inden en er  

ie ts  aan moeten doen.  P lotsk laps en zonder en ige waarschuwing ,  ook n ie t  in  maart ,  februar i  

o f  la ter  in  jun i  met  de waarschuwing dat  we daar k lem z i t ten.  Absoluu t  n ie t .  Di t  is  een mot ie  

van wantrouwen waard r icht ing het  co l lege.  West land Verstandig begr i jp t  n ie t  dat  andere  

par t i jen d i t  zomaar  s l ikken.  Het gaa t  om meer dan €  10.000.000,00  en ook om het  ver t rouwen 

dat  wi j  a ls  raad in  het  co l lege moeten hebben en datgene daadwerkel i jk  u i tvoeren wat  wi j  

a fspreken.  Wat  he t  co l lege nu pro beer t  te  doen i s  met  d i t  raadsbes lu i t  de  onrechtmat ige 

toets ing van de accountant  na af loop van d i t  jaa r  te  voorkomen.  Als  wi j  a ls  raad akkoord 

gaan met  de regel ing  over  de externen ,  dan is  het  co l lege vr i j .  Het  co l lege is  ook vr i j ,  wan t  

het  zegt  vervo lgens in  de begrot ingsraad aan te  zu l len geven wat  de  spel regels  zu l len z i jn .  

In  de begrot ings raad van november hebben we het  daar he lemaal  n ie t  over  gehad,  want  deze 

raad,  deze vers tandige  raad,  is  ervan u i tgegaan dan de 15% gold en naar 10% zou gaan.  Ik  

kan mi j  nog her inneren  dat  met  name de heer Wi tkamp spel regels  heef t  voorges te ld  over  hoe 

lang d i t  ge ldt  en wat  de  belon ingen z i jn .   

Vandaar dat  wi j  een  amendement  ind ienen  met  het  verzoek de punten a  en b onder 6 in  het  

voors te l  door te  ha len.  En dan moeten we maar z ien hoe het  co l lege da t  verder  op lost .  

 

“De raad van de gemeente  West land,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;   

-   vastgeste ld  moet  worden dat  in  ieder  geval  vanaf  1  januar i  2020  het  co l lege in  

f lagrante s t r i jd  handel t  met  de geldende kaders voor het  inhuren  van  externen.  De 

raad heef t  d ive rse bes lu i ten genomen tot  h e t  beperken van  het  aanta l  experts ,  terwi j l  

ook regels  door de raad z i jn  bepaald waaraan de  externe inhuur  moet  vo ldoen;  

-   in  ieder  geval  heef t  het  co l lege erkend vanaf  1  januar i  2020 in  s t r i jd  gehandeld te  

hebben met  de geldende kaders in  de navolgende g eval len:  

 ingehuurd wordt  17,2% van het  P -budget  en da t  i s  7 ,2% te hoog of tewel  

€  4 .000.000,00 ten opz ichte van de begro t ing 2019 -2022 (10%) en 2.2% ten  opz ichte 

van de kaders zoals  de raad deze eerder  heef t  vastgeste ld  (15%),  z i jnde  c i rca 

€  1 .000.000,00;  

-   156 personen z i jn  ingehuurd en de kosten daarvan b l i jven onduidel i jk  en  worden door 

het  co l lege n ie t  vermeld;  
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-   in  s t r i jd  is  voor ts  gehandeld met  het  a fgesproken maximum tar ie f  en wel  13  keer:  3  

keer  heef t  het  co l lege voor d ie  afwi jk ing toestemming gegeven,  9  keer het  

management team of  een  l id  daarvan en 1 keer is  geen  toestemming gegeven;  

-   een groot  aanta l  keren werd de maximum inhuur - termi jn  van 18  maanden  

overschreden:  met  goedkeur ing co l lege,  met  toestemming  management team en een 

groot  aanta l  ke ren werd geen goedkeur ing  gegeven;  

-   vastgeste ld  wordt  dat  geen inhuur van oud -medewerkers  in  dezel fde func t ie  heef t  

p laatsgevonden,  maar n ie t  wordt  opgegeven of  e r  überhaupt  geen  inhuur  van oud-

medewerkers  heef t  p laatsgevonden;  

-   het  co l lege t racht  thans het  n ie t  in  acht  nemen van de kaders voor 2020  recht  te  

bre ien door a lsnog  tussent i jds  de raad te  la ten ins temmen met  in t rekk ing van de 

kaders met  terugwerkende kracht ,  dus met  ingang van 1  januar i  2020 ;  

-   dat  het  voorgeste lde  bes lu i t  zou inhouden dat  he t  co l lege in  2020 vo l led ig de  vr i je  

hand heef t  omdat  nog  geen norm in  de Programm abegrot ing 2020 is  vas tgeste ld  

anders dan de normale kaders  d ie  het  co l lege nu  net  wi l  in t rekken;  

te  amenderen  

‘door te  ha len in  het  voorste l  onder 6 de punten a en b ’ ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag. ”  

(Amendement  van West land Verstandig )  

 

De heer Leerdam: Voorz i t ter .  De actual isat ie  gee f t  wat  ons betref t  een du ide l i jk  beeld van de 

c i j fers .  Wi j  hebben wel  enkele vraagtekens over  de kosten van de coronamaatregelen,  ook na 

de d iscuss ie  h ierover  in  de commiss ievergader ing .  Wi j  v ragen het  co l lege ons op pe r iod ieke 

bas is  de komende t i jd  mee te  nemen,  zowel  in  de p lanning -  en cont ro lecyc lus a ls  in  de 

regul iere b i jeenkomsten,  om ons op de hoogte te  houden van de f inanc ië le  en economische 

ef fecten vanwege het  coronav i rus.   

Wat  betref t  de actual isat ie  is  d ie  c i j fermat ig  een duide l i jk  verhaal  met  eenzel fde s t rekk ing  a ls  

de jaarrekening.  Wi j  zu l len daarom meegaan in  de vasts te l l ing van het  s tuk.  

Dan het  amendement  inzake de inhuur van exte rnen.  Het  mag bekend z i jn  dat  wi j  in  het  

ver leden zeer s t rak in  het  onderwerp  zaten en  ook nu nog.  Wat  ons betref t  moet  het  a l t i j d  

beperkt  worden ind ien het  mogel i jk  is .  Wi j  hebben in  de commiss ie vergader ing  h ierover  

kr i t ische vragen geste ld  en het  co l lege gevraagd of  er  moverende redenen z i jn  om h iervan af  

te  wi jken en wat  de oorz aken z i jn  dat  er  de afge lopen jaren van afgeweken is .  Op bas is  

h iervan menen wi j  da t  de economische schade en de belangen op d i t  moment  groter  z i jn  dan 

vast  te  houden aan deze  norm en d ie  15%.  We hebben b i jvoorbeeld het  voorbeeld gehoord  

dat  pro ject le iders  moesten worden ingehuurd en  ook het  voorbeeld van de pos i t ie  van de 

gemeente in  de hu id ige arbeidsmarkt .  Wi j  wensen geen s i tuat ies  waar in  b i jvoorbeeld  

pro jecten n ie t  kunnen doorgaan of  moeten worden s topgezet .  Om die reden zu l len wi j  het  

amendement  dan ook n ie t  s teunen.  Wi j  verzoeken de wethouder wel  dat  h i j  ons meeneemt in  

de vers lag legging om de  raad te  in fo rmeren wat  de ontwikkel ingen z i jn  op d i t  gebied.  Wi j  

gaan er  daarb i j  vanui t  dat  de wethouder b innen z i jn  to ta le  P-budget  b l i j f t .   

Tot  s lo t  wi l len  wi j  het  co l lege meegeven dat  wi j  er  voors tanders van z i jn  dat  a l leen het  

co l lege bevoegd is  h iervan af  te  wi jken in  p laats  van d i t  te  de legeren aan  de DT,  zoals  

gebleken is  u i t  de rapportage.  

 

De heer Zuyderwi jk :  Voorz i t ter .  Wi j  kunnen ins temmen met  de actual isat ie .  Volgend jaar  

zu l len wi j  b i j  de vasts te l l ing van de Jaarrekening 2020 op dezel fde kr i t ische wi jze k i jken naar 

het  geheel  van u i tgaven en wat  het  co l lege ervoor gedaan heef t .   

 

De heer Van Harmelen :  Voorz i t ter .  Onze f ract ie  i s  van mening dat  externe inhuur zoveel  

mogel i jk  beperkt  moet  b l i jven,  hoewel  in  de  huid ige economische s i tuat ie  is  het  wel  heel  

moei l i jk  om vacatures vervu ld te  kr i jgen.  Vandaar  dat  het  co l lege vraagt  in  te  s temmen met  

het  wi jz igen van de rege ls  voor  externe inhuur,  zodat  het  b innen de  vastgeste lde kaders 
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meer vr i jhe id  heef t .  Gez ien de noodzaak bes lu i t  onze f ract ie  het  actua l isat ievoors te l  te  

s teunen met  de opmerk ing dat  wi j  he t  be langr i jk  v inden om de ambte l i jke  organisat ie  op een  

goed n iveau te  houden.   

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  De  eers te b i js te l l ing  van het  ka lender ja ar  l ig t  voor .  He t  voors te l  

bevat  een aanta l  verzoeken en a ls  je  nader in  de actual isat ie  gaat  lezen  kom je  een aanta l  

v reemde zaken tegen.  Ik  za l  er  één onderwerp  u i t p ikken.  

In  het  MIP is  een invester ing van €  750.000 ,00 opgenomen voor De Eendenburcht ,  waarmee 

de huisvest ing van het  onderwi js  in  Water ingen gedeel te l i jk  geholpen za l  worden.  Met  deze 

actual isat ie  werd  deze €  750.000,00 te ruggebracht  naar een lu t te le  €  150 .000,00 om ook een 

s tar t  te  kunnen maken van een andere school .  

Voorz i t ter .  Deze school ,  de laats tgenoemde,  moet  er  komen,  maar wi j  kunnen ons nog n ie t  

vo l led ig in  de oorsprong  van het  ge ld v inden,  zeker gez ien de problemat iek van het  

onderwi js .  Daarover  la te r  hopel i jk  nog meer.  

Hiernaast  verzoekt  he t  co l lege om meer ru imte te  kr i jgen voor  de inhuur van externen,  maar 

ons gevoel  is  dat  d i t  wel  erg veel  ru imte is .  Graag zouden wi j  van de  wethouder z ien 

toegezegd dat  a l les  b innen het  P -budget  za l  b l i jven.  Wi j  v roegen ons ook af  hoe de 

wethouder tegen he t  idee k i jk t  om deze wi jze van werken voor  één jaar  vast  te  s te l len en 

mi ts  het  beval t  het  komend jaar  weer te  doen.   

 

De heer Spaans:  Voorz i t ter .  Ten aanz ien  van de externen ben ik  het  eens met  de heer 

Van Harmelen ,  a l thans op één onderdeel .  Terech t  merkt  u  op dat  er  gez ien de huid ige 

omstandigheden wel l icht  u i tbre id ing mogel i jk  zou  moeten z i jn ,  a l leen hebben we afspraken 

gemaakt .  Ik  had graag  in  januar i ,  in  maart  o f  in  jun i  van d i t  co l lege gehoord dat  er  zou 

worden afgeweken van de gemaakte afspraken.  Als  we dat  gewoon helder  met  e lkaar  hadden 

gecommuniceerd,  dan was er  n ie ts  aan de hand geweest .  Los van he t  fe i t  dat  ik  begr ip  kan  

hebben om met  je  rug  tegen de muur bepaalde zaken met  externen te  moeten regelen,  is  d i t  

gewoon afspraken negeren.  Ik  v ind dat  geen enkel  co l lege,  ook d i t  co l lege,  dat  n ie t  kan 

maken.  Ik  ben het  dus e igenl i jk  wel  eens met  de  e ers te opmerk ing van de  heer 

Van Harmelen ,  maar ik  za l  toch het  amendement  van West land Verstandig s teunen,  omdat  d i t  

in  ieder  geval  de duide l i j kheid genereer t  d ie  we hebben afgesproken en nodig hebben.  Dat  is  

één punt .  

Het  laats te punt  dat  ik  nog wi l  markeren  gaat  over  de post  coronamaatregelen,  waarvan  ik  

heel  wein ig  te rugz ie ,  in  d ie  z in  wat  we gaan doen aan het  onderwerp  dat  in  d i t  hu is  

regelmat ig  boven ta fe l  is  gekomen,  namel i jk  eenzaamheid.  Eén punt  dat  corona duide l i jk  

heef t  gemaakt  is  dat  d i t  een d inget je  is ,  ook in  het  West land.  En  dat  d inget je  is  vo ls t rekt  

onderbel icht .  Als  we te rugk i jken naar wat  wi j  raadsbreed aan eenzaamheid hebben gedaan,  

kan het  z i jn  dat  we kunnen zeggen op vr i jdagmiddag een orgelman voor  de tehuizen hebben 

la ten draaien.  Hoe goed ook bedoeld,  maar van d i t  co l lege ver lang ik  veel  meer dan wat  er  

nu gebeurt .  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Over de b i js te l l ing  van de begrot ing kan  ik  ko r t  z i jn .  Geld voor 

een bas isschool  in  Hoog eland u i ts tekend,  maar ge ld voor ext ra dure Apple-mobie l t jes  zou 

n ie t  mi jn  keuze z i jn .  Ik  mis  echter  wel  een  belangr i jke wi jz ig ing,  want  nu er  lagere 

leges inkomsten z i jn ,  zouden er  ook minder personele u i tgaven moe ten z i jn .  Het  co l lege heef t  

tens lot te  de personele  u i tbre id ing gekoppeld aan  opbrengsten van de ext ra  d ienstver len ing 

d ie  n ie t  heef t  p laatsgevonden.   

Verder  b l i jk t  ook de personeelswerk ing problemat isch te  z i jn ,  zodat  u  meer mogel i jkheden 

voor t i jde l i jke inhuur wenst  voor  maar l ie fs t  70 vacatures .  De f ract ie  van de Part i j  van de 

Arbeid v indt  d i t  een s lecht  idee,  een idee  dat  over igens ook n ie t  in  een  begrot ingswi jz ig ing 

thu ishoort .  Wi j  zu l len  daarom het  amendement  van West land  Vers tandig s teunen en a ls  het  

amendement  za l  worden  verworpen zu l len we tegen deze begrot ingswi jz ig ing s temmen.  
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De heer Hoogerbrugge:  Voorz i t ter .  Ik  wi l  mi jn  opmerk ing b i j  het  vor ige agendapunt  over  het  

s taar t je  dat  is  opgenomen in  de actual isat ie  nog eens herhalen.  Hierover  is  ook in  de 

vergader ing commiss ie EFO gesproken.  Wi j  s teunen het  amendement  van 

West land Verstandig .  Daarnaast  vraag ik  me af  o f  de amendementen d ie  b i j  de j aarrekening 

z i jn  ingediend ook gevolgen zu l len hebben voor de actual isat ie .   

 

De voorz i t te r :  Ik  geef  he t  woord aan wethouder Van der  Stee.  

 

Wethouder Van der  Stee :  Voorz i t te r .  De meest  gehoorde opmerk ingen en  vragen gaan over  

de externen en he t  ingediende amendement .  Ik  wi l  toch wel  een nuance aanbrengen en  gel i jk  

de belangr i jks te vraag beantwoorden .  

De raad gee f t  een kader  en een bedrag mee voor de to ta le  kosten  van de organisat ie ,  het  

beroemde P-budget .  Hoe en wat  wi j  a l lemaal  doen  b innen d i t  budget ,  wi j  zu l len nooi t  over  

dat  r ichtbedrag  van dat  P -budget  heen gaan,  ook a l  zegt  de heer Dui jsens dat  er  

€  10.000.000,00 ext ra wordt  u i tgegeven.  Nee,  deze €  10.000.000,00 z i t  nog s teeds in  het  P -

budget  b innen de vastgeste lde begrot ing.  Wi j  gaan daar n ie t  overheen.  Het  is  n ie t  zo dat  we 

hiervoor €  65.000 .000,00 hebben s taan en we vanwege externen  ineens  €  75.000.000,00  

gaan u i tgeven.  Ik  wi l  dat  even a ls  du ide l i jkhe id meegeven.  

Voor de rest  vragen wi j  de raad om de norm a ls  r icht l i jn  los  te  la ten ,  omdat  we daarmee 

f lex ibe ler  z i jn  en kunnen u i tvoeren,  omdat  we anders to t  maatregelen worden gedwongen om 

op bepaalde p lekken geen externen meer in  te  huren.  Dat  kan b i j  de d ienstver len ing  en op 

a l ler le i  p laatsen problemen gaan geven.  We hebben inderdaad ru im 70 vacatures;  er  gaan 

ze l fs  ondertussen mensen weg,  maar  er  komen gelukk ig ook weer mensen b i j ,  want  de 

werv ing en se lect ie  gaan wel  door .  Het  is  wel  heel  las t ig .  

Er  waren opmerk ingen het  a l  eerder  te  hebben gezegd.  In  november hebben wi j  b i j  de prorap 

gesproken over  de 17%.  In  januar i  s ta r t  het  n ieuwe jaar  en  wi j  z i jn  heel  enthous iast  

begonnen met  werv ing en se lec t ie  vanwege de vacatures d ie  er  z i jn .  Dan weet  ik  in  januar i  

echt  n ie t  dat  ook nog  eens door een coronacr is is  de hele werv ing en se lect ie  in  februar i  en 

maart  een knauw kr i jg t .  Ook z ien we bepaalde pro jecten ,  waarb i j  we ext ra inzet  moeten doen 

en dat  kun je  a l lemaal  n ie t  in  januar i  voorz ien.  Die g lazen bol  hebben we n iet .  Dus het  eers te 

moment  in  de P&C-cyc lus is  dan b i j  de eers te actual isat ie .  

De heer Leerdam vraagt  ons om in  de coronamaatregelen de raad mee te  nemen en de 

economische gevolgen per iod iek inz ichte l i jk  maken .  Dat  gaan wi j  ook zeker doen.  De raad 

kr i jg t  van ons in  ieder  geval  iedere twee weken een update van a l le  vragen d ie  er  z i jn .  

Dan nog het  amendement .  We handelen op  d i t  moment  conform de geldende bele idskaders  

en d ie  b l i jven we ook hanteren.  Wi j  huren de externe capac i te i t  dus in  om de in  de begrot ing 

afgesproken resul ta ten  voor e lkaar  te  kunnen kr i j gen.  We b l i jven echter  b innen het  P -budget  

en ik  za l  net jes  in  de P&C-cyc lus b l i jven verantwoorden wat  de redenen van inhuur  van de 

meer benodigde mensen  z i jn .  Dan kunt  u  b i j  het  co l lege a l t i jd  nog aangeven waarom u he t  

daar wel  o f  n ie t  mee eens was.  

Er  wordt  gevraagd de ru imte voor  een jaar  vast  te  s te l len.  Ik  ga dat  n ie t  doen op voorhand,  

want  ik  kan n ie t  in  d ie  bo l  k i jken.  Het  is  na tuur l i j k  zo  dat  de raad a l t i jd  een bes lu i t  kan 

nemen waardoor het  weer teruggaat  naar de  raad.  We vragen nu  ons de ru imte te  geven  en 

af  te  wachten  hoe het  gaat  lopen.  Ik  denk da t  we dan met  een duide l i jk  ve rhaal  du ide l i jk  

kunnen maken waar he t  a l lemaal  in  z i t .  Ik  ka n daar echter  nu geen voorbeelden van geven.  

Dan nog ie ts  over  de leges.  We hebben een t rap -op- t rap-a f  systeem, dus hoe meer er  

gebouwd wordt ,  hoe meer leges en personeel .  Dus we hebben ook aan  d ie  kant  minder 

ambtenaren.  

 

De heer Dui jsens :  Bi j  in terrupt ie .  Waarom wordt  h ier  gekozen voor vo l led ige in t rekk ing ? U 

had ook de spel regels  ie ts  kunnen aanpassen.  

De tweede vraag is  wat  er  nu geldt .  U zegt  de inhuurnorm te wi jz igen en jaar l i jks  vast  te  

s te l len in  de programmabegrot ing ,  maar  dat  hebben we n iet  gedaan .  Hebt  u  nu gedurende d i t  
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jaar  vo l led ig vr i j  spel? Waaraan moet  de accountant  s t raks toetsen a ls  het  nog erger  wordt  

dan het  nu a l  is?  

 

Wethouder Van der  Stee :  In  mi jn  ogen is  het  a l lemaal  n ie t  zo erg en p roberen we vanui t  deze 

gemeente een goede d ienstver len ing te  bewerkste l l igen .  We hebben momenteel  te  maken 

met  de norm van 15% en  zoals  het  er  nu u i tz ie t  gaan we dat  met  a l les  wat  we weten d i t  j aar  

n ie t  redden en komen we er  boven u i t .  A ls  de o rganisat ie  op orde is  kunnen we naar  10% 

zakken,  maar dat  is  op  d i t  moment  nog n ie t  gez ien d ie  hoeveelheid .  U kunt  ons erop 

af rekenen in  de P&C-cyc lus  b i j  de verantwoord ing ,  hoe wi j  da t  met  de o rganisat ie  doen en op 

welke manier  wi j  omgaan met  de kaders voor de  externen.   

 

De heer Dui jsens :  Nog een keer b i j  in ter rupt i e .  Hoe kunt  u  nu zeggen da t  a l les  goed  gegaan 

is? U betaal t  der t ien  keer meer u i t  dan  het  door  de raad maximaal  toegestane bedrag.  Nog 

erger ,  u  wis t  n ie t  eens dat  het  der t ien  geval len waren.  U ver lengt  en neemt lu i  langer in  

d ienst  dan de spel regels  z i jn .  Hoe kunt  u  met  droge ogen vo lhouden dat  e r  n ie ts  fout  is  

gegaan? 

 

Wethouder Van der  Stee :  Omdat  achte r  a l  d ie  a fwi jk ingen een reden z i t .  Er  is  een 

pro ject le ider  d ie  we langer wi l len houden  of  we beta len meer ,  omdat  we toch v inden dat  er  

iemand moet  komen.  Op sommige vacatures z i jn  er  ze l fs  geen react ies ,  waardoor  je  een 

externe neemt.  Dan praa t  je  over  marktconfo rme tar ieven .  Voor de afde l ing Wonen is  

b i jvoorbeeld de raad  €  200.000,00 ext ra gevraagd,  om de Woonvis ie  te  maken en het  

u i tvoer ingsprogramma te  kunnen regelen.  Als  a l le  gemeenten tegel i jk  bez ig z i jn  ext ra 

mensen te  verwerven  voor hu afde l ing wonen,  dan merk je  dat  het  heel  moei l i j k  is  om d ie 

vacatures te  kunnen vervu l len.  Dus heb je  daarvoor externen nodig.  Op d i t  moment  is  de 

marktpr i js  voor  externen  op het  gebied van wonen boven de huid ige funct ie .  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorz i t ter .  Ik  heb één v raag gehoord  en de  verwacht ing van de heer 

Spaans om die eenzaamheid ext ra op te  pakken.  Ik  wi js  erop dat  in  zeer  kor te  t i jd  Vi t i s  en de 

b ieb a l ler le i  ac t iv i te i ten hebben verr icht  en raads leden hebben meegedaan aan het  

Belmaat jespro ject .  Soms was het  echte r  dwei len met  de kraan open.  Er  is  veel  leed en we 

zu l len a ls  co l lege h ieraan heel  snel  meer moeten  doen.  Dus d ie  oproep begr i jp  ik  heel  erg  

goed.   

 

De voorz i t te r :  Ik  z ie  dat  er  geen behoef te  is  aan een tweede termi jn .  

Ik  breng eers t  het  amendement  van West land  Verstandig in  s temming.   

 

De heer Zuyderwi jk :  Voorz i t ter .  Wi j  gaan n ie t  mee met  het  amendement ,  maar wi l len wel  

aangeven dat  d i t  het  be le id  van externen,  de  doorgroei  van e igen personeel  en hun ambi t ies  

n ie t  mag s tagneren .   

 

De voorz i t te r :  Ik  breng het  amendement  in  s temming.  Voor het  amendement  s temmen de 

f ract ies  van West land Verstandig,  GBW, GroenL inks en de PvdA.  Tegen het  amendement  

s temmen de f ract ies  van  D66,  de VVD, de Chr is tenUnie /SGP,  de LPF en het  CDA, waarmee 

het  amendement  is  verworpen.  

Vervo lgens breng ik  het  voors te l  to t  vasts te l l ing van de 1 e  ac tua l isat ie  van de begrot ing in  

s temming.  Wenst  iemand een s temverk lar ing  af  te  leggen? 

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Als  het  amendement  was aangenomen ,  dan zouden wi j  voor  het  

voors te l  hebben gestemd.  Nu s temmen wi j  tegen ,  want  wi j  v inden het  een schandaal  dat  het  

co l lege d i t  überhaupt  aan de raad dur f t  voor  te  leggen.  Laat  s taan dat  de raad h ier mee 

akkoord gaat .  
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De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Wi j  zu l len wel  voor  s temmen,  omdat  we verder  moeten.  Wel  met  

de opmerk ing dat  wi j  tegen het  p lan over  de inhuur van externen z i jn .  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Dezel fde overwegingen a ls  de heer Dui jsens.  Als  het  

amendement  was aangenomen  had ik  voor  de begrot ingswi jz ig ing gestemd.  Nu s tem ik  tegen.   

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Onze b i jdrage kan a ls  s temverk lar ing gelden .  

 

De voorz i t te r :  Ik  breng het  voors te l  in  s temming.  Voor s temmen de f ract ies  van GBW, 

GroenLinks,  D66,  VVD, de Chr is tenUnie/SGP, de LPF en het  CDA. Tegen s temmen de 

f ract ies  West land  Verstandig en de PvdA,  waarmee het  voors te l  is  aangenomen.  

 

6 .   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN HET PLAN VAN SCHOLEN 2021-2024 

 

Mevrouw Vermeer-de Smi t :  Voorz i t te r .  Het  mag geen verrass ing z i jn  dat  de vr i jhe id  van 

onderwi js  voor  het  CDA een groot  goed is .  Ouders mogen ze l f  een schoo l  voor  hun k inderen 

k iezen.  En in  West land i s  zeker p laats  voor een i s lami t ische bas isschool  naast  de ve le 

openbare,  chr is te l i jke en  ook montessor ischolen.  Daarnaast  v inden  wi j  he t  onbestaanbaar 

dat  er  par t i jen b innen deze raad z i jn  d ie  menen  dat  z i j  een bes lu i t  van een min is ter  en een 

u i tspraak van de Raad van State naast  z ich neer  kunnen leggen.  Wi j  nemen daar dan ook 

met  verbaz ing afs tand van.  Dank u wel .  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Wi j  z i jn  een van d ie  par t i jen.  Wi j  beroepen ons in  het  

amendement  op ar t ike l  82,  l id  2C van de Wet op  het  pr imai r  onderwi js .  Dat  houdt  in  dat  

wanneer de gemeenteraad van oordeel  is  dat  er  z ich omstandigheden voordoen d ie  n ie t  

bekend waren b i j  de vas ts te l l ing van het  p lan en ,  wanneer  d ie  wel  bekend waren,  to t  een 

ander bes lu i t  zouden hebben gele id .  In  d i t  geval  z i jn  er  d ie  omstandigheden.  Bl i jkbaar hee f t  

de school  verzu imd ze l f  een aanvraag te  doen.  Ik  v ind het  dat  de min is te r  weet  heef t  waarom 

dat  het  geval  is .  Wi j  weten dat  n ie t  en de wethouder kon dat  ook n ie t  zeggen in  de 

commiss ievergader ing .  Dus wi j  v inden datgene wat  we vor ig  jaar  hebben gedaan nog eens te  

moeten herhalen.  Het  was a l lemaal  n ie t  nodig geweest  a ls  de school  datgene had gedaan 

wat  ze moest  doen,  maar b l i jkbaar z ie t  de school  ook n ie t  echt  de noodzaak en de snelhe id 

h iervan in ,  vandaar dat  de school  het  ook n ie t  heef t  gedaan.  Daarom moeten we d i t  bes lu i t  

opnieuw nemen en met  een beroep op a r t ike l  82 ,  l id  2C v inden wi j  dat  het  nog ju is t  is  ook.  

 

De heer Vals tar :  Voorz i t ter .  Omwi l le  van de t i jd  en de ve le agendapunten za l  ik  het  kor t  

houden.  We hebben in  het  ver leden a l  d iverse keren over  het  p lan van scholen gesproken  en 

het  s tandpunt  van onze  f ract ie  is  genoegzaam bekend,  namel i jk  dat  wi j  het  l ie fs t  gemengde 

scholen z ien ,  waar in  k inderen samen spelen.  Dat  s taat  h ier  nu  echter  n ie t  centraa l .  

De LPF-f ract ie  heef t  samen met  West land  Verstandig en GBW een amendement  ingediend ,  

omdat  b i j  nadere vasts te l l ing van het  p lan van scholen omstandigheden bekend z i jn  

geworden,  waardoor Yunus Emre n ie t  in  het  p lan van scholen opgenomen had moeten 

worden.  In  de toe l icht ing  op het  amendement  en de u i tvoer ige b i j lage,  he t  beroepschr i f t ,  

worden deze omstandigheden u i tgebre id u i teengezet ,  zodat  Yunus Emre op grond van ar t ike l  

82,  l id  2  onder  C van de  Wet op het  p r imai r  onderwi js  u i t  het  p lan van scholen moet  worden 

gehaald en wi j  het  amendement  s teunen.   

 

Mevrouw Van der  S te l t :  Voorz i t ter .  Ook mi jn  b i jd rage kan kor t  z i jn .  Wi j  zu l len dan ook n ie t  de 

hele b i jdrage van Kel ly  van Ri jn  van vor ig  jaar  herhalen .  GBW staat  voor  samen,  iedereen is  

ge l i jk  en we doen het  met  e lkaar .  Ins temmen met  het  p lan van scholen kan zorgen voor het  

tegenovergeste lde,  namel i jk  segregat ie .  

Ja voorz i t ter ,  ja  co l lege  en ja  min is ter ,  u  vraagt  ons wederom om voor  d i t  p lan van scholen te  

s temmen en net  a ls  vor ig  jaar  wordt  het  las t ige doss ier  nu op het  bord je  van de raad gelegd .  
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En dat  is  nu ju is t  waar  de schoen wr ingt .  We hebben te  maken met  een h iaat  in  de wetgev ing 

en zo hebben wi j  a fge lopen maandag een br ie f  van min is ter  Slob on tvangen waar in  h i j  ons 

opdraagt  voor  d i t  p lan van scholen te  s temmen.  

Voorz i t ter .  Je kunt  een raads l id  n ie t  een keuze geven,  terwi j l  h i j  o f  z i j  deze wederom niet  

b l i jk t  te  hebben.  Volgens de min is ter  hebben wi j  namel i jk  geen keuze en  dat  was ook 

waarover mevrouw Vermeer z ich zo ju is t  verbaasde.  Daar  zou de min is ter  wat  aan moeten 

doen in  p laats  van lange  br ieven s turen.  Wi j  adv iseren de min is ter  eens aan de s lag te  gaan 

met  de huid ige wet -  en regelgev ing.  Hi j  z i t  op  een p lek waar h i j  d ingen kan wi jz igen en 

veranderen en wi j  n ie t .  Wi j  kunnen dan ook n ie t  anders  dan tegen d i t  voors te l  s temmen,  

zeker in  deze roer ige  t i j d  waar in  wi j  a l len voor ge l i jkheid s taan.   

Zoals  a l  eerder  gezegd,  d ienen wi j  samen met  LPF en West land  Verstandig d i t  amendement  

in .  

 

“De gemeenteraad van de gemeente West land (de raad) ,  in  openbare vergader ing  b i jeen op 8  

ju l i  2020;  

neemt in  overweging :  

-   dat  het  co l lege van burgemeester  en wethouders  aan de raad heef t  voorgeste ld  om 

het  Plan van Scholen 2021 –  2024 vast  te  s te l len  met  daar in  opgenomen bas isschool  

Yunus Emre;  

-   dat  de min is ter  voor  Bas is - ,  Voortgezet  Onderwi j s  en Media (de min is ter )  heef t  

aangekondigd een bes lu i t  te  gaan nemen a ls  bedoeld in  ar t ike l  124 juncto 124b  

Gemeentewet  mocht  de raad genoemd p lan n ie t  ze l f  vasts te l len ;  

-   dat  de raad he t  wensel i j k  acht  beroep in  te  s te l len tegen dat  bes lu i t  van  de  min is ter ;  

-   dat  de termi jn  van zes weken om dat  beroep in  te  s te l len in  de vakant ieper iod e l ig t ;  

-   dat  de raad he t  voor ts  wensel i jk  acht  om ook verzet  in  te  s te l len tegen het  eerdere 

bes lu i t  van de Raad van State (de dato 25 jun i  2020 met  a ls  nummer:  

201908603/2/A2) waarb i j  deze z ich onbevoegd verk laarde omdat  de min is ter  geen 

goedkeur ing had mogen ver lenen aan het  Plan van Scholen 2020 -2023;  

-   de beraads lag ingen te r  vergader ing te  dezer zake en rekening houdende met  de 

toe l icht ing op d i t  amendement ;  

bes lu i t  h ierb i j  de aan  de  raad voorgelegde bes lu i tvorming in  d ie  z in  te  wi j z igen dat  de   

raad bes lu i t  a ls  vo lgt ,  namel i jk  om:  

-   de vasts te l l ing van het  P lan van Scholen 2021 –  2024 achterwege te  la ten en in  het  

b i jzonder met  een beroep op ar t ike l  82 l id  2  onder c  van de Wet op het  p r imai r  

onderwi js  de Yunus Emre bas isschool  n ie t  op te  nemen in  he t  p lan;  

-   op voorhand beroep  in  te  s te l len tegen het  bes lu i t  to t  indeplaatsste l l ing  van de  

min is ter  voor  Bas is - ,  Voortgezet  Onderwi js  en Media,  dat  h i j  heef t  aangekondigd te  

zu l len nemen;  

-   in  verzet  te  gaan tegen het  eerdere bes lu i t  van de Raad van Stat e waarb i j  deze  z ich 

onbevoegd verk laard heef t  om van het  beroep kennis  te  nemen tegen he t  

goedkeur ingsbes lu i t  van  de min is ter  van 23 oktober 2019 ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag.”  

(Amendement  van GBW, WV en de LPF)  

 

Mevrouw Van der  Knaap :  Voorz i t te r .  Zoals  a l  eerder  aangegeven in  d iverse 

raadsvergader ingen z i jn  wi j  a ls  VVD West land  voors tander van openbare scholen.  Wi j  z i jn  

immers een l ibera le  par t i j .  Wi j  wi l len dat  a l le  West landse k inderen met  e lkaar  spelen en 

leren en daardoor begr ip  kr i jgen voor e lk aar ,  want  dat  is  de beste in tegrat ie .  Zo s taat  het  

ook in  ons verk iez ingsprogramma.  

Daarnaast  z i jn  wi j  ook een par t i j  d ie  z ich aan  de  wet  wi l  houden in  rechte l i jke u i tspraken,  

zeker in  u i tspraken van de hoogste rechter .  Als  gemeenteraad heb je  in  fe i te  ge en keuze.  

Opname van de is lami t ische school  in  het  p lan van scholen is  verp l icht .  Doen we dat  n ie t ,  

dan doet  de min is ter  dat  in  onze p laats  en h i j  heef t  dat  ook gedaan.   
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De raad hee f t  vervo lgens een procedure b i j  de Raad van State aangespannen tegen zowel  

het  bes lu i t  van de indeplaatsste l l ing a ls  tegen he t  goedkeur ingsbes lu i t .  Overbodig om te 

zeggen dat  wi j  daar tegen waren,  maar het  was immers een democrat isch genomen bes lu i t .  

Het  beroep  tegen het  bes lu i t  van indeplaatsste l l i ng is  inmiddels  ongegrond verk la ard en de 

behandel ing van het  beroep tegen het  goedkeur ingsbes lu i t  heef t  ver t rag ing opgelopen.   

Voorz i t ter .  Ik  heb een v raagje aan de wethouder.  Wat  heef t  deze  procedure to t  nu toe 

jur id isch aan kosten meegebracht?  

We staan dus weer op hetze l fde s tandpunt  a ls  vor ig  jaar .  Ons s tandpunt  is  n ie t  veranderd  en 

a ls  het  p lan van scholen  n ie t  wordt  vastgeste ld  vo ldoen we n iet  aan de wet .  Dank u wel .  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l ,  mevrouw Van der  Knaap.  Uw vraag over  de f inanc ier ing is  n ie t  

door de wethouder te  beantwoorden,  want  het  is  de raad d ie  de p rocedure heef t  

aangespannen.  U zu l t  dan ook b i j  de raad moeten navragen wat  de kosten z i jn  van de 

jur id ische procedure.   

 

Mevrouw Van der  Knaap :  Dan denk ik  da t  wi j  degenen z i jn  d ie  dat  hebben geregeld.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Ik  begr i jp  de s t rekk ing van de vraag n ie t .  Als  a l le  procedures 

zo goedkoop zouden z i jn  a ls  deze,  behalve dan d ie  b i j  de Raad van State ,  d ie  is  voor  

€  4.000,00 of  €  5 .000,00  gebeurd.  De rest  is  a l lemaal  ze l f  gedaan.  

 

De voorz i t te r :  Ik  denk n ie t  dat  u  het  a l lemaal  ze l f  gedaan heef t .  U hee f t  wel  meegedacht  over  

de procedure…  

 

De heer Dui jsens :  Door de raads leden ze l f .  Het  woord ‘ ik ’  heb ik  n ie t  genoemd.  

 

De voorz i t te r :  Mevrouw Van der  Knaap vraagt  naar de jur id ische kosten d ie  z i jn  gemaakt  en 

ik  denk dat  het  goed is  dat  nog even….  

 

De heer Dui jsens :  Ik  ben  er  t ro ts  op dat  daarvoor  geen kosten gemaakt  z i jn .  

 

De voorz i t te r :  Er  z i jn  we l  kosten gemaakt  en daar vraagt  mevrouw Van der  Knaap naar  aan 

de wethouder,  maar d ie  kan het  antwoord daarop  n ie t  ge ven.  

 

De heer Dui jsens :  Een duizendste  procent  van a l le  externen.   

 

De heer Hof land:  Volgens mi j  bedragen de kosten  € 5.000,00 .   

 

De voorz i t te r :  Als  u  dat  weet ,  dan is  dat  het  an twoord,  maar de gr i f f ier  za l  u i tzoeken hoe dat  

in  e lkaar  z i t  en kunt  u  daarover  dan per  mai l  worden geïnformeerd.  

 

De heer De Bloeme:  Voorz i t ter .  Voor ons l ig t  het  voors te l  to t  vasts te l l ing van het  p lan van 

scholen 2021-2024.  Ons  s tandpunt  ten aanz ien  van de s t icht ing van de School  Yunus Emre 

b l i j f t  ongewi jz igd.  

De Raad van State  heef t  inmiddels  u i tspraak gedaan in  het  hoger  beroep en het  s tandpunt  is  

dat  de school  voor  bekost ig ing in  aanmerk ing komt.  Wi j  zu l len dus,  evenals  de vor ige keer,  

voor  het  voors te l  s temmen.  Het  co l lege  heef t  u i t voer ing te  geven aan de  wet .   

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Opnieuw spreken we vandaag over de komst  van de is lami t ische 

bas isschool  in  het  West land.  Dat  d ie  school  er  vo lgens de Neder landse wet ten en regels  mag 

komen is  a l  lang duide l i j k  geworden.  Min is te r  Slob heef t  ons inmiddels  la ten weten da t  we 

wet t ig  verp l icht  z i jn  om d i t  p lan van scholen vas t  te  s te l len.  Aan a l le  voorwaarden is  immers 



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  8  J U L I  2 0 2 0  

 

 24 

vo ldaan.  De vraag  is  dan ook waarom we h ier  nogmaals  onze mening over  moeten la ten 

horen.  Z i jn  meningen inmiddels  zwaarwegender geworden dan  de wet?  

Een argument  tegen de komst  van de bas isschool  dat  z ich constant  laat  horen is  dat  het  voor  

is lami t ische k inderen beter  zou z i jn  in  aanrak ing  te  komen met  k inderen van een andere 

achtergrond.  Dat  zou immers de in tegrat ie  bevorderen.   

D66-West land is  gez ien de secular is at ie  in  de samenlev ing a l t i jd  a l  voors tander geweest  van 

onderwi js  op openbare g ronds lag.  Di t  z i jn  echter  meningen over  wat  het  beste is  voor  de 

toekomst  van de gemeente West land.  De vraag of  een school  de in tegra t ie  van leer l ingen za l  

verbeteren is  geen a rgument  om de opr icht ing e rvan tegen te  b l i jven  houden.  Di t  jaa r  hebben 

we 75 jaar  vr i jhe id  gev ie rd in  de gemeente West land en to t  d ie  v r i jhe id  behoort  ook de 

vr i jhe id  om een b i jzondere school  op te  r ichten.  We l i jken ons inmiddels  te  begeven in  een 

s i tuat ie  waar in  de gemeenteraad een s tem heef t  in  een soort  v r i jheden d ie  wi j  h ier  toekennen 

aan de mensen voor wie  de vr i jheden bedoeld z i jn .  De vr i jhe id  om b i jzondere scholen op te  

r ichten geldt  b l i jkbaar  n ie t  voor  iedereen  en a l leen in  s i tuat ies  waar in  he t  on s goed u i tkomt 

en we er  ons a l len pre t t ig  b i j  voelen.  Wat  je  mening over  d i t  onderwerp  ook is ,  le idend zou 

a l leen de wet  moeten z i jn  en d ie  is  du ide l i jk .  Is lami t ische bas isschool  Yunus Emre gaat  e r  

komen,  d i t  jaar ,  komend jaar  o f  ergens in  de nabi je  toekom st .  

 

De heer Spaans:  Voorz i t ter .  Ik  kan mi jn  24 b i jdragen in  de afge lopen maanden ,  jaren op d i t  

punt  nog wel  een keer herhalen,  maar ik  ga  dat  n ie t  doen.  GroenLinks -West land is ,  evenals  

de VVD en D66,  voors tander van openbare  scholen waar West landse k inder en met  e lkaar  de  

d ingen kunnen doen d ie  z i jn  moeten doen.  Helemaal  goed,  he lemaal  f i jn ,  maar we hebben 

een wet  in  Neder land waar in  s taat  dat  je ,  a ls  je  aan de wet  en de regels  vo ldoet ,  het  recht  

hebt  om, a ls  je  bomenknuf fe laar  bent ,  een bomenknuf fe laarschool  te  beg innen,  a ls  je  h indoe 

bent  een h indoeschool  en a ls  je  Yunus Emre ben t  een mosl imschool .  Dat  kan,  dat  mag en dat  

is  een heel  groot  goed in  d i t  v r i je  land.  Dank u wel .   

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Zo mooi  a ls  de  heer Hof land het  heef t  verwoord kan ik  het  n ie t  

maken.  De Part i j  van de Arbeid s teunt  het  voors te l  van het  co l lege,  onderschr i j f t  de br ie f  van 

de min is ter  van Onderwi js ,  Cul tuur  en Wetenschappen en de u i tspraak van de Raad van 

State.  

Het  amendement  van de  loka le par t i jen acht  de Part i j  van d e Arbeid in  s t r i jd  met  de wet ,  met  

de Grondwet ,  kans loos en verwerpel i jk .  Het  heef t  wederom al leen  maar to t  doel  de vest ig ing 

van de is lami t ische school  te  ver t ragen.  

 

De voorz i t te r :  De  wethouder van Onderwi js ,  de heer Van der  Stee ,  heef t  het  woord.  

 

Wethouder Van der  Stee :  Voorz i t te r .  Ik  za l  he t  kor t  houden om een herhal ing van voorgaande 

commiss ie -  en gemeenteraadsvergader ingen te  voorkomen.  Er  l ig t  een amendement  voor  en 

ik  wi l  namens het  co l lege een u i tspraak doen over  het  eers te  bo l le t je ,  want  de ander e twee 

z i jn  vo lgens mi j  van u ze l f .  Het  eers te ont raden wi j ,  omdat  in  de  u i tspraak van 24 apr i l  2019 

de afdel ing Bestuursrechtspraak van de Raad van State hee f t  bepaald dat  de school  voor  

bekost ig ing  in  aanmerk ing moet  worden gebrach t .  Wi j  z i jn  vanwege dez e  u i tspraak dan ook 

verp l icht  d i t  zo op te  nemen.  Voor de rest  is  het  aan de raad.   

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Ik  wi l  de wethouder g raag een vraag s te l len.  Als  u  d ie  mening 

bent  toegedaan,  waarom l ig t  er  dan a lsnog  een voors te l?  U geef t  ons toch een keuz e om 

voor of  tegen te  s temmen?  

 

Wethouder Van der  Stee :  Omdat  h i j  weer  moet  worden opgenomen in  he t  p lan van scholen,  

net  zoals  de vor ige keer ,  op bas is  van ar t ike len in  d ie  wet  waarover we het  ook in  de 

commiss ievergader ing  hebben gehad.  Dat  betekent  dat  ik  het  ook weer  aan de raad moet  
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voor leggen,  want  zo z i t  het  systeem in  e lkaar .  U heef t  daar zo ju is t  ze l f  a l  kant tekeningen b i j  

aangegeven.   

 

De voorz i t te r :  Ik  k i jk  o f  er  behoef te  is  aan  een tweede termi jn .  

 

De heer Van der  Meer :  Voorz i t ter .  Ook wi j  hebben  react ies  gekregen over  ons s temgedrag en  

d ie  zouden inhouden dat  wi j  de wet  n ie t  u i tvoeren.  Ook wi j  hebben kennisgenomen van de 

br ie f  van min is ter  Slob en daartegen wi l  onze f ract ie  bezwaar maken.  Ik  wi l  in  dezen graag 

wi jzen op ar t ike l  27 van de Gemeente wet ,  waar in  s taat  dat  leden van  de gemeenteraad 

s temmen zonder las t .  Dat  betekent  dat  de vo lksver tegenwoord iger  z ich n ie t  mag la ten 

opdragen b i j  een s temming een bepaald s tandpunt  in  te  nemen.  De ver tegenwoord iger  moet  

op bas is  van e igen inz icht  en over tu i g ing een oordeel  ve l len.   

 

De voorz i t te r :  Als  voorz i t ter  van uw raad wi l  ik  de ind ieners  van het  amendement  vragen nog 

eens naar het  amendement  te  k i jken om te overwegen of  de  tekst  achter  het  tweede en derde  

s t reepje toch n ie t  u i t  het  amendement  kan worde n gehaald.  U heef t  ook vor ig  jaar  beroep 

ingeste ld  en een u i tspraak van de Raad van State gekregen over  he t  ongegrond verk laard 

daarvan z i jn .  U heef t  ook het  beroep van de  Raad van State tegen het  goedkeur ingsbes lu i t  

van de min is ter  gez ien en het  is  n ie t  a annemel i jk  te  verwachten  dat  er  een andere u i tspraak  

za l  z i jn .  En het  is  misschien  tevens in  overg ing te  nemen of  een bestuursorgaan a ls  de 

gemeenteraad opnieuw tegen eenzel fde bes lu i t  weer hetze l fde beroep moet  aantekenen.  Dat  

zou het  ver t rouwen dat  ins tant ies  en burgers  in  overheidsorganisat ies  mogen hebben ook 

kunnen ondersteunen.  U heef t  met  het  geste lde achter  eers te s t reepje in  het  amendement  

du ide l i jk  een pol i t iek  s ta tement  gemaakt  en dat  i s  vo ls t rekt  uw goed rech t  a ls  l id  van een 

vo lksver tegenwoord igend orgaan,  maar  a ls  bestuursorgaan heef t  u  ook nog een bestuur l i jke 

taak.  Daarom wi l  ik  u  in  overweging geven he t  geste lde achter  tweede en derde s t reepje  u i t  

het  amendement  te  ha len .  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  U had de raad de suggest ie  gedaan h ierv an  af  te  z ien en he t  

n ie t  te  doen.  Wi j  denken dat  het  toch een  n ieuwe grond is  en handhaven  het  amendement  

zoals  het  er  nu b i j  l ig t .  Mocht  het  toch nodig z i jn  dat  er  een  ext ra vergader ing nodig is ,  dan  

wi l len wi j  d i t  nu a l  geregeld hebben.  Dus handhaven.  

 

De voorz i t te r :  Ik  ga over  to t  s temming.  Voor het  amendement  s temmen de f ract ies  van 

West land Verstandig ,  GBW en de LPF en tegen s temmen de f ract ies  van  GroenLinks,  de 

PvdA,  D66,  de VVD, de Chr is tenUnie/SGP en  he t  CDA, waarmee het  amendement  is  

aangenomen.  

Dan breng ik  het  gewi jz igde voors te l  in  s temming.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Volgens  mi j  hoef t  d i t  voors te l  n ie t  meer  in  s temming te  worden 

gebracht  a ls  het  amendement  zo vergaand is  dat  het  in  de p laats  komt van het  voors te l .  Het  

is  a ls  het  ware  overru led .  

 

De voorz i t te r :  U hebt  daar ge l i jk  in .  Het  voors te l  is  in  gewi jz igde z in  aangenomen.  Aldus 

bes loten.  

 

7.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE ACTUAL ISATIE VAN DE WOONVISIE 

2020-2030 

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Vanavond spreken we ook over  een b i jgeste lde Woonvis ie .  De 

b i js te l l ing betref t  het  verwerken van de bouwachters tand voor soc ia le  huur en koopwoningen,  

omdat  er  te  veel  dure  eengezinswoningen z i jn  gebouwd en het  in tegreren  van de huisvest ing 
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van arbeidsmigranten en  s tatushouders in  de Woonvis ie .  D i t  a l les ,  zodat  er  een in tegra le 

afweging gemaakt  zou kunnen worden.  

Voorz i t ter .  Di t  is  mis lukt  en dat  b l i jk t  ook wel  u i t  de ve le mot ies en amendementen d ie  z i jn  

ingediend en waarvan de Part i j  van de  Arbeid  er  een aanta l  mede  ind ien t .  Het  aan  e lkaar  

vastp lakken van d ie  v ier  nota ’s  maakt  dat  be le id  nog n ie t  in tegraal  a ls  je  nergens een 

afweging tussen deze onderwerpen maakt .   

Ook de b i js te l l ing van het  woningbouwprogramma is  mis lukt ,  zoals  inspreker Bos ook ze i ,  

want  je  kunt  de middeldure koop - en huur n ie t  schrappen,  zodat  er  meer  soc ia le  

huurwoningen kunnen worden gebouwd.  Te  veel  dure koopwoningen z i jn  het  probleem. 

Daar in  moet  je  dus schrappen.  Dat  kost  ge ld,  maar na het  reces gaan we praten over  hoe het  

co l lege €  40.000.000,00  wi l  gaan u i tgeven.  Dus za l  ook h iervoor wel  ge ld te  v inden z i jn .  

Laten we e indel i jk  bere ikbare huur -  en koopwoningen gaan bouwen.   

 

De heer Spaans:  Voorz i t ter .  Dr ie  woorden a ls  aanvul l ing op de vor ige spreker ,  waarmee ik  

het  vo l led ig eens ben:  bouwen,  bouwen,  bouwen.  En dan n ie t  de megadure koop ,  maar 

soc ia le  woningbouw en datgene waaraan onze s tar ters  behoef te  hebben.  Conform de  

inspreker.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Een  ie ts  minder kor te  aanvul l ing op mi jn  twee voorgangers waar 

ik  het  vo l led ig mee eens  ben.   

Na enkele jaren  l ig t  er  wederom een woonvis ie  voor;  de oude vo ldeed n ie t  meer,  zo b leek 

ook u i t  de c i j fers .  In  de huid ige woonvis ie  is  er  meer ru imte voor onder andere soc ia le  huur.  

Maar er  is  ook een bele idskader arbeidsmigranten in  opgenomen.   

Voorz i t ter .  Wat  de f ract ie  van D66 mis t ,  is  hoe  het  co l lege deze woonvis ie  nu wel  gaa t  

rea l iseren.  Hebben we met  d i t  document  n ie t  wederom een papieren  doss ier  voor  de kast  

gemaakt? Hoe gaat  het  co l lege deze woonvis ie  deze keer wel  rea l iseren?  

Onze f ract ie  is  te  spreken over  een aanta l  keuzes op gebied van b i jvoorbeeld soc ia le  huur,  

maar heef t  nog a l t i jd  moei te  met  de wi jze waarop met  arbeidsmigranten wordt  omgegaan,  

maar ook hoe er  ru imte voor s tar ters  gec reëerd kan worden en  hoe we met  s ta tush ouders 

omgaan.  Huisvest ing van arbeidsmigranten b i j  de tu inder is  wat  ons bet ref t  dus n ie t  de ju is te  

keuze.  Onze f ract ie  is  het  h ier  dan ook voora lsnog n ie t  mee eens.  Hiernaast  had onze f ract ie  

gehoopt  op wat  meer ambi t ie  op het  gebied  van bouwen en z i j  v reest  dat  de huid ige keuzes 

n ie t  zu l len le iden to t  meer s t ructur eel  betaalbare  woningen.  Wanneer we immers a l leen 

autonoom bouwen,  b l i j f t  er  een bepaalde schaars te aan woningen.   

 

De heer De Bloeme:  Voorz i t ter .  De f ract ie  van de  Chr is tenUnie/SGP is  b l i j  met  de ambi t ie  om 

meer voor zorg en  ouderen te  bouwen.  Pos i t ie f  z i jn  de p i lo ts  d ie  z i jn  gestar t  met  betrekk ing 

to t  f lexwoningen,  zodat  er  snel  kan worden ingespeeld op de markt .  Hier  is  echter  wel  

over leg met  de prov inc ie  voor nodig.   

Het  percentage ext ra dure koopwoningen is  v r i j  hoog en in  de prakt i jk  b l i jk t  dat  d i t  veel  

mensen van bui ten het  West land aantrekt ,  omdat  de woningen te  duur  z i jn  voor  West landers .  

De vraag is  dan  ook of  e r  wel  vo ldoende gebouwd wordt  voor  de e igen  inwoners.  Het  co l lege 

heef t  ervoor gekozen meer soc ia le  huurwoningen te  bouwen.  De behoef te ,  met  name b i j  

jongeren,  verandert ;  e r  i s  meer vraag naar  soc ia le  huur woningen ,  omdat  koopwoningen voor 

s tar ters  te  duur z i jn .  Daarnaast  wordt  er  vanui t  de prov inc ie  druk u i tgeoefend om meer 

huurwoningen te  bouwen.  

Onze f ract ie  is  voors tander van betaalbare koopwoningen voor s ta r ters ,  omdat  de meeste 

West landers  geen huurwoning wi l len.  Het  co l lege  k iest  ervoor om de soc ia le  koopwoningen 

eru i t  te  ha len ,  omdat  deze vr i j  snel  met  winst  worden doorverko cht  en  deze te  vervangen 

door goedkopere koopwoningen.   

Wi j  zu l len het  voors te l  s teunen ,  maar n ie t  de amendementen 7A to t  en met  7C .  
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De heer Zuyderwi jk :  Met  de actual isat ie  van de Woonvis ie  beschouw je  de bestaande v is ie  

en pas je  d ie  aan de actual i te i t  aan.  Deze v is ie  i s  d i t  keer  u i tgebre id met  onder andere  

huisvest ing voor arbeidsmigranten.  Toch een compl iment  aan het  co l lege om er  één groot  

document  van te  maken.  

Terugk i jkend naar  de Woonvis ie  van 2016 is  er  gekeken naar wat  er  n ie t  goed g ing en 

daarop z i jn  act ies  ondernomen.  Hoe gaat  de wethouder ervoor  zorgen da t  het  d i t  keer  met  de 

n ieuwe v is ie  wel  goed gaat? Wat z i jn  de ins t rumenten om d ie eventueel  te  kunnen b i js turen? 

VVD-West land s te l t  deze vragen,  omdat  de ambi t ies  u i t  het  vor ige  programma hoog w aren en  

n ie t  z i jn  gehaald.  De ambi t ies  z i jn  in  deze v is ie  ze l fs  nog ie ts  hoger.  VVD  West land is  dan  

ook erg benieuwd naar het  u i tvoer ingsprogramma.  

Vanui t  de reg io is  er  een  opdracht  gekomen voor rea l isat ie  van soc ia le  huurwoningen.  Is  er  

a l  overeenstemming over  het  aanta l?  Of  moet  onze gemeente gewoon doen wat  haar wordt  

opgedragen? Net  a ls  b i j  hu isvest ing voor arbeidsmigranten z ie t  onze f ract ie  het  l ie fs t  een  

goede spre id ing van soc ia le  huurwoningen over  het  he le West land.  Naas t  gemeente l i jke 

spre id ing is  het  opnemen van soc ia le  bouw per fase –  een fase in  ontwikkel ing dus –  

be langr i jk .  Denk b i jvoorbeeld aan de ontwikkel ing van De Dr iesprong.  Als  a l le  benodigde 

soc ia le  bouw in  d ie  on tw ikkel ing in  één deel fase wordt  gereal iseerd,  dan is  er  een overk i l l  

aan soc ia le  woningen d ie  in  één keer vr i jkomt.  A ls  gemeente West land is  de kans erg groo t  

dat  we d i t  dan n ie t  op  d ie  termi jn  kunnen invul len en z i jn  we mogel i jk  soc iaa l  aan het  bouwen 

voor de buren en  dat  kan n ie t  de bedoel ing z i jn .  Kan de wethouder  aangeven o f  spre id ing 

van soc ia le  bouw in  de gemeente en bouwfaser ing is  opgenomen in  het  voor l iggend bele id?  

VVD West land z ie t  voor  de toekomst  verschi l lende woonvormen,  d ie  ook  in  de Woonvis ie  z i jn  

opgenomen.  Ook woonvormen waarb i j  de huid ige parkeernorm n ie t  nood zakel i jk  is  en soms 

ze l fs  een s t ru ike lb lok b l i jk t  te  z i jn  voor  betaalbaar bouwen voor s tar te rs  en senioren.  Een 

parkeerp laats  kost  in  de  explo i ta t ie  soms to t  wel  €  50.000,00 per  appar tement  en is  een 

parkeernorm van 1,7  wel  echt  noodzakel i jk ? Door  deelauto ’ s  te  gebru iken en de parkeernorm 

te  ver lagen kunnen we betaalbaar bouwen voor onze jeugd.  Onze jeugd,  d ie  toch anders 

denkt  over  mobi l i te i t  dan  wi j .  Denk h ierb i j  aan  appartementen d ie  gebru ikmaken van 

deelauto ’s .  Hie rdoor is  een ver lag ing van de parkeernorm tot  1 ,  soms lager,  mogel i jk .  In  

gesprekken d ie  VVD West land heef t  gehad met  de ontwikkelaars  merken  we dat  e r  s teeds 

meer wordt  nagedacht  over  deelauto ’s .  De eers te deelauto ’s  voor  een appartementencomplex 

r i jden a l .  Kan  de wethouder toezeggen dat  b i j  e en ontwikkel ing op een  ju is te  locat ie  in  de 

buurt  van b i jvoorbeeld  OV-voorz ien ingen de mogel i jkheden verkend worden om voor dat  deel  

de parkeernorm te ver lagen?  VVD-West land merkt  op dat  sommige ontwikkel ingen in  het  

West land n ie t  kunnen doorgaan vanwege d ie parkeernorm, terwi j l  de oploss ing s impel  l i jk t .  

Door veel  gebru ik  van parkeerp laatsen overdag  door een tandartsprakt i j k  en ’s  avonds door 

bewoners is  er  meer ontwikkel ing mogel i jk  en kan er  meer gebouwd worden aan een 

innovat ieve woon-werkvorm.  Het  zou  een idee z i jn  om het  parkeerbele id  en de norm sowieso 

eens tegen het  l icht  te  houden en ik  zag dat  we het  een en ander in  september ook gaan 

doen.  Parkeren,  bouwen en mobi l i te i t .  Is  da t  de bas is  voor  de actual isat ie  van de Woonvis ie  

in  2024? 

Dan hebben we nog een  vraag over  de huisvest ing van arbeidsmigranten.  Zoals  u weet  is  de 

VVD West land geen voors tander van wonen op een bedr i j f  van een kweker,  maa r wi j  

begr i jpen de noodzaak van  huisvest ing en zu l len  daarom di t  deel  in  deze  v is ie  n ie t  

amenderen.  VVD West land maakt  z ich wel  zorgen over  de handhavingsdoss iers  d ie  onts taan 

b i j  het  a fgeven van dergel i jke beschikk ingen.  Er  moet  immers nagekeken worden o f  de 

t i jde l i jke woningen op  bedr i jven deugdel i jk  worden gebru ik t  en e r  geen omstandigheden 

onts taan d ie  op u i tbu i t ing kunnen l i jken.  Naast  d i t  aspect  is  er  ook een ve i l igheid saspect  

voor  de d i recte omgeving.  Ik  re fereer  eraan dat  wi j  a ls  raad op  meerdere  locat ies  z i jn  

geweest  waarb i j  de omgeving heef t  aangegeven in  het  kader van ve i l ighe id n ie t  a l t i jd  z i t  te  

wachten op huisvest ing.  Mensen in  de buurt  moeten z ich ve i l ig  voelen en zorgen voor 

ve i l igheid is  een kerntaak van deze gemeente.  Di t  moet  gewaarborgd worden en dat  vraag t  

mankracht ,  f te ’s ,  en in  deze raad z i jn  we to t  de conc lus ie  gekomen dat  daaraan op d i t  
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moment  een tekor t  is .  De gemeente huurt  ze l fs  par t icu l iere bevei l igers  in .  VVD  West land z ie t  

daarom graag in  de  beschikk ing van toekomst ige huisvesters  te  wi l len opnemen dat  een 

huisvester  een redel i jke afdracht  doet  per  week,  per  bed.  Hiermee kunnen de kos ten van 

handhaving worden gedekt .  Helaas schi jn t  d i t  ju r id isch n ie t  mogel i jk  te  z i jn .  Daarom een 

mot ie ,  mede ingediend door GroenLinks en D66,  om te onderzoeken of  he t  daadwerkel i jk  n ie t  

mogel i jk  is .  En a ls  het  n ie t  mogel i jk  is  te  onderzoeken hoe het  wel  m ogel i jk  is .  Mogel i jk ,  om 

d ie ve i l igheid te  waarborgen.  Mogel i jk  maken voor de ve i l igheid van de bewoners,  maar  ook 

van de inwonende a rbeidsmigranten.  Tot  zover ,  voorz i t ter .  

 

Mot ie  ‘Vei l ig  wonen huisvest ing Arbeidsmigranten 2020 -2030 ’  

“De gemeenteraad van West land,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;  

constaterende dat :  

  in  de actual isat ie  Woonv is ie  2020 -2030 ook de huisvest ing van  arbeidsmigranten is  

opgenomen;  

  in  deze v is ie  ook de mogel i jkheid geboden word t  voor  het  hu isvesten op  de 

tu inbouwbedr i jven ;  

  handhaving en contro le  op huisvest ing in  het  a lgemeen en op de  tu inbouwbedr i jven 

nodig is  om u i tbu i t ing van arbeidsmigranten en  wantoestanden rondom deze locat ies  

te  voorkomen;  

  e r  in  West land s lechts  een beperkt  aanta l  handhavers  (Boa’s)  z i jn  d ie  d e ve i l igheid 

handhaven;  

  er  door de gemeente ze l fs  par t icu l iere bevei l ig ing is  ingehuurd vanwege  het  tekor t  

aan boa’s ;  

  de orde en ve i l igheid  van de d i recte leefomgeving te  a l len t i jde  gewaarborgd moet  

worden;  

overwegende dat :  

  het  nu het  moment  is  om de zaken rondom vei l igheid en huisvest ing  arbe idsmigranten 

op een deugdel i jke manier  te  regelen ;  

  vo lgens VVD West land het  de beste op loss ing zou z i jn  a ls  in  e lke  beschikk ing d ie  een 

huisvester  van arbeidsmigranten ontvangt ,  opgenomen wordt  dat  de huis vester  o f  

branche een redel i jke a fdracht  per  week per  bed  za l  doen;  

  met  deze b i jdrage de inhuur van ext ra boa’s  gef inanc ierd kan worden  zodat  de 

ve i l igheid van de leefomgeving en arbeidsmigran ten rondom de  huisvest ing van 

arbeidsmigranten gewaarborgd wo rdt ;  

verzoekt  het  co l lege:  

  te  onderzoeken of  bovenstaand voors te l ,  een b i jd rage van de huisvester  per  week per  

bed ten behoeve van ha ndhaving,  jur id isch mogel i jk  is ;  

  ind ien voornoemde voors te l  jur id isch n ie t  mogel i jk  is :  een p lan u i t  te  werken met  

mogel i jke a l ternat ieven om een f inanc ië le  b i jdrage,  van de  huisvester  en /of  branche,  

wel  mogel i jk  te  maken om de kosten te  dekken  voor handhaving,  mogel i j k  2  f te ;  

  een terugkoppel ing van de bev ind ingen te  geven aan de raad b innen dr ie  maanden;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag . ”  

(Mot ie  7 .1 van de VVD, GroenLinks en D66)  

 

De heer Van den Berg :  Voorz i t ter .  Laat  ik  vooropste l len dat  het  idee  om de Woonvis ie  

West land te  updaten  mi j  aanspreekt .  We s taan  tens lot te  voor u i tdagende opgaven in  het  

woningbouwbele id  en dan kun je  er  wat  mee,  zou  je  zeggen.  

U kunt  perspect ie f  b ieden aan jongeren en  mensen met  een modaal  inkomen op een e igen 

woning,  maar dat  gebeur t  in  uw update n ie t ,  i n tegendeel  ze l fs .  Je kunt  du ide l i jk  maken welke 

pro jecten beschut  wonen we gaan on tw ikkelen,  waarmee we voorkomen dat  onze ouderen 

a l leen bui ten het  West land in  verp leegtehuizen terecht  kunnen.  Dat  gebeurt  n ie t  in  uw 

update.  Je kunt  op loss ingen in  beeld brengen voor t i jde l i jke hu isvest ing van 

arbeidsmigranten,  maar  dat  gebeurt  in  uw updat e n ie t .  Je kunt  act ie f  met  s tak eholders  aan 
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ta fe l  gaan om hun e rvar ingen op de woningmarkt  te  horen en  welke oploss ingen er  moeten 

worden geboden.  Dat  is  b i j  uw update  n ie t  gebeurd.  En je  kunt  de f inanc ië le  consequent ies 

van je  ambi t ies  in  het  woonbele id  v oorrekenen en voors te l len om daar budget ten voor vr i j  te  

maken.  U raadt  het  a l :  ook dat  gebeurt  in  uw update n ie t .  

Voorz i t ter .  De update van de Woonvis ie  v inden  wi j  dan ook te leurs te l lend  ofwel  ondermaats .  

Goed beschouwd is  deze update één grote af le id ings manoeuvre om a ls  West land act ie f  te  

gaan meewerken aan  he t  reg ionale doel  van  het  n ieuwe leren van  het  aanta l  soc ia le  

huurwoningen in  de reg io.  Uw col lege heef t  daarom ook se lect ie f  gewinkeld in  een 

overs te lpende hoeveelheid c i j fermater iaa l  om maar voora l  heel  veel  ext ra  soc ia le  

huurwoningen in  West land te  kunnen bouwen.  En in  uw update gaat  u  ook voorb i j  aan de 

wi jz ig ingen in  wet -  en regelgev ing s inds 2015 d ie  de toegang to t  soc ia le  huurwoningen voor 

veel  West landers  afs lu i t .  West landers  komen n iet  in  aanm erk ing voor een  soc ia le  

huurwoning,  s impelweg omdat  ze te  veel  verd ienen.  De West landse  woningzoekenden komen 

ook n ie t  in  aanmerk ing voor de honderden ext ra soc ia le  huurwoningen d ie  het  co l lege wi l  

gaan bouwen,  want  d ie  ext ra woningen z i jn  voor  woningzoeke nden u i t  Ri jswi jk  o f  u i t  Del f t .  

Deze twee gemeenten kunnen immers minder gaan bouwen,  omdat  u  zo uw best  gaat  doen.  

En om in  het  bouwprogramma ru imte te  maken voor deze ext ra soc ia le  huurwoningen schrapt  

u  zonder b l ikken of  b lozen de bouw van koopwoningen in  de pr i jsk lasse to t  zo’n  

€  215.000,00.  U moet  weten dat  ju is t  d ie  woningen in  d ie  pr i jsk lasse bere ikbaar z i jn  voor  

veel  koopstar ters  en mensen met  een modaal  inkomen.  We hebben daar  vanavond een 

representant  van gez ien.  

Tot  nu toe,  mi jnheer de voorz i t ter ,  heb ik  ervoor gewaakt  met  c i j fers  te  s t roo ien;  geen c i j fe rs  

van mi j  over  aanta l len woningzoekenden en ook geen c i j fers  over  aanta l len woningen in  

harde of  zachte p lannen.  Het  zou de  mis t  d ie  in  uw woonvis ie  opr i js t  a l leen maar d ikker  

maken;  door a l le  bomen d ie in  deze actual isat i e  z i jn  geplant  z ien de meesten het  bos toch a l  

n ie t  meer.  Eén  c i j fer  wi l  ik  wel  noemen en dat  is  het  aanta l  soc ia le  huur woningen,  dat  er  

vo lgens de woningbehoef tenramingen  van de p rov inc ie  to t  2030 1 .310 zouden moeten z i jn .  

Als  wi j  dan 20% van ons  bouwprog ramma van 8 .100 woningen in  de soc ia le  huur -  o f  

koopsector  rea l iseren,  dan vo ldoet  ons aanbod ru imschoots  aan de vraag to t  2030 en 

misschien nog wel  verder .  Daarmee hebben wi j  i n  zowel  ru imte l i jk  a ls  f i nanc iee l  opz icht  

vo ldoende mogel i jkheden om 15% van de  n ieuwe bouwplannen te  rea l iseren in  de pr i jsk lasse 

d ie  voor veel  koopstar te rs  en mensen met  een modaal  inkomen bere ikbaar z i jn .  Wi j  d ienen 

een amendement  in  om dat  voor  e lkaar  te  kr i jgen:  20% van het  bouwprogramma te bouwen in  

de soc ia le  huur -  en koopwoningen en 15% van het  bouwprogramma bouwen in  de pr i jsk lasse 

to t  zo’n €  235.000 ,00.  En d ie  z i jn  voor  veel  woningzoekenden in  het  Wes t land bere ikbaar.  

Mi jnheer de voorz i t te r .  Niet  a l leen s ta r ters  en mensen met  een modaal  inkomen z i jn  de dupe 

van uw update van  de Woonvis ie ,  ook het  woonbele id  voor ouderen  word t  er  met  deze update 

n ie t  beter  van.  De voorgaande edi t ie  bevat te  in  ieder  geval  nog de doels te l l ing om tot  2030 

in  West land 1 .100 woningen te  rea l iseren  waar in  wonen en zorg wordt  gecombineerd a ls  

a l ternat ie f  voor  het  verzorg ingshuis .  Die doels te l l ing heef t  u  geschrap t  en ervoor in  de p laats  

het  wol l ige en  vr i jb l i jvende s tatement  en de aankondig ing van weer  een onderzoek.  Waarom 

gooi t  uw co l lege oude schoenen weg voordat  er  n ieuwe z i jn?  

Na s tar te rs ,  mensen  met  een modaal  inkomen ,  en dus ouderen  z i jn  ook a rbeidsmigranten de 

dupe van uw update.  Ook voor hen komen in  deze update geen oploss ingen voor net te  

t i jde l i jke hu isvest ing in  beeld.  Met  de update  degradeert  u  het  be langr i jke thema van de 

t i jde l i jke hu isvest ing ze l fs  to t  een b i j lage van  de  Woonvis ie .   

Met  amendementen en mot ies proberen wi j  een aanta l  essent ië le  verbeter ingen  te  

bewerkste l l igen.  Ik  za l  deze n ie t  a l le  noemen,  maar wel  onder andere he t  ket t ingbeding 

waarmee wi j  wi l len bewerkste l l igen  dat  woningen voor mensen d ie  h ier  t i j de l i jk  werken ook 

inderdaad bestemd z i jn  voor  degenen d ie  in  het  West land werken en een  keur merk om 

hetze l fde doel  te  bere iken ,  dat  de heer Zuyderwi jk  zo ju is t  noemde,  namel i jk  dat  woningen 

moeten vo ldoen aan bepaalde e isen en normen.  SNF is  zo ’n ob ject ie f  keurmerk.  We wi l len 
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ook een handhavingsbele id .  Voldoe je  n ie t  aan dat  keurmerk ,  dan wordt  de vergunning 

ingetrokken.  

Mi jnheer de voorz i t te r .  S lu i tende grondexplo i ta t ies  zu l len door de omzet t ing van 

bouwprogramma’s ,  zoals  d ie  u  voor ogen s taan ,  omslaan in  grexen met  forse ver l iezen.  Door 

uzel f  z i jn  deze ver l iezen  bec i j ferd op € 20.000.000,00  to t  € 40.000.000,00.  F inanc ië le  

dekk ing voor zu lke ver l i ezen is  onder normale omstandigheden a l  een hele k lus,  laat  s taan 

onder deze b i jzondere corona-omstandigheden.  De geactual iseerde Woonvis ie  bevat  echter  

geen f inanc ië le  paragraaf ,  waarmee uw update op los  zand is  gebouwd.  Met  ins temming van 

de raad met  uw voors te l  wordt  daarmee in  fe i te  een b lanco cheque gegeven,  want  he t  

u i tvoer ingsprogramma is  vo lgens u aan burgemeester  en wethouders  en daar gaat  de raad 

n ie t  over .  Een  b lanco cheque afgeven is  echter  n ie t  vers tandig.  Vers tandig is  dat  u  het  

voors te l  to t  vasts te l l ing van de actual isat ie  dan ook terugneemt en in  ieder  geval  voorz ie t  

van een beter  f inanc ië le  paragraaf .  Dank u.  

 

“De raad  van gemeente West land,  in  vergader ing  b i jeen op woensdag 8 ju l i  2020 voor 

beraads lag ing en bes lu i tvorming over  het  voors te l  to t  vasts te l l ing van de  actual isat ie  van de 

Woonvis ie  2020-2030;  

s te l t  vast  dat  

  b i j  de actual isat ie  van de Woonvis ie  West land wordt  voorgeste ld  he t  aandeel  soc ia le  

huurwoningen in  het  woningbouwprogramma te s te l len op 30% ( is  in  de huid ige  

Woonvis ie  West land 2016 -2030 20%);  

  het  aandeel  voor  de  soc ia le  koopwoningen en he t  aandeel  be re ikbare koopwoningen  

gezamenl i jk  te  s te l len op respect ieve l i jk  5% en 0% ( is  in  de huid ige edi t ie  

respect ieve l i jk  6% en 9%),  

neemt in  overweging  dat :  

  met  de u i tkomsten van de Woningbehoef teramingen 2019 (WBR) is  berekend is  dat  de  

doelgroepvoorraad  ( is  aanta l  soc ia le  huur -  én koopwoningen) in  West land in  de 

per iode to t  2030  moet  toenemen met  1.310 woningen (z ie  b i j lage) ;  b i j  een 

woningbouwprogramma van in  to taa l  8 .100  woningen is  derhalve een aandeel  20% 

soc ia le  huur  en/of  koopwoningen ru imschoots  toere i kend om aan de vraag te  kunnen 

vo ldoen;  

  in  West land is  een beperkt  aanbod koopwoningen in  het  pr i jssegment  to t  c i rca 

€  235.000,00;  terwi j l  koopwoningen in  ju is t  dat  segment  bere ikbaar z i jn  voor  

(koop)s tar te rs  en  jonge huishoudens met  een modaal  inkomen.  Het  is  daarom niet  

gewenst  dat  b i j  de  actua l isat ie  van de Woonvis ie  het  aandeel  van koopwoningen in  

d ie  pr i jsk lasse wordt  ve rminderd;  

bes lu i t :  

  het  voors te l  voor  de  actual isat ie  van de Woonvis ie  West land 2020 -2030 aan te  passen 

in  die z in  dat  de ‘Richtverdel ing pr i jssegmenten voor n ieuwe p lan nen’  (a ls  eergegeven 

in  graf isch overz icht  op pagina 9 en beschreven in  paragraaf  9 .2.6)  a ls  vo lgt  is  

samengeste ld :  

 20% soc ia le  huur -  en/of  soc ia le  koopwoningen ;  

 15% koopwoningen in  pr i jsk lasse to t  €  235.000 ,00 (of  huurwoningen met  huurpr i js  to t  

€  950,00) ;  

 20% koopwoningen in  pr i jsk lasse to t  €  310.000 ,00 (of  huurwoningen met  huurpr i js  to t  

€  950,00)  

 25% koopwoningen in  de  pr i jsk lasse vanaf  €  310.000 ,00 to t  €  537.000 ,00;  

 20% dure koopwoningen,  pr i jsk lasse vanaf  €  537 .000 ,00;  

  de tekst  van de actual isat ie  (en in  b i jzonder paragraaf  9 .2.7  en paragraaf  9 .2.8)  te  

red igeren naar aanle id ing van de aanpass ing in  de r ichtverdel ing voor  

bouwprogramma’s ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag;  

(Amendement  7D van GBW)  
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Mot ie  ‘Ket t ingbeding’  

“De raad  van gemeente West land,  in  vergader ing  b i jeen op woensdag 8 ju l i  2020 voor 

beraads lag ing en bes lu i tvorming over  het  voors te l  to t  vasts te l l ing van de  actual isat ie  van de 

Woonvis ie  2020-2030;  

constateer t  dat :  

  in  een b i j lage b i j  de actual iser ing van de Woonvis ie  West land 2020 -2030 

se lect iecr i ter ia  worden beschreven d ie  van toepass ing z i jn  b i j  de p lanvorming voor 

t i jde l i jke hu isvest ing van  arbeidsmigranten;  

  onder andere de f ract ie  van GBW al  eerder  en vaker  heef t  aangegeven dat  een  

ket t ingbeding gewenst  is  a ls  één van de cr i te r ia  a ls  waarborg  dat  de bedden d ie  

 gereal iseerd worden duurzaam beschikbaar b l i jven voor arbeidsmigranten d ie  op 

West lands  grondgebied werkzaam z i jn ;  

  onderneming(en) e igenl i jk  zouden moeten verk la ren dat  à l le  bedden u i ts lu i tend 

beschikbaar  z i jn  voor  arbeidsmigranten d ie  op West lands grondgebied werkzaam z i jn ;  

  c r i ter ia  over  omzetpercentages zoals  omschreven in  voorwaarde 5 van de toe l icht ing 

in  fe i te  overbodig n ie t  van waarde z i jn ,  wanneer  het  u i tgangspunt  is  da t  a l le  te  

rea l iseren bedden  u i ts lu i tend beschikbaar z i jn  voor  arbeidsmigranten  we rkzaam op 

West lands grondgebied;  

  de genoemde voorwaarde dat  ‘ (…)gedurende deze jaren b i j  tu inders(…)’  te  beperkend 

i s  aangez ien veel  in  West l and gevest igde ondernemingen,  ook bui ten de  g lastu inbouw 

om gebru ik  maken van a rbeidsmigranten;  

verzoekt  het  co l lege :  

  om in  u i twerk ing van  de actual isat ie  van de Woonvis ie  West land en dan met  name op 

het  deel  hu isvest ing arbeidsmigranten,  betere  en s t r i k tere se lect iecr i te r ia  op te  

nemen en a ls  min imale voorwaarde  te  s te l len da t  e lk  bed dat  gereal iseerd wordt  

beschikbaar is  en b l i j f t  voor  arbeidsmigranten  werkzaam op West lands grondgebied,  

derhalve op te  nemen da t  de  vergunning d ie  word t  a fgegeven op naam  staat  en n ie t  

overdraagbaar is  aan derden en b i j  constate r ing van het  gebru ikmaken van t i jde l i jke 

hu isvest ing voor en door  n ie t  in  West land  werkzame arbeidsmigranten,  de  vergunning 

per  d i rect  in  te  kunnen t rekken;  

  de raad op een la ter  moment  een concreet  voors te l  te  doen hoe een en ander 

verwerkt  wordt ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag . ”  

(Mot ie  7.2 van GBW, het  CDA en WV)  

 

Mot ie  ‘Norm huisvest ing arbeidsmigranten’  

“De raad  van gemeente West land,  in  vergader ing  b i jeen op woensdag 8 ju l i  2020,  voor  

beraads lag ing en bes lu i tvorming over  het  voors te l  to t  vasts te l l ing van de  actual isat ie  van de 

Woonvis ie  2020-2030;  

constateer t  dat :  

  met  de actual iser ing van  de Woonvis ie  West land 2020 -2030 de t i jde l i jke hu isvest ing 

van arbeidsmigranten b i j  g lastu inbouwb edr i jven  mogel i jk  wordt  gemaakt ;  

  contro le  op de huisvest ing ter  voorkoming van u i tbu i t ing nodig is ,  p rec ies zoals  dat  

ook p laatsv indt  b i j  andere vormen van hu isvest ing voor arbeidsmigranten ;  

overwegende dat :  

  vormen van contro le  en toez icht  op de verhuurder van t i jde l i jke hu isvest ing reeds 

bestaan 

 om een oneer l i jke concurrent iepos i t ie  tussen bedr i jven te  voorkomen,  het  gewenst  is  ook 

b i j  de t i jde l i jke hu isvest ing van arbeidsmigranten  b i j  g lastu inbouwbedr i jven de SNF-

norm van toepass ing te  verk laren;  

  door  het  s te l len van  bestaande normen voor  de huisvest ing van arbeidsmigranten een  

ambte l i jke inzet  voor  handhaving beperkt  is ;  
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verzoekt  het  co l lege :  

  om a ls  voorwaarde  voor het  rea l iseren van t i jde l i jke hu isvest i ng van arbe idsmigranten 

b i j  g lastu inbouwbedr i jven,  te  s te l len dat  de ondernemer d ie  de aanvraag doet  en 

houder van de vergunning is ,  verp l icht  is  z ich te  reg is t reren b i j  het  SNF en dat  b i j  

negat ieve resul ta ten  naar aanle id ing van de rege lmat ige contro les p er  d i rect  de 

vergunning za l  worden  ingetrokken;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag . ”  

(Mot ie  7.3 van GBW het  CDA, WV,  de PvdA,  D66,  GroenLinks en de LPF)  

 

De heer Van der  Meer :  Voorz i t ter .  De d ruk op de woningmarkt  is  g root ,  ook in  West land.  Het  

v inden van een passende woning va l t  h ie rdoor voor  ve len n ie t  mee.  De Neder landse 

bevolk ing groei t  snel ,  met  ongeveer 100.000  per  jaar  en dan n ie t  door geboorte,  maar door 

migrat ie .  Op 1 mei  2020 had van de ru im 17 mi l joen inwoners in  Neder land 24,4% een 

migrat ieachtergrond  en in  West land is  dat  15,7%. Het  zou goed z i jn  a ls  e r  in  ons land werd 

nagedacht  over  het  bevo lk ingsvraagstuk.  Begin van d i t  jaar  hebben we da t  in  het  West land  

gedaan en we mogen ervan u i tgaan,  dat  a ls  e r  n ie ts  gebeurt ,  we een doorgroei  hebben naar  

130.000 inwoners in  2030.  In  de jaren zevent ig  i s  er  landel i jk  voor  het  laats t  over  het  

bevolk ingsvraagstuk nagedacht  en de Commiss ie -Muntendam ple i t te  toen  voor een afv lakk ing 

op 16 mi l joen inwoners.  Pim Fortuyn ze i  in  2001:  “ Ik  za l  n ie t  zeggen dat  Neder land vo l  is ,  

maar het  is  wel  behoor l i j k  druk,  in  mi jn  ogen ze l fs  te  druk. ”  Landel i jk  komt er  nu e indel i jk  ook 

weer aandacht  voor  d i t  onderwerp .  Ja,  de verk iez ingen komen eraan.  Laten we hopen da t  er  

een goede d iscuss ie onts taat  en dat  de ju is te  maatregelen  worden genomen om een 

ongeremde groei  van de  bevolk ing te  voorkomen en h iermee een nog  gro ter  probleem in  de 

in f rast ructuur  en de won ingmarkt .   

Naast  een lokale woonvis ie  hebben we ook te  maken met  een reg ionale woonvis ie ,  

Woonmarkt  Regio Haaglanden 2017 -2021.  Het  waren West land Verstandig en de LPF d ie 

h ier tegen s temden en he laas s temde de rest  van de raad in  met  de  reg ionale woonvis ie .  

Hierdoor hebben we nu wel  te  maken met  he t  gegeven het  woningaanbod in  Haaglanden 

meer in  evenwicht  te  brengen,  dus meer  te  bouwen voor ook de reg io.  Laat  du ide l i jk  z i jn ,  

LPF West land is  geen voors tander van een  ongedeelde reg io  en z i t  n ie t  te  wachten op 

bouwen voor de  reg io.   

Voorz i t te r .  We z ien h ie r  een West landse woonvis ie  met  een var ia t ie  aan woningen.  De 

Seniorenraad  heef t  aangegeven b l i j  te  z i jn  met  de aandacht  voor  seniorenwoningen,  

aandacht  d ie  er  nu  ook i s  voor  zorg -  en f lexwoningen voor onder andere spoedzoekers  en 

s tatushouders.  Er  is  nu ook een mogel i jkheid om arbeidsmigranten te  hu isvesten op 

tu inbouwbedr i jven.  Om te zorgen dat  d i t  goed kan gaan zu l len wi j  de mot ie  onder 7.3 mede 

ind ienen.   

Het  co l lege vraag t  de raad in  te  s temmen met  he t  best  mogel i jke wat  het  met  de huid ige 

wetenschap voor he t  West landse vraagstuk he ef t  kunnen bedenken.  Mi jn  f ract ie  vraagt  het  

co l lege wel  bete r  te  k i jken naar de kansen van de West landse jongeren en s tar ters  op de 

woningmarkt .  Wi j  v inden  dat  jongeren en  s tar t e rs  nog n ie t  vo ldoende in  deze woonvis ie  aan 

bod komen en z ien dan ook graag in  een u i tvoer ingsprogramma h ier  verbeter ing i n  

aangebracht .  Eenzel fde verbeter ing z ien wi j  ook graag voor goedkope en  middeldure 

koopwoningen in  de lagere pr i jsk lasse,  met  a ls  voorwaarde  dat  ze in  he t  bez i t  van 

West landse woningzoekenden komen en n ie t  a ls  spaarpot  kunnen worden gebru ik t  om b innen 

een paar jaar  met  een  d ikke winst  te  kunnen worden doorverkocht .   

Door de var ia t ie  van woningen in  deze woonvis ie  kan de doors t roming  op de woningmarkt  

ook worden gest imuleerd.  Mi jn  f ract ie  wi l  dat  e r  een goede s t imulans komt voor mensen d ie  

wi l len doors t romen vanu i t  een n ie t  meer  zo goed passende huurwoning  naar een woning d ie  

meer passend is .  Deze woonvis ie  b iedt  daarvoor kansen.  Vaak z i jn  de veel  hogere huren en 

andere kosten redenen om hiervan af  te  z ien.  Hiervoor zu l len wi j  samen met  

West land Verstandig ,  he t  CDA, de PvdA,  D66 en GroenLinks een mot ie  ind ienen.   



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  8  J U L I  2 0 2 0  

 

 33 

Voorz i t ter .  Er  l ig t  nog een mot ie  over  het  ket t ingbeding.  LPF Wes t land za l  waarschi jn l i jk  ook 

s temmen voor mot ie  onder 7.2,  maar  wi j  v inden wel  dat  h ie r  een r is ico  aan vastz i t .  

Huisvest ing in  West land a l leen aanbieden aan a rbeidsmigranten d ie  in  he t  West land 

werkzaam z i jn  is  ook ons u i tgangspunt .  He t  geef t  wel  voeding aan  de gedachte van 

oml iggende gemeenten dat  z i j  voor  een g root  deel  opdraaien voor de huisvest ing van 

arbeidsmigranten d ie  in  het  West land werkzaam z i jn  met  a l le  problemen van d ien.  Z i j  v inden 

dat  West land ze l f  voor  de huisvest ing van arbeidsmigranten meer ru imte  moet  creëren.  Het  is  

natuur l i jk  een mot ie  d ie  daar dan wel  ru imte aan  geef t ,  maar voor lop ig z i jn  er  a l  veel  meer 

arbeidsmigran ten n ie t  in  het  West land woonacht ig  dan wel .  Dus dat  zou  zomaar to t  een 

n ieuw probleem kunnen le iden a ls  d ie  gemeenten eenzel fde soort  mot ie  zouden aannemen.  

Hierop zou ik  nog  graag een react ie  op kr i jgen van de ind ieners .  

 

Mot ie  ‘Bevorderen  doors t roming huurwoningen ’  

“De raad  van de gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;  

constaterende dat :  

-   e  behoef te  is  aan huurwoningen voor jongeren ,  gez innen en ouderen d ie  een  

vo lgende s tap wi l len  maken naar een passende woning;  

-   huurders  d ie  wel  g raag  wi l len,  maar a fz ien van het  verhuizen vanwege de vaak  hoge 

kosten d ie  een andere woning en de  verhuiz ing met  z ich meebrengen;  

-   h ierdoor de doors t rom ing op de woningmarkt  s tagneert ;  

overwegende dat :  

-   er  behoef te  is  aan  doors t roming op de huurwoning markt  voor  huurders  d ie  op zoek 

z i jn  naar een meer passende woning;  

-   bewoners van een eengezinswoning,  d ie  door de hogere huur ,  de s tap naar een meer  

passende woning of  appartement  n ie t  mak en maar d ie  woonwens wel  hebben;  

verzoekt  het  co l lege :  

-   te  onderzoeken of  he t  mogel i jk  is  om, naast  de a l  bestaande afspraken,  voor  

bewoners d ie  een  eengezinswoning achter  la ten om in  een meer passende  woning te  

gaan wonen,  het  aantrekkel i jker  te  m aken v ia  een f inanc ië le  pr ikke l .  Bi jvoorbeeld 

door tegemoetkoming in  de  verhuis  of  inr icht ingskosten of  tegemoetkoming in  het  

huurverschi l ,  het  mogel i j k  wordt  in  een passende woning te  gaan wonen en h iermee 

de doors t roming op de huurwoningmarkt  op gang te  brengen ;  

-   andere mogel i jkheden te  onderzoeken d ie  ervoor  zorgen dat  e r  meer beweging in  de  

huurwoningmarkt  komt;  

-   h iervoor met  de in  West land act ieve wooncorporat ie  in  over leg te  gaan en d i t  b i j  de  

n ieuwe presta t ieafspraken in  het  na jaar  van 2020 vast  te  leggen ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag. ”  

(Mot ie  7.5 van de LPF,  het  CDA, WV, de PvdA en  Groen Links)  

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Het  gaat  in  d i t  geval  om gronden d ie  moeten worden omgezet  

voor  d ie  t i jde l i jke hu isvest ing.  Het  gaa t  n ie t  om woningen d ie  a l  ergens s taan en n ie t  om de 

hote ls  d ie  we hebben gebouwd .  Het  gaat  ech t  om de rea l isat ie  zoals  men van p lan is  aan de 

Madeweg,  waarvan ik  hoop dat  het  n ie t  doorgaat ,  en andere p lannen .  Di t  om te zorgen dat  

daar zo meteen n ie t  gehuisvest  gaat  worden  voor bedr i jven in  de  Rot te rdamse haven.  

 

De heer Van der  Meer :  En de andere  p lekken waar nu arbeidsmigran ten  wonen,  houden d ie  

dezel fde bestemmingen to t  het  wel  mogel i jk  is  dat  z i j  e lders  gaan wonen? Het  gaat  toch 

a l leen om nieuwe bestemmingen?  

 

De heer Keizer :  Het  is  een n ieuwe v is ie  d ie  e r  l i g t  en daar wordt  het  in  opgenomen.  De 

bedoel ing is ,  zoals  we dat  ook in  de commiss ie hebben aangegeven,  dat  het  ju is t  voor  d ie  

gronden d ie  we nu t i jde l i jk  anders gaan bestemmen.  En dat  het  n ie t  een verd ienmodel  gaan 

worden om mensen te  hu isvesten d ie  n ie t  op West lands grondgebied werkzaam z i jn .   
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De voorz i t te r :  Mi jnheer Van der  Meer .  Ik  wi l  u  verzoeken v ia  de voorz i t ter  te  spreken.  Het  is  

geen een-tweet je  tussen  u en de heer  Keizer .  

 

De heer Van der  Meer :  Via u dan voorz i t ter .  Dank u wel .  To t  zover.   

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Ik  hoor de  heer  Van der  Meer a l  eerder  vanavond a l ler le i  d ingen 

zeggen waarover  ik  me verbaas.  Ik  heb een vraag d ie  ik  a l  eerder  aan de LPF heb geste ld ,  

want  er  waai t  een enorme rechtse wind achter  mi jn  rug langs.  Hi j  spreekt  over  

bevolk ingsbeperk ing en dat  sommige mensen erb i j  horen en sommigen n ie t ,  maar ik  zou ook 

eens van de LPF wi l len horen  wie e r  dan wel  o f  n ie t  b i j  horen.  Wi j  hebben h ier  een L imburger 

in  de raad z i t ten  –  sorry  mi jnheer Dui jsens,  met  a l le  respect  –  maar hoor t  d ie  er  dan b i j?  

Laat  h i j  z ich daar ook eens een keer over  u i tsp reken.  U mag ook afwi jken  van de casus b i j  

de beantwoord ing.   

 

De heer Van der  Meer :  Voorz i t ter .  Ik  zou graag  wi l len dat  de heer Hof land een concreet  

voorbeeld geef t  wie ik  heb u i tges loten.  Van wie heb ik  gezegd er  n ie t  b i j  te  h oren?  

 

De heer Hof land:  Volgens mi j  haalde u er  c i ta ten  b i j  van een voorganger van uw part i j ,  

waarb i j  gesproken  word t  dat  er  een bepaalde beperk ing moet  z i jn ,  n ie t  i edereen h ier  mag 

komen en sommige mensen er  n ie t  b i j  ho ren.  Vanui t  dat  c i taat  heb  ik  de con c lus ie  getrokken 

dat  vo lgens uw part i j  n ie t  iedereen erb i j  hoor t .  Dus da t  sommige mensen d ie  vanui t  

Den Haag h ier  zouden wi l len komen wonen h ie r  n ie t  welkom z i jn .  Ik  ben  benieuwd wie er  

vo lgens u h ier  wel  mogen wonen en wie n ie t .  

 

De heer Van der  Meer :  Voorz i t ter .  Di t  is  een vraag d ie  landel i jk  speel t  en n ie t  a l leen in  he t  

West land.  Ik  heb de kandidaat- l i js t t rekker  van  het  CDA, Hugo de Jonge,  d i t  in  het  gevoerde 

debat  ook horen zeggen en dat  we een d iscuss ie moeten voeren over  hoeveel  mensen we 

u i te indel i jk  in  Neder land  wi l len hebben.  Dat  heef t  n ie ts  met  rechts  of  l inks te  maken.  Als  je  

b i jvoorbeeld in  Nieuw-Zeeland wi l t  gaan  wonen,  dan moet  je  een inburger ingscursus vo lgen,  

je  moet  ge ld meenemen en een examen af leggen,  anders kom je  er  gewoon n iet  in .  Di t  i s  n ie t  

op de man gespeeld en heef t  met  geen enkele bevolk ingsgroep te  maken.  Di t  hee f t  er  a l leen 

mee te  maken hoeveel  mensen wi j  normaal  gesproken in  een leefbaar Neder land kwi j t  

kunnen.  Hoeveel  wi l len we nog groeien of  ju is t  k r impen?  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Ik  v ind het  in  ieder  geval  pr et t ig  dat  de heer  Van der  Meer 

aangeef t  dat  n iemand wordt  u i tges loten.  Deze d iscuss ie speel t  a l  jaren.  Bi j  de laats te 

t roonrede van koning in  Ju l iana in  1979 kaart te  z i j  deze d iscuss ie a l  aan.  Maar ik  t rek ook de 

conc lus ie  dat  de vor ige keer toen ik  deze vraag  s te lde ook de keute l  werd ingetrokken en dat  

z ie  ik  nu weer gebeuren.  

 

De heer Van der  Meer :  Voorz i t ter .  Ik  v ind d i t  een kwal i jke opmerk ing,  over  het  in t rekken van 

de keute l .  Ik  heb he t  idee dat  de heer  Hof land  ee n voor ingenomen idee over  ons heef t  en dat  

is  dan ten onrechte .  

 

De voorz i t te r :  De  heer De Gier  heef t  het  woord .  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Ik  snap de d iscuss ie e igenl i jk  n ie t  meer.  We hebben het  vo lgens 

mi j  over  een woonvis ie ,  waarb i j  het  gaat  over  de  vraag hoe mensen d ie  h ier  vanui t  het  

bu i ten land komen werken gehuisvest  worden en hoe we mensen d ie  legaal  in  Neder land 

verb l i jven wi l len huisves ten.  Waar komt deze  migrat ied iscuss ie ineens vandaan?  
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De voorz i t te r :  Ik  dacht  dat  de heer Hof land daar een vr aag over  s te lde .  Vandaar dat  d ie  

d iscuss ie werd aangezwengeld.  

 

De heer De Gier :  De heer Hof land  heef t  gevraagd wie in  het  West land mocht  komen wonen 

en dat  werd een migra t ieantwoord.   

 

De voorz i t te r :  De  heer Dui jsens heef t  het  woord.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Er  z i jn  twee s tukken,  een Woonvis ie  en een  bele idsnota 

arbeidsmigranten.  Eers t  wi l  ik  ingaan op de  Woonvis ie .  

Toen ik  d ie  las ,  dacht  ik :  er  z i jn  mooie rapporten door het  co l lege ingewonnen,  dure exte rnen 

hebben er  z ich over  gebogen en d ie  zeggen:  West land heef t  behoef te  aan woningen to t  

ongeveer €  250.000,00 scope,  misschien ie ts  hoger of  lager  en aan huur tussen €  500,00 en 

€  1 .100,00 per  maand ” .  Je zou denken dat  het  co l lege h iermee aan de s lag kan gaan met  een 

wethouder van  een lokale par t i j  d i e  a l les  op  heef t  met  West landers ,  met  de loka len.  En wat  

z ie  je  dan in  de Woonvis ie? We gaan voora l  en voornamel i jk  heel  dure hu izen bouwen d ie 

n iemand kan beta len.  Inspreker Bos  zegt  p rec ies  wat  ik  ook van mensen hoor dat  z i j  wi l len 

en kunnen wonen,  maar voor de lagere huren n ie t  in  aanmerk ing komen,  omdat  hun inkomen 

te hoog is .  Je vo ldoet  dan n ie t  aan de norm en dan kr i jg  je  de woningen n ie t .  Dus z i j  wi l len 

kopen of  wat  duurder  huren.  En he t  co l lege s t reept  d ie  zowat  u i t  de Woonvis ie .  Di t  k lopt  n ie t  

en ik  hoor graag  van de wethouder wat  hem en ook het  co l lege überhaupt  heef t  bez ie ld  om 

d i t  soor t  onz in -  een zwaar woord  -  op papier  te  zet ten.  Een v is ie  is  maar een v is ie  en van de 

v is ie  van 2016 is  ook n ie ts  terecht  gekomen,  dus wat  dat  be tref t  hoeven we on s n ie t  ongerust  

te  maken,  we doen  vanavond in teressant ,  maar het  is  een s tuk dat  a l  dan n ie t  in  de 

pru l lenmand gaat .  Misschien komt er  nog een  u i tvoer ingsprogramma, dat  had e igenl i jk  h ier  

ook b i j  moeten l iggen .  Want  ik  v ind het  echt  goedkoop om een v is ie  t e  maken zonder 

u i tvoer ingsprogramma. In  2016 deden we het  beter ,  toen we zowel  een v is ie  a ls  een 

u i tvoer ingsprogramma hadden,  maar ze l fs  dat  heef t  e igenl i jk  to t  n ie ts  ge le id .  Dat  a ls  eers te 

opmerk ing,  namel i jk  dat  we ons h ier in  absoluut  n ie t  kunnen v inden.  Di t  past  n ie t  en is  n ie t  

voor  onze inwoners van belang.  Eigenl i jk  is  het  een beet je  reg ionaal  bedienen,  zorgen dat  de 

hel f t  van de goedkope woningen naar n ie t -West landers  gaan en voor  dure woningen zu l len 

ongetwi j fe ld  ook West landers  in  aanmerk ing komen,  maar ook veel  mensen van bui ten 

West land.  In  ieder  geval  voorz ien we n ie t  in  de behoef te  van het  p robleem in  West land ,  

namel i jk  dat  we n ie t  genoeg woningen hebben voor onze e igen mensen en dat  los  je  met  

deze nota n ie t  op.  

Een andere v raag is  o f  West land ü berhaupt  wi l  groeien to t  130 .000 of  140.000 inwoners in  

2030/2040.  Om dat  te  wi l len zu l len we eers t  s t ra teg ische keuzes moeten maken en doe  mis  

ik  ook in  deze v is ie .   

Vols t rekt  ongeloofwaard ig is  het ,  en daar heb ik  ook n iemand over gehoord,  dat  we vanaf  

2016 nog geen 50 echte  soc ia le  huurwoningen per  jaar  konden leveren en  nu p lo tsk laps,  

zonder een concreet  p lan,  ineens 200 per  jaar .  Je kunt  a l les  op papier  zet ten.  Papie r  is  

geduld ig ,  papier  zegt  n ie ts  terug,  ze l fs  onz in kun je  erop zet ten .  Dus een vo l led i ge mismatch  

tussen wat  we nodig hebben en hetgeen in  de Woonvis ie  s taat .  

Het  amendement  van GBW verd ient  sympath ie,  maar de percentages gaan ons n ie t  ver  

genoeg.  We wi l l en immers veel  minder aan de dure kant  geven.   

We hebben één mot ie  over  de Woonvis ie  en da t  i s  een evenredige verdel ing van de 

s tatushouders.  Ik  verwi j s  naar deze mot ie  d ie  ik  b i j  dezen ind ien.  

 

“De raad  van de gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;  

overwegende:  

-   dat  de gemeente West land verp l icht  is  jaar l i jks  een door he t  kabine t  vastgeste ld  

aanta l  s ta tushouders te  hu isvesten in  West land;  
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-   dat  pogingen om het  aan ta l  te  p laatsen s tatushouders van het  co l lege geen resul taat  

hadden;  

-   dat  p laats ing nu voora l  geschiedt  door de wooncorporat ies  en daar waar  soc ia le  

huurwoningen beschikbaar komen,  waardoor in  bepaalde  dorpskernen en  bepaalde 

buurten te  veel  s ta tushouders gehuisvest  z i jn ;  

-   dat  laats te is  voor  een evenwicht ige opbouw van  een dorpskern en of  buurt  n ie t  

gewenst ;  

-   u i tgangspunt  moet  dan ook z i jn  dat  b i j  de p laat s ing ook bekeken word t  hoeveel  

s ta tushouders a l  in  de betref fende dorpskern of  buurt  gehuisvest  z i jn ;  

spreekt  u i t  en verzoekt  het  co l lege:  

1 .   zorg te  dragen voor een evenredige verdel ing en spre id ing van de  huisvest ing van 

s tatushouders over  de dorpskerne n en buur ten waarb i j  ook  de groo t te  van de 

dorpskern /  buurt  bet rokken wordt ;  

2 .   het  onder 1 ge formuleerde verzoek op te  nemen in  de prestat ieafspraken  met  de 

corporat ies  en het  nog op te  s te l len u i tvoer ingsprogramma;  

gaat  over  to t  de orde van de dag. ”  

(Mot ie  7 .4 van West land  Verstandig)  

 

Dan de huisvest ing  voor  de arbeidsmigranten ,  ook een s terk  s taa l t je  machtsver toon van het  

co l lege.  Ik  heb er  ook nog n iemand over gehoord.  In  het  oude ontwikkel ingskader had de 

raad een bepaalde pos i t ie .  In  een zesta l  po l i t i ek  bewogen zaken waarmee de bevolk ing z ich 

bez ighoudt  hadden we de rem dat  a l les  v ia  de raad moest  lopen en de raad z i jn  wensen en 

bedenkingen mocht  ind ienen of  misschien wel  toestemming mocht  geven aan het  co l lege.  Er  

loopt  nog één geval  en  dat  zou dan  langs de raad moeten komen.  In  deze v is ie  s taat  

he lemaal  n ie ts  meer.  De  raad wordt  geïn formeerd en a ls  het  p lanolog ie betref t  worden we 

daar in  gekend.  Dat  is  geen winst .  De raad  gaat  over  ru imte l i jke ordening  en over  de 

kru imel regel ing gaat  de  raad n ie t ,  maar  daar in  w i l len we wel  een bepaalde pos i t ie  hebben 

gez ien de b i jzondere aspecten van d i t  gebeuren .  Dus ook dat  is  een s lecht  s tuk en ik  v ind 

het  echt  een poging van  het  co l lege om d e raad  bui tenspel  te  zet ten.  Ik  v ind dat  kwal i jk  a ls  

dat  bewust  is  gedaan.  Ik  vraag de wethouder daar s t raks op te  reageren.  

Over de mot ie  van de VVD over ve i l ig  wonen zou ik  b i jna wi l len zeggen dat  het  een domme , 

n ie t  doordachte zet  is .  Normale belast inghef f ingen s taan exact  beschreven in  de wet ,  maar 

d i t  moet  je  gewoon n iet  doen.  Wi j  wachten op een voors te l  van de VVD dat  ook de horeca 

afdrachten moet  doen voor ext ra bevei l ig ing en hetze l fde geldt  voor  de Feestweek -

organisatoren.  West land  Verstandig is  wel  voor  ext ra boa’s ,  maar n ie t  gef inanc ierd op een 

wi jze d ie  gewoon n iet  kan.  Desnoods huren  we d ie  in ,  zoals  ook in  Den Haag b l i jkbaar 

mogel i jk  is .  

Wi j  hebben dr ie  amendementen.  Al lereers t  dat  een ontwikkelkader b l i j f t  ge lden voor de 

lopende aanvragen.  Tenminste één,  misschien wel  meer.  Da t  de regel ing  apart  wordt  gezet  

en de raad in  s te l l ing b l i j f t  en de raad ,  a ls  er  concrete in i t ia t ieven komen ,  in  ieder  geval  

daar in  gekend wordt .   

 

“De raad  van de gemeente West land ,  in  vergader ing arbeidsmigranten  b i jeen op 8 ju l i  2020;  

overwegende:  

-   dat  de toets ingscr i te r ia  hu isvest ing arb eidsmigranten 2020 a ls  b i j lage 1  b i j  de 

Woonvis ie  z i jn  gevoegd;  

-   dat  de huisvest ing van a rbeidsmigranten 2020 wel iswaar onderdeel  u i tmaakt  van de 

to ta le  vraag naar hu isvest ing in  West land,  maar  het  to t  misvers tanden en  verwar r ing 

le id t  en to t  onzuiverhed en a ls  de regels  van de  arbeidsmigranten in  de  Woonvis ie  

worden opgenomen;  

-   dat  het  co l lege dat  ook erkent  door p rakt isch de  gehele toets ingscr i ter ia  a ls  b i j lage 1 

b i j  de Woonvis ie  op te  nemen;  

-   dat  het  veel  bete r  is  om de toets ingscr i ter ia  apar t  door de raad te  la ten  vasts te l len;  
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wi jz ig t  het  voors te l  a ls  vo lgt :  

Bi j lage 1,  z i jnde de TOETSINGSCRITERIA HUISVESTING ARBEIDSMIGRANTEN  

2020,  vo l led ig los  te  koppelen van de Woonvis ie  en a ls  een apart  be le idsstuk  huisvest ing 

arbeidsmigranten 2020 door de raad vast  te  s te l len;  

gaat  over  to t  de orde van de dag. ”  

(Amendement  7A van WV en de PvdA)  

 

“De raad  van de gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;  

overwegende:  

-   dat  het  Ontwikkelkader 2018 gediend heef t  a ls  toets ingskader voor gedane  aanvragen 

en verzoeken;  

-   dat  het  Ontwikkelkader wel  d ient  te  b l i jven gelden voor d ie  aanvragen en  met  name 

dat  d ie  aanvragen /  verzoeken ook langs de raad  komen voordat  het  co l lege def in i t ie f  

bes l is t ;  

-   dat  dat  a l leen maar  kan a ls  het  Ontwikkelkader voor  zover het  be trekk ing  heef t  op d ie  

aanvragen /  verzoeken in  s tand b l i j f t ,  ook na  vasts te l l ing van  het  n ieuwe 

toets ingskader;  

bes lu i t :  

aan paragraaf  9  op pagina 47 toe te  voegen:  

‘Het ontwikkelkader (2010),  behalve voor  zover  onder dat  Ontwikkelkader  aanvragen /  

verzoeken gedaan werden b i j  het  co l lege om medewerk ing te  ver lenen  

voor het  rea l iseren van grootschal ige arbeidsmigrantenhuisvest ing,  in  welke  

geval len het  Ontwikkelk ader wel  b l i j f t  ge lden’ ;  

gaat  over  to t  de orde van de dag. ”  

(Amendement  7B van WV, GBW en de  PvdA)  

 

“De raad  van de gemeente West land in  ve rgader ing b i jeen op 8 ju l i  2020;  

overwegende:  

-   dat  gez ien de ervar ingen in  het  ver leden het  gewenst  is  dat ,  voordat  het  co l lege een 

bes lu i t  to t  medewerk ing geef t ,  langs de raad gaa t  om de raad een  bes lu i t  te  la ten 

nemen of  z i j  wel  o f  n ie t  akkoord gaat  met  de gekozen  p lek en gekozen aanta l len;  

-   dat  dat  met  name geld t  voor  de grote re locat ies ,  te  weten  boven de 30  personen;  

-   dat  de huid ige bele idscr i ter ia  daar n ie t  in  voorz ien en enkel  de raad  in  s te l l ing 

brengen a ls  het  to t  de bevoegdheid van de raad hoort ,  maar da t  behoef t  n ie t  in  de 

bele idscr i ter ia  op genomen te worden omdat  dat  sowieso  geldt ;  

-   dat  de raad,  mede gez ien de ervar ingen in  het  ver leden en ook gez ien de  

gevoel igheid daarvan b i j  onze inwoners ,  wenst  mede te  bepalen waar de  

grotere huisvest ings loca t ies  gaan komen;   

Amendement  

Voeg toe op pagina 46:  

‘Het co l lege neemt een bes lu i t  to t  medewerk ing onder andere over  de te  ver lenen  

omgevingsvergunning,  maar za l  dat  pas doen nadat  z i j  de raad middels  een raadsbes lu i t  om 

haar mening gevraagd heef t  a ls  het  gaat  om grootschal ige  huisvest ing van arbeidsmigranten,  

dat  wi l  zeggen locat ies  van huisvest ing  arbeidsmigranten boven de 30  persone n. ’  

Doorhalen de  z insnede op pagina 46 onder  8:  

‘De raad worden voors te l len voorgelegd welke  to t  de bevoegdheden van de raad behoren 

zoals  wi jz ig ingen van ge ldende bestemmingen waarvoor geen  col legebevoegdheid ge ldt ’ ;  

gaat  over  to t  de orde van de dag. ”  

(Amendement  7C van WV, GBW en de  PvdA)  

 

Mevrouw Vermeer-de Smi t :  Voorz i t te r .  Het  va l t  mi j  op dat  sommigen doen a lsof  we a l leen  

h ier  in  West land woningnood kennen,  maar wi j  z i jn  n ie t  de enige gemeente d ie  met  d i t  

probleem kampt.   
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Ik  wi l  graag  de samenste l lers  van d i t  he ldere  s tuk bedanken.  CDA West land is  b l i j  met  de 

n ieuwe in tegra le aanpak .  We hebben zo ju is t  ook van inspreker Jeroen Bos gehoord,  dat  de 

nood hoog is  en de vraag naar betaalbare woningen,  in  welke vorm dan ook,  enorm  is .  

Het  is  goed da t  er  nu  een to ta le  v is ie  is  op a l le  vormen van huisvesten;  d ie  vormt de bas is  

voor  een u i twerk ingsprogramma en voor presta t ieafspraken met  de woningcorporat ies .  

Kunnen wi j  d ie  inderdaad tegen het  e ind  van d i t  jaar  tegemoet  z ien?  

De door ons geste lde vragen z i jn  pr ima beantwoord  en wi j  z i jn  b l i j  dat  e r  een passage is  

opgenomen om bi j  de bouw van woningen rekening te  houden met  speel ru imtes voor de jeugd 

en met  groen.  Het  is  ook  goed dat  er  opnieuw prestat ieafspraken  worden gemaakt  met  

corporat ies  over  spre id ing van s tatushouders en  as ie lzoekers .  De ons bekende over last  moet  

zoveel  mogel i jk  op voorhand worden voorkomen.   

Ook wi j  v inden  dat  aandacht  voor  het  middenhuursegment  be langr i jk  is  en dat  wordt  ook 

erkend.  Het  CDA West land d ient  de mot ie  van de  LPF dan ook mede in .  Daarnaast  zou het  

goed z i jn  a ls  woningcorporat ies  meer middelen k r i jgen om d i t  segment  te  kunnen bedienen.  

Dat  b iedt  namel i jk  de  beste garant ies  om de huurpr i jzen voor het  middensegment  te  

behouden.  Te veel  aan  de vr i je  markt  over la ten betekent  b i jna a l t i jd  –  het  is  a l  eerder  gezegd 

–  dat  de woningen u i te indel i jk  be land en in  een hogere pr i jsk lasse.  Hetze l fde geldt  voor  

soc ia le  koopwoningen,  d ie  vaak te  snel  weer worden doorverkocht .  Verder  k i jken we u i t  naar  

de resul ta ten van de  prestat ieafspraken met  Arcade.  

De prov inc ie  heef t  voor  de reg io  Rot terdam al  eerder  middelen beschikbaar geste ld  om 

soc ia le  huurwoningen te  rea l iseren in  de  randgemeenten.  Wi j  wachten een dergel i jk  bes lu i t  

voor  de reg io Haaglanden met  spanning af  en gaan ervan u i t  dat  de wethouder h ier b i j  s tev ig  

de v inger aan de pols  houdt .  

Met  betrekk ing to t  he t  hu isvesten van arbeidsmigranten hebben wi j  ons  aangesloten b i j  een 

mot ie  van GBW, waar in  we de wethouder v ragen of  het  mogel i jk  is  om b i j  hu isvest ing op het  

e igen terre in  kwekers te  verp l ichten z ich te  reg is t reren met  een  keurmerk ,  zoals  gebru ike l i jk  

is  in  de u i tzendbranche.  Aan de voorkant  kunnen we op d ie  manie r  een ve i l ige huisvest ing 

waarborgen .  

Wi j  z i jn  geen voors tanders van het  terugleggen van de u i tvoer ing van een  en ander b i j  de  

raad.  We hebben gez ien  dat  het  be le idskader  Hu isvest ing arbeidsmigranten to t  geen enkel  

bed heef t  ge le id .  Wi j  wi l l en nu echt  vaar t  maken met  d i t  doss ier  en doorpakken.  Dat  moet  

ook.  We z i jn  dan n ie t  gebaat  b i j  een herhal ing van zet ten,  waarb i j  te lkens wordt  gekeken 

naar wat  n ie t  gewenst  is .  Er  moet  ju is t  worden gekeken waar h et  wel  kan .  Dat  een  duide l i jke 

communicat ie  naar raad,  omwonenden en andere  betrokkenen daarb i j  essent iee l  is ,  daar is  

ook onze wethouder Abee gelukk ig van over tu igd .   

Tot  s lo t  wensen wi j  a l le  betrokkenen succes toe b i j  het  u i tvoeren van  deze v is ie  en wi j  z ien 

de eers te resul ta ten met  be langste l l ing tegemoet .  Dank u wel .  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Mevrouw Vermeer verwi js t  naar  de inspreker,  zegt  dat  e r  

inderdaad doorgepakt  moet  worden  en dat  e r  voor  mensen zoals  de inspreker ie ts  

gereal iseerd moet  worden .  Zoals  meerdere  sprekers  a l  hebben aangegeven ,  is  prec ies 

datgene waar deze inspreker voor  p le i t  geschrap t ,  namel i jk  woningen in  het  

middenhuursegment  en goedkope koopwoningen.  Hoe kan z i j  nu  zeggen dat  in  deze v is ie  ie ts  

aan z i jn  probleem wordt  gedaan?  

 

Mevrouw Vermeer-de Smi t :  Ik  denk dat  de heer De Gie r  het  s tuk anders leest  dan ik .  Ik  z ie  

dat  er  voor  a l le  woning types en a l le  pr i jsk lassen ru imte is  ingeru imd.   

 

De heer De Gier :  Volgens mi j  wordt  de  20% soc ia le  huur d ie  e r  vroeger  was 30% en dat  gaat  

ten koste van de middenhuur en de goedkope koopwoningen,  maar  d ie  z i jn  nu geschrapt .  

Volgens kun je  het  maar  op één manier  lezen ,  k i jk  nog maar eens naar  het  tabel le t je .  Waar 

we eers t  6% en 7% hadden s taan,  s taat  nu nul .  Dus d ie  woningen voor de  inspreker wor den 

n ie t  meer gebouwd a ls  we deze Woonvis ie  gaan u i tvoeren.   
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De voorz i t te r :  Ik  geef  nu  het  woord aan het  co l lege.  Ik  heb begrepen dat  twee wethouder s  

h ierover  het  woord wi l len voeren,  de heer Van der  Stee en  de heer  Abee.  Mi jn  vermoeden is  

dat  h ier  wel  twee termi jnen aan gewi jd  zu l len  worden.  Dus ik  wi l  het  co l lege vragen hoe het  

de verdel ing van acht  minuten over  twee termi jnen wi l  doen.  Wel l icht  is  het  goed te  weten 

dat  de eers te termi jn  v i j f  minuten spreekt i jd  heef t  en de tweede termi jn  d r ie  minuten.  Als  

eers te geef  ik  het  woord  aan wethouder Van der  Stee.  

 

Wethouder Van der  Stee :  Voorz i t te r .  Het  wordt  nu wel  heel  kor t  praten  om te kunnen 

reageren op a l le  opmerk ingen.  Eén van de  problemen b i j  de Woonvis ie  i s  ook het  

woningprogramma dat  a l  vasts taat  waar  wi j  mee te  maken hebben  en dat  is  voora l  het  

programma van 7.000 woningen in  ONW en OBWZ waar  wi j  voora l  dure  woningen bouwen.  

Dat  programma l ig t  vast  en dat  is  dure g rond geweest .  Dat  betekent  dat  het  programma 

verandert .  De heer  Dui jsens heef t  a l  vaker  g ezegd a l le  ver l iezen dan maar af  te  boeken om 

zo een n ieuw programma te kunnen maken,  maar dat  is  n ie t  waar de raad voor gekozen 

heef t .   

Wat  betref t  de opmerk ingen dat  wi j  gaan bouwen voor de reg io wi js  ik  op de geta l len.  We 

zouden dan 4.700 soc ia le  woningen moeten  bouwen,  maar da t  doen we n iet  en houden het  

op 1.300 woningen met  een k le in  p lus je  erop,  namel i jk  300 woningen van  de s loop d ie  de 

woningcorpora t ies  de komende jaren h ier  doen en dat  is  ongeveer 30  per  jaar .  We praten 

dan over  1 .600 woningen,  een  k le in  verschi l  van  200 met  de heer  Van de n Berg en dat  z i t  

hem toch in  een andere  manier  van omgaan met  de in terpreta t ie  van de c i j fers  van de 

doelgroep.  Dat  is  ook de  reden waarom het  co l lege het  amendement  ont raadt .  In  de p r imai re 

doelgroep zou je  inderdaad op 1 .300 u i tkomen,  maar a ls  je  ook k i jk t  naar de secundai re 

groep,  dus met  een inkomen tot  € 39.000,00 dan praat  je  over  een behoef te  van 1 .500 

woningen.  Daar z i t  he t  verschi l  in .  Wi j  k iezen voora l  h iervoor en denken dat  het  in  het  

u i tvoer ingsprogramma….   

 

De heer Van den Berg :  Bi j  in terrupt ie .  Over de woningbehoef te ramingen hoeven we toch n ie t  

moei l i jk  te  doen? Die geven toch 1 .310 doelgroepwoningen aan,  n ie t  meer en n ie t  minder.  En 

n ie t  goochelen met  c i j fers  s .v .p .  

 

Wethouder Van der  Stee :  We hebben het  over  de  pr imai re doelgroep.  Er  kan nog lang worden 

doorgepraat  over  de keuzes,  maar a ls  we k i jken naar de pagina in  de Woonvis ie  d ie  daaraan 

is  gewi jd  over  wat  onze doelgroep is ,  dan bouwen we ongeveer  voor twee derde van deze 

doelgroep soc ia le  huurwoningen.  We hebben e r  dan ongeveer 12.000  nodig  en hebben er  nu 

10.700 en daar kom je  dan u i t  op 1 .300 hoger met  de aanta l len d ie  ik  zo ju is t  noemde.  

Ik  denk dat  we weg moeten b l i jven van de c i j ferd iscuss ie,  want  daar gaan we n iet  u i tkomen.  

Wi j  bouwen voor  de behoef te  d ie  onderzocht  is ,  voora l  voor  het  West land en n ie t  voor  de  

reg io.  Daarmee geef  ik  ook  eer l i jk  aan dat  u  in  december 2017 a ls  raad heef t  ingestemd met  

de Regionale Woonvis ie ,  wat  ook op meerdere p lekken is  aangegeven.  Ook b i j  de prov inc ie  

z i jn  er  geen wensen en bedenkingen vanui t  deze raad geweest  ten aanz ien van de reg ionale 

opgave en daarom is  h ie r  ook to t  4 .700 vanui t  de  reg io .  

Hoe gaat  de  procedure verder? Wi j  gaan  in  deze Woonvis ie  aangeven dat  d i t  het  maximaal  

haalbare is  b innen de prov inc ie .  Daarmee doen we een s tuk je  mee aan  de reg ionale 

behoef te ,  maar voora l  ger icht  op de West landse  behoef te .   

De f inanc ië le  consequent ies moeten worden u i tgewerkt .  Het  bedr ag van €  20.000.000,00 da t  

wordt  genoemd is ,  net  a ls  het  bedrag van €  40.000,000,00,  nog n ie t  zeker .  Wi j  z i jn  bez ig de 

BZK-gelden  te  bek i jken waarb i j  we proberen mee te  l i f ten en dus de hel f t  vanui t  het  Ri jk  

proberen te rug te  kr i jgen.  Dat  gaa n  we per  pro ject  u i twerken en  we komen daarmee b i j  u  

terug.  Er  wordt  gezegd dat  de raad bui ten spel  s taat ,  omdat  het  u i tvoer ingsprogramma b i j  het  

co l lege l ig t .  Ja,  het  u i tvoer ingsprogramma l ig t  wel iswaar b i j  het  co l lege,  maar voor ieder  

krediet  za l  ik  toch naar  de raad moeten komen.  Dat  betekent  dat ,  a ls  we s t raks het  voors te l  
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dat  inmiddels  in  de maak is  met  daar in  een aanvraag aan BZK, een bedrag van zo’n 

€  7 .000.000,00,  ik  u i te indel i jk  ook met  een voors te l  b i j  de raad  za l  komen met  betrekk ing to t  

die €  3 .500.000,00  van het  Ri jk .  Zeg t  uw raad daar ‘nee’  tegen,  dan gaa t  ook d ie  

€  3 .500.000,00 van het  Ri jk  n ie t  door  e n ook de toevoeging van de soc ia le  woninge n n ie t .  Zo 

s impel  is  het .  Dank u we l .  

 

Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  In  z i jn  a lgemeenheid  moet  ik  zeggen dat  ik  b l i j  ben met  de 

in tegra le benader ing ,  anders had het  s tuk h ie r  ongetwi j fe ld  n ie t  zo gelegen.  Ik  denk dat  het  

heel  be langr i jk  is  dat  de  raad vanavond za l  vasts te l len dat  naast  regul ie re woningen,  

zorgwoningen,  maar ook  huisvest ing van arbeidsmigranten meer dan belangr i jk  is .  Belangr i jk  

voor  deze gemeente is  g rotendeels  de g lastu inbouw en dat  betekent  dat  we daar a l len  belang 

b i j  hebben.  En de coronaper ike len onderschr i jven nog eens ext ra da t  goede en verantwoorde 

huisvest ing op een fa tsoenl i jke manier  meer dan noodzakel i jk  is .   

Een van de essent ië le  vragen is  o f  het  deze keer  za l  lukken.  Mi jn  antwoord daarop is  da t  het  

zeker za l  lukken.  Als  co l lege ne men wi j  vasts te l l i ng van het  be le id  vanavond meer dan 

ser ieus en zu l len we ons ook op d ie  u i twerk ing gaan werpen.  Dat  betekent  dat  we inderdaad 

het  proces anders gaan inr ichten,  dat  we op een  ie ts  andere manier  ons huiswerk ter  hand 

nemen.  We t reden  naar bu i ten op het  moment  da t  het  voor  het  co l lege een heleboel  se inen 

op groen s taan en  we echt  denken dat  d i t  een zaak is  d ie  ook bespreekbaar is  met  de 

bui tenwere ld.  Mensen moet  je  ser ieus nemen,  dus n ie t  naar bu i ten  en vervo lgens 

constateren dat  e r  b i jvoorbeeld geen aans lu i t ingsweg l ig t .  Nee,  we gaan dat  op een 

zorgvuld ige manier  doen en ook op een zorgvuld ige manier  to t  bes lu i tvo rming komen.  Het  

co l lege rea l iseer t  z ich dat  je  in  een doss ier  a ls  hu isvest ing voor arbeidsmigranten het  nooi t  

voor  iedereen goed kunt  doen,  voor  zover da t  b i j  en ig  ander onderwerp kan.  We zul len a l t i jd  

voor-  en tegenstanders hebben ;  we zu l len  de mensen ser ieus moeten nemen en ook aan de 

communicat ie  aan het  begin van het  proces heel  veel  aandacht  moeten schenken.  We zul len 

mensen goed moeten meenemen en op een ju is te  manier  u i tnodigen.  Dat  we mensen met  

ideeën of  suggest ies  ook ser ieus nemen en daar  ook fa tsoenl i jk  de t i jd  voor  nemen.  Kortom, 

vanui t  het  co l lege denken wi j  met  een zorgvuld ig  proces ons werk op bas is  van  het  be le id  dat  

door de raad  is  vastgeste ld  te  kunnen u i tvoeren ,  d i t  in  de l i jn  van de  r ich t ing d ie  mevrouw 

Vermeer en ook de heer Dui jsens aangaven.  

Voorz i t ter .  Besturen is  ook keuzes maken  en ook durven  s taan voor zaken d ie  misschien n ie t  

door iedereen worden onderkend en gesteund,  maar ook dan -  en  ook dat  is  po l i t iek  –  zu l  je  

door goede argumenten overe ind te  b l i jven houden ook zaken met  e lkaar  moet  durven  

rea l iseren.   

Voorz i t ter .  Het  za l  u  n ie t  verbazen dat  wi j  de amendementen 7A,  7B en 7C ontraden.  

 

De heer Dui jsens :  Bi j  in terrupt ie .  Dus u v indt  da t  de raad n ie t  meer ie ts  te  ver te l len heef t  

over  de Madeweg in  Monster?  

 

Wethouder Abee:  Wi j  s te l len vanavond een n ieuw bele id  vast .  Voorafgaand h ieraan hebben 

bepaalde t ra jec ten gelopen,  zoals  de locat ie  de Elsenbosch,  en rond de  Madeweg s lu i t  ik  n ie t  

u i t  dat  u  daarover mogel i jk  n ie t  meer over  aan  het  woord  komt en dat  u  wel  za l  beval len,  

denk ik .  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Volgens mi j  begr i jp t  deze wethouder n ie t  wat  er  is  gebeurd en 

wat  er  gaande is .  De raad had een bepaalde pos i t ie  en b i j  de Madeweg moest  het  co l lege,  

voordat  het  een vergunn ing gaf ,  langs de raad.  Dat  is  a fgesproken  in  he t  ontwikkelkader.  

Door d i t  ontwikkelkader nu in  te  t rekken –  een op z ich best  wel  een la f fe  daad –  moet  ik  dan 

tegen de mensen in  de Madeweg zeggen dat  wi j  n ie t  meer aan zet  komen,  omdat  het  co l lege 

ook op d i t  punt  de  spel regels  t i jdens de wedst r i j d  heef t  veranderd.  Vind t  u  dat  fa i r  ten 

opz ichte van d ie  mensen?  
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Wethouder Abee:  Laat  ik  dan maar kor te r  door de bocht  z i jn ,  want  ik  denk da t  de heer 

Dui jsens n ie t  he lemaal  gewend is  goed te  lu is teren.  De raad heef t  zeker  het  laats te woord b i j  

de Madeweg.  Ik  p robeerde ie ts  anders aan u  mee te  de len,  maar  dat  was in  de t i jd  aan u  n ie t  

vergund.  

Dan ben ik  weer te rug b i j  de amendementen.  Ik  heb a l  aangegeven waarom wi j  de 

amendementen 7A,  7B en 7C ont raden.  

Als  het  gaat  om de  mot ie  inzake ve i l ig  wonen a rbeidsmigranten,  dan z i jn  wi j  het  he lemaal  

eens met  de s t rekk ing daarvan.  Wi j  zouden h ie r in  mee kunnen gaan,  z i j  het  dat  we  vanwege 

de dr ie  maanden d ie  z i jn  genoemd gez ien de vakant ie  en ook het  t ra ject  rondom de prov inc ie  

en andere par t i jen,  daar  toch echt  meer t i jd  voor  nodig zu l len moeten hebben.  Ik  denk 

daarb i j  aan v i j f  maanden.  We denken dat  he t  een  belangr i jke zaak is  d ie  vo lop onze 

aandacht  verd ient .  Vandaar dat  we d ie  te rmi jn  in  ieder  geval  ru imer  wi l len z ien.  

Wat  betref t  mot ie  7.2 denken wi j  in  hoge mate  hetze l fde a ls  de ind ieners  daarvan.  Al leen  het  

d ic tum geef t  aan dat  er  toch wel  ie ts  te  s t r ingent  gehandeld word t  rondom een aanta l  

t ra jecten.  Ik  denk da t  wi j  deze mot ie  zouden kunnen omarmen a ls  er  zou s taan dat  we gaan 

onderzoeken of  het  mogel i jk  is  dat  e lk  bed dat  wordt  gereal iseerd ook beschikbaar b l i j f t  voor  

arbeidsmigranten d ie  in  de g lastu inbouw werkzaam z i jn .  Dat  is  werkzaam en dan kunnen we 

ons maximaal  inzet ten om de mogel i jkheden te  onderkennen.  Met  een wi j z ig ing in  het  d ic tum 

zouden we deze mot ie  kunnen onderschr i jven,  want  over  de in ten t ie  denken we hetze l fde.  

Dan mot ie  7.3  van  GBW, waarvan wi j  ook de benader ingswi jze delen.  Wi j  de nken wel  dat  een 

aanta l  zaken in  het  d ic tum te kor t  door  de bocht  i s  geste ld ,  zoals  het  reg is t reren b i j  de SNF 

en vanui t  de Omgevingswet  d ingen te  kunnen doen.  Ook daarvan zouden wi j  graag  het  

d ic tum ie ts  aangepast  z ien en dat  wordt  vermeld  dat  wordt  onderzocht  o f  het  wel  

toegevoegde waarde heef t  dat  de aanvrager d ie  vergunning v ia  b i jvoorbeeld S NF moet  

ind ienen.  Nogmaals ,  de  in tent ie  van de mot ie  is  hetze l fde a ls  wat  het  co l lege h iervan v indt .  

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Heel  ko r t .  Waar in  be ide mot ies s t aat :  ‘verzoekt  het  co l lege’  d i t  te  

wi jz igen in :  ‘verzoekt  he t  co l lege te  onderzoeken enzovoort . ’  

 

De voorz i t te r :  Is  er  behoef te  aan een tweede termi jn?  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  In  he t  in ter rupt iedebat  met  mevrouw Vermeer heb ik  opgemerkt  

dat  er  in  deze Woonvis ie  geschrapt  is  in  de midden huur en de goedkope koop,  maar daarover  

heb ik  de wethouder n ie t  gehoord.  

Verder wi l  ik  nog reageren op een opmerk ing van de heer Van den Berg ,  d ie  v indt  dat  

West landers  geen behoef te  hebben aan soc ia le  huurwoningen.  Vo lgens m i j  wi jzen de c i j fers  

echter  u i t  dat  ongeveer 40% van de West landers  in  de inkomenscategor ie  z i t  d ie  in  

aanmerk ing komt voor soc ia le  huurwoningen.  Twee derde daarvan  doet  daar ook 

daadwerkel i jk  een beroep op en dat  maakt  da t  we inderdaad veel  meer  mo eten bouwen en 

a ls  we dat  n ie t  doen,  de wacht t i jden daar door op lopen.  Dat  maakt  dat  het  door ook de 

veranderde regelgev ing voor heel  veel  s tar te rs  geen opt ie  meer is  en ze  a l lemaal  r icht ing 

soc ia le  huur gaan.  Het  terugbrengen van 30% naar 20%, zoals  GBW vo orste l t ,  is  het  paard 

achter  de wagen spannen ,  zodat  de wacht t i jden nog verder  op lopen.   

 

De heer Van den Berg :  Voorz i t ter .  Ik  heb n ie t  gezegd  en zeker n ie t  wi l l en  zeggen dat  

West landers  n ie t  in  aanmerk ing wi l len komen voor een soc ia le  huurwoning .  Mi jn  ervar ing van 

23 jaar  zegt  ie ts  anders.  Het  is  echte r  n ie t  zo da t  iedereen d ie  in  aanmerk ing komt voor een 

huurwoning d ie  ook wi l .  In  het  West land b l i jk t  meer de hel f t  van  de mensen d ie  een inkomen 

hebben op grond waarvan z i j  recht  hebben op  huurtoes lag toch d e voorkeur te  geven aan een 

koopwoning.  Ik  zeg he t  nog maar een keer:  ook u i t  c i j fers  van de p rov inc ie  b l i jk t  dat  we  in  

West land behoef te  hebben aan 1 .310 doelg roepwoningen,  soc ia le  huur -  en soc ia le  

koopwoningen to t  2030.  Niet  meer en  n ie t  minder .  Als  je  d an 20% van 8 .000 woningen bouwt,  

dan bouw je  ru im vo ldoende voor een toekomst ige vraag in  het  West land.  
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De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Ik  ben he t  daar n ie t  mee eens.  In  tweede termi jn  wi l  ik  nog even 

ingaan op de ingediende mot ies.  In  mot ie  7 .1  gaat  het  over  he t  ve i l ig  hu isvesten van 

arbeidsmigranten,  d ie  ik  n ie t  mede ingediend heb,  omdat  mi jn  f ract ie  e igenl i jk  tegen het  

hu isvesten van arbeidsmigranten b i j  de tu inder is .  Ik  za l  echter  voor  de mot ie  s temmen,  

omdat  ik  de noodzaak ervan inz ie  dat  het  op een  ve i l ige manier  gebeurt .  

In  mot ie  7 .2 wordt  geste ld  dat  de bewoners in  he t  West land moeten werken,  maar daar z i t  

wel  een addert je  onder  het  gras.  Als  we 100% v ragen,  wat  moeten we dan doen met  

arbeidsmigranten d ie  h ie r  werken ,  maar vanwege het  u i tzendbureau  of  de  keuze voor een 

ander u i tzendbureau  e lders  gaan werken ? Zouden z i j  dan verp l icht  z i jn  hun huisvest ing te  

ver la ten? Dat  r iek t  toch wel  heel  erg  naar a rbeidsui tbu i t ing.  Vandaar dat  ik  tegen deze mot ie  

za l  s temmen.  

Over  mot ie  7 .4 van West land  Verstandig wi l  ik  nog opmerken dat  de evenwicht ige spre id ing 

van s tatushouders over  de gemeente vo lgens mi j  a l  jaar  en dag  bele id  is .  Al leen mis lukt  het  

vaak,  omdat  z i j  in  sommige dorpen b innen d r ie  maanden weggepest  worden.  Dat  we daar 

misschien  meer bestuur l i jke kracht  achter  moeten zet ten om het  toch voor e lkaar  te  kr i j gen,  

maakt  dat  ik  toch met  deze mot ie  za l  meegaan.  

 

De heer Zuyderwi jk :  Bedankt  voor  de beantwoord ing van de vragen.  Volgens mi j  z i jn  de 

vragen n ie t  a l lemaal  beantwoord,  o f  het  is  aan mi j  voorb i jgegaan .  Bi jvoorbeeld of  faser ing  

van soc ia le  bouwontwikkel ingen wel  o f  n ie t  p laatsv indt  en de vraag over  de parkeernormen 

en of  daarvoor  de in tent ie  is  om erover te  p raten met  een ontwikkelaar .  Deze vragen breng ik  

graag nog even te r  sprake.  

Verder hebben wi j  in  het  ver leden a l  vaker  vragen geste ld  over  de communicat ie  naar de 

omgeving toe over  hu isvest ing van arbeidsmigranten.  Wi j  danken de wethouder voor de 

aandacht  d ie  h i j  h ieraan  heef t  geschonken in  z i jn  b i jdrage.  Wi j  hopen da t  het  in  een soort  

s tappenplan kan worden gevormd en het  kan worden aangegeven in  de raad.  

Ook heef t  wethouder Abee aangegeven pos i t ieve gevoelens te  hebben b i j  onze mot ie  7.1,  

maar dat  de te rmi jn  van dr ie  maanden een beet je  te  snel  is .  Wi j  hebben daar begr ip  voor en 

kunnen dat  to t  zes maanden oplengen.  Ik  weet  n ie t  o f  dat  akkoord  is ,  maar wi j  zu l len de  

mot ie  ind ienen met  daar in  d ie  wi jz ig ing aangebracht .  Normaal  reageer ik  er  n ie t  op ,  maar 

een co l lega-raads l id  merkte op dat  het  dom is .  Ik  v ind dat  a l t i jd  verve lend .  Je kunt  het  a l t i jd  

ergens n ie t  mee eens z i jn ,  maar het  is  nooi t  dom. Er  is  a l t i jd  over  nagedacht .  Waarom is  

deze mot ie  n ie t  dom? Als  je  k i jk t  naar de g lastu inbouw, verdeeld  over  2 .000 hectare in  het  

West land,  z i jn  er  ongeloof l i jk  veel  mogel i jkheden voor hu isvest ing  en a ls  je  k i j k t  naar 

kroegen,  d ie  vaak in  het  bestemmingsplan in  de kernen l iggen,  is  dat  veel  makkel i jker  te  

handhaven.  Dat  was even gewoon een opmerk ing.  

  

De heer Dui jsens :  Bi j  in terrupt ie .  Ja,  maar ze l fs  een f ract ie  van VVD West land kan los  van 

de Gemeentewet  geen n ieuwe belast ing invoeren .  Daarom is  he t  dom. In  de Gemeentewet  

s lu i t  het  systeem.  

 

De voorz i t te r :  U zou ook  kunnen zeggen dat  het  n ie t  vers tandig  is .  

 

De heer Dui jsens :  Dat  doet  ons aan onze par t i j  denken en dat  wi l  ik  n ie t .  

 

De voorz i t te r :  C’est  le ton qui  fa i t  la  musique.  

 

De heer Zuyderwi jk :  In  de mot ie  word t  gevraagd onderzoek te  doen,  omdat  wi j  denken da t  

handhaving nodig is  op d ie  schaal .  

 

De voorz i t te r :  Dan geef  i k  het  woord  aan wethouder Van der  Stee .  
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Wethouder Van der  Stee :  Voorz i t te r .  Ik  heb  nog n ie t  gereageerd  op mot ie  7.5 van de LPF 

over de doors t roming.  Wi j  hebben daar geen bezwaar tegen .  Doorst roming is  ook zeker een 

succes dat  iedereen beter  in  de ju is te  woning komt.   

Wat  betref t  de vragen van de VVD over de  faser ing van de soc ia le  woningen  kan ik  zeggen 

dat  we daar zeker rekening mee zu l len houden.  A ls  voorbeeld werd De Dr iesprong genoemd 

en dat  wi l len we dan  ook u i tspre iden,  zodat  het  ook inderdaad is  voor  de  loka le behoef te  en 

we d i t  n ie t  in  één keer  in  de andere g roepen kr i j gen dan d ie  w e hebben opgehaald b i j  het  

maken van de v is ie .   

Dan nog de in tent ie  van het  parkeren.  Ik  herken het  probleem en we hebben op een zeker 

moment  b i j  een woningcorporat ie  30 parkeerp laa tsen ondergronds moeten creëren en dan  

b l i jk t  daarna s teeds maar de hel f t  beze t  te  z i jn .  Er  za l  dus gekeken moeten worden naar dat  

soor t  op loss ingen.  Ik  geef  h ier  wel  b i j  aan da t  het  ie ts  is  betref fende het  parkeerbele id ,  dus 

za l  d i t  ook in  de andere s tukken moeten worden geregeld.  We z ien ook  de tegenstr i jd igheid,  

want  de mensen wi l len wel  s teeds meer au to ’s ,  maar we wi l len ze l f  minder parkeerp laa tsen.  

Er is  dus nog wel  wat  druk op d ie  d iscuss ie,  maar d ie  zu l len we zeker met  e lkaar  gaan 

voeren.  

De wacht t i jden lopen op en  daarom z ien we een groeiende  groep  waarvoor  kopen inderdaad  

geen opt ie  meer is  en  daarom steken we voora l  in  op de soc ia le  huur.  Bi j  de soc ia le  

koopwoningen z ien we dat  d ie  na t ien jaar ,  want  dan is  de compensat ie  e r  vanaf ,  behoor l i jk  

in  pr i js  s t i jgen en van jongeren heb ik  ook gehoord dat  de leuke woningen d ie  we  hebben 

gebouwd in  Hoogeland en gekocht  z i jn  voor  rond  €  225.000,00 na  dr ie  of  v ier  jaar  voor  ru im 

€  325.000,00 weg z i jn .  Daar in  s laan we op een  of  andere manier  de p lank mis  en voor d ie  

jongeren wi l len  we voora l  zorgen,  nu met  de  f lexwoningen,  maar daarna  ook met  de 

pr i jsk lasse van €  198.000,00 to t  €  310 .000,00,  en voora l  in  het  s tuk z i t ten tussen 

€  198.000,00 en €  250.000,00 om het  voor  d ie  doelgroep goed te  maken.  We zul len er  dan  

echter  ook voor moeten  zorgen dat  daarna ook de woningen voor  d ie  doe lgroep behouden 

b l i jven.   

 

De voorz i t te r :  Ook in  tweede term i jn  hebben we h ierover  beraads laagd .  Het  is  nu 21.30 uur  

en ik  wi l  de vergader ing graag schorsen to t  21.45 uur .  

 

Schors ing (21.35  –  21.45 uur) .  

 

De voorz i t te r :  Ik  heropen de vergader ing  en wi l  overgaan to t  s temming.  Wie wi l  nog een  

s temverk lar ing af leggen over  de amendementen en de mot ies?  

 

De heer Zuyderwi jk :  Voorz i t ter .  Nog een verhelderende vraag met  betrekk ing to t  onze mot ie  

7.1.  Begr i jp  ik  dat  de wethouder goed da t  er  gehoor word t  gegeven aan het  verzoek zoals  het  

in  de mot ie  s taat ,  mi ts  de termi jn  van  dr ie  maanden wordt  ver lengd to t  een maand of  zes? 

Als  dat  akkoord is ,  dan  z ien wi j  de resul ta ten van dat  onderzoek graag e rgens aan het  e ind  

van het  jaar  tegemoet .  Wi j  t rekken dan de mot ie  b i j  dezen in ,  want  d ie  maakt  het  overbodig.  

 

De voorz i t te r :  Begr i jp  ik  dat  de wethouder een toezegging doet  dat  h i j  de  mot ie  wi l  u i tvoeren 

zonder dat  deze is  aangenomen?  

 

Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  Het  g ing met  name inderdaad om de te rmi jn  d ie  ons te  kor t  

voorkwam. Uw expl ic ie te  vraag doet  mi j  echte r  twi j fe len of  he t  k l opt .  Volgens mi j  heb ik  in  

eers te termi jn  aangegeven dat  het  met  he t  oprekken van de termi jn  inderdaad goed is .  

 

De voorz i t te r :  De  wethouder  kan wel  zeggen de termi jn  graag te  wi l len oprekken naar een 

termi jn  van zes maanden,  maar het  is  nog  s teeds wel  uw  mot ie .  Daarmee is  de mot ie  nog 

n ie t  overgenomen door  het  co l lege.  
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De heer Zuyderwi jk :  Dat  is  he lder  en dat  snap ik .  Maar a ls  de wethouder  een toezegging 

doet ,  dan ga ik  e rvan u i t  dat  h i j  er  z i jn  best  voor  doet  dat  het  ook gebeurt .  Kan h i j  daar  n ie t  

aan vo ldoen,  dan hoor ik  vanzel f  waarom da t  n ie t  zo is  en ga ik  in  gesprek met  de 

wethouder .  

 

De voorz i t te r :  De  wethouder heef t  in  react ie  op uw mot ie  gezegd da t ,  a ls  u  de mot ie  aanpast  

in  d ie  z in  dat  het  van  dr ie  naar zes maanden gaa t ,  in  ieder  geval  een ie ts  l angere termi jn ,  de 

mot ie  kan worden u i tgevoerd.  Anders dan is  er  een probleem met  het  u i t voeren van de mot ie .  

Ik  denk dat  het  daarom goed is  dat  u  de mot ie  in  s temming laat  brengen .  

 

De heer Zuyderwi jk :  Wat  u e igenl i jk  wenst  is  da t  de mot ie  a lsnog in  s temm ing wordt  gebracht  

met  de wi jz ig ing dat  d ie  naar zes,  zeven maanden gaat .  Pr ima ,  de mot ie  i s  overbodig 

geworden door de toezegging,  maar wordt  wel  in  s temming gebracht .   

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Een  k le in  punt  van o rde.  Di t  is  natuur l i jk  wel  b i jzonder .  Het  is  

vanavond a l  eerder  gebeurd dat  de wethouder een toezegging doet  om een raadsbes lu i t  in  

d ie  z in  te  veranderen waardoor een amendement  wordt  ingetrokken en da t  mag wel ,  maar a ls  

het  over  een mot ie  gaat  mag het  n ie t .   

 

De voorz i t te r :  Nee,  het  i s  n ie t  aan mi j  om een amendement  wel  o f  n ie t  terug te  t rekken.  Dat  

doen de f ract ies  ze l f .  Ik  heb de wethouder horen  zeggen dat  h i j  z ich kan v inden in  de mot ie  

en z ich er  n ie t  tegen za l  verzet ten,  maar dat  h i j  prob lemen heef t  met  de termi jn .  Daarmee is  

n ie t  gezegd dat  de mot ie  is  overgenomen door he t  co l lege.  

Er  is  ook n ie t  toegezegd dat  het  op d ie  manier  gewenst  wordt ,  e r  is  a l leen maar ie ts  

aangegeven over  de te rmi jn .  Het  is  geen toezegging geweest  van he t  co l lege,  a l thans zo heb 

ik  het  n ie t  vers taan,  dat  het  co l lege zegt :  ik  zeg u toe enzovoort .   

 

De heer Zuyderwi jk :  Daarom ook mi jn  verhelderende vraag.  Als  spreektekst  kan ik  dat  

begr i jpen en a ls  de wethouder aangeef t  er  z i jn  best  voor  te  gaan doen ,  dan is  dat  voor  mi j  

vo ldoende.  

 

De voorz i t te r :  Dan t rekt  u  de mot ie  terug ,  begr i jp  ik .  

 

De heer Zuyderwi jk :  Ja .  

 

De voorz i t te r :  Hie rmee maakt  mot ie  7.1 geen deel  meer u i t  van de beraads lag ing.  

Dan kunnen we overgaan to t  s temming.   

Als  eers te het  amendement  7A van de f ract ies  West land  Verstandig en PvdA inzake het  

toets ingscr i ter ia  arbeidsmigranten.  Voor s temmen de f ract ies  van West land  Verstandig,  

GBW,  de PvdA,  GroenLinks en D66 .  Tegen z i jn  de f ract ies  van de VVD, de 

Chr is tenUnie/SGP, de LPF en het  CDA. Het  amendement  onder 7A is  verworpen.  

Dan z i jn  we toe aan amendement  7B,  ingediend  door de f ract ies  van West land  Verstandig,  

GBW en de PvdA inzake het  ontwikkelkader  2018.  Voor s temmen de  f rac t ies  van 

West land Verstandig ,  GBW, GroenLinks en de PvdA.  Tegen het  amendement  s temmen de 

f ract ies  van D66,  de VVD, de Chr is tenUnie/SGP, de LPF en  het  CDA. Het  amendement  is  

verworpen.  

Het  vo lgende amendement  is  amendement  7C van de f ract ies  West land  Verstandig,  GBW, en 

de PvdA inzake bevoegdheden van de raad.  Voor  d i t  amendement  s temmen de f ract ies  van 

West land Verstandig ,  GBW en de PvdA en tegen het  amendement  s temmen de f ract ies  van 

GroenLinks,  D66,  de Chr is tenUnie /SGP,  de VVD,  de LPF en het  CDA,  waarmee het  

amendement  is  verworpen .  

Dan z i jn  we gekomen b i j  amendement  7D dat  is  ingediend door GBW inzake soc ia le  

huurwoningen.  Voor  d i t  amendement  s temmen de f ract ies  van West land Verstandig en GBW. 
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Tegen s temmen de f ract ies  van GroenLinks,  de PvdA,  D66,  de Chr is tenUn ie/SGP, de VVD, 

de LPF en he t  CDA, zodat  het  amendement  is  verworpen .  

Vervo lgens  mot ie  7.2 inzake het  ket t ingbeding,  inged iend door GBW, het  CDA en West land 

Verstandig.  Voor s temmen de f ract ies  van West land Verstandig,  GBW, GroenLinks ,  D66,  de 

VVD,  de Chr is tenUnie /SGP, de  LPF en  het  CDA.  Tegen is  de f ract ie  van de PvdA.  De mot ie  

is  h iermee aangenomen.  

Dan de mot ie  onder 7.3 i nzake de norm voor hu isvest ing arbeidsmigranten van de f ract ies  

van GBW, het  CDA, Wes t land  Verstandig ,  de PvdA,  GroenLinks,  D66 en de LPF.   

 

De heer Zuyderwi jk :  Voorz i t ter .  Ik  heb h ierover  een kor te  vraag  aan  de ind ieners .  In  deze 

mot ie  wordt  spec i f iek  ingegaan op g lastu inbouwgebieden.  Kan deze mot ie  ook breder 

getrokken worden voor woningen in  het  bu i tengebied en woonkernen ? A ls  je  dan toch aan 

een keurmerk doet ,  la ten we er  dan ook een woonkeurmerk op zet ten.   

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Als  we het  woord  ‘g las tu inbouwbedr i jven’  eru i t  ha len in  het  

verzoek aan het  co l lege om te onderzoeken,  zoals  zo ju is t  a fgesproken,  dan geldt  dat  voor  

heel  de gemeente en s laat  het  op de Woonvis ie .  

 

De voorz i t te r :  He t  woord  ‘bi j  g lastu inbouwbedr i jven ’  wordt  geschrapt  en i s  de mot ie  in  d ie  z in  

gewi jz igd.  Mot ie  7.3  wordt  unaniem aangenomen.  

De vo lgende mot ie  is  mot ie  7.4 van West land  Verstandig inzake evenwich t ige spre id ing 

huisvest ing s tatushouders.  Voor de mot ie  s temmen de f ract ies  van West land Verstandig,  

GBW,  GroenLinks,  de PvdA en de LPF en tegen de mot ie  s temmen de f ract ies  van D66,  de 

VVD,  de Chr is tenUnie /SGP en het  CDA,  zodat  de mot ie  is  aangenomen.  

Dan z i jn  we gekomen b i j  mot ie  7.5 van de f ract ies  van de LPF,  he t  CDA, 

West land Verstandig ,  de  PvdA,  GroenLinks en D66 inzake het  bevorderen van doors t roming 

van huurwoningen.  De mot ie  word t  unaniem aangenomen.  

Rest  nog de s temming over  het  voors te l  ac tua l isat ie  Woonvis ie  2020-2030.  Wenst  iemand 

een s temverk lar ing af  te  leggen?  

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Wi j  b l i jven fo rs  va n mening verschi l len met  wat  er  in  het  voors te l  

s taat .  Wi j  v inden het  s tuk ook te  groot  en  hadden graag gez ien dat  het  werd opgeknipt ,  

arbeidsmigranten en de  rest .  Wi j  z i jn  wel  b l i j  dat  er  een ket t ingbeding en  een normer ing in  

komen,  maar wi j  zu l len toch t egen het  voors te l  s temmen,  omdat  wi j  v inden dat  de ro l  van  de 

raad wordt  u i tgehold ,  met  name waar  het  gaat  om de huisvest ing van arbeidsmigranten.   

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Ook w i j  zu l len  tegen  het  voors te l  s temmen.  Ik  v ind het  echt  

t reur ig  en vo ls t rekt  onacceptabel .  Ik  voorspel  dat  er  daardoor b i j  n ieuwe ontwikkel ingen 

grote ve lds lagen zu l len worden geleverd met  de len van de raad en  de pos i t ie  van de raad 

helemaal  wordt  u i tgehold.  Het  is  een  bewuste poging van het  co l lege om ons monddood te  

maken,  maar ik  denk dat  d i t  n ie t  za l  lukken.  Dus maakt  de komende t i jd  de bors t  maar nat .   

Een co l lege dat  zo met  rapporten omgaat  en  de zaak in  s t r i jd  met  de belangen van de 

West landse inwoners zodanig presenteer t  dat  he t  b l i jkbaar a l leen maar  u i t  is  om bestaande 

samenwerk ingsovereenkomsten te  dekken en dure woningen te  propa geren,  doet  ie ts  wat  

n ie t  in  het  be lang  van onze inwoners is .  Bovend ien is  het  een s lechte woonvis ie  en daar 

gaan wi j  ook n ie t  in  mee.   

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Ik  za l  voor  het  voors te l  s temmen en dat  heef t  e igenl i jk  maar één 

reden,  namel i jk  dat  e r  30% soc ia le  woningbouw geregeld wordt .  Voor de rest  v ind ik  het  een 

s lecht  s tuk,  zeker  omdat  de middenhuur en de  goedkope koop eru i t  z i jn  geschrapt .  Erg  

s lecht ,  maar ik  za l  wel  voor  s temmen.  
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De voorz i t te r :  Dank u we l .  Dan breng ik  het  voors te l  over  de Woonvis ie  in  s temming.  Voor  

s temmen de f ract ies  van  de PvdA,  de  VVD, de  Chr is tenUnie/SGP, de LPF en het  CDA en 

tegen s temmen de f ract ies  van West land Verstandig,  GBW, GroenLinks en D66,  waarmee het  

voors te l  is  aangenomen.  

 

8.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN HET BESTEMMINGSPLAN 

HERONTWIKKELING DALTON MAVO LOCATIE 

 

De heer Van Veen :  Voorz i t ter .  Harts t ikke f i jn  dat  er  e indel i jk  een p lan  is  voor  d i t  pro ject  op 

deze locat ie .  Volgens mi j  z i jn  a l le  omwonende n het  ermee eens dat  e r  e indel i jk  gebouwd 

gaat  worden  op deze locat ie .  Er  z i jn  in  de commiss ie vergader ing  wel  enkele bezwaren aan  

de orde geweest ,  d ie  ik  nog even kor t  wi l  herhalen in  de hoop dat  de ontwikkelaar ,  misschien 

samen met  de wethouder ,  daar nog  ie ts  aan kan doen.  Het  be langr i jks te daarb i j  is  de 

parkeerdruk in  de  wi jk .  Er  is  een h is to r isch parkeertekor t  en daar kan d i t  p lan n ie t  a l t i jd  ie ts  

aan veranderen,  maar door het  opschuiven van het  bouwplan met  maar l ie fs t  50 cent imeter  

er  v ier  parkeerp laatsen ext ra gereal iseerd  kunnen worden.  Het  l i jk t  n ie t  veel ,  maar b innen d i t  

he le gebeuren is  dat  aanz ien l i jk .  Daarvoor wi l  ik  aandacht ,  a lsmede voor  de 

verkeersvei l igheid.  Als  de wethouder  dat  met  de  ontwikkelaar  in  de  u i tvoer ing kan 

meenemen,  dan z i jn  wi j  meer dan tevreden.   

 

De heer Van Harmelen :  Voorz i t ter .  Wi j  v inden he t  een goed p lan.  Er  is  aandacht  besteed aan 

de omwonenden,  he t  groen en de onts lu i t ing  en het  fe i t  dat  de 14 soc ia le  huurwoningen in  

het  p lan zu l len worden meegenomen v inden wi j  zeer  pos i t ie f .  Wi j  zu l len  het  voors te l  dan ook 

s teunen.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Heel  kor t .  Har ts t ikke goed dat  er  gebouwd gaat  worden ,  a l leen 

vrees ik  dat  er  vanavond thu is  wel  een paar tv ’s  zu l len sneuvelen a ls  h ier  raads leden zeggen 

dat  er  geen z ienswi jzen z i jn  ingediend.  Wi j  z i jn  het  met  d ie  z ienswi jzen  eens.  Leuk dat  er  

gebouwd wordt ,  maar we l  veel  te  groot  en te  wein ig  rekening gehouden met  parkeren.  Keur ig  

dat  het  co l lege d i t  a l lemaal  voors taat ,  maar  n ie t  keur ig  dat  het  co l lege  a l les  toestaat .  Er  

dre ig t  nu een fors  oponthoud,  want  er  gaan p rocedures komen ,  b i j  de Raad van State ,  is  a l  

doorgegeven.  Ik  v ind dat  het  co l lege in  d i t  soor t  kwest ies  de taak heef t  z ich in  te  spannen 

om zoveel  mogel i jk  wrevel  weg te  nemen,  zodat  er  snel  gehandeld kan worden.  Door d i t  soor t  

bouwplannen op deze  wi jze in  te  s teken wordt  he t  tegendeel  bewerkste l l i gd.  Wi j  zu l len dus 

tegen het  voors te l  s temmen.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Ik  v ind het  een zeer sympath iek voors te l  en wi j  zu l len dan ook 

voor s temmen.  De enige  vragen d ie  w i j  nog hebben z i jn  ook de vragen d ie  ook leven b i j  de 

heer Van Veen.  Er  z i jn  inderdaad behoor l i jk  wat  vragen over  de parkeerdruk.  Op wat  voor  

manier  is  er  nog ie ts  mogel i jk? Dat  z i jn  de belangr i jks te zorgen h ierb i j .  

 

De heer Van Rossum: Voorz i t ter .  Het  ont werpbestemmingsplan voor de herontwikkel ing van 

de Dal ton Mavo Locat ie  kan wat  de f ract ie  van het  CDA bet ref t  worden vastgeste ld .  Het  is  

goed dat  er  in  het  centrum van Naaldwi jk  weer een locat ie  is  gevonden zonder dat  het  to t  

onoverkoombare z ienswi jzen hee f t  ge le id  of  waarop daarna een wi jz ig ing is  gereal iseerd.  

Goed gelu is te rd hebben d naar de inbreng in  de  hoorz i t t ing vragen wi j  he t  co l lege de 

adv iezen met  betrekk ing  to t  de rea l isat ie  van de p lannen ter  har te  te  nemen,  zoals  het  boren  

in  p laats  van  heien en de mogel i jkheid om met  een k le ine aanpass ing ext ra parkeerp laatsen 

op e igen grond te  rea l iseren.  

Het  punt  waarover ik  het  voora l  wi l  hebben is  het  vo lgende.  Met  betrekk ing to t  het  

bestemmingsplan ze l f  wi l  ik  het  co l lege dr ingend verzoeken b i j  toekomst ige  

bestemmingsplannen speelp lekken n ie t  meer te  def in iëren onder  de a lgemene def in i t ie  

‘g roen’ ,  maar deze apart  te  benoemen.  Dat za l  dan ook in  overeenstemming z i jn  met  een in  
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2018 unaniem aangenomen mot ie  h ierover .  Dat  er  speelgelegenheid komt moeten wi j  

namel i jk  lezen in  de beantwoord ing van  een z ienswi jze h ierover  en n ie t  in  de p lanverbeeld ing 

met b i jbehorende regels .  Ik  lees de beantwoord ing voor:  “Met  de  ontwikkelaar  z i jn  in  de 

anter ieure overeenkomst  afspraken gemaakt  om een speelvoorz ien ing te  rea l iser en naast  het  

appartementsgebouw aan de Sophia van Tey l ingenstraat .  Omdat  deze speelvoorz ien ing 

vergunningvr i j  gereal iseerd kan worden in  de bestemming ‘groen’  is  deze n ie t  opgenomen in  

de regels  van het  p lan .”  De wethouder heef t  in  de commiss ie vergader ing  gezegd dat  d ie  

speelp lek inderdaad gereal iseerd za l  worden en daar gaat  onze f ract ie  dan ook van u i t .  Maar 

wat  is  de garant ie  vervo lgens voor de toekomst  om d ie speelp lekken ook daadwerkel i jk  te  

behouden? 

Resumerend,  de CDA-f ract ie  gaat  akkoord met  het  bes temmingsplan,  maar beschouwt daarb i j  

wel  het  genoemde antwoord op de z ienswi jze over  de speelp lek a ls  garan t ie  voor  de aanleg 

en het  behoud h ie rvan.  Wi j  gaan er  echte r  vervo lgens ook van u i t  dat  d i t  in  toekomst ige 

bestemmingsplannen anders gedef in ieerd za l  worden.  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Over bouwen gesproken.  Hier  l ig t  voor  de PvdA -f ract ie  een 

pracht ig  p lan voor,  met  soc ia le  huur,  soc ia le  koop,  middenhuur en een  mooie mix  d ie  goed in  

wi jk  past .  Evenals  de  insprekers  h ierover  in  het  ver leden en ook de  sprekers  d ie  h ier  

vanavond over aan het  woord z i jn  geweest  maakt  onze f ract ie  z ich wel  zorgen over  het  

parkeren en de verkeersafwikkel ing in  de wi jk  en  de wi jze waarop de gemeente d i t  gaat  

aanpassen.   

Di t  p lan is  wel iswaar  een druppel  op de g loe iende p laa t  van de woningnood,  maar onze s teun 

heef t  u .  

 

De heer Voskamp: Voorz i t ter .  Zoals  a l  eerder  gemeld is  het  een goede zaak dat  op deze 

p laats  e indel i jk  woningen zu l len worden  gebouwd.  Het  hee f t  even geduurd,  maar dan k r i jg  je  

ook wat .  Ik  heb nog wel  enkele punt jes  van aandacht ,  maar gez ien de react ies  van de 

omwonenden in  de z ienswi jzen is  het  van g root  be lang dat  zowel  de ontwikkelaar  a ls  de 

bouwer goede contacten  za l  gaan onderhouden met  de buurt .  Di t  zowel  in  de voorbere id ing  

a ls  de bouwfase en  de a f ronding.  Al le  werkzaamheden op d i t  s tuk je  midden in  de kern gaan 

ongetwi j fe ld  over last  geven en goede communicat ie  is  dan ook zeer be langr i jk .  Wat  de LPF 

betref t  gaan  wi j  akkoord  met  d i t  p lan.  

 

De heer Zuyderwi jk :  De herontwikkel ing van de  Dal ton Mavo is  een p r i ma p lan.  Het  zorgt  

ervoor dat  de wi jk  gaat  leven.  De afgelopen jaren is  de oude Dal ton in  het  n ieuws geweest  

met  brandjes en meld ingen over  ongure types.  De herontwikkel ing zorgt  voor  een verbete r ing 

van de omgeving,  mooie  woningen,  zowel  huur  a ls  koop.  Ee n b i jkomend voordeel  is  dat  de 

n ieuwe bewoners meer gaan b i jdragen aan de ondernemers in  de buurt  dan een verva l len  

Mavo.  

 

Wethouder mevrouw Gard ien-Reinders :  Voorz i t te r .  Nadat  ik  a l le  react ies  heb gehoord z i t  

voor  u  een tevreden wethouder.  Er  z i jn  ook enk e le kr i t ische kant tekeningen,  maar dat  is  

a l t i jd  goed,  want  dat  houd je  scherp.  Ook het  co l lege is  heel  b l i j  dat  e r  e indel i jk  gebouwd zal  

worden op deze locat ie  waar z ich veel  problemen hebben voorgedaan.   

Er  wordt  aandacht  gevraagd voor het  parkeren en da t  heef t  a l t i jd  een tegenstr i jd igheid,  

omdat  bewoners a lsmaar meer parkeerp lekken wi l len en de ontwikkelaars  zeggen daardoor 

te  worden  geremd, omdat  de parkeernorm veel  te  hoog is .  Dus aan  beide kanten doen we het  

n ie t  goed.  Als  we het  ene doen,  dan doen we  het  voor  de een n ie t  goed en rea l iseren we te  

wein ig ,  dan doen we he t  voor  de ander  n ie t  goed .  Ik  heb in  de commiss ie vergader ing  ook a l  

aangegeven dat  het  h is tor isch parkeertekor t  n ie t  b innen het  p lan hoe f t  te  worden opgelost .  

Het  p lan moeten  wi j  toetsen zoals  de ind iener da t  graag wi l .  A l le  parkeerp laatsen vo ldoen 

aan de parkeerbehoef te  en de parkeernormen d ie in  de gemeente West land gelden.  Vanwege 

vragen van bewoners z i jn  er  nog enkele aanpass ingen aangebracht  naar aanle id ing van de 
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z ienswi jzen en z i jn  haakse parkeervakken vervangen door schuine parkeervakken met  a ls  

gevolg dat  er  ext ra  parkeerp laatsen konden worden gereal iseerd.  In  de beantwoord ing  van 

de z ienswi jzen is  dat  ook meegenomen.   

Verder  hebben we een g root  aanta l  z ienswi jzen op de u i tvoer ing van he t  p lan gez ien.  Ik  

begr i jp  de zorgen van  deze mensen,  maar dat  va l t  n ie t  b innen he t  bestek van het  

bestemmingsplan  en heef t  te  maken met  de bouwfase.  Vanmiddag heb ik  nog contact  gehad 

met  de pro jectontwikkelaar .  Een van de grote  zorgen van de omwonen den was of  e r  geboord 

gaat  worden  of  geheid.  Wi j  hebben een voorkeur voor  boren  en hebben daar nog eens b i j  de  

pro jectontwikkelaar  op aangedrongen,  d ie  mi j  n ie t  100%, maar b i jna  100% kon verzekeren 

dat  er  gebru ik  za l  worden gemaakt  van de opt ie  boren.  Die  zorgen van omwonenden kunnen 

daarmee in  ieder  geval  worden weggenomen.  

Dan de opmerk ing over  het  apart  benoemen  van  de speelp lekken .  Ik  ken  het  s tokpaard je van 

de heer Van Rossum. De speelp lekken kunnen vergunningvr i j  worden aangelegd,  maar d i t  is  

opgenomen in  het  bestemmingsplan en dat  geef t  een bepaalde zekerheid  dat  het  ook za l  

gebeuren.   

 

De voorz i t te r :  Ik  z ie  dat  er  geen behoef te  is  aan een tweede termi jn ,  zodat  we kunnen 

overgaan to t  s temming.  Met  u i tzonder ing van de f ract ie  van West land  Verstandig wordt  het  

voors te l  aangenomen.   

 

9 .   VOORSTEL TOT VASTSTELL ING VAN DE VERKLARING VAN GEEN BEDENKINGEN 

KERKLAAN NAAST 63 TE WATERINGEN 

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Ook d i t  p lan v inden wi j  geen goed p lan.  Er  is  vanavond over 

ingesproken.  Het  p lan is  veel  te  massaal .  Keur ig  dat  er  appartementen gebouwd gaan 

worden,  maar wi j  z i jn  van mening dat  het  co l lege  z i jn  oren n ie t  moet  la ten hangen naar 

ontwikkelaars .  Ook h ier  ge ldt  weer :  d i t  kun je  doordrammen en vervo lgens is  er  over  twee of  

dr ie  jaar  nog n ie t  gebouwd,  want  het  za l  nog  even duren voordat  d i t  a l lemaal  procedureel  to t  

een e ind is  gekomen.   

Dan de verk lar ing van geen bedenkingen.  De raad moet  goed k i jken of  zo ’n  p lan kan worden 

ingepast .  Ik  denk dat  we een ext ra veran twoorde l i jkheid hebben ten opz ichte van  onze 

inwoners en d ie  nemen wi j .  Di t  p lan moet  e r  n ie t  op deze wi jze doorheen kunnen komen.  Dus 

zu l len wi j  tegen s temmen.  

 

De heer Voskamp: Voorz i t ter .  Het  is  een p lan  waarover in  de commiss ie vergader ing  a l  veel  is  

gezegd.  Op z ich is  het  een goede zaak dat  er  op  deze v lek in  de kern Water ingen gebouwd 

gaat  worden  en bebouwing ook ger icht  is  op de  doelgroep senioren.  Het  is  een p lek d ie  

e igenl i jk  a l  veel  te  lang voor  woningbouw is  b l i jven l iggen.   

Zorgen z i jn  er  over  de g root te  van het  complex in  samenhang m et  de buurt .  He t  is  heel  wat  

anders dat  wat  er  nu  s taat  en wi j  hebben begr ip  voor de d iverse bezwaren van de 

omwonenden.  Ook hebben wi j  begr ip  voor het  s tandpunt  van de ontwikke laar  om op deze 

p lek te  bouwen wat  mogel i jk  is .  Er  is  in  de  loop van jaren door  a l le  par t i j en gesproken over  

de p lannen en de oorspronkel i jke p lannen z i jn  a l  enkele keren aangepast .  Het  is  wel  du ide l i jk  

dat  d i t  voor  een  aanta l  par t i jen nog n ie t  vo ldoende is .   

Daarnaast  moeten  we ook k i jken naar de haalbaarheid van het  p lan in  zowel  f inanc iee l  a ls  

p lanolog isch opz icht .  En  dat  maakt  het  soms moei l i jk  om keuzes te  kunnen maken.   

De afgelopen week is  er  weer met  d iverse par t i j en contact  geweest  en daarb i j  is  aangegeven 

dat  z i j  met  e lkaar  in  gesprek z i jn  gegaan over passende oploss ingen.  Graag horen wi j  van de 

wethouder o f  h i j  daarmee bekend is  en of  deze gesprekken hebben gele id  to t  b indende 

afspraken.   

Het  a fgeven van een verk lar ing van geen bedenk ingen wi l  nog n ie t  zeggen dat  wi j  he t  nu a l  

eens z i jn  met  d i t  p lan,  maar schept  wel  mogel i jkheden om de haalbaarheid te  toetsen door 

de inbreng van z ienswi jzen door omwonenden en  over ige belanghebbenden.  Aan de hand van 
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de ingediende z ienswi jzen en de beantwoord ing daarvan,  in  combinat ie  met  eventuele 

overeenkomsten of  a fspraken d ie  de ontwikkela ar  met  de omwonenden maakt ,  kunnen wi j  in  

een vo lgende s tap a lsnog bes lu i ten n ie t  akkoord te  gaan met  het  voor l iggende p lan.  Dat  

heef t  voor  momenteel  n ie t  de voorkeur ,  gez ien de groot te  van he t  bouwplan.  Wi j  zu l len een 

en ander dan ook zorgvu ld ig  b l i jven v o lgen en afwegen.  Voora lsnog gaan wi j  akkoord met  het  

a fgeven van een verk lar ing van geen bedenkingen.  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Bi j  in terrup t ie .  Als  we een verk lar ing van geen b edenkingen 

afgeven,  dan komt d i t  h ier  toch n ie t  meer  terug?  

 

De heer Voskamp: Dan heef t  u  het  p lan  n ie t  goed gelezen.  In  3.1 word t  heel  du ide l i jk  

aangegeven dat  de raad  weer aan zet  is  a ls  er  w i jz ig ingen z i jn .   

 

De heer Zuyderwi jk :  De heer Voskamp noemde wi jz ig ingen,  maar bedoe l t  ‘als  er  z ienswi jzen 

z i jn ’ .  Wi j  z i t ten h ier  nagenoeg hetze l fde in .  

VVD West land is  van mening dat  de ins teek bouwen voor senioren soc ia le  huur goed is ,  maar 

er  is  zeker begr ip  voor de opmerk ingen  gemaakt  door de omgeving .  Wi j  z i jn  ook van mening 

dat  de bestemmingswi jz ig ing  e igenl i jk  te  groo t  is  voor  een verk lar ing  van  geen bedenkingen.  

Immers,  een bedr i jvenpand wordt  omgezet  naar woningbouw en een woonbestemming met  

een grote hoogte van 6 meter  word t  omgezet  naar een bouwhoogte van 15 meter .  Ons 

s teunfract ie l id  Pe ter  Har tman heef t  namens VVD West land meerd ere malen verzocht  nog 

eens met  de ontwikkelaar  in  gesprek te  gaan .  Wi j  b l i jven b i j  deze mening om nogmaals  met  

de ontwikkelaar  en  de omgeving in  gesprek te  gaan om te k i jken of  er  een a l ternat ie f  is .  

Maar ook wi j  zu l len akkoord gaan met  een verk la r ing van  geen bedenkingen,  met  name om 

de z ienswi jzen d ie  er  s t raks zu l len komen te  gebru iken om di t  pro ject  te  kunnen opt i l len naar 

een door de ontwikkelaar  en de omgeving  gedragen pro ject .  

 

De heer Spaans:  Voorz i t ter .  Dr iemaal  ‘ te ’ :  te  hoog,  te  d ichtb i j  en te  massaal .  Verder :  burgers  

d ie  Wob-verzoeken ind ienen en dan nu d i t  bes lu i t  nemen,  dat  past  ons n ie t .  Er  is  geen 

actueel  ge lu idsrapport  en ik  vraag wethouder Sn i jders  waarom h i j  de vragen van de inwoners 

n ie t  beantwoord t  o f  erop  reageert .  Daarop had ik  graag e en antwoord .  Wi j  zu l len in  ieder  

geval  n ie t  voor  d i t  p lan s temmen.   

 

De heer Van Rossum: Voorz i t ter .  In  z i jn  a lgemeenheid toets t  de CDA-f ract ie  

bestemmingsplannen en verk lar ingen van geen bedenken op een aanta l  momenten.  Bi j  het  

eers te moment  vragen wi j  o f  wi j  een  p lan op een bepaalde locat ie  wensel i jk  v inden.  In  het  

geval  van de Kerk laan dus de vraag of  een  bedr i j fs locat ie  kan worden omgezet  in  een 

woningbouwlocat ie  met  een appartementsgebouw en daar  kunnen we bevest igend op 

antwoorden.  Mooi  dat  e r  ook in  het  centrum van  Water ingen opnieuw een locat ie  is  gevonden 

waarb i j  dat  mogel i jk  is .  

Vervo lgens komt het  p lan naar de commiss ie Ruimte,  waar de af tast ing p laatsv indt  o f  het  

p lan ook vo ldoet  aan de verwacht ingen.  Al le  f rac t ies  worden dan in  de ge legenheid ge ste ld  

vragen te  s te l len over  het  p lan en vervo lgens geef t  de verantwoordel i jk  wethouder daarop 

een antwoord.  Als  dan  de antwoorden n ie t  beval len  begint  de twi j fe l .  Voor onze f ract ie  is  e r  

in  het  geval  Kerk laan in  ieder  geval  twi j fe l  aanwezig,  a l  dan n ie t  v ers terk t  door nu a l  

ontvangen react ies  of  de  p lannen n ie t  te  massaal  z i jn  en te  d ichtb i j  s taan  ten opz ichte van 

de omgeving.  Bovendien  z i t ten wi j  ze l f  met  de onbeantwoorde  vraag of  je  de maximale 

hoogte van 15 meter  op een deel  van de huid ige bestemming zo maar kunt  doort rekken over  

het  gehele en grotere bestemmingsv lak.  Dus ook op het  gedeel te  waar  nu een goothoogte 

geldt  van 6 meter  met  een nokhoogte van 10 meter  en ook waar nu geen bebouwing is ,  zoals  

de tu in  en 25% van de  bedr i j fsbestemming.  Ofwe l  waar de  hoogte nul  is .  Di t  automat isme 

werd in  ieder  geval  wel  in  aanvang van de pro jec taanvraag naar voren gebracht ,  o fwel :  d ie  

15 meter  mag overa l .  Als  het  dan toch een soort  automat isme zou z i jn ,  dan zouden we ook  
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kunnen middelen en zo op een lagere maximale hoogte kunnen u i tkomen.  Of  he lemaal  de 

andere kant  op kunnen redeneren en h ie r  zomaar een grasveld met  hoogte  nu l  aanleggen,  

daar een onderdeel  van de huid ige bestemming ook hoogte nul  heef t .  Z i jn  er  vervo lgens echt  

twi j fe ls  over  he t  p lan,  dan wacht  onze f ract ie  een  vo lgend toets ingsmoment  af  voordat  z i j  een 

bes l iss ing neemt.  Dat  is  de procedure om he t  p lan ter  inzage te  leggen,  waardoor  iedereen 

v ia  een z ienswi jze bekend kan maken wat  men van het  p lan v indt .  Die z ienswi jzen worden 

vervo lgens a l le  ser ieus beantwoord,  waarna het  a l  dan n ie t  aangepaste  p lan def in i t ie f  aan de 

gemeenteraad wordt  voorgelegd om het  wel  o f  n ie t  vast  te  s te l len.  

Voorz i t ter .  Onze f ract ie  i s  b i j  d i t  p lan benieuwd naar a l le  react ies  en  dan voora l  wat  de  

antwoorden h ierop z i jn ,  aangevuld met  de gemaakte opmerk ingen in  de vergader ing van de 

commiss ie Ruimte en de  raadsvergader ing van  vandaag  en of  d i t  u i te indel i jk  to t  een 

p lanverbeter ing hee f t  ge le id .  Daarom gaan wi j  akkoord met  bes l ispunt  1 ,  te  weten de  

ontwerpverk la r ing van geen bedenki ngen Kerk laan naast  63 te  Water ingen ter  inzage te  

leggen.  Vervo lgens ook met  bes l ispunt  3 ,  te  weten opnieuw over  de verk lar ing van geen 

bedenkingen te  bes lu i ten in  het  geval  er  z ienswi jzen worden on tvangen.  Zoals  u hoort  s laan 

wi j  bes l ispunt  2  over ,  daar wi j  zeker  weten dat  er  z ienswi jzen zu l len worden ingediend en het  

daarom niet  nodig is  een  def in i t ie f  oordeel  over  het  p lan te  geven.   

Wel  kunnen wi j  d i t  punt  nuanceren door op  te  merken dat  wi j  d i t  p lan dus nu voorgelegd 

wi l len z ien met  a l le  op -  en aanmerk ingen en de antwoorden  daarop.  Ofwel :  ook daadwerkel i jk  

de mening van a l le  betrokkenen meenemen in  het  u i te indel i jke bes lu i t .  

Di t  gezegd hebbende wi l  ik  a fs lu i ten met  de belangengroep Kerk laan Water ingen te  

compl imenteren met  de wi jze waa rop z i j  tegen het  p lan aank i jk t  en ook daadwerkel i jk  wi l  

meewerken om ui te indel i jk  het  doel  van een mooi  passend appartementsgebouw te 

rea l iseren.  Ik  dank u  wel .   

 

De voorz i t te r :  Ik  begr i jp  dat  u  geen amendement  ind ient .  Het  woord is  aan de heer Van Veen.  

 

De heer Van Veen :  Voorz i t ter .  Ik  s lu i t  mi j  in  grote l i jnen aan b i j  de heer Zuyderwi jk  van de 

VVD-fract ie .  Slechts  één  vraag heb ik  nog.  Staat  de wethouder achter  d i t  p lan ? Ui t  de 

b i jdragen van de insprekers  l i jk t  het  a lsof  e r  sprake is  van enige twi j fe l  b i j  het  co l lege.  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Nadat  we over  de Dal ton Mavo Locat ie  hebben gesproken,  is  het  

nu de beurt  aan  een tweede postzegelbestemming.  Voor de  PvdA en  ook voor de insprekende 

omwonenden is  d i t  echte r  een to taa l  ander p lan ,  n ie t  passend in  de wi jk :  te  hoog,  te  

massaal ,  te  veel  over las t  voor  omwonenden en wein ig  soc iaa l .  Zoals  de door de bouwer 

aangevraagde quickscan u i twees ,  past  d i t  p lan daar n ie t .  In  tegenste l ing to t  de eerder  

besproken Dal ton Mavo -ontwikkel ing is  h ier  geen sprake van soc ia le  huur,  gro en,  

zorgvuld ige inpass ing en een b i jdrage aa n  bovenwi jkse voorz ien ingen voor de 

verkeersaanpass ingen.  Deze druppel  op  de g loe iende p laat  van de woningbouw la ten wi j  

graag aan ons voorb i jgaan vanwege de heel  v eel  bedenk ingen.   

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Woningbouw aan de  Kerk laan op de  p laats  van het  garagebedr i j f  

van Dr ies is  geen n ieuw idee.  Bi jna zest ig  jaar  ge leden waren  er  a l  p lannen voor een hof je  

op deze p lek en nu gaat  het  om een f l ink  complex dat  op deze p lek moet  komen.  De 

bezwaren van D66 r ichten z ich op de massal i te i t  van het  gebouw,  a lsmede het  automat isme 

van het  omzet ten van de  bestemming en de u i tsp raken van de wethouders.  

Het  gebouw is  te  massaal  vorm gegeven.  Naar onze mening past  een gebouw van deze 

groot te  in  d i t  ontwerp n ie t  op deze p la ats ,  zeker  omdat  er  aan de  overkant  a l  een gebouw 

van v ier  lagen s taat .  Volgens de wethouder zeggen z i jn  s tedenbouwkundigen dat  het  geen 

probleem is ,  maar a ls  we hem dan vragen om di t  adv ies naar de raad te  s turen,  dan ver t ik t  

h i j  dat .  Daarom bl i jven wi j  b i j  ons s tandpunt .  

Het  n ieuwe f la tgebouw wordt  toegestaan ,  omdat  er  b innen de huid ige bestemming a l  15 

meter  hoog gebouwd mag worden.  D66 West land  v indt  dat  het  geen automat isme moet  z i jn  
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dat  b i j  een bestemmingswi jz ig ing a l le  voorschr i f ten a ls  hoogte en beb ouwingsopperv lak 

overgaan naar de  n ieuwe bestemming.  Is  het  co l lege bere id d i t  au tomat isme los te  la ten en 

voortaan b i j  e lke bestemmingswi jz ig ing een ind iv iduele afweging te  maken over wat  wi j  a ls  

gemeente ze l f  op d ie  p lek zouden wi l len ?  

Tot  s lo t  is  er  nog  de verk lar ing van beide wethouders afge legd in  de  ach ter tu in  van de buren 

dat  het  n ieuwe gebouw wel  erg g root  is  en e igenl i jk  n ie t  gebouwd moet  worden.  Z i j  houden 

het  voors te l  n ie t  tegen,  maar gooien het  over  de  schut t ing naar de raad.  Zoals  mi jn  

voorgangster  zou zeggen:  wees een vent  en zeg  ze l f  nee tegen d i t  p lan.  

Voorz i t ter .  Zoals  u gemerkt  heef t  zeggen wi j  wel  ‘nee ’ .  Neem het  voors te l  terug,  maak het  

minder ko lossaal .  

 

De heer Van Harmelen :  Voorz i t ter .  Ik  ben ver leden week ze l f  te r  p laatse wezen k i jken en ben 

toch wel  geschrokken van de omvang van het  gebouw . Maar e r  z i jn  ook pos i t ieve punten,  

zoals  het  opnemen van acht  o f  negen soc ia le  koopwoningen in  he t  p lan.  

Ins temmen met  d i t  voors te l  is  nog n ie t  het  e indstat ion,  want  de p lannen zu l len ter  inzage 

worden gelegd  en iedereen heef t  de gelegenheid  om z ienswi jzen in  te  d ienen,  zoals  ook in  

het  voors te l  s taat  b i j  punt  3 .1.  En  z ienswi jzen kunnen le iden to t  een  aanpass ing van het  

ontwerpbes lu i t  en dat  wi l len wi j  a fwachten .  Wi j  zu l len voora lsnog ins temmen met  d i t  voors te l .   

 

Wethouder Sni jders :  Voorz i t ter .  Er  is  a l  opgemerkt  dat  d i t  een  ontwerpverk lar ing van geen 

bedenkingen is .  Op het  moment  dat  er  z ienswi jzen worden ingediend  –  u  kunt  ervan u i tgaan  

dat  dat  ook gebeurt  -  za l  het  weer terugkomen naar de raad o m een def in i t ieve verk lar ing 

van geen bedenkingen a f  te  geven.  Dus het  p lan komt nog een keer te rug  in  de raad.  

Ik  denk dat  de aanvrager,  de heer  Ton  Dr ies,  vanavond  heel  goed za l  lu i s teren naar he t  

betoog dat  vanavond wordt  gehouden om te k i jken wat  wel  e n wat  n ie t  kan.  

Er  is  onder  andere gev raagd hoe ik  h ier in  s ta  en te  reageren op de vraag van een bewoner 

d ie  mi j  persoonl i jk  heef t  gevraagd wat  ik  ervan v ind.  Mi jn  antwoord daarop was dat  ik  h ie r  

persoonl i jk  geen antwoord op kan geven,  maar i k  heb wel  geze gd da t  er  een voors te l  is  

ingediend en daarvan wordt  de ru imte l i jke orden ing beoordeeld,  s tedenbouwkundig en ook 

het  bestemmingsplan.  Ik  heb daarover a l lemaal  pos i t ieve adv iezen gekregen en d ie  z i jn  ook 

in  de b i jgevoegde s tukken opgenomen.  Daarom kan ik  oo k achter  d i t  p lan s taan.  Ik  heb dat  

ook heel  du ide l i jk  aangegeven.  En een persoonl i jke mening van een wethouder in  deze zaak 

te l t  n ie t .   

De heer Van Rossum had de vraag over  een k le in  hu is  met  een 6 meter  hoge goot ,  te rwi j l  he t  

p lan u i tgaat  van 15 meter .  Ik  heb u i tge legd dat  d i t  een min ibestemmingsplan is  en a ls  het  

een min ibestemmingsplan met  één gebouw is ,  dan wordt  n ie t  de bestemmingsplanprocedure 

of f ic iee l  gevolgd,  maar deze methode van verk lar ing van geen bedenkingen.  Maar dat  is  

prec ies hetze l fde a ls  een heel  k le in  bestemmingsplan.  

Vervo lgens de vraag of  de wethouder het  over  de schut t ing gooi t .  Nee,  u i teraard kan ik  a ls  

wethouder ach ter  de gepresenteerde p lannen s taan,  anders zou ik  ze n ie t  verder  brengen.  

Het  is  n ie t  zo dat  ik  zeg het  over  de schut t i ng  te  zu l len gooien.  Het  is  een mooi  p lan en het  

s tuk bedr i jvenbestemming wordt  omgezet  in  woonbestemming,  appartementen,  waar de 

bewoners van Water ingen dr ingend om ver legen  z i jn .  Dank u.   

 

De heer Voskamp: Voorz i t ter .  Ik  wacht  nog op  he t  antwoord op mi jn  vraag  of  de wethouder 

bekend is  met  de gesprekken van afgelopen week tussen de bewoners en de ontwikkelaar .  

 

Wethouder Sni jders :  Ik  weet  dat  e r  a l ler le i  gesprekken hebben p laatsgevonden tussen de 

bewoners en de  ontwikkelaar  en tussen raads leden en de ontwikkelaar ,  maar a ls  u  vraagt  

wat  er  p rec ies is  a fgesproken,  dan zeg ik  dat  d i t  de komende weken wel  du ide l i jk  za l  worden.  

 

De voorz i t te r :  Ik  k i jk  o f  er  behoef te  is  aan  een tweede termi jn .  
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De heer Spaans:  Voorz i t ter .  Zoals  gebru ike l i jk  geef t  de heer  Sni jder s  weer geen antwoord op  

mi jn  vragen,  maar laat  maar ,  wethouder.  

 

De voorz i t te r :  Ik  k i jk  nog  even naar de wethouder  of  h i j  antwoord kan geven op de vragen 

van de inwoners.  

 

Wethouder Sni jders :  Ik  heb de vraag van de inwoners beantwoord.  Het  is  beoordeeld  en deze 

beoordel ing is  pos i t ie f ;  i k  heb d ie  meegenomen en dat  heb ik  ook de bewoners op d ie  manier  

gemeld.  

 

De voorz i t te r :  Z i jn  e r  nog vragen of  opmerk ingen in  tweede termi jn?  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Ik  denk dat  het  voors te l  wel  in  eers te termi jn  kan worden 

afgerond.  Misschien was  mi jn  vraag n ie t  he lemaa l  du ide l i jk .  

 

De voorz i t te r :  Da t  kan ook.  

 

De heer De Gier :  Er  is  een quickscan afgegeven,  d ie  u i twi js t  da t  d i t  p lan op a l le  punten werd 

afgewezen.  De wethouder presenteer t  het  a lsof  het  op a l le  punten  h elemaal  top is  en dat  h i j  

er  achter  kan s taan .  Hoe komt dat  verschi l  tussen de quickscan en de beoordel ing van de 

wethouder nu?  

 

Wethouder Sni jders :  Mi jnheer de Gier .  Er  is  een  quickscan geweest ,  en dat  is  een ambte l i jke 

beoordel ing ,  waarb i j  hee l  du ide l i jk  wordt  aangegeven wat  wel  en wat  n ie t  kan met  een aanta l  

u i tgangspunten.  De heer  Ton Dr ies heef t  dat  to t  z ich genomen en komt vervo lgens met  een 

p lan.  Daarna  wordt  het  p lan op a l le  onderdelen gewoon weer keur ig  beoordeeld  en deze 

beoordel ing geef t  aan dat  het  wel  mogel i jk  is  en  het  wel  past .  Vandaar het  voors te l  dat  nu  

voor l ig t .  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l .  Ik  ga nu naar de tweede termi jn .  

 

De heer Van Rossum: Voorz i t ter .  Ik  wi l  e igenl i jk  a l leen nog in  de r icht ing van de heer 

De Gie r  een opmerk ing maken.  Ik  heb d ie  qu ickscan ook gez ien,  maar het  is  er  wel  een u i t  

2017,  met  daar in  vermeld dat  de Kerk laan maar dr ie  hoog was .  Dus he t  was een heel  ander 

p lan.  U noemt een p lan dat  naderhand is  gecorr igeerd en afgekeurd.  Daarvoor in  de p laa ts  is  

een gedeel te l i jk  n ieuw p lan gekomen,  met  daar in  het  e lement  van dr ie  hoog aan de Kerk laan.  

Het  is  nu v i j f  hoog,  dus wat  betref t  denk ik  dat  u  verkeerd geïnfo rmeerd bent .  

 

De heer Zuyderwi jk :  Dank voor de beantwoord ing .  Ik  heb verder  geen vragen,  maar nog wel  

een t ip .  Lu is terend  naar de inbreng vanavond,  dan denk ik  dat  we echt  nog n ie t  k laar  z i jn  

met  d i t  p lan.  Het  kan een heel  pracht ig  p lan  worden.  De t ip  van ons s teunfract ie l id ,  de heer 

Hartman,  zoals  h i j  ook in  de commiss ie vergader ing  heef t  aangegeven,  is  in  gesprek te  

b l i jven en naar een a l ternat ie f  te  k i jken.  In  pr inc ipe zou dat  morgen a l  kunnen ,  want  ik  denk 

dat  de verwacht ingen b i j  iedereen h ier  dezel fde z i jn  en dat  we in  het  na jaar  met  a l le  

z ienswi jzen h ierover  nog  wel  een keer t je  zu l len gaan s teggelen.  En  in  het  kader van de 

voortgang van een goed pro ject  zou het  goed z i jn  nu a l  gesprekken te  s ta r ten om het  s t raks 

af  te  kunnen maken.  

 

De voorz i t te r :  Da t  kan de wethouder  meenemen.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Open s taat  nog  het  punt  waar  meerdere par t i jen over  s t ru ike le n,  

namel i jk  dat  er  enerz i jds  in  het  bestemmingsplan  s taat  15 meter  hoog.  Wi j  gaan nu de 

bestemming omzet ten en de vraag is  o f  he t  dan automat isch ook weer 15 meter  hoog moet  
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worden.  Ik  heb in  mi jn  b i jdrage aangegeven dat  het  wat  ons be tref t  geen automat ism e moet  

z i jn .  Graag  wi l  ik  van de  wethouder  horen o f  h i j  het  met  ons eens dat  he t  n ie t  per  de f in i t ie  

een automat isme moet  z i jn ,  omdat  kun je  van een heleboel  zaken de bes temming omgooien 

en a l le  randvoorwaarden qua meters  en dergel i jke aanhouden wat  n ie t  a l t i jd  wensel i jk  is .   

 

Wethouder Sni jders :  Voorz i t ter .  Ik  heb aangegeven dat  het  een min ibestemmingsplan is  

waar in  a l le  zaken opnieuw worden beoordeeld.  Het  is  geen au tomat isme,  maar er  is  wel  

aangegeven dat  b i jvoorbeeld b i j  een p lanschadeberekening wordt  u i tgegaan van wat  e r  

p lanolog isch op dat  perceel  mogel i jk  is .  Maar het  is  geen automat isme da t  we a l t i jd  weer  

dezel fde hoogte hante ren.  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l .  Ik  conc ludeer dat  e r  in  tweede te rmi jn  over  beraads laagd is  en we 

kunnen overgaan to t  s temming .  Voor het  voors te l  s temmen de f ract ies  van het  CDA, de  LPF,  

de Chr is tenUnie/SGP, de VVD en GBW en tegen s temmen de f ract ies  van 

West land Verstandig ,  GroenLinks,  de PvdA en  D66,  zodat  het  voors te l  is  aangenomen.  

 

10.   VOORSTEL TOT VASTSTELL ING VAN HET TOTAAL AANTAL STRANDPAVILJOENS 

EN AANTAL JAARROND STRANDPAVILJOENS 

 

De heer Spaans:  Voorz i t ter .  Er  wordt  ons gevraagd in  te  s temmen met  een aanta l  jaarrond  

s t randpavi l joens en dat  i s  voor  GroenLinks West land het  zuur .  Nou wi l len  w i j  best  een keuze 

maken u i t  he t  zuur .  Geen probleem, dat  hebben we b i j  de Kustv is ie  ook gedaan.  Daar hebben 

we ook s t randpavi l joens,  waar we e igenl i jk  he lemaal  geen gevoel  b i j  hadden,  toch mee 

ingestemd.  Wi j  hebben dat  gedaan,  omdat  we ook het  zoet  kenden,  omdat  we toen  ook 

wis ten dat  e r  ie ts  druk wordt ,  maar ook ie ts  s t i l .  A ls  ik  nu d i t  voors te l  bek i jk ,  dan mag ik  

ins temmen met  het  zuur ,  maar het  zoet  ken ik  he lemaal  n ie t .  Ik  mag instemmen met  jaarrond 

s t randpavi l joens d ie  in  de winter  d ingen gaan regelen waar ex t ra verkeer komt,  waar ext ra 

bevoorrading moet  z i jn .  Al lemaal  ext ra  d ingen,  ext ra drukte,  maar wat  s taat  er  tegenover? 

Dat  weten we n ie t .  Dus i k  za l  h ier  n ie t  mee instemmen.  Ik  ga mi j  n ie t  b inden aan ie ts  waar ik  

het  misschien in  a l le  redel i jkheid mee eens zou kunnen z i jn  o f  een s zou kunnen worden,  

maar ik  ga mi j  n ie t  b inden aan het  zuur  a ls  ik  het  zoet  n ie t  ken.   

Als  er  dan ook nog  een keer –  de inspreker  heef t  dat  ook duide l i jk  gemaakt  –  zaken n ie t  

getoets t  worden d ie  wel  getoets t  moeten worden in  deze u i tbre id ing,  dan hebben w e een  

tweede argument  om h ie r  n ie t  voor  te  z i jn .  En  a ls  dan ook nog b l i jk t  dat  het  Kustpact ,  

onderschreven door West land,  n ie t  wordt  gevolgd ,  dan heb je  een  derde a rgument  om h ier  

tegen te  z i jn .  En dat  hee f t  n ie ts  te  maken met  een pr inc ip ië le  weiger ing om extra jaarrond  

s t randpavi l joens toe te  s taan.  Dat  heef t  daar n ie ts  mee te  maken .  Dat  heef t  te  maken met  

een in tegra le afweging.  Zoju is t  b i j  de Woonvis ie  was de heer Abee daar nog zo b l i j  om.  

En d ie  in tegra le afweging wordt  gemist .  En wat  i k  vervo lgens hee l  f lauw v ind in  d i t  voors te l  

is ,  dat  er  se lect ie f  geshopt  word t  u i t  de oude kustv is ie  d ie  onze burgemeester  oo i t  in  de  

pru l lenbak heef t  gegooid .  Die wordt  e r  nu u i tgehaald en daar worden e lement jes u i tgehaald 

en dan word t  de Kustv is ie  nog een keer genoemd.  Nee,  d ie  lag in  de p ru l lenbak.  Dat  is  he t  

v ierde argument  waarom ik  h ier  n ie t  voor  za l  z i jn .   

Kor tom, maak er  kustpactwaard ig  een  in tegra le afweging van,  ga  natuur  toetsen en 

natuurwetgev ing  gewoon vo lgen en kom dan met  een afweging:  ergens druk,  dan gaat  we het  

ergens ook s t i l  doen.  Zo ’n afweging is  een  reë le afweging,  maar  d i t  n ie t .  Di t  is  gewoon geen 

goed voors te l .  Dank u wel .  

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Over het  se lect ie f  shoppen,  waarover de heer Spaans het  had,  

heb ik  het  ook in  de commiss ievergader ing u i tgebre id gehad.  Inderdaad,  de Kustv is ie  zoals  

d ie  er  was is  n ie t  naar de pru l lenbak gegaan,  maar is ,  zoals  dest i jds  bes loten,  a ls  

onder legger meegegaan naar het  n ieuwe co l lege.   
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De d iscuss ie d ie  voora l  b i j  de Kustv is ie  voora l  werd opgeroepen g ing ove r  de s t randhuis jes 

en het  s t randparkeren,  waar geen overeenstemming over  bere ik t  kon worden.  Het  parkeren  is  

inmiddels  opgelost  door wethouder Varekamp; wel iswaar een bee t je  chaot isch af  en toe,  

maar in  ieder  geval  opgepakt .  En van de s t randhuis jes  heef t  de meerderheid van deze raad  

gezegd d ie  n ie t  te  gaan rea l iseren.  Dus wat  ons betref t  zouden we te rug kunnen naar de 

Kustv is ie ,  zoals  d ie  er  lag en zoals  het  argument  door de heer Dui jsens ook is  ingediend en 

dan de e lementen parkeren en de s t randhuis jes eru i t  ha len.  Dan hebben we inderdaad een 

pakket  van zoet  en zuur,  zoals  de heer Spaans  ze i .  Ik  ben benieuwd of  dat  een meerderheid  

kan kr i jgen.  Gebeurt  da t  n ie t ,  dan is  onze f ract ie  in  ieder  geval  voor  het  vergunnen van een 

t iende s t randtent  en d ie  mot ie  zu l len wi j  dan ook  mede ind ienen en onder tekenen.  En wi j  

v inden dat  a l le  andere  s t randtentexplo i tanten de  mogel i jkheid moeten hebben om ook het  

jaar  rond open te  kunnen.  Dus n ie t  zoals  he t  co l lege nu voors te l t .  Ik  heb  echter  begrepen dat  

de LPF-f ract ie  nog met  een amendement  of  een mot ie  komt om dat  te  bewerkste l l igen.  Dus 

a ls  de Kustv is ie  n ie t  te rugkomt,  dan gaan wi j  ook met  dat  amendement  mee.   

 

De heer Van Koppen:  Voorz i t ter .  Vor ige keer  toen d i t  onderwerp op de agenda s tond werd 

gezegd h ierop te  zu l len terugkomen met  daarb i j  antwoorden.  Na een van  d ie  twee bes lu i ten  

kan het  aanta l  s t randpav i l joens worden gehandhaafd.  Gezien de d iscuss ie vor ige keer z i jn  

wi j  voors tanders van  het  verru imen naar 10.  Een amendement  daarover zu l len wi j  dan ook 

samen met  D66 ind ienen.  

Ook zu l len wi j  met  D66 een amendement  i nd ienen over  het  aanta l  jaarrond  s t randpavi l joens.  

Wat  ik  in  het  s tuk van het  co l lege z ie ,  is  dat  he t  er  op een aan ta l  s lagen  één wi l  toestaan,  

waarb i j  ik  de mogel i jkheid wi l  b ieden om da t  voor  be ide te  rea l ise re n.  Wel l icht  wordt  er  geen 

gebru ik  van gemaakt ,  maar d ie  mogel i jkheid moet  er  z i jn .  Ook a l  zouden ze aan d ie  

spel regels  vo ldoen,  zouden ze d ie  wat  ons betre f t  be ide ook moeten kunnen kr i jgen.  Wel l icht  

op een ander s lag n ie t ,  maar de huid ige s t randpavi l joens  zouden de ru imte wel  moeten 

hebben,  waarb i j  we het  eens z i jn  met  datgene wat  het  co l lege ook aangeef t ,  namel i jk  dat  e r  

voor  Ter  Hei jde n ie t  wordt  gekozen voor een jaarrond  pav i l joen daar.  Er  wordt  geste ld  dat  

het  parkeren een  van de  zaken is  d ie  i s  meegewogen en dat  het  ook te  d icht  b i j  de 

bebouwing is .  Onze f ract ie  kan daar in  meegaan.   

Bi j  de r is ico ’s  is  vermeld  dat  een aanta l  s tukken nog u i tgezocht  moet  worden.  Dat  l i jk t  me 

helder .  Na tuur  wordt  genoemd, onderzoek op impact  van natuur ,  regelgev ing en andere 

gremia.  Het  l i jk t  mi j  log isch dat  h ier  eers t  aan wordt  getoets t ,  maar m ocht  dat  groen  l icht  

geven,  dan zou onze f ract ie  d ie  ru imte wi l len z ien  voor a l le  ondernemers  en dat  n ie t  

beperken to t  één  van de  twee b i jvoorbeeld .  

 

“De gemeenteraad van West land,  in vergader ing b i jeen op woensdag 8 ju l i  2020;  

overwegende dat :  

-  we een beperkt  aanta l  s t randpav i l joens hebben en deze ondernemers waar mogel i jk  

een gel i jk  speelve ld verd ienen;  

-  de gemeente ze l f  in  haar s tuk aangeef t  da t  er  een goede bere ikbaarheid en 

parkeergelegenheid is  op Vlugtenburg ,  Molens lag en s lag Beukel ,  waardoor een 

jaarrond pav i l joen to t  de  mogel i jkheden behoort ;  

-  de gemeente in  haar  s tuk aangeef t  dat  door invoer ing va jaarrond pav i l joens er  een 

c luster ing onts taat  van recreat ievoorz ien ingen,  wat  naar  verwacht ing  jaarrond meer 

bezoekers  za l  t rekken en waardoor de kans op de goede bedr i j fsvoer ing  van de 

pav i l joens wordt  ve rgroo t ;  

-  het  co l lege aangeef t  i n  eers te ins tant ie  te  wi l len  s tar ten op s lag Beukel  met  één 

jaarrond s t randpavi l joen ,  maar oo k de in ten t ie  heef t  om na een per iode van dr ie  of  

v ier  jaar  te  bek i jken o f  een tweede jaarrond s t randpavi l joen wensel i jk  is ;  en/maar dat  

deze wensel i jkheid (vanui t  de ondernemers )  nu d i rect  a l  z ichtbaar is ;  
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-  het  co l lege ze l f  in  haar s tuk a l lemaal  voordele n noemt van jaarrond pav i l joens zoals :  

er  onts taat  be tere ( ru imte l i jke)  kwal i te i t  bebouwing en door wegval len van op -  en 

afbouwen is  de mi l ieubelast ing lager;  

wi jz ig t  het  voors te l  a ls  vo lgt :  

-  1a en 1b te  schrappen en te  vervangen door:  

 1 .  De huid ige s t randpavi l joens op de s lagen Vlugtenburg,  Molens lag en s lag 

Beukel  een vergunning te  ver lenen om jaar rond een s t randpavi l joen te  explo i teren.  

En gaan over  to t  de o rde van de dag.”  

(Amendement  10D van de LPF)  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Ik  hoop dat  er  na van avond duide l i jkhe id  komt en er  een e ind  

komt aan het  jaren lange gesteggel  over  d i t  doss ier .  Ik  moedig iedereen dan ook aan voor het  

voors te l  te  s temmen,  u i teraard nadat  het  keur ig  geamendeerd is .   

Jaren terug zat  ik  in  de werkgroep d ie  de Kustv is ie  to t  s ta nd heef t  gebracht .  Een u i tgebre id 

t ra ject  waarb i j  de raad,  maar ook de belanghebbenden,  rond de kust  de kans hebben gehad 

voor deze v is ie  een inpu t  te  leveren.  Echter  met  de verk iez ingen op komst  werd de Kustv is ie  

geamendeerd en werd het  document  ter  kenni sgev ing aangenomen en a ls  onder legger 

meegegeven aan het  n ieuwe co l lege.  Het  is  het  over igens nog wel  waard  om de vergader ing 

van toen terug te  be lu is teren om de def in i t ie  van  ‘onder legger ’  te  achterhalen.  Inmiddels  is  

du ide l i jk  dat  wi j  de  Kustv is ie  kunnen terugv inden b i j  het  oud papie r  in  de pru l lenbak.  

Een k le in  tussendoort je ,  het  be le idsstuk dat  wi j  ook ter  kennisgev ing hebben aangenomen is  

het  in tegra le  hu isvest ingsplan voor onderwi js .  De  pru l lenbak van het  co l lege raakt  op deze 

manier  overvo l .  

Afgelopen jaar  werd  p i jn l i jk  du ide l i jk  wat  er  kan gebeuren a ls  zaken b l i jven l iggen en n ie t  

worden opgelost .  Met  een mot ie  van onze kant  proberen we aan deze onzekerheid een e ind 

te  maken.  Er  l ig t  nu een voors te l  van het  co l lege voor waar in  in  ieder  geval  voor  een  r icht ing  

wordt  gekozen en  in  datze l fde voors te l  s taan d iverse kant tekening en waarmee het  co l lege in  

mi jn  opt iek  wel  u i t leg t  dat  het  geen gelopen race is .  Enerz i jds  hebben we te  maken met  de 

prov inc ia le  Omgevingsverordening d ie  s te l t  dat  men met  bebouwing terughoudend moet  

omgaan in  bepaalde geb ieden ,  vaak natuurgebieden .  Mocht  h ier  toch bebouwd worden,  dan  

d ient  er  een compensat ieprocedure door lopen te  worden om de  natuurwaarde te  behouden.   

Anderz i jds  heef t  onze  gemeente z ich in  2017 verbonden aan het  Kus tpact ,  waar,  net  a ls  b i j  

de Kustv is ie ,  v r i jwel  a l le  be langengroepen b i j  be t rokken z i jn  en z ich daaraan hebben 

verbonden.  Di t  Kustpact  is  terughoudend op het  gebied van bebouwing ,  maar a l le  par t i jen  

hebben vo lgens ar t ike l  14 van het  Kustpact  de mogel i jkheid  om met  e lkaar  wi jz ig ingen to t  

s tand te  brengen.  Voorz i t ter .  Gaat  de wethouder gebru ikmaken van d i t  ar t ike l  wanneer men 

akkoord gaat  met  d i t  voors te l?  

Tot  s lo t .  Onze f ract ie  d ient  twee amendementen  in .  Met  amendement  10A word t  het  eers te 

punt  gewi jz igd en brengt  dat  meer in  l i jn  met  de Kustv is ie .  Aangezien wi j  ons ook f lex ibe l  

wi l len opste l len,  wordt  e r  n ie t  gesproken over  een vast  aanta l  s t randpav i l joens per  

s t rands lag jaarrond ,  maar in  to ta l i te i t  op het  s t rand.  

 

“De raad  van de gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;  

overwegende dat :  

  de raad van gemeente West land z ich in  mei  2019 b i j  ru ime meerderheid heef t  

u i tgesproken voor de komst  van een t iende s t randpavi l joen;  

bes lu i t :  

het  bes lu i t  onder 2  door te  ha len en te  vervangen in :  

  het  aanta l  te  wi jz igen naar in  to taa l  10 s t randpav i l j oens . ”  

(Amendement  10A van D66 en de LPF)  

 

Amendement  10B verhoogt  het  aanta l  s t randtenten naar 10  om het  co l lege de mogel i jkheid te  

b ieden een s lepende kwest ie  d ie  ons a l lemaal  bekend is  eens en voor a l t i jd  op te  lossen.   
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“De raad  van de gemeente West land,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;  

vervangt  punt  1  van he t  raadsbes lu i t  door :  

1 .  b i j  de s t rands lagen Molens lag,  Vlugtenburg en Beukel  gezamenl i jk  maximaal  v ier  

reeds bestaande s t randpavi l joens toe te  s taan jaarrond te  explo i teren,  waaronder  

begrepen het  hu id ige jaarrond  pav i l joen The Coast . ”  

(Amendement  10B van D66)  

 

Voorz i t ter .  Vanavond bes lu i ten we over een eerder  genoemd zuur,  maar n ie t  over  het  zoet .  

Onze f ract ie  wi l  de samenhang h ier in  n ie t  kwi j t raken,  maar z ie t  z ich genoodzaakt  nu wel  

keuzes te  maken om toch vooru i t  te  komen.  Ik  wi l  de wethouder daarom ook vragen om op 

kor te  termi jn  met  zoete onderwerpen te  komen en hoe h i j  z ich d i t  voor  z i ch z ie t .  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Wi j  v inden  d i t  weer  een vreemd voors te l .  In  het  voors te l  s taat  

ergens dat  er  nog van a l les  geregeld moet  worden.  Het  is  in  s t r i jd  met  he t  Kustpact  en da t  

moet  geregeld worden en het  is  in  s t r i jd  met  ongeveer a l les  wat  natuurwetgev ing is  en dat  

moet  ook geregeld worden.  Met  andere woorden:  door d i t  aan te  nemen z i jn  we nog ner gens 

en is  het  toch weer een voorbeeld van een co l lege dat  per  se wi l  scoren.  Helaas gaat  de  bal  

meters  ver  over  het  doel .  Zo moet  je  d i t  n ie t  doen.  Ui teraard werd e r  dr ingend o p een n ieuwe 

Kustv is ie  aangedrongen ,  maar d i t  is  zoals  b i j  a l le  andere onderwer pen gewoon n iks .  Ook 

wordt  verzu imd te  regelen dat  de bevoor rading absoluut  n ie t  v ia  de f ie tspaden mag 

p laatsv inden,  maar v ia  de s t randopgangen .  Misschien za l  het  wel  toekomstmuziek z i jn .  De 

opmerk ing van de wethouder in  de commiss ievergader ing  dat  toen h i j  daar  was 

bevoorradingsauto ’s  op de f ie tspaden er waren  en dat  wel  oké  vond is  natuur l i j k  een 

bestuur l i jk  b lundert je  da t  h i j  ze l fs  na v ier  maanden wethouderschap n ie t  meer mag maken in  

d i t  hu is .   

West land Verstandig  en ook een aanta l  andere par t i jen,  voor namel i jk  oppos i t iepar t i jen,  

komen dan ook met  een amendement  om de oude Kustv is ie  vast  te  s te l len ,  met  u i tzonder ing 

van zaken d ie  a l  eerder  bes l is t  z i jn  door raad :  geen s t randhuizen,  10 s t randpavi l joens en 

betaald parkeren .  In  februar i  2018 waren a l le  par t i jen het  e rover  eens da t  de Kustv is ie  na 

een goede inbreng en par t ic ipat ie  wel  goed afgewogen in  e lkaar  zat  en vandaar dat  wi j  het  

vo lgende amendement  vanavond ind ienen.  

 

“De raad van de gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;  

overwegende:  

-   dat  de raad op  20 februar i  2018 b i jgaand amendement  raadsvoorste l  Kustv is ie  heef t  

aangenomen:  de Kustv is ie  werd ter  kennisgev ing  aangenomen en het  n ieuwe co l lege 

zou in  het  co l legewerkprogramma concrete ambi t ies  en doels te l l ingen benoemen 

waaronder  thema kustrecreat ie  en deze in  goed over leg met  de raad  nader u i twerken 

in  vast  te  s te l len bele id  en daarb i j  de gefaseerde Kustv is ie  gebru iken;  

-   dat  sedert  het  aantreden van d i t  col lege geregeld  thema’s  u i t  de Kustv is ie  in  de raad 

aan de orde geweest  z i jn  zonder dat  en ige  samenhangende  s t ructuur  in  de d iverse 

thema’s  te  bespeuren v ie l ;  

-   dat  de raad wel  inmiddels  met  ru ime meerderheid bes loten heef t  da t  s t randhuis jes 

zoals  gepland,  n ie t  aan de West landse kust  geplaats t  mogen  worden;  

-   dat  ook over  het  parkeren inmiddels  een apart  bes lu i t  door  de raad genomen werd;  

-   dat  de raad voorts  in  me i  2019 heef t  bes loten  da t  het  aanta l  s t randpav i l j oens 

gebracht  zou worden op 10;  

-   dat  vorenstaande twee punten dus n ie t  meer in  de Kustv is ie  geregeld  behoeven te  

worden omdat  deze a l  apart  door de  raad z i jn  bes loten;  

-   dat  nog s teeds dr ingende behoef te  bestaat  aan een goede Kustv is ie  en wel  een v is ie  

d ie  to t  s tand komt na een deugdel i jk  par t ic ipat ie t ra ject  en waarb i j  dest i jds  in  2018 

a l le  zogenaamde s takeholders  z ich h ebben kunnen v inden;   
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-   dat  in  de ontwerp Kustv is ie  een ju is te  ba lans tussen natuur ,  rec reat ie  en  economie te  

v inden was;  

-   dat  in  de Kustv is ie  ze l f  a l  is  aangegeven dat  d ie  v is ie  geen e indpunt  is ,  maar  een 

nieuwe s tar t  markeert  ‘om gezamenl i jk  met  a l le  betrokkenen te  werken  aan een 

aantrekkel i jke kust .  Een kust  waar de natuur  u i tgangspunt  is  voor  de ontwikkel ing.  De 

recreant  te  gas t  en kr i jg t  de ru imte om de kust  in  a l  haar facet ten te  be leven’ ;  

-   dat  het  dan ook goed is  om in  p laats  van het  nu voor l igg ende raadsvoors te l  de 

Kustv is ie  aan te  houden,  omdat  daar in  een afgewogen keuze l ig t ;  

-   dat  in  de Kustv is ie  de  beide h ierboven genoemde a l  door de raad bes l is te   

 punten n ie t  meer behoeven te  worden opgenomen;  

-   op pagina 9 kan dan ook  het  hoofdstuk je  ‘ Geen s t randhuizen ’  komen te  verva l len en 

d ie  aanduid ing zou vervangen kunnen worden door ‘Gebru ik  strand’ ;  

-   de z innen ‘Binnen het  prof ie l  van de West landse kust  passen geen  s t randhuizen op 

het  s t rand of  in  de duinen.  Ongeacht  de verschi jn ingsvorm  of  aanta l len.  Strandhuizen 

tasten de belev ing van de openheid en rust  te  veel  aan ’ ,  z i jn  dan ook n ie t  meer nodig 

omdat  de raad a l  het  bes lu i t  genomen heef t  dat  geen s t randhuizen er  zu l len komen;  

bes lu i t :  

het  bes lu i t  onder 1a,  1b en 2 te  wi jz igen  a ls  vo lg t :  

‘Stel t  vast  de Kustv is ie  zoals  b i jgevoegd en met  de aanpass ingen zoals  h iervoor  verwoord,  

waarb i j  de bekende bes lu i ten van de raad na apr i l  2018 inzake parkeren,  s t randhuizen en 

aanta l  s t randpav i l joens vo l led ig b l i jven gelden’ ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag . ”  

(Amendement  10C van WV, GBW, GroenLinks,  de PvdA en D66)  

 

Dest i jds ,  kor t  voor  de verk iez ingen,  toen het  s t randhuis  en het  parkeren een ro l  speelde n b i j  

een aanta l  grote  par t i jen ,  werd gezegd het  maar  over  de verk iez ingen heen te  s toppen.  De 

Kustv is ie  bevat  a l le  e lementen en dat  is  ook wat  de heer Spaans zegt ,  een goede afweging 

van a l le  be langen d ie  e r  z i jn .  Dus la ten we nu a ls tub l ie f t  a ls  raad en  ook  a ls  co l lege n ie t  dom 

maar vers tandig z i jn  om d i t  amendement  namens  de v i j f  par t i jen aan te  nemen,  zodat  we van 

a l les  af  z i jn .  We hebben dan t ien s t rand tenten in  pr inc ipe,  zoals  daar beschreven s taat ,  we 

hebben de v ier  permanente,  en dan kan met  de procedures de u i tvoer ing van de Kustv is ie  

worden aangevangen en  weet  iedereen waar men aan toe is .   

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Ik  ben b i jna door mi jn  spreekt i jd  heen,  dus ik  za l  het  kor t  

houden.  Di t  voors te l  gaa t  in  tegen a l les  wat  de raad wi l ,  de Kustv is ie  d ie  u a ls  onder legger  

zou gebru iken en de afspraken van het  co l lege met  par tners  in  het  Kustpact .  De heer 

Duindam van Duinbehoud heef t  daar  ook naar verwezen.  

Ik  raad u aan he t  voors te l  terug te  nemen en eers t  in  over leg te  gaan met  uw 

maatschappel i jke par tners  om te k i jken wat  de gewenste ontwikkel ing is .  Als  u  dat  n ie t  doet ,  

dan l ig t  er  ge lukk ig een  aanta l  am endementen om di t  voors te l  aan te  passen.  Aanname van 

het  voors te l  onts laat  u  echter  n ie t  van de p l ich t  om a lsnog met  a l  deze par tners  te  gaan 

over leggen.  

 

De heer De Bloeme:  Voorz i t ter .  Het  za l  geen  verrass ing z i jn  dat  onze f rac t ie  op het  

s tandpunt  b l i j f t  s taan  da t  maximaal  negen s t randpavi l joens vo ldoende is .  Wi j  s teunen daar in  

de argumenten d ie  he t  co l lege noemt in  scenar io  1.   

In  de commiss ievergader ing  is  u i tgebre id  ingegaan op deze argumenten ,  maar desondanks 

p le i ten wi j  e rvoor dat  he t  aanta l  van nege n s t randpavi l joens wordt  gehandhaafd.  Niet temin 

gebiedt  de rea l i te i t  dat  de kans groot  is  dat  e r  een u i tbre id ing naar t ien pav i l joens 

p laatsv indt ,  wat  beteken t  dat  er  in  het  kader van  de jaarrond te  explo i teren pav i l joens  in  de 

zomer en in  de winter  een ve rd ienmodel  onts taat  voor  feesten en par t i jen.  Wi j  maken ons 

ernst ig  zorgen wat  dat  betekent  voor  omwonenden en aan de andere kant  van de duinen.  Wat  

we nu a l  vaak s ignaleren is  dat  de gelu idsnorm behoor l i jk  word t  over t reden,  dat  er  vuurwerk 
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wordt  a fgestoken.  Kortom, een zware belast ing voor de natuur  en de omgeving.  Afhankel i jk  

van de amendementen zu l len wi j  bek i jken wel  o f  tegen d i t  voors te l  te  zu l len s temmen.  Wi j  

zu l len in  ieder  geval  be ide amendementen n ie t  s teunen.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Ik  wi l  de heer  De Bloeme graag een vraag  s te l len.  

Ik  hoor de argumenten d ie  u aandraagt .  U hee f t  waarder ing  voor de Wes t landse natuur  in  d ie  

gebieden en u wi l t  d ie  zo goed mogel i jk  respecteren.  Maar dan  verwi js  i k  toch nog even naar 

de Kustv is ie ,  waar in  vo lgens mi j  ook afspraken worden vermeld  over  b i j voorbeeld het  

a fs teken van vuurwerk,  het  verd ienmodel  en de wi jze waarop s t randten ten d ie  jaarrond  open 

z i jn  ’ s  avonds en ’s  nachts  open mogen z i jn .  Ben t  u  n ie t  van mening da t  u  dat  e igenl i jk  ook 

zou wi l len> U a ls  Chr is tenUnie/SGP was immers  ook voors tander van de  Kustv is ie .  Nu heef t  

u  het  zuur ,  zoals  de heer Spaans aangeef t ,  dat  u  door mee te  gaan met  het  amendement  

waarmee we de Kustv is ie  weten te  rea l iseren,  ook ju is t  d ie  e lementen vast legt .  Dat  is  immers 

een belangr i jk  onderdeel  van de keuzes d ie  we vanavond moeten maken.   

 

De heer De Bloeme:  Voorz i t ter .  Ik  wi l  er  zeker  voor  p le i ten om d ie ind ica toren toe te  passen,  

zodat  ge lu idsnormen en dergel i jke worden gehanteerd en de na tuur  n ie t  te  zwaar be last  

wordt .  De Kustv is ie  is  wat  mi j  bet ref t  een gepasseerd s tat ion  en nu  l ig t  een voors te l  voor  

over  de vasts te l l ing van het  aanta l  s t randpav i l joens op d i t  moment .   

 

De heer Zuyderwi jk :  VVD West land is  b l i j  met  de  voor l iggende v is ie .  In  de d iverse 

vergader ingen en over leggen is  door ons gevraagd om duidel i jkheid,  du ide l i jkheid voor 

ondernemers aan en ach ter  de kust .  Met  de komst  van de n ieuwe wethouder is  d ie  

du ide l i jkhe id er  gekomen,  een duide l i jkhe id d ie  goed is  voor  de ondernemers.  

VVD West land is  een voors tander van u i tb re id ing van recreat iemogel i jkheden aan de 

West landse kust .  Het  is  goed voor de West landse economie en u i tbre id ing van recreat ie  kan 

ook le iden to t  een pos i t ieve weers lag op een kern zoals  Monster .   

Heef t  VVD West land dan  geen vragen? Jawel ,  twee .  In  het  Kustbele id  wordt  op pagina 3  

ingegaan op een evaluat ie  van een jaarrondexplo i ta t ie  op s t rand Beukel  om na te gaan of  e r  

daar meer rec reat ie  mogel i jk  zou z i jn .  Wi j  zouden deze evaluat ie  wi l len  u i tbre iden over  de  

gehele West landse kust .  Kan de wethouder  d i t  toez eggen? 

Wat betref t  de amendementen gaan wi j  mee met  het  amendement  voor  een t iende 

s t randpavi l joen.  Met  het  amendement  over  de Kustv is ie  en ook de andere v ier  

amendementen gaan wi j  n ie t  mee.  

 

Mevrouw Vermeer-de Smi t :  Voorz i t te r .  We hebben lang moeten wacht en  op deze v is ie ,  maar 

het  is  goed dat  e r  nu e indel i jk  du ide l i jkheid komt,  voora l  voor  de  ondernemers op het  s t rand .  

CDA West land heef t  a l  veel  mooie p lannen mogen inz ien en ze l fs  na deze coronamaanden ,  

waar in  a l le  act iv i te i ten s t i lv ie len ,  s taan er  nog ve le ondernemers te  popelen om hun 

onderneming te  kunnen u i tbre iden.   

Wi j  z i jn  voors tanders van het  vest igen van een ext ra jaarrond  s t randpavi l joen op Molens lag 

en Vlugtenburg  en het  vest igen van een jaar rond  s t randpavi l joen  op Slag Beukel .  Di t  past  in  

onze v is ie  voor  West land,  ook langs de kust ,  k le inschal ige recreat ie  toe  te  s taan.  

Als  een van de wein ige par t i jen in  deze raad s teunen wi j  het  co l lege b i j  z i jn  bes lu i t  het  

aanta l  s t randpav i l joenen d ie  in  de zomermaanden op het  s t rand  s taan te  handhaven op 

negen s tuks.  Di t  bes lu i t  heef t  twee redenen.  Al  eerder  hebben we la ten  weten dat  er  b innen 

onze f ract ie  geen d raagv lak meer is  om mee te  werken aan een  vo l led ige horecavergunning 

voor Westbeach en dat  samen met  onze v is ie  voor  rust  aan de  kust  een evenwicht ig  a anbod 

van horeca en k le inscha l ige recreat ie  onze voorkeur heef t .  Di t  heef t  ons  doen bes lu i ten het  

aanta l  pav i l joens te  beperken to t  negen s tuks,  zodat  we vo ldoende rust  en ru imte houden op  

ons mooie s t rand.  
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Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  In  het  co l legevoors te l  hebben we gepoogd een ju is te  ba lans te  

v inden tussen een aanta l  zaken d ie  deze raad be langr i jk  vond en to t  bepaalde u i tkomsten 

hebben gele id .  Ui tkomsten ,  zoals  een fami l ies t rand,  maar ook economische belangen,  

omgevingsfactoren zoals  het  parkeren  en het  wonen door de heer De Bloeme aangere ik t  

rondom huizen d icht  aan  de kust ,  maar zeker ook  natuurbelangen.  Ik  ben het  dan ook n ie t  

met  de insprekers  van vanavond eens ,  want  in  2 .2 wordt  heel  du ide l i jk  verwoord dat  d ie  

natuurwaarden belangr i j k  z i jn  en we daa r zeker aan moeten vasthouden.   

Di t  ook in  de r icht ing van de heer Spaans.  Het  k l ink t  v reemd, maar we z i jn  het  misschien nog 

wel  meer met  e lkaar  eens dat  het  doet  veronders te l len.  Ik  ben het  ermee eens dat  we he t  

zoet  op d i t  moment  n ie t  du ide l i jk  kunnen ma ken.   

 

De heer Spaans:  Daarom z i jn  we het  n ie t  eens,  omdat  u  het  n ie t  du ide l i j k  kunt  maken.  

 

Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  Wat  ik  vervo lgens wi lde zeggen is  dat  ik  het  met  de heer  

Spaans eens ben,  maar  dat  het  ook een k ip -en-e iverhaal  is .  Op het  moment  dat  de raad 

vasts te l t  het  voor  mogel i jk  te  houden dat  een  bepaald be le id  wordt  vastgeste ld ,  dan zu l len 

wi j  in  onze u i tkomsten ,  ook naar aanle id ing van kustpacten d ie  we inderdaad met  het  vo l le  

vers tand en terecht  hebben ondertekend ,  met  par t i jen in  over leg  moeten gaan hoe en onder 

welke condi t ies  en met  welke compensat ie  even tueel  een u i tbre id ing to t  s tand gebracht  kan 

worden.  De vo lgorde  is  natuur l i jk  wel  be langr i jk .  Je moet  eers t  weten of  je  überhaupt  ie ts  

voor  mogel i jk  houdt  en vervo lgens ga je  k i jken onder w at  voor  condi t ies .  Ik  ben het  dus 

helemaal  met  de heer Spaans eens dat  zoet  en zuur in  onbalans verkeerd z i jn ,  maar d ie  

ba lans hebben we ook nu n ie t  proberen aan te  geven.  Wi j  hebben geprobeerd aan te  geven 

wat  het  be le id  van de raad zou moeten z i jn  om vervo lgens te  k i jken hoe je  dat  dat  be le id  

kunt  toepassen door over leg te  hebben met  par t i j en.  Di t  ook in  de r icht ing  van de heer 

De Gie r .  Dat  is  waar in  w i j  fundamenteel  verschi l l en in  de aanpak.  Hadden we dat  eers t  

moeten doen om er  dan  vervo lgens mee terug te  moeten komen,  dan moet  je  dus met  a l ler le i  

par t i jen over leggen d ie  de u i tkomst  ook n ie t  we ten.  Nu kunnen we ervan u i tgaan dat  het  

be le id  wordt  vastgeste ld  en we met  par t i jen gaan praten en zeggen dat  de raad d i t  a ls  

essent ie  z ie t .  We kunnen dan vragen onder wat  voor  condi t ies  we da t  kunnen rea l iseren .  Er  

za l  dan in  de l i jn  van een aanta l  d ingen gehande ld moeten worden.  

Voorz i t ter .  Ik  wi l  het  f rag ie le  evenwicht  proberen te  verwoorden.  Ui t  het  

overdrachtsdocument  heb meegekregen n ie ts  u i t  de pru l lenbak te  hoeven v issen ,  ook n ie t  a ls  

het  gaat  het  kustdoss ier  g ing of  de Kustv is ie .  Maar ju is t  in  de Kustv is ie  s taat  b i jvoorbeeld 

heel  t re f fend  verwoord:  ‘een s t rand dat  z ich onderscheidt  met  rust  en ru imte. ’  In  een ander 

stuk s taat  dat  de balans tussen recreat iewa arde van de kusts t rook en de natuurwaarde 

f rag ie l  is .  Dat  is  nu p rec ies datgene dat  we gaan onderzoeken en waarb i j  we zu l len moeten 

k i jken hoe we e lkaar  kunnen v inden en wat  accep tabel  is .  En da t  is  geen gelopen race en 

zu l len we in  over leg  met  par t i jen mo eten k i jken onder wat  voor  condi t ies  een u i tbre id ing,  

welke dan ook,  eventuee l  mogel i jk  is .   

 

De heer Spaans:  Voorz i t ter .  Naar aanle id ing van  de poging to t  beantwoord ing van deze 

wethouder kan  ik  e igenl i jk  weer dezel fde  opmerk ingen maken d ie  ik  zo ju is t  naar voren 

bracht .  He t  laats te c i taa t  van de wethouder z i jn  woorden u i t  de Kustv is ie  en d ie  lag in  de 

pru l lenbak,  dus h i j  is  weer bez ig met  c i ta ten u i t  de Kustv is ie  rond te  s t roo ien om de indruk te  

wekken dat  het  a l lemaal  zo fantast isch is  gerege ld.  Dat  is  mi jn  eers te opmerk ing.  

Mi jn  tweede opmerk ing i s  dat  de wethouder de natuur toets ing,  de  natuurwetgev ing en het  

Kustpact  negeert .  Hi j  laat  eers t  een keuze maken tussen het  zuur  en  vervo lgens,  a ls  d ie  

keuze is  gemaakt ,  vastgelegd en vasts taat ,  gaat  h i j  in  over l eg om te  k i jken wat  e r  aan het  

zoet  gereal iseerd kan worden.  Als  dat  a l  gereal i seerd kan worden.  Dus een to taa l  verkeerde 

opvat t ing van hoe d i t  soor t  zaken moeten worden aangezwengeld.   

Een van onder opgewerk te v is ie  rondom de kust  gaat  in  op zowel  de goed e kanten –  hoe je  

daar ook in  z i t  –  a ls  de minder goede kanten.  Het  maakt  du ide l i jk  welke afweging we kunnen 
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maken.  De afweging d ie  we vanavond maken maakt  dat  to taa l  n ie t  du ide l i jk ;  d ie  is  een z i jd ig  

en in  s t r i jd  met  gemaakte afspraken.   

 

De voorz i t te r :  Gaat  u  verder  wethouder.  

 

Wethouder Abee:  Ik  heb geprobeerd aan  te  geven dat  het  een k ip -en-e iverhaal  is .  De  heer 

Spaans had eers t  u i tgewerkte p lannen en a l les  rond om vervo lgens in  de  raad mogel i jk  de 

meerderheid tegen te  kr i jgen.  Dat  is  dan een verschi l  van bestuursst i j l  om het  zomaar eens 

te  zeggen,  maar misschien  ook een manier  waarop we a ls  co l lege p roberen daadwerkel i jk  

ie ts  te  rea l iseren of  du ide l i jkheid te  kr i jgen dat  ie ts  n ie t  te  rea l ise ren is .  Dat  verschi l  zu l len 

we dan wel  houden,  denk ik .  

 

De heer  Dui jsens :  Deze duide l i jkhe id is  toch een schi jnduide l i jkhe id .  U zegt  a l les  nog te  

gaan u i tproberen,  dus u moet  daarvoor nog a l le  toestemmingen hebben voordat  het  

v i j f jarenplan,  de bestemmingsplannen en het  Kustpact  z i jn  veranderd.  Dat  is  toch een 

schi jndu ide l i jkheid?  U maakt  iedereen wi js  dat  degenen d ie  daar een s t randpavi l joen hebben 

vo lgend jaar  jaar rond kunnen z i jn ,  terwi j l  er  nog  een hele gang te  gaan is .   

Verder  verwi js t  u  naar de Kustv is ie ,  maar wat  be let  u  om te zeggen da t  de Kustv is ie  het  

le idend document  is? Daarvan gaan wi j  u i t .  Waarom v indt  u  het  zo las t ig  om de Kustv is ie  

a lsnog aan te  nemen en daarvan u i t  te  gaan?  

 

Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  Het  is  boeiend hoe de heer Dui jsens te lkens z i jn  betoog 

opbouwt en nu  ook n ie t  meer de taar t punten aanhaal t  waar  h i j  ze l f  om gevraagd heef t .  Er  z i jn  

twee jaar  ge leden afspraken gemaakt  rondom datgene wat  e r  aan het  co l lege gevraagd werd 

naar aanle id ing van he t  voor  kennisgev ing aannemen van de Kustv is ie .  Daarop z i jn  vragen 

aan het  co l lege geste ld  en daar ko men wi j  op terug.  Dat  de  heer Dui jsens dat  nu met  een 

se lect ie f  geheugen verve lend v indt  om z ich dat  te  her inneren  v ind ik  n ie t  correct .  Het  moet  

mi j  ook nog even van he t  har t  dat  ook z i jn  achterban recht  heef t  op een eer l i jk  antwoord 

rondom het  f ie tspad .  Ik  v ind het  n ie t  correct  a ls  ik  verkeerd word gec i teerd a ls  het  gaat  om 

wat ik  daarover heb gezegd:  leest  u  de krant  maar.  Ik  heb dat  gedaan om te k i jken…….  

 

De heer Dui jsens :  Wi j  z i j n  geen gekke Henkie.  Wat  ik  hoor ,  dat  hoor ik  en  u heef t  daar op 

een gekke manier  op gereageerd in  de commiss ievergader ing.  Maar  u heef t  wel  gezegd is :  ik  

was daar,  ik  zag het  en i k  vond het  wel  oké.  

 

Wethouder Abee:  Ik  hecht  er  in  ieder  geval  aan correct  met  e lkaar  om te  gaan.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Ik  probeer aan te  ho ren wat  er  a l lemaal  word t  gezegd.  Ook  ik  

heb een vraag geste ld  in  d ie  r icht ing ,  maar  ik  za l  d ie  nog een keer spec i f ieker  s te l len.  

Het  Kustpact .  U ken t  het  en in  het  document  s taa t  dat  het  aan ta l  jaarrond  s t randpavi l joens 

zo pr ima is  en dat  maakt  de kwest ie  e igenl i jk  wel  las t ig .  

Kan ik  u i t  het  antwoord dat  de wethouder zo ju is t  gaf  conc luderen dat  op het  moment  dat  d i t  

raadsvoorste l  wordt  aangenomen er  morgen,  overmorgen of  vo lgende week gebru ik  z a l  

worden gemaakt  van ar t i ke l  14,  ik  c i teer :  “Elke par t i j  kan d e andere par t i j en schr i f te l i jk  

verzoeken d i t  Kustpact  te  wi jz igen.  De wi jz ig ing behoef t  schr i f te l i jke ins temming van a l le  

part i jen. ”  Dus a ls  de wethouder  daar ie ts  in  wi l  w i jz igen moet  h i j  gebru ikmaken van ar t ike l  

14,  l id  1 .  Ik  wi l  de wethouder vragen of  h i j ,  a ls  d i t  voors te l  wordt  aangenomen,  gebru ik  za l  

gaan maken van dat  ar t i ke l  en een schr i f te l i jk  voors te l  to t  wi jz ig ing ind ienen?  

 

Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  Over wat  we op d i t  moment  denken te  weten hebben we ook 

over leg gehad met  d iverse mensen en dat  is  dat  het  Kustpact  n ie t  gewi jz igd hoef t  te  worden  

om een u i tbre id ing to t  s tand te  brengen.  Dat  is  de kennis  d ie  we hebben.  Mocht  dat  wel  zo 

z i jn ,  dan gaan we ervan u i t  dat ,  a ls  de raad z ich u i tgesproken heef t  voor  een bepaald be le id ,  
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we zu l len k i jken of  dat  nodig is .  Met  de kennis  d ie  ik  op d i t  moment  heb,  ook op bas is  van 

wat  er  in  de commiss ievergader ing  is  besproken ,  is  dat  d i t  n ie t  aan de o rde .  Dat  laat  onver le t  

dat  wi j  in  de  l i jn  van een  kustpact  zu l len moeten opereren en waar compensat ie  nodig is  

zu l len we d ie  ook moeten z ien te  v inden.  Kortom, wi j  hebben aangegeven dat  het  geen 

gelopen race is .  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Ik  snap d i t  antwoord  n ie t .  Da t  h ier  in  hu is  misschien wordt  

gedacht  dat  het  b innen het  Kustpact  kan,  is  wat  anders a ls  dat  de pa r tners  dat  ook v inden.  

Er  heef t  vanavond een par tner  ingesproken,  d ie  zegt  dat  het  n ie t  vo ldoet .  Dat  zou toch 

betekenen dat  op z i jn  minst  b i j  a l le  par tners  moet  worden  getoets t  o f  z i j  ook v inden dat  het  

b innen het  Kustpact  past .  Anders za l  e r  v ia  ar t ike l  14 ie ts  gedaan moeten worden.   

 

Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  Volgens mi j  hoorde u mi j  in  de r icht ing van de heer Hof land een 

antwoord geven dat  daar  in  ru ime mate aan tegemoet  komt en dat  we inderdaad zu l len 

moeten handelen.  Al leen  met  de kennis ,  d ie  wi j  op d i t  moment  hebben,  denken wi j  dat  he t  

ar t ike l  14,  punt  1  n ie t  gewi jz igd hoef t  te  worden,  omdat  de kennis  d ie  wi j  hebben gekregen  

door het  s te l len van  vragen dat  n ie t  noodzakel i j k  l i jk t  te  maken.   

Voorz i t ter .  Nu de  amendementen.  Amendement  10A ontraden  wi j  met  de argumentat ie  

betref fende handhaving van het  hu id ige aanta l  s t randpav i l joens.  Ik  voeg daar nog aan toe  

dat  wi j  ons ook rea l iseren dat  het  geen wiskunde is  en er  geen absolu te u i tkomst  is .  In  de 

commiss ievergader ing  heb ik  dat  ook naar voren  gebracht .  Als  co l lege  denken wi j  dat  we met  

negen pav i l joens een vers tandig voors te l  doen  rondom de e lementen d ie  ik  heb genoemd, 

maar we zu l len de  u i ts lag vernemen en kunnen ons daar mogel i jk  ook ie ts  b i j  voors te l len.  

Nogmaals ,  negen is  wel  het  aanta l  waarover  wi j  denken dat  vers tandig is .  

Amendement  10B gaa t  over  het  aanta l  s t randpav i l joens .  Ik  heb echt  geprobeerd de heer  

Hof land te  begr i jpen.  Als  ik  he m goed begr i jp  bedoel t  h i j  dat  concent rat ie  mag p laatsv inden  

op één s lag.  Als  da t  inderdaad de ju is te  u i t l eg  i s ,  dan moeten we dat  zeker ontraden .  We 

proberen een f rag ie l  evenwicht  te  bere iken ,  waarb i j  we de p i jn  proberen  te  verdelen en 

eventuele samenhangende compensat ie  goed moeten kunnen invul len .  Wi j  v inden het  

amendement  onvers tand ig en ontraden dat  dan ook.   

Hetze l fde geldt  voor  amendement  10C, da t  gaat  over  de Kustv is ie .  Ik  denk dat  ik  daarop in  

mi jn  verhaal  vo ldoende ben ingegaan.  Wi j  on t raden dat  amendement  dan ook.   

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Ik  zou toch graag exact  van de wethouder w i l len weten waarom 

h i j  de Kustv is ie  n ie t  wenst .  Met  daarb i j  a l le  argumenten d ie  h i j  daarvoor paraat  heef t .  

Waarom wi l t  u  d i t  nou n ie t?  

 

Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  Er  z i jn  door  deze raad rondom de Kustv is ie  twee jaar  terug 

bepaalde s tandpunten ingenomen.  Dat  is  één.  Vanui t  deze raad is  r icht ing het  co l lege 

duide l i jk  aangegeven wat  er  onderzocht  moest  worden en daar  hebben wi j  aan vo ldaan.  Wi j  

proberen daarmee a l le  e lementen zo evenwicht ig  mogel i jk  te  benaderen.  Nogmaals ,  ik  heb 

aangegeven dat  het  geen wiskunde is ,  en wi j  proberen zeker a l le  d ingen d ie  ook de heer 

Spaans noemt rondom compensat ie  en het  zoet  goed in  beeld te  b rengen.  Maar a ls  dat  n ie t  

luk t ,  dan zu l len we daar nooi t  s tappen in  kunnen maken,  omdat  we dan par t i jen ook n ie t  mee 

kr i jgen,  ook n ie t  van bui ten deze raad om he t  zomaar eens te  zeggen.  Voor ons is  dat  

aanle id ing om dat  conform datgene wat  is  a fgesproken voor te  leggen.  

Voorz i t ter .  Ik  denk dat  ook de bui tenwere ld wel  behoef te  heef t  aan enige duide l i jkheid vanui t  

deze raad en waar deze raad voor s taat .  En a ls  co l lege kunnen we daarmee dan concreet  

aan de s lag.  

 

De heer Spaans:  Maar u  geef t  he lemaal  geen duide l i jkheid met  d i t  voors te l .  Het  en ige  wat  u  

aan duide l i jkheid genereert  is  dat  e r  wel l icht  a l  naar ge lang de u i ts lag  van de s temming 

jaarrond s t randpavi l joens b i j  mogen komen of  n ie t .  De duide l i jkheid  voor  andere par tners  
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geef t  u  to taa l  n ie t .  U geef t  uw e igen  achterban en een aanta l  ondernemers wel l icht  

du ide l i jkhe id,  maar natuurorganisat ies en ondertekenaars van het  Kustpact  geef t  u  zeker  

geen duide l i jkheid.  Da t  i s  n ie t  wat  we h ier  hebben afgesproken.  In  fe i te  i s  het  ee n 

ondermi jn ing van het  d raagv la .  Ik  neem dat  u  met zo ’n voors te l  kwal i jk .  

 

Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  Ik  kan he t  n ie t  du ide l i jker  aangeven dan ik  heb gedaan.  Ik  weet  

n ie t  o f  dat  ondermi jn ing i s ,  maar ik  baseer mi j  op  datgene wat  door de  raad is  vastgeste ld  en 

is  verzocht  aan het  co l lege.  

Voorz i t ter .  Het  za l  du ide l i jk  z i jn  dat  we ook he t  laats te amendement  ontraden.  

 

De voorz i t te r :  Volgens m i j  z i jn  er  maar d r ie  amendementen ingediend.   

 

Wethouder Abee:  Ik  dacht  dat  er  ook nog een amendement  10D was.  

 

De voorz i t te r :  U hebt  de amendementen onder 10A ,  10B en  10C behandeld ,  maar ik  ken geen 

amendement  10D.  

 

De heer Van Koppen:  Voorz i t ter .  Ik  heb vanavond b i j  de gr i f f ie r  getekend en wel  een 

amendement  ingediend.  

 

De voorz i t te r :  Dan heb i k  dat  verkeerd begrepen.  Neemt u mi j  n ie t  kwal i j k .  Het  amendement  

maakt  in  dat  geval  onderdeel  u i t  van de beraads lag ing.  

 

De heer Van Koppen:  Voorz i t ter .  Nadat  ik  he t  amendement  van D66 had  gelezen wi lde ik  het  

mogel i jk  maken dat  meerdere ondernemers z ich daarop kunnen inschr i jven.  In  het  voors te l  

van het  co l lege lees ik  a l lemaal  argumenten waarom het  goed is  om jaarrond  

s t randpavi l joens te  hebben.  Er  wordt  geste ld  dat  het  goed is  voor  de  natuur ,  de op-  en 

afbouw en andere zaken en er  s taat  ook te  bek i j ken na dr ie  of  v ie r  jaar  o f  er  mogel i jk  wel  

een tweede Slag Beukel  komt.  Als  dat  ge ldt  voor  s t randpavi l joens en het  i s  wel l icht  snel ler  

dan dr ie  of  v ier  jaar ,  dan zou ons amendement  misschien  wel  kunnen verva l len,  maar dat  wi l  

ik  dan wel  graag horen.   

 

Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  Ik  was dat  inderdaad vergeten,  ook in  de r icht ing van de heer 

Zuyderwi jk .  Ik  zeg dat  graag toe en ik  denk dat  het  b i j  nader inz ien vers tandiger  is  om het  

to taa l  te  evalueren  dan a l leen maar een deel .  

 

De heer Keizer :  Ik  heb een vraag aan de her  Van Koppen.  Over het  amendement  dat  

vanmiddag om 16.30 uur  is  rondgestuurd hebben we contact  gehad.  U s te l t  daar in  de huid ige 

s t randpavi l joens de mogel i jkheid te  ver lenen om een vergunning aan te  v ragen.  Trekt  u  dat  

amendement  nu in?  

 

De heer Van Koppen:  Het  g ing er  mi j  om dat  meerdere par t i jen d ie  mogel i jkheid moeten 

kr i jgen.  D66 heef t  een aanta l  genoemd van maximaal  v ier  s t randpav i l joens,  maar dan s lu i t  je  

er  nog een of  twee bui ten.  Ik  zou dan zeggen ze a l lem aal  te  doen.  De heer Zuyderwi jk  heef t  

een rondvraag geste ld  dat  er  wel l ich t  wel  de mogel i jkheid is  dat  het  n ie t  een word t ,  maar 

gewoon twee.  Ik  zou he t  een eer l i jker  speelve ld v inden a ls  het  voor  a l le  s t randtenten geldt  

en dan kunnen ook de andere s t randte n ten d ie  mogel i jkheid kr i jgen.  Dus a ls  kan worden 

toegezegd dat  na een  evaluat ie  ze er  a l lemaal  een zouden kunnen kr i jgen  met  a l le  spel regels  

d ie  we met  e lkaar  verz innen,  dan t rek ik  he t  amendement  in .  

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  In  dat  geval  wi l  ik  d i t  z o meteen met  mi jn  f rac t ie  over leggen.   
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Wethouder Abee:  Wat  ik  heb toegezegd is  een evaluat ie  en we lopen natuur l i jk  n ie t  op de 

evaluat ie  vooru i t  door  nu a l  te  denken dat  het  to t  een u i tbre id ing  za l  le iden.  Volgens mi j  

moeten we dan b i j  de evaluat ie  op bas is  van argumenten daar ie ts  van v inden.  

 

De heer Van Koppen:  Als  d i t  kan worden toegezegd,  dan kan ik  het  amendement  in t rekken.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Volgens mi j  gaan we vanavond over een bes lu i t  s temmen,  

waar in  keur ig  s taat  wat  er  vanavond wordt  bes lo ten.  Ik  snap wel  wat  h ier  gebeurt ,  maar  a ls  

de heer Van Koppen wi l  wat  h i j  wi l ,  dan moet  h i j  het  bes lu i t  amenderen.  Anders s taat  h ie r  

gewoon zwart  op wi t  wat  wi j  a ls  raad  vanavond hebben bes loten en n ie t  ie ts  anders.   

 

De heer Zuyderwi jk :  Voorz i t ter .  A ls  de heer Hof land dat  graag wi l ,  dan  vraag ik  om een kor te  

schors ing om een amendement  op te  s te l len om de evalua t ie  n ie t  a l leen over  s lag Beukel ,  

maar over  het  he le  West land te  la ten gaan.  Voor  ons is  een toezegging vo ldoende,  maar a ls  

er  een amendement  wordt  gewenst ,  dan is  het  een k le ine moei te  om dat  op te  s te l len.  

 

De voorz i t te r :  Als  de toezegging door de wethouder namens het  co l lege i s  gedaan in  de 

vergader ing,  dan is  dat  een toezegging d ie  s taat .  Dus a ls  de wethouder toezegt  d ie  evaluat ie  

voor  het  he le s t rand te  doen ,  dan is  dat  een  toezegging d ie  de wethouder  h ier  namens het  

co l lege doet  en hoef t  da t  n ie t  nog een keer worden bevest igd met  een amendement .   

 

De heer Zuyderwi jk :  Pr ima.  We hebben de toestemming van de wethouder en de 

burgemeester ,  dus dan  moet  het  goed komen.  

 

De voorz i t te r :  Ik  k i jk  even naar de heer Van Koppen.  Trekt  u  het  amendement  in?  

 

De heer Van Koppen:  Nee,  dan vo lg ik  de l i jn  van  de heer Zuyderwi jk .  Als  d ie  toezegging er  

is ,  dan kunnen wi j  daarmee leven.  

 

Wethouder Abee:  Ik  v ind  het  b i j  nader  inz ien een  beter  voors te l .  

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Voor  a l le  du ide l i jkheid:  hebben s t raks a l le  

s t randpav i l joenexplo i tan ten de mogel i jkheid om een vergunning aan te  v ragen?  

 

De heer Van Koppen:  Niet  a l le  explo i tanten.  Met  u i tzonder ing van  Ter He i jde,  zoals  ik  ook in  

mi jn  b i jdrage heb aangegeven.  

 

De voorz i t te r :  Ik  s te l  voor  dat  de wethouder  d ie  v raag  even beantwoord t .  

 

Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  Wi j  gaan u i t  van de  huid ige s t randpavi l joenhouders met  een 

vergunning en d ie  hebben a l lemaal  de gelegenhe id om een vergunning jaarrond aan te  

vragen.  Al leen gaat  de raad ie ts  zeggen over met  maximeren van het  aan ta l  vergunningen.  

Om heel  concreet  te  z i jn ,  ten aanz ien van s lag Beukel  s te l t  het  co l lege voor één 

jaarrondvergunning  en wat  is  toegezegd om sowieso het  he le be le id  over  twee jaar  te  

evalueren,  inc lus ie f  Beukel .  

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Ik  zou graag zo meteen de vergader ing  wi l len  la ten schorsen.   

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Volgens mi j  begr i jp t  deze wethouder het  nog s teeds n ie t .  De 

nota word t  aangeleverd en vervo lgens moet  a l les  nog procedureel  worden geregeld.  Denkt  h i j  

met  z i jn  twee jaar  ervar ing vers tand te  hebben van s t randtenten?  Over  d r ie  jaar  za l  de eers te 

pas in  werk ing kunnen t reden.   
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Wethouder Abee:  Voorz i t ter .  De toekomst  voorspel len is  mi j  to t  nog toe  nog n ie t  ge lukt ,  maar  

ik  ben het  met  de heer Dui jsens eens –  ook wel  eens leuk -  dat  het  een procedure za l  z i jn  

d ie  n ie t  in  een paar maanden rond za l  z i jn .  Wat  i k  hoor en wat  wi j  ze l f  ook hebben 

geschreven is  dat  wi j  voor  Be ukel  sowieso  de evaluat ie  wi lden doen.  Ach teraf  v ind ik  dat  wi j  

ge l i jk  ze l f  in  de breedte hadden moeten opschr i j ven dat  d ie  evaluat ie  e r  moet  z i jn  en a ls  het  

er  over  twee jaar  nog n ie t  s taat ,  dan va l t  er  wein ig  te  evalueren.  Maar dat  is  ook n ie t  de 

bedoel ing in  de s i tuat ie  waarvan wordt  u i tgegaan.  Waarvan wordt  u i tgegaan is  dat ,  a ls  er  

toepass ing is  d i t  ook op een zo kor te  mogel i jke termi jn  wordt  geëvalueerd.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Misschien kan de schors ing d ie  is  aangevraagd ook benut  

worden voor  hetgeen ik  zo ju is t  opmerkte.  Nie t  zozeer over  hoe ik  h ie r in  s ta ,  maar  we gaan 

natuur l i jk  s t raks ook weer een bes lu i t  nemen over de vraag waar.  In  pr inc ipe  zu l len s t raks 

heel  spec i f iek  s t rands lagen s taan aangegeven waar jaarrond  geëxplo i teerd za l  kunnen 

worden en de toezegging van eerder  is  b reder dan het  bes lu i t  dat  we nemen.  Dus,  eers t  

hebben we een  toezegging en daarna nemen we a ls  raad een bes lu i t .  Ste l  eens voor dat  we 

h iermee akkoord gaan en het  is  to taa l  anders .  Ik  wi l  dus wel  u i tgezocht  hebben hoe dat  in  

elkaar z i t .  U amendeert  het  n ie t  en dat  snap ik  wel  met  zo ’n toezegging,  maar a ls  wi j  

vervo lgens a ls  raad een ander bes lu i t  nemen,  dan bots t  dat  in  mi jn  op t iek .  Ik  wi l  dus wel  

u i tgezocht  hebben of  da t  ju is t  is .   

 

De voorz i t te r :  We hebben h ierover  in  één  termi jn  beraads laagd.   

Ik  za l  de vergader ing dadel i jk  schorsen,  maar ik  heb nog wel  even  een vraag.  Het  is  nu  23.00 

uur  en we hebben nog twee agendapunten  rond in i t ia t ie fvoors te l len en nog mot ies.  Wi l t  u  

doorgaan? Ik  z ie  dat  een aanta l  f rac t ies  aan het  e inde van de spreekt i jd  z i t  en ook het  

co l lege z i jn  spreekt i jd  heef t  benut .  Als  u  wi l t  doorgaan,  dan s te l  ik  voor  mi j  de ru imte te  

b ieden om daar naar welbev inden mee om te gaan en ik  beoordeel  wanneer het  t i jd  is  om op 

te  houden met  pra ten.  Dan gaan we nu  nog n ie t  schorsen en maakt  het  amendement  van LPF 

West land geen onderdee l  meer u i t  van de beraads lag ingen.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Ik  heb nog wel  een kor te  tweede termi jn .  Zeker gez ien de 

toezeggingen d ie  zo ju is t  z i jn  gedaan gaat  het  voor  mi jn  gevoel  wel  in  tegen wi jz ig ing van het  

Kustpact .  Ik  heb daarom een mot ie  opgeste ld  waar in  het  co l lege wordt  ve rzocht  contact  op te  

nemen met  de betrokken  par t i jen in  he t  Kustpact  en hen de voorgeste lde  wi jz ig ing ter  

ins temming voor te  leggen.  In  mi jn  opt iek  gaa t  het  nu toch wat  verder  dan oorspronkel i jk  het  

idee was.  De mot ie  word t  inmiddels  ondersteund door GroenLinks  en de PvdA.   

 

De voorz i t te r :  Ik  s te l  voor  over  te  gaan to t  s temming.  Naar  mi jn  opvat t ing is  het  amendement  

10C inzake de Kustv is ie  het  meest  vers t r ekkend en za l  ik  dat  amendement  a ls  eers te in  

s temming brengen.  Voor  amendement  10C stemmen de f ract ies  van Wes t land Verstandig ,  

GBW,  GroenLinks,  de PvdA en D66 en tegen s temmen de f ract ies  van de  VVD, de 

Chr is tenUnie/SGP, de LPF en het  CDA, zodat  het  amendement  is  verworpen.   

Dan breng ik  vervo lgens  amendement  10A inzake de s t randpavi l joens in  s temming.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Wi j  zu l len toch tegen zowel  amendement  10A a ls  10B s temmen.  

Wi j  z i jn  dermate verd r ie t ig  dat  het  amendement  onder 10C he t  n ie t  hee f t  gehaald,  maar om 

dat  apart  te  regelen v inden wi j  n ie t  goed.  Dus wi j  zu l len tegen zowel  amendement  10A a ls  

amendement  10B s temmen.   

 

De voorz i t te r :  Voor amendement  10A s temmen de f ract ies  van GBW, de PvdA,  D66,  de VVD 

en de LPF en  tegen s temmen de f ract ies  van West land Verstandig,  GroenLinks,  de 

Chr is tenUnie/SGP en  he t  CDA, waarmee het  amendement  met  18 s temmen voor en 20 

s temmen tegen is  verworpen .  

Dan z i jn  we gekomen b i j  het  amendement  10B van D66 inzake jaar rond pav i l joen.  
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De heer Hof land:  Wi j  t rekken d i t  amendement  in .  

 

De voorz i t te r :  Dan nog de mot ie  van D66 inzake de Kustv is ie .  Voor de mot ie  s temmen de 

f ract ies  van West land Verstandig,  GroenLinks,  de PvdA en D66 en tegen s temmen de f ract ies  

van GBW, de VVD, de Chr is tenUnie/SGP, de LPF en het  CDA, waarmee de mot ie  is  

verworpen.  

Dan het  voors te l  van het  co l lege.  Wenst  iemand een s temverk lar ing af  te  leggen?  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Wi j  v inden  d i t  geen  goede oploss ing,  maar een schi jnoploss ing.  

Het  co l lege en misschien ook wel  de meerderheid van de raad doen net  a lsof  d i t  a l lemaal  

even snel  geregeld is ,  maar het  is  pas het  begin.  Al le  natuur jongens zu l len h ier  tegen 

opkomen,  dus d i t  wordt  een meer jar ig  p lan.  Ten onrechte gaan we nu a l ler le i  verwacht ingen 

wekken d ie  we n ie t  kunnen waarmaken.  Zo als  h ier  ook is  gezegd had d i t  anders  gemoeten :  

eers t  moet  je  onderzoek doen,  dan k i jken naar  de mogel i jkheden en dan kom je  met  ie ts  en 

n ie t  andersom. Hard lopers  z i jn  doodlopers .  Di t  gaat  fout .  Wi j  ge loven h ie r  n ie t  in  en zu l len  

dus tegen het  voors te l  s temmen.   

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Wi j  waren een groot  voors tander van een t iende s t randpavi l joen 

en dat  is  vanavond door deze raad def in i t ie f  van ta fe l  gev eegd.  Ook voor de beperk ing an  

maar een aanta l  s t randtenten d ie  jaar rond open mogen is  vanavond gee n harde toezegging 

aangenomen.  Wi j  zu l len tegen het  voor l iggende voorste l  s temmen.  Di t  kent  a l leen maar  

ver l iezers .   

 

De heer Spaans:  Voorz i t ter .  Di t  voors te l  d ru is t  in  tegen natuurwetgev ing en tegen het  

Kustpact .  Wi j  kunnen daar dan ook n ie t  mee instemmen .  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Al le  verbetervoors te l len z i jn  net  weggestemd, dus dat  maakt  het  

een s lecht  voors te l .  Ik  za l  tegen het  voors te l  s temmen.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Dan hebben we de hele oppos i t ie  gehad.  Het  geef t  ook aan da t  

zo’n s impel  voorste l  zo veel  amendementen kr i j g t ,  ook vanui t  de coal i t ie .  Als  d ie  

amendementen n ie t  worden aangenomen,  dan kan  dat  ook n ie t  op  onze s teun rekenen,  

temeer omdat  er  absoluut  n ie ts  goeds in  z i t ,  zoa ls  de heer Spaans a l  eerder  naar voren 

bracht .   

 

De heer Zuyderwi jk :  Een  kor te  s temverk lar ing.  Wi j  z i jn  a l t i jd  voor  een t iende s t randpavi l joen 

geweest ,  maar he laas heef t  dat  vanavond geen meerderheid.  Zo s impel  is  democrat ie  ook 

maar weer.  

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Daar heef t  de VVD volgens mi j  aan meegeho lpen .  

 

De heer Zuyderwi jk :  Hie r  is  vanavond een en ander over  bes loten en wi j  zu l len gewoon voor 

het  voors te l  s temmen.  

 

De heer Van Koppen:  Voorz i t ter .  Ons amendement  inzake t ien s t randpavi l joens heef t  het  n ie t  

gehaald en dat  v inden we jammer.  We hebben toezeggingen over  de evaluat ie  en de 

mogel i jkheid voor meerdere s t randtenten,  dus wi j  zu l len voor het  voors te l  s temmen.  

 

De voorz i t te r :  Dan breng  ik  het  voors te l  to t  vasts te l l ing van het  to taa l  aanta l  s t randpav i l joens 

en het  aanta l  jaa rrond  pav i l joens in  s temming.  Voor s temmen de f ract ies  van het  CDA, de 

LPF,  de Chr is tenUnie/SGP en de VVD en tegen het  voors te l  s temmen de  f ract ies  van 

West land Verstandig ,  GBW, GroenLinks,  de PvdA en D66,  zodat  het  voors te l  is  aangenomen.  
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Als  eers te  breng ik  mot ie  10.1 van D66,  PvdA en GroenLinks inzake de  s t randpavi l joens 

West landse Kust  in  s temming .  In  de raadsvergader ing van 26 mei  is  deze  aan de orde 

geweest  en toen  s taakten de s temmen.  Op verzoek van de ind iener wordt  deze mot ie  

opnieuw in  s temming gebracht .   

 

“De raad  van de gemeente West land,  in  vergader ing b i jeen op 26 mei  2020;  

constaterende dat :  

de raad op 20 februar i  2018 de Kustv is ie  voor  kennisgev ing heef t  aangenomen;  

D66 West land en  VVD West land recente l i jk  vragen hebben geste ld  over  het  in  de Kustv is ie  

voorgeste lde ‘ t iende s t randpavi l joen’ ;  

in  de Kustv is ie  Westbeach a ls  t iende en laats te s t randpavi l joen wordt  voorgeste ld ;  

Westbeach vanaf  2012 d iverse pogingen heef t  ondernomen om de ju is te  vergunningen te  

kr i jgen voor de explo i ta t ie ;  

overwegende dat :  

het  co l lege in  de Kustv is ie  heef t  erkend da t  het  n ie t  langer houdbaar is  om een 

horecavergunning te  weigeren voor deze spec i f ieke ondernemer;  

er  voor  het  eers t  s inds 2012 een handhavingsprocedure is  gestar t  tegen de horeca -

act iv i te i ten d ie  Westbeach onderneemt;  

pogingen van d iverse par t i jen nog n ie t  hebben gele id  to t  een oploss ing voor deze kwest ie ;  

spreekt  u i t :  

de onderstaande in  de Kustv is ie  vermelde tekst  inzake de s t randpavi l joens a ls  u i tgangspunt  

van n ieuw bele id  vast  te  s te l len:  

‘St randpavi l joens.  Het  aanta l  s t randpav i l joens op het  West landse s t rand ,  nu 10,  is  

vo ldoende.  Daarmee s te l len wi j  Westbeach voortaan gel i jk  aan a l le  andere s t randpavi l joens 

op het  s t rand.  Wi j  z i jn  van mening dat  het  n ie t  langer houdbaar  is  om een horecavergunning 

te  weigeren  b i j  een dergel i jke re creat ieondernemer. ’ ;  

verzoekt  het  co l lege:  

h ier toe de benodigde kaders en bes lu i ten van dergel i jk  be le id ,  zoals  bestemmingsplan en 

horecavergunning,  u i t  te  werken en zo spoedig mogel i jk  voor  te  leggen aan de 

gemeenteraad;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag.”  

(Mot ie  van D66,  PvdA en GroenLinks)  

 

De voorz i t te r :  Wie wenst  een s temverk lar ing af  te  leggen ? 

 

De heer Zuyderwi jk :  Voorz i t ter .  Wi j  hebben h ier  a l t i jd  voor  gestemd,  maar d i t  keer  gaan we 

h ier in  n ie t  mee,  omdat  w i j  verwachten in  de loop van deze vergade r ing bes lu i ten te  nemen 

dat  zowel  de v is ies a ls  ook het  amendement  waarb i j  een t iende pav i l joen  wordt  geregeld 

geaccordeerd zu l len worden.  Wi j  denken dat  het  overbodig is .   

 

De heer Van Koppen:  Voorz i t ter .  Vor ige keer  hebben we middels  een s temverk lar ing 

aangegeven tegen te  zu l len s temmen,  maar eers t  deze avond te  wi l len afwachten.  We 

hebben nu samen met  D66 een amendement  ingediend onder 10A en dat  maakt  dat  we tegen 

het  voors te l  kunnen s temmen.   

 

De heer Spaans:  Voorz i t ter .  Ik  za l  ook tegen s temmen.  Di t  i s  weer het  voorbeeld dat  het  zuur  

is  geregeld.  Het  zoet  was de Kustv is ie ,  maar d ie  l ig t  in  de pru l lenbak,  dus gaan we h ie r in  

n ie t  mee.  

 

De voorz i t te r :  Dan breng  ik  de mot ie  in  s temming .  De mot ie  wordt  met  16 s temmen voor en 

22 s temmen tegen verworpen.   
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Voor s temmen de f ract ie s  van West land Verstandig,  GBW, de PvdA en D66 en tegen 

s temmen de f ract ies  van  GroenLinks,  de VVD, de  Chr is tenUnie/SGP,  de LPF en het  CDA, 

zodat  de mot ie  is  verworpen.  

 

INITIATIEFVOORSTELLEN:  

 

11.   VOORSTEL TOT INHOUDELIJKE BESPREKING VAN HET INITIATIEFVOORSTEL WV: 

SERVICEFLAT WAAR SENIOREN ZELFSTANDIG KUNNEN WONEN ( INHOUDELIJKE 

BEHANDELING HEEFT IN DE RAADSCOMMISSIE MO VAN 15 JUNI 2020 

PLAATSGEVONDEN; DI T IS EEN AANGEPASTE VERSIE)  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Bi jna a l le  par t i jen schr even in  hun verk iez ingsprogramma’s  

over serv icef la t  He t  Oude Land-formule,  ze l fs tandig wonen voor  een rede l i jke huur,  zorg op  

maat  en naar behoef te ,  goede voorz ien ingen in  hu is  a ls  men dat  wi l ,  beheerder sechtpaar,  

logeerru imte,  min ieme overheadkosten,  een gezel l ige recreat ieru imte  en  u i tvoer ing door  

bewoners van De Tuinen .  De bewoners z i jn  enthous iast  en men kent  lange wacht l i js ten en 

een e igen toewi jz ingsbele id .  Er  is  in  West land behoef te  aan meer van  d i t  soor t  woningen.  

Real iser ing doet  ook de druk op de bestaande verzorg ingshuizen ,  met  wacht l i js ten van meer 

dan zes maanden,  a fnemen en za l  ook de Wmo besparen.   

West land Verstandig  heef t  d i t  co l lege a l  d ive rse  malen gevraagd om een in i t ia t ie f ,  maar  dat  

komt maar n ie t .  Vandaar  d i t  in i t ia t ie fvoors te l .  We l  s te eds mooie woorden vanui t  het  co l lege,  

maar geen enkele daad.  Het  co l lege is  b l i jkbaar  veel  te  druk bez ig met  z i chzel f  te  

compl imenteren,  dus dat  sch iet  natuur l i jk  n ie t  op .   

Op de u i tvoer ige br ie f  van het  co l lege ,  d ie  we t rouwens pas g is teren k regen,  za l  ik  ook 

ingaan.  Met  name zeg t  het  co l lege eens naar d ie  Woonvis ie  te  k i jken ,  pracht ig  a l lemaal .  Ik  

c i teer  u i t  de Woonvis ie  2016 dat  er  to t  en met  2030 1 .100 zorg gere lateerde ze l fs tandige 

woningen voor de  groep ouderen zouden worden gefabr iceerd.  De Seniorenraad heef t  toen a l  

in  2016 in  z i jn  z ienswi jze  geste ld :  leuk,  maar hoe ga hoe dat  doen? Het  gevolg is  dat  er  to t  

nog toe 0,0 op bas is  van d ie  v is ie  is  gereal iseerd .   

Het  zou f i jn  z i jn  geweest  a ls  het  co l lege het  in i t i a t ie f  zou hebben overgenomen.  Waarom gaat  

het  co l lege zo dwars l iggen en begint  v reemde d ingen te  roepen in  de br ie f  naar aanle id ing  

van het  in i t ia t ie fvoors te l ?  Een in i t ia t ie fvoors te l ,  dat  inhoudt  dat  het  nu t i j d  wordt  om het  te  

gaan doen en vervo lgens het  benoemen van een  commiss ie/werkgroep van 

belanghebbenden,  een seniorenraad,  ASDW, PGW, KBO, PCOB, samen met  een delegat ie  u i t  

het  co l lege en de raad om dat  te  gaan invul len.  Wat  wi l  je  nog mooier  hebben a ls  co l lege dat  

je  geholpen wordt  door  zo ’n groep van mensen d ie  er  vers tand van hebben ? Wat dat  be tref t  

pr ima.  We hebben de  dekk ing wat  veranderd en gezegd dat  een eenmal ige invester ing goed 

za l  z i jn  voor  de groep om te werken en  daarna z ien we wel  hoe het  za l  l open.   

Tot  s lo t  nog even de  react ie  op de br ie f  van het  co l lege van 7 ju l i ,  een b r ie f  met  ze l fs  

correct ies t repen e r in .  Er  k lopt  he lemaal  n ie ts  van.  Ik  v ind dat  voor  d i t  co l lege een typ ische 

react ie .  Typisch voor d i t  co l lege dat  het  a l  meer dan twee jaar  denkt  met  dure en 

t i jdops lurpende v is ies  West land beter  te  kunnen maken.  Kwal i jk ,  omdat  e en goed in i t ia t ie f  

met  formeel  geneuzel  s t r i jd t  met  het  dual isme.  Daar wint  u  de s t r i jd  mee.  Wat  moet  de raad 

doen en wat  moet  het  co l lege  doen? Ik  v ind dat  d i t  in i t ia t ie f  door het  co l lege in  d ie  br ie f  met  

boze opzet  word t  neergesabeld,  le t ter l i jk  en f iguu r l i jk .  Voorts  is  de br ie f  on ju is t  en ze l fs  

draaier ig .  Het  wordt  t i jd  dat  het  co l lege een migrantenhuisvest ing gaat  rea l iseren en 

bekost igen,  maar woningen voor senioren zou geen taak van de gemeente z i jn .  Wi j  v inden 

dat  zo krom a ls  een hoepel  en denkt  u  in  godsnaam aan datgene wat  wi j  voors taan.  Di t  heef t  

n ie ts  met  po l i t iek  of  met  z ie l t jes  winnen te  maken.  West land heef t  d i t  soor t  voorz ien ingen 

nodig.  Graag aan het  werk en ga a ls tub l ie f t  d i t  in i t ia t ie f  u i tvoeren .  

 

De heer De Bloeme: Voorz i t ter .  De f ract ie  van de  Chr is tenUnie/SGP is  er  voors tander van om 

de onderzoeksresul ta ten  van bureau Companen af  te  wachten .  Een b l i jvend probleem bi j  
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in i t ia t ieven zoals  deze z i jn  de hoge grondpr i jzen .  Daarnaast  is  het  geen ro l  van de gemeente 

om te par t ic iperen  in  een act i egroep.  Het  genoemde voorbeeld van de f lexwoningen in  het  

voors te l  gaat  n ie t  op.  Di t  z i jn  woningen d ie  maximaal  twee jaar  mogen worden bewoond.  

Over igens is  de Berkenf la t  onts taan u i t  een par t i cu l ier  in i t ia t ie f .  Onze f ract ie  za l  tegen het  

voors te l  s temmen.  

 

Mevrouw Hei j l :  Voorz i t te r .  Wi j  begr i jpen de s t rekk ing van het  in i t ia t ie f .  Een vur ig  p le idooi  ook 

van de heer Dui jsens vanui t  de noodzaak om woningen voor senioren te  ontwikkelen in  

West land.  Over igens geldt  dat  ook voor andere doelgroepen,  zoals  onze jon geren en 

doors t roming van het  woningaanbod.  

In  de commiss ievergader ing  hebben wi j  a l  aangegeven dat  we van mening z i jn  dat  d i t  

in i t ia t ie f  voor  deze bepaalde serv icef la t  de raad wel  in  een heel  u i tvoerende ro l  zet ,  daar 

onze ro l  kaders te l lend en contro leren d moet  z i jn .  Ook de gemeente heef t  b i j  d i t  soor t  

ontwikkel ingen a l leen een s t imulerende of  par t ic iperende ro l .  Wi j  zu l len dan ook n ie t  

meegaan in  het  in i t ia t ie fvoors te l  en samen met  andere f ract ies  he t  co l lege b l i jven 

contro leren op de  u i tvoer ing van het  W est landprogramma, waarb i j  het  co l lege heef t  

toegezegd z ich te  zu l len  inzet ten voor vo ldoende p lekken voor onze ouderen  en wi j  zu l len 

ook de genoemde maatregelen in  de geactual iseerde Woonvis ie  b l i jven vo lgen.   

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Ik  v ind dat  d i t  soor t  zaken in  de prestat ieafspraken met  

corporat ies  moet  worden  geregeld.  Of  a ls  andere  in i t ia t ie fnemers z ich aandienen het  op z i jn  

mer i tes  beoordelen.  Ik  z ie  het  voors te l  om dat  a ls  gemeente ze l f  te  gaan doen a ls  een 

verkapte opzet  om weer een e igen woni ngcorporat ie  te  gaan beginnen en daar ben ik  geen 

voors tander van.  Over igens ben ik  a l leen maar bere id om geld te r  beschikk ing te  s te l len u i t  

de reserve vo lkshuisvest ing a ls  het  gaat  over  soc ia le  huurwoningen in  d i t  soor t  in i t ia t ieven.  

 

De voorz i t te r :  Wi l  de wethouder nog een toe l icht ing op z i jn  z ienswi jze geven?  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Een heel  kor te  toe l icht ing,  voorz i t ter .  Ik  v ind het  wat  f lauw van de 

heer Dui jsens dat  h i j  een opmerk ing maakt  over  de tekst  d ie  wi j  g is teren hebben opgeste ld .  

Ik  heb d ie  met  name gee l  ge laten,  zodat  de  verschi l len z ichtbaar z i jn .  Met  andere woorden,  

het  was een serv ice,  want  u  weet  hoe zeer ik  hecht  aan goede teksten.  Het  was puur bedoeld  

a ls  serv ice.  Ik  herken mi j  in  de sprekers .  Wi j  ont raden d i t  in i t ia t ie fvoors te l .  

 

De heer  Dui jsens :  Voorz i t ter .  De wethouder z ie t  toch ie ts  over  het  hoofd,  want  er  s taan 

s t repen door teksten.  De dekk ing d ie  was aangepast  met  de vo lkshuisvest ingsreserve.  Maar 

goed,  laat  maar z i t ten.  

Wi j  hebben d i t  in i t ia t ie fvoors te l  n ie t  gedaan om in teressant  te  doen,  maar we z ien da t  

datgene wat  we met  z ’n  a l len wi l len n ie t  gebeurt .  Wi j  z i jn  met  de commiss ie b i j  d ie  

serv icef la t  geweest  en  iedereen was laa iend enthous iast ,  en terecht .  Het  CDA heef t  he t  net  

a ls  wi j  in  het  ve rk iez ingsprogramma staan en vo lgens mi j  GBW ook.  Di t  i s  een goed 

voorbeeld en goede voorbeelden moet  je  vo lgen.  

Dan zou je  denken da t  het  co l lege b i jna aan het  e ind van het  la t i jn  z i t ;  nog even doorroeien  

en we z i jn  be land in  2021,  het  jaar  voor  de verk iez ingen en a l les  va l t  s t i l .  Zo z i jn  we t och 

n ie t  bez ig in  het  be lang  van onze inwoners d ie  g i l len om d i t  soor t  voorz ien ingen.  Er  is  een 

wacht l i js t  van 60 mensen op d i t  moment  b i j  het  Oude Land-f la t .  Bl i jkbaar luk t  het  d i t  co l lege 

en deze wethouder n ie t  om ie ts  op gang te  b rengen.  We praten a l  ja ren  over  De Naaldhors t  

en de voorz ien ingen d ie  daar gaan komen,  waar ook vanavond naar gevraagd is .  In  de kran t  

s tond twee ja ren geleden a l  dat  daar  cr is isbedden komen,  maar d ie  z i jn  er  nog s teeds n ie t .  

Nog erger ,  er  is  nog geen enkel  z icht  op dat  d ie  er  o o i t  zu l len komen op welk  t i jds t ip  dan 

ook.  Wi j  z i jn  kampioenen om grote krantenkoppen te  organiseren  a ls of  het  a l lemaal  a l  is  

gebeurd,  maar vervo lgens gebeurt  er  n ie ts .  Daaraan wi l len wi j  een e inde maken door een 

in i t ia t ie fvoors te l  te  doen  en houd a ls tub l ie f t  op met  te  zeggen dat  he t  n ie t  de taak van de 
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raad is  om met  de u i tvoer ing bez ig te  z i jn .  Geneuzel !  U doet  e r  n iemand een p lez ier  mee 

door d i t  soor t  opmerk ingen te  maken.  Ik  moet  he t  ze l fs  goed v inden dat  e r  vanui t  de raad het  

in i t ia t ie f  komt om samen i e ts  te  gaan doen .  Ik  heb echter  het  co l lege  n ie t  u i tges loten in  het  

voors te l .  Samen met  he t  co l lege,  samen met  de raad,  samen met  de belangenorganisat ies  

gaan werken aan  een p lan.  En a ls  dat  p lan veel  te  duur is ,  dan  hebben we een ander 

probleem, maar ik  garandeer u dat  he t  a l lemaal  wel  mee za l  va l len.  Waarom ha kken in  het  

zand zet ten als….  

 

De voorz i t te r :  Mi jnheer Dui jsens,  u  hoef t  het  co l lege n ie t  te  over tu igen,  maar de raad.  Ik  wi l  

u  u i tnodigen u n ie t  te  r ichten to t  het  co l lege,  maar z ich voora l  te  r ich ten to t  de raad en d ie  te  

over tu igen.   

 

De heer Dui jsens :  Daar heef t  u  ge l i jk  in ,  maar de meerderheid van de  raad doet  h ier  wat  he t  

co l lege in  de regel  v indt .  Dus de coal i t ie  heef t  a l lang de gelederen ges loten om d i t  n ie t  te  

wi l len.  Ik  wi l  dan naar de coal i t ie  k i jken:  denk eens een keer redel i jk  en  goed na,  wees 

vers tandig en laat  d i t  nu  eens gebeuren.  De seniorenraad heef t  er  a l  een  publ icat ie  aan 

gewi jd  en opgemerkt  het  gek te  v inden dat  iedereen zo negat ie f  is  en e r  graag mee aan de 

s lag te  wi l len.  Geef  d ie  mensen een kans om dat  te  gaan doen.  

 

Mevrouw Vermeer-de Smi t :  Voorz i t te r .  We hebben vo lgens mi j  a fgesproken dr ie  minuten u i t  

te  t rekken voor een  in i t i a t ie fvoors te l .   

 

De voorz i t te r :  Nee,  de heer Dui jsens heef t  dr ie  minuten  gekregen.  

 

Mevrouw Vermeer-de Smi t :  Ik  hoor heel  veel  herha l ing van zet ten.  I k  snap de bedoel ing 

inmiddels  wel  een beet je .  

 

De heer Dui jsens :  Ik  heb  in  ieder  geval  wel  over  het  onderwerp gesproken,  mevrouw 

Vermeer,  en  dat  deed u  s t raks n ie t .  

 

De voorz i t te r :  Ik  s te l  voor  met  respect  v oor  e lkaar  om te gaan en  naar e lkaar  te  wi l l en 

lu is teren.  Het  is  n ie t  de bedoel ing e lkaar  vanavond v l iegen af  te  vangen.  

Ik  z ie  dat  er  geen behoef te  meer is  aan een  tweede termi jn ,  zodat  ik  he t  voors te l  in  

s temming kan brengen.   

Voor het  voors te l  s temmen de f ract ies  West land  Verstandig,  GBW, GroenLinks,  en  D66.  

Tegen het  voors te l  s temmen de f ract ies  van de PvdA,  de VVD, de Chr is tenUnie/SGP,  de LPF 

en het  CDA. Het  voors te l  is  verworpen.  

 

12.   VOORSTEL TOT INHOUDELIJKE BESPREKING VAN HET INITIAT IEFVOORSTEL 

GBW-WV-LPF:  NAAR EEN FLEXIBELE ENERGIE-INFRASTRUCTUUR IN WESTLAND 

( INHOUDELIJKE BEHANDELING HEEF T IN DE RAADSCOMMISSIE EFO VAN 17 

JUNI 2020 PLAATSGEVONDEN; DIT IS EEN AANGEPASTE VERSIE)  

 

De heer Van den Berg :  Voorz i t ter .  Ik  za l  proberen het  kor t  te  houden en  het  ie ts  meer samen 

te  vat ten dan ik  heb  voorbere id.   

Al le  gemeenten in  Neder land moeten een p lan maken  om in  de toekomst  wi jken aardgas loos 

gaan worden  en onze gemeente gaat  daarmee s tar ten.  Het  eers te  be langr i jke punt  dat  wi j  

met  d i t  in i t ia t ie fvoors te l  v ragen is  dat  we b i j  de overgang naar een  andere manier  van 

woningen verwarmen in  ieder  geval  ervoor  zorgen dat  het  betaalbaar b l i j f t  voor  de inwoners 

en z i j  de opt imale vr i jhe id  hebben een e igen keuze te  kunnen maken.  Daarom is  een 

f lex ibe le in f rast ructuu r  be langr i jk .  Dat  is  het  eers te gedeel te  van ons voors te l .  

In  het  West land s taan  momenteel  ve le  n ieuwbouwpro jecten b innen de bestaande kernen op 

s tapel  en aans lu i t ing op de bestaande gas inf rast ructuur  l ig t  dan  voor de hand en het  is  ook 
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kostenbesparend.  De  wetgev ing s taat  dat  echte r  in  de weg en  vanwege een andere manier  

van verwarmen door warmtepompen of  a l l  e lect r i c  is  dat  kostenverhogend voor de woningen .  

Dat  is  n ie t  in  het  be lang van de gemiddelde huizenverkoper.   

De wetgever heef t  ook geregeld dat  b urgemeester  en wethouders de bevoegdheid hebben  om 

pro jecten in  de kernen van West land aan te  wi jzen waar aans lu i t ing op het  gastransportwerk 

mogel i jk  b l i j f t  en wi j  v inden het  be langr i jk  da t  in  de toekomst  iedereen de keuze kan maken 

d ie  men ze l f  wi l .  Ofwel  a l l  e lect r ic  o f  warmtepompen,  maar b i jvoorbeeld  ook op b iogas of  

waters tofgas.  Wi j  v inden  het  vers tandig dat  b urgemeester  en wethouders  een toets ings -  en 

beoordel ingskader ontwikkelen ,  waarb i j  in  de toekomst  cr i ter ia  worden geste ld  en aanvragen 

om een n ieuwbouwpro ject  in  een bestaande kern  toch aan te  s lu i ten op het  aardgasnetwerk 

mogel i jk  maakt .  Dat  is  de essent ie  van ons voors te l .  Het  voors te l  l ig t  a l  en ige t i jd  op ta fe l ,  

dus ik  verwacht  dat  de meesten het  a l  ge lezen hebben.  Bovendien hebben we het  on langs  

nog in  de commiss ievergader ing  u i tgebre id  besproken en aangepast  naar  aanle i d ing van 

opmerk ingen van burgemeester  en wethouders.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Ik  kan kor t  z i jn .  Wat  het  voors te l  beoogt  kan  op grond van de  

huid ige wetgev ing gewoon n ie t .  Echte r  ook op inhoudel i jke gronden is  he t  voors te l  geen goed 

idee.  Wi j  zu l len,  hoe dan ook,  u i ter l i jk  in  2050 van het  gas af  moeten .  De t rans i t ie  naar  

foss ie lvr i je  a l ternat ieven  za l  dan ook de komende decennia moeten p laatsv inden.   

Het  aanbod van groen gas en  waters to f  zu l len de komende t ien jaar  echter  verre van 

vo ldoende z i jn  om a ls  a l ternat ie f  voor  gas te  worden gebru ik t .  Bovendien  z i jn  deze 

a l ternat ieven,  zeker a ls  het  om waters tof  gaat ,  te  duur om te gebru iken voor het  verwarmen 

van woningen.  Gelukk ig hebben we in  West land echter  de mogel i jkheid gebru ik  te  kunnen 

maken van geothermie en restwarmte ,  waarb i j  er  a ls  a l ternat ie f  i n  n ieuwbouwwoningen ook 

nog kan worden gekozen voor warmtepompen.  

Voorz i t ter .  Het  op d i t  moment  nog aans lu i ten van  n ieuwbouwwoningen  op  aardgas is  het  

paard achter  de  wagen spannen en bemoei l i jk t  het  rea l iseren van de  noodzakel i jke 

energ iet rans i t ie .  Bovend ien,  a ls  deze woningen la ter  a lsnog moeten worden voorz ien van een 

a l ternat ieve energ iebron ,  dan brengt  dat  opnieuw hoge en onvermi jdbare invester ingen met  

z ich mee en zu l len de kosten voor de bewoners a l leen nog maar hoger z i jn .  Het  za l  du ide l i jk  

z i jn  dat  mi jn  f ract ie  he t  in i t ia t ie fvoors te l  n ie t  za l  s teunen.  

 

De heer Spaans:  Voorz i t ter .  We moeten  van het  gas af ,  maar in  West land gaan we gas 

aanleggen.  Dat  is  tegen de wet  en –  ik  c i teer  mi jn  voorganger -  het  paard achter  de wagen 

spannen.  Wi j  zu l len zeker n ie t  voor  d i t  voors te l  s temmen.  

 

Mevrouw Van der  Knaap :  Voorz i t te r .  Wi j  begr i jpen de in tent ie  van d i t  voors te l ,  wi j  horen 

natuur l i jk  ook bepaalde gelu iden u i t  de bevolk ing,  maar het  is  tegen de wet .  Het  kan dus 

gewoon n iet .  Zoals  de heer Hof land  a l  aangaf ,  maakt  het  betaalbaar wonen  onmogel i jk ,  

omdat  je  een vo l led ige in f rast ructuur  zu l t  moeten aanleggen voor een  he le wi jk .  Bovendien  

z i jn  er  rechter l i jke u i tspraken dat  het  echt  n ie t  mogel i jk  is .  Wi j  zu l len dan  ook tegen het  

voors te l  s temmen.  

 

De voorz i t te r :  Is  er  vanu i t  het  co l lege nog behoef te  h ier op aanvul l ing  te  geven? 

 

Wethouder Varekamp: Voorz i t ter .  Di t  is  a l  eerder  door het  co l lege besproken.  Het  verzoek is  

een toets ings-  en beoordel ingskader te  ontwikkelen .  Op z ich genomen kan het ,  maar 

daarmee bere iken we n ie t  wat  de  ind ieners  van het  voors te l  beogen,  want  s lechts  in  zeer  

u i tzonder l i jke omstandigheden en  onder s t r ik te  kaders  kan een toewi jz ingsbes lu i t  worden 

genomen dat  over igens  ook voor beroep vatbaar  is .  Je kunt  het  dus n ie t  vera lgemeniseren 

door bepaalde delen  zomaar aan te  wi jzen.   

Tot  s lo t  wi l  ik  h ier  nog aan toevoegen dat  e lk  ext ra aan te  leggen netwerk ,  dus ook in  een 

n ieuwbouwwi jk ,  ex t ra  explo i ta t iekosten met  z ich mee brengt ,  wa t  weer to t  hogere woonlasten 
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le id t .  In  uw voors te l  betoogt  u  ju is t  voor  lagere woonlasten te  z i jn .  Het  co l lege ontraadt  d i t  

raads in i t ia t ie fvoors te l  dan ook.  

 

De heer Van den Berg :  Voorz i t ter .  Ik  wi l  ko r t  reageren op enkele misvers tanden d ie  h ierover  

bestaan.  Wi j  p le i ten e r  met  het  voors te l  n ie t  voor  in  n ieuwbouwlocat ies  en u i tbre id ingswi jken 

aardgas aan te  s lu i ten .  Het  gaat  a l leen om pro jecten in  de kernen van he t  West land  waar 

wordt  gebouwd.  We hebben er  vanavond a l  twee langs z ien komen,  Kerk laan en Dal ton  en 

ook vor ige maand is  er  een aanta l .  Het  zou vers tandig z i jn  om b innen d ie  pro jecten woningen 

te  kunnen aans lu i ten op de bestaande in f rast ructuur .  Dus n ie t  in  n ieuwbouwlocat ies ,  maar in  

bestaande kernen.   

In  ons voors te l  wordt  geen oordeel  u i tgesproken over  welke a l te rnat ieve manier  van 

verwarmen van woningen dan ook.  Geothermie a ls  mogel i jke toekomst ige warmtebron is  net  

zo onzeker en net  zo zeker a ls  verwarmen met  waters tof .  Geothermie ,  we z ien onder  andere 

in  ‘s-Gravenzande dat  het  nog n ie t  werk t .  Dus la ten we b innen de bestaande kernen de 

in f rast ructuur  d ie  we hebben opt imaal  gebru iken ,  ook voor n ieuwbouwpro jecten.  

 

De voorz i t te r :  Ik  z ie  dat  er  geen behoef te  is  aan een tweede termi jn .  

Ik  verzoek de heer Van den Berg nog  even naar het  bes lu i t  te  k i jken,  waar in  s taat  ’het  

col lege van burgemeester  en wethouders  op te  dragen’ ,  maar he t  is  n ie t  gebru ike l i jk  dat  de 

raad een opdrach t  geef t  aan het  co l lege van b urgemeester  en wethouders .  Zo z i jn  de 

verhoudingen n ie t .  Ik  s te l  u  voor  de  woord jes ‘op te  dragen’  te  schrappen en b i j  punt  a  te  

vermelden ‘het  toets ings -  en beoordel ingskader te  la ten ontwikkelen ’  en b i j  punt  b  te  

vermelden ‘een communicat ies t ra teg ie op  te  la ten s te l len . ’Daarmee heef t  u  hetze l fde beoogt ,  

maar is  het  wa t  vr iendel i jker  verwoord.   

Dan ben ik  b i j  mot ie  12.1 gekomen.  

 

De heer Wi tkamp:  Deze mot ie  is  a fge lopen week ingediend mede naar aanle id ing van de 

commiss ievergader ing en het  toenmal ige verzoek vanui t  het  ambte l i jk  over leg over  de 

opste l l ing van het  in i t ia t ie fvoors te l  om dat  te  scheiden.  Daar  is  deze mot ie  u i t  voor tgekomen.  

Ik  wi l  d ie  nog wel  even toe l ichten.  Deze mot ie  is  opgeste ld  om in  ieder  geval  aan te  geven 

dat ,  a ls  er  een  mogel i jkheid is  a ls  de s t raat  toch open is  b i j  de bouwr i jp fase,  in  ieder  geval  

de hoofd le id ingen mee te  nemen voor toekomst ige gasaanslu i t ingen.  Di t ,  omdat  

tegenwoord ig  a l le  gas le id ingen,  ook d ie  nu vervangen moeten worden in  Neder land,  a l  

geschik t  z i jn  voor  wate rs tof ,  b iogas of  aardgas.  Dat  z i t  in  één  le id ing.  

Ik  za l  n ie t  ingaan op de  d iscuss ie,  want  dat  zou te  veel  t i jd  vergen .  Ik  merk nog wel  op dat  

de grote PvdA-vr iend,  de heer T immermans,  vanmiddag in  het  Europar lement  a l  heef t  gezegd 

dat  h i j  min imaal  €  450.000.000.000,00  beschikbaar wi l  s te l len  om gas te  geve n op waters tof ,  

terwi j l  Neder land nu ju is t  zo’n  mooi  gasnetwerk heef t .  Dan moet  je  voora l  d ie  le id ingen n ie t  

aanleggen.  Ook daarom hebben we d i t  voorste l  gedaan en gezegd:  a ls  je  dan gaat  en je  ben t  

met  de ontwikkelaar  bez ig ,  zorg dan in  ieder  geval  dat  d i e  voorz ien ing meegenomen is  en de 

s t raat  la ter  n ie t  meer open hoef t ,  want  ook dat  werkt  kostenverhogend.   

 

Mot ie  ‘Aanleg hoofdne t  aardgas b i j  n ieuwbouw-  en u i tbre id ings locat ies ’  

“De gemeenteraad van West land ,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;  

overwegende dat :  

-   b i j  n ieuwbouwplannen de hoofd in f rast ructuur  ( r io ler ing,  e lekt r ic i te i t  maar  voorheen 

ook gas,  in  één keer wordt  aangelegd b i j  de bouwr i jp fase;  

-   nadat  eenmaal  de woonr i jp fase is  bere ik t  en bewoning een fe i t  is ,  het  veel  moei te  en 

geld kost  de hoofd in f rast ructuur  weer u i t  te  bre iden;  

-   het  hoofdnet  voor  aardgas afgedopt  kan worden aangelegd to t  daadwerkel i jk  gebru ik  

(voor  zowel  b iogas a ls  waters tofgas)  be nodigd is ;  

constateerde dat :  
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-   inwoners d ie  n ieuwbouw wi l len rea l ise ren soms vragen naar de mogel i jkheid om aan 

te  s lu i ten op het  aardgasnetwerk;  

-   in i t ia t ie fnemers aardgasaanslu i t ing b i j  n ieuwbouw wi l len kunnen toestaan  vanwege de 

kansen en mogel i jkheden voor b iogas of  waters tof  a ls  duurzame  energ iebron;  

-   h iervoor een gasaanslu i t ing ook in  de  toekomst  nodig b l i j f t  en e r  sprake kan z i jn  van 

een f lex ibe le energ ie in f rast ructuur ' ;  

-   de overweging te  bevorderen dat  in  de  u i tbre id ingswi jken van West land een  (ext ra)  

hoofd t ranspor tnetwerk voor aardgas (en  in  de toekomst  b io -  en waters tofgas)  wordt  

aangelegd a ls  reëel  keuzeal ternat ie f  voor  de s tandaard  warmtevoorz ien ing in  de 

betref fende wi jk ;  

verzoekt  het  co l lege:  

de mogel i jkheden en onmogel i jkheden te  onderzoeken voor het  aanleggen van een  'ex t ra '  

hoofd t ranspor tnetwerk voor gas in  a l le  u i tb re id ing swi jken van West land  (a ls  keuzeal ternat ie f  

voor  de a ls  s tandaard  aangeboden warmtevoorz ien ing in  de  betre f fende wi jk ) ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag . ”  

(Mot ie  van de LPF,  GBW en WV)  

 

De voorz i t te r :  Wi l  iemand h ier  nog op reageren?  

 

Wethouder Van der  Stee :  U verzoekt  een  onderzoek in  te  s te l len en da t  kan natuur l i jk  a l t i jd .  

Dus in  d ie  z in  is  er  geen bezwaar.  Ik  wi l  wel  de waarschuwing meegeven dat  het  geen 

garant ie  is  dat  he t  to t  een pos i t ieve u i tkomst  za l  le iden.  

 

De heer Wi tkamp: Ik  waardeer dat  zeer .  Waar het  om gaat  is  dat ,  a ls  ernaar wordt  gekeken,  

zeker met  de energ iemaatschappi jen d ie  vaak ook de in leg/aanleg verzorgen,  wel l icht  

aanknopingspunten kunnen z i jn  om daar op een  goede manier  mee om te  gaan en voor  te  

sor teren to t .  Let  op,  in  maart  2021 z i jn  de verk iez ingen en de gelu iden d ie  wi j  u i t  Den Haag 

kr i jgen geven aan dat  e r  hard gewerkt  wordt  aan  een wetswi jz ig ing om dat  gas loze deel  er  

toch maar af  te  ha len  onder de huid ige economische were ldomstandigheden.  

 

De voorz i t te r :  Ik  geef  a l leen nog mee dat  het  nog geen gelopen race is  a ls  er  wetswi jz ig ingen 

z i jn .  Als  er  morgen een wetswi jz ig ing wordt  ingediend om l inks te  gaan r i jden,  zou ik  

n iemand wi l len aanraden daar vandaag a l  mee aan te  vangen.   

Ik  breng eers t  de mot ie  van LPF,  GBW en West land  Verstandig inzake aanleg gasnetwerk in  

s temming.  Ik  z ie  dat  n iemand een s temverk lar ing wi l  a f leggen.  Voor  de mot ie  s temmen de 

f ract ies  van West land Verstand ig,  GBW en de LPF.  Tegen de  mot ie  s temmen de f ract ies  

GroenLinks,  de  PvdA,  D66,  de VVD, de  Chr is tenUnie /SGP en  het  CDA. De mot ie  is  

aangenomen.  

Dan breng ik  het  in i t ia t ie f voors te l  in  s temming.  Voor s temmen de f ract ies  van de LPF,  GBW 

en West land Vers tandig.  Tegen s temmen de f rac t ies  van het  CDA, de Chr is tenUnie/SGP, de 

VVD,  D66,  de PvdA en GroenLinks.  Het  i n i t ia t ie fvoors te l  is  h iermee aangenomen.  

 

13.   BEHANDELING VAN OP ZICHZELF STAANDE MOTIES OP GROND VAN ARTIKEL 

38,  LID 3  VAN HET REGLEMENT  VAN ORDE VAN DE RAAD 

 

 HERNIEUWDE STEMMING OVER DE MOTIE VAN DE FRACTIES D66 -PVDA-GL 

INZAKE STRANDPAVILJOENS WESTLANDSE KUST (NA STAKING VAN DE 

STEMMEN IN DE RAADSVERGADERING VAN 26 MEI 2020)  

 

De mot ie  is  in  s temming gebracht  b i j  agendapunt  10.   

 

13.1.   MOTIE WV-GBW-GL-PVDA INZAKE DRUIVENKRENTSTER (REEDS BEHANDELD IN 

DE RAADSCOMMISSIE MO VAN 15 JUNI 2020;  TER BESLUITVORMING/STEMMING)  
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“De raad  van de gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 26 mei  2020;  

overwegende:  

dat  de Dru ivenkrents ter  een ’s -Gravenzands bee ld is  wat  dest i jds  in  opdracht  van  de 

gemeente ’s -Gravenzande gemaakt  is  door een West landse kunstenaar;  

dat  dat  beeld in  ver fomfaaide toestand b i j  toeval  werd aangetrof fen  op een  vu i ln isbel t  in  

De L ier ;  

dat  aan de ’s -Gravenzandse BIZ en de  His tor ische Verenig ing ’s -Gravenzande toegezegd is  

dat  het  beeld op  kor te  te rmi jn  geplaats t  za l  worden in  de Graaf  Wi l lem I I -s t raat ;  

dat  p laats ing a l  lang had  moeten p laatsv inden,  maar om onbegr i jpe l i jke redenen  nog n ie t  

geschied is ;  

dat  het  beeld maar  op één p lek kan komen en dat  is  in  ’s -Gravenzande;  

verzoekt  het  co l lege:  

om per d i rect  het  beeld te  p laatsen in  of  nabi j  de  Gra af  Wi l lem I I -s t raat  in  ’ s -Gravenzande en 

dat  te  doen in  over leg met  de BIZ  ’s -Gravenzande en de  His to r i sche Verenig ing ’s -

Gravenzande;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag. ”  

(Mot ie  van West land Verstandig,  GemeenteBelang  West land,  GroenLinks en de PvdA)  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Di t  is  een never  ending s tory .  Ik  weet  dat  de wethouder  

h iermee bez ig is  en  vraag hem aan te  geven of  e r  inmiddels  wi t te  rook  is .  Wi j  v inden het  he le 

gedoe met  d ie  beelden in  ’s -Gravenzande tenenkrommend  qua t i jdsbested ing en dat  we h ier  

überhaupt  mee bez ig moeten z i jn .  Ik  zou wi l len zeggen in  vredesnaam de  beelden terug te  

zet ten,  zodat  we het  e r  in  ieder  geval  h ier  n ie t  meer over  hoeven te  hebben.  Het  l i jk t  n ie t  

be langr i jk ,  maar de mensen daar z i jn  best  wel  ‘not  amused ’  dat  het  a l lemaal  zo lang moet  

duren en de wethouder  he le dagdelen door ’s -Gravenzande moet  lopen.  Waarom zo 

ingewikkeld doen voor een eenvoudig probleem? Als  d i t  tekenend is  voor  de manier  waarop 

deze wethouder  d i t  soor t  problemen oplost ,  dan  vrees ik  het  ergste  voor de komende twee 

jaar .  

 

De voorz i t te r :  De  vraag i s  o f  er  ook wi t te  rook is .  De wethouder hee f t  het  woord.  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorz i t ter .  Richt ing de heer Dui jsens kan ik  zeggen duide l i jk  a fs tand 

te  nemen van de kwal i f icat ies  d ie  ik  hoor.  Een ver fo mfaaide toestand.  Ik  snap wat  daarmee 

wordt  bedoeld,  maar he t  is  toch echt  ie ts  ander s .  Ik  heb inderdaad een rondje gemaakt  op 

bas is  van de gegevens van de His tor ische Verenig ing ’s-Gravenzande ,  waartoe h i j  oproept .  

We hebben gekozen voor een p lek,  maar n i e t  de p lek d ie  h i j  b i j  de Graaf  Wi l lem I I -s t raat  

naar voren zou b rengen,  maar in  ieder  geval  in  ’s-Gravenzande met  a l le  ins temming :  

Dru ivenkrents te r ,  kom bi j  de Berkenf la t .  Ik  had toestemming nodig van deze par t icu l iere 

organisat ie  en d ie  is  do lb l i j  dat  d ie  er  daar komt.  U weet  dat  e r  een aanvraag voor een 

omgevingsvergunning nodig is  en dat  beeld za l  e r  dus heel  snel  s taan.   

Met  het  beeld ‘Rui ter  te  paard ’  z i jn  we vo lop  bez ig,  daarvoor heb  ik  nog toestemming nodig,  

maar het  is  b i jna afgerond .   

 

De heer Dui jsens:  Maar komt dat  komt b i j  de oude Berkenf la t  en n ie t  b i j  de n ieuwe? 

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Dan zouden we nog veel  langer moeten wachten en dat  is  n ie t  wat  u  

wi l t .   

 

De voorz i t te r :  Ik  breng de mot ie  in  s temming.  Voor s temmen de f ract ies  West land  Verstandig ,  

GBW,  GroenLinks,  de PvdA en D66  en tegen s temmen de f ract ies  van he t  CDA, de LPF,  de  

Chr is tenUnie /SGP en  de  VVD, zodat  de mot ie  is  verworpen.  

 



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  8  J U L I  2 0 2 0  

 

 74 

13.2.   MOTIE LPF-WV-CDA-VVD-CU/SGP INZAKE VOORMALIGE LOCATIE 

VERBURCHHOFSCHOOL VERBURCHLAAN POELDIJK (G20 -001500) (REEDS 

BEHANDELD IN DE RAADSCOMMISSIE MO VAN  15 JUNI 2020; TER BESLUIT 

VORMING/STEMMING)  

 

“De raad  van de gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 26 mei  2020 ;  

constaterende:  

-   dat  Arcade wonen in  2008 en 2009 een poging  heef t  gedaan om na he t  v er t rek van de 

Verburchhofschool  naar de n ieuwe locat ie  in  Poe ld i jk  Westhof ,  de oude locat ie  te  

ontwikkelen naar woningbouw voor s ta r ters  en zorg;  

-   het  toenmal ige co l lege in  2008 nog enthous iast  was over  d i t  p lan maar begin 2010  

deze ontwikkel ing op s lo t  heef t  gezet  door het  gebouw op de monumenten l i js t  te  

zet ten,  waardoor Arcade Wonen afzag van verdere ontwikkel ing;  

-   s inds d ie  t i jd  het  gebouw van de voormal ige Verburchhofschool  n ie t  o f  nauwel i jks  is  

gebru ik t  en voor he t  groots te deel  leegstand hee f t  moe ten ondergaan;  

-   het  n ie t  aannemel i jk  is  dat  deze s i tuat ie  in  de  nabi je  toekomst  za l  veranderen;  

-   ook in  het  nu gepresenteerde Cent rumplan voor Poeld i jk  word t  aangehaa ld dat  deze  

locat ie  z ich u i ts tekend leent  voor  t rans format ie  naar woningbouw (a l  dan n ie t  met  

zorg) ;  

overwegende:  

-   dat  West land kampt met  woningnood,  zeker ook in  het  segment  s tar te rs  en minder  

va l iden;  

-   het  p lan van Arcade van  dest i jds ,  met  het  te rug la ten keren van de markante gevel  in  

de n ieuwbouw, mogel i jk  nog s teeds levensvatbaar i s ;  

-   er  reeds succesvol  een dest i jds  door LPF West land aangedragen en  ondersteund  

in i t ia t ie f ,  namel i jk  de voormal ige Bernadet teschool  aan de Di jkweg in  Naaldwi jk  is  

getransformeerd naar “Huize Di jckwegh” met  zorgwoningen voor ouderen ;  

verzoekt  het  co l lege :  

-   a l  dan n ie t  me behoud van de monumentenstatus t ransformat ie  naar woningbouw  

en/of  zorg mogel i jk  te  maken ;  

-   in  over leg te  gaan met  de huid ige e igenaar en Arcade wonen om te bez ien of  het  

voormal ige p lan voor woningen voor s tar te rs  en zorg weer  kan wo rden opgepakt ;  

-   de bev ind ingen te  rapporteren aan de gemeenteraad;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag. ”  

(Mot ie  van de LPF,  WV, het  CDA, de VVD en de Chr is tenUnie/SGP)  

 

De voorz i t te r :  Niemand wi l  h ierover  het  woord voeren ,  zodat  ik  de mot ie  in  s temming k an 

brengen.  Voor de mot ie  s temmen de f ract ies  van  West land Verstandig,  GBW, de VVD, de 

Chr is tenUnie/SGP, de LPF en het  CDA en tegen  de mot ie  s temmen de f ract ies  van D66,  de 

PvdA en GroenLinks,  zodat  de mot ie  is  aangenomen.  

 

13.3.   MOTIE D66-GL-PVDA-CDA INZAKE VERWEESDE MINDERJAR IGE VLUCHTE-

LINGENKINDEREN (REEDS BEHANDELD IN DE RAADSCOMMISSIE M O VAN 15  

JUNI 2020; TER BESLUITVORMING/STEMMING)  

 

“De raad  van de gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;  

constaterende dat :  

1 .   er  op de Gr iekse e i landen een humani ta i re  cr is is  gaande is ,  waarb i j  enkele honderden  

a l leenstaande minder jar ige v luchte l ingenk inderen vers token z i jn  van de meest  

e lementa i re  levensbehoef ten ;  

2 .   de corona-epidemie de s i tuat ie  a l leen maar n i jpender maakt ,  omdat  e r  in  de Gr iekse  

kampen,  met  name op de e i landen,  een g root  gebrek bestaat  aan medische zorg en 

hygiëne,  waardoor  een catast rofe in  de  kampen met  de dag d ichterb i j  komt ;  
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3.   de s i tuat ie  waar in  deze k inderen z ich bev inden in  f lagrante s t r i jd  is  met  het  Verdrag 

inzake de rechten van het  k ind ;  

4 .   Gr iekenland n ie t  in  s taat  is  -  ook de komende jaren n ie t  -  om zel f  a l  deze  k inderen 

bui ten de kampen onder  te  brengen ;  

5 .   over  het  p lan om 2.500 v luchte l ingenk inderen u i t  de Gr iekse kampen naar andere EU -

l ids taten over  te  b rengen begin maart  overeenstemming werd bere ik t  tussen de 

Gr iekse reger ing en de  Europese Commiss ie ;  

6 .   Dui ts land en Luxemburg  de afge lopen weken a l  enkele t ienta l len a l leens taande 

minder jar ige  v luchte l ingen hebben opgenomen en ook Frankr i jk ,  Por tugal ,  Ier land,  

F in land,  Kroa t ië ,  L i touwen,  Bulgar i je ,  Belg ië  en  Noorwegen hebben aangegeven 

k inderen te  wi l l en opnemen ;  

7.   de Neder landse reger ing  opnieuw heef t  geweigerd om a l leenstaande minder jar ige 

k inderen u i t  de Gr iekse kampen op te  wi l len nemen ;  

8 .   hu lporganisat ies  Vluchte l ingenwerk ,  Defence fo r  Chi ldren en St icht ing Vluchte l ing 

Neder landse gemeenten  hebben opgeroepen z ich aan te  s lu i ten b i j  een Coal i t ion of  

the Wi l l ing en  z ich daarmee gezamenl i jk  bere id  te  verk laren om een aan ta l  van de 

meest  kwetsbare verweesde  minder jar ige k inderen op te  nemen ;  

9 .   inmiddels  t ienta l len gemeenten z ich bere id hebben verk laard k inderen u i t  de Gr iekse  

v luchte l ingenkampen te  wi l len opvangen ;  

10.   het  co l lege op eerdere v ragen van D66 West land  heef t  aangegeven gesprekk en d ie  op 

nat ionaal  en Europees n iveau gevoerd worden om oploss ingen te  bewerkste l l igen n ie t  

te  wi l len  doorkru isen met  loka le in i t ia t ieven en daarmee heef t  aangegeven de 

s t rekk ing van de vragen  n ie t  te  hebben begrepen ;  

overwegende dat  

1 .   k inderen een f i jne en  ve i l ige omgeving verd ienen om in  op te  groeien en z ich te  

kunnen ontp loo ien en da t  d i t  n ie t  a l leen  geldt  voor  West landse k inderen ;  

2 .   wi j  de more le verantwoordel i jkheid voelen en wi l len nemen om hieraan een b i jdrage te  

leveren;  

spreekt  u i t  dat :  

de gemeente West land z ich aans lu i t  b i j  Coal i t ion  of  the Wi l l ing ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag. ”  

(Mot ie  van D66,  GroenLinks,  de PvdA en he t  CDA)  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Wi j  z i jn  a l  b i j  het  co l lege geweest  met  a r t ike l  42 -vragen en nu  

leggen wi j  d i t  voor  aan de raad.  De bere idheid  moet  er  z i jn ,  zeker  na de s temming van 

afgelopen weken in  de Tweede Kamer .  En de  mogel i jkheden z i jn  er  ook.  We moeten het  dus 

zeker doen.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Onze f ract ie  denkt  h ierover  en igsz ins  verdeeld .  Aan de ene  

kant  zouden we barmhar t igheid en ru imhar t igheid wi l len beple i ten  en aan de andere kant  

moet  je  ook een beet je  reëel  z i jn .  Als  de meerderheid in  de Tweede Kamer,  het  CDA, de VVD 

en nog een paar  groten der  aarde weigeren nadat  het  kabinet  dat  a l  gee f t  ged aan,  dan ben je  

toch echt  wel  voor  een idee bez ig.  Ik  zag dat  een Brabantse gemeente een heel  andere mot ie  

had met  het  bes lu i t  om ze ze l f  te  gaan halen .  Als  de heer Hof land echt  ie ts  s tev igs wi l ,  dan 

zou h i j  dat  moeten doen,  maar dat  is  natuur l i jk  onz in,  w ant  zo makkel i jk  za l  het  n ie t  gaan.   

Onze f ract ie  za l  waarschi jn l i jk  verdeeld s temmen over d i t  punt .  

 

Mevrouw Hei j l :  Voorz i t te r .  In  de commiss ievergader ing  is  d i t  onderwerp  u i tgebre id 

besproken.  Wi j  z ien e igenl i jk  voora l  problemen in  de u i tvoer ing waar d ie  k inderen kunnen 

worden opgevangen.  Er  z i jn  nu a l  wein ig  p leeggez innen en de vraag is  o f  de verweesde 

k inderen ook echt  weesjes  z i jn .  Hierover  is  ook in  de Tweede Kamer gesproken.   

De wethouder heef t  a l  aangegeven dat  de u i tvoer ing eventueel  n ie t  door de g emeente za l  

worden gedaan,  maar door de St icht ing  Nidos,  de organisat ie  voor  minder jar ige as ie lzoekers  



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  8  J U L I  2 0 2 0  

 

 76 

en jeugdbescherming.  Natuur l i jk  is  het  har ts t ikke schr i jnend,  ook voor deze k inderen.  

Vandaar dat  er  landel i jk  €  4 .000.000,00 is  u i tget rokken om 500 k ind eren in  de reg io op te  

vangen.  Onze f ract ie  z ie t  opvang en bescherming in  de e igen reg io a ls  de beste op loss ing.  

Wi j  zu l len de mot ie  n ie t  s teunen.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Om een misvers tand  te  weer leggen het  vo lgende.  Als  ik  to t  in  de 

West landse kernen nauwkeur ig  zou kunnen vragen of  er  ru imte is  voor  opvang,  dan zou het  

antwoord daarop waarschi jn l i jk  negat ie f  z i jn .  We hebben met  deze mot ie  u i te indel i jk  gekeken 

waar het  echt  kan en hoeveel  ru imte h iervoor  is  in  West land.  We hebben een gez in in  De 

L ier .  We hebben ook nog een poolgez in .  We hebben daar echt  een  gez in .  In  Poeld i jk ,  ’ s -

Gravenzande en Honselersd i jk  hebben we een gez in en in  Naaldwi jk  hebben we  twee 

gez innen waar bere idheid is  voor  opvang.  Gaat  de VVD dan een bee t je  tw i j fe len?  

 

Mevrouw Hei j l :  Nee,  ik  ga er  n ie t  over  twi j fe len.  I k  denk echt  dat  opvang in  de reg io het  

beste is ,  ook voor de langere termi jn  en het  toekomstperspect ie f  van de k inderen.   

 

De heer Van der  Meer :  Voorz i t ter .  Het  l i jk t  wel  o f  de VVD onze commiss ietekst  heef t  

overgenomen en daar z i jn  we har ts t ikke b l i j  mee.  Als  de heer Hof land zoveel  p lekken weet ,  

dan hoop ik  dat  h i j  da t  ook aangeef t  b i j  a l  d ie  k inderen in  Neder land d ie  een p lek je  zoeken.  

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Toch maar  weer  een  react ie .  Het  is  jammer dat  de heer V an der  

Meer en ik  vanavond voor de tweede keer de  degens kru isen terwi j l  we e lkaar  he lemaal  n ie t  

kunnen z ien.  Er  z i jn  ech ter  twee verschi l lende soorten opvang,  een  a lgemene opvang voor 

Neder landse k inderen en een opvang voor deze k inderen.  Voor deze k inderen heb ik  deze 

gez innen boven ta fe l  gebracht .  Ui teraard wi l  ik  een keer met  de heer Van der  Meer op zoek 

gaan om te z ien of  we ook wat  voor  d ie  andere k inderen kunnen doen.  

 

De voorz i t te r :  De  mot ie  onder agendapunt  13.3 wordt  hoo fdel i jk  in  s temming gebrach t  en met  

17 s temmen voor en 21 s temmen tegen verworpen.   

Voor de mot ie  s temmen mevrouw Vermeer -de Smi t ,  de heren Van Harmelen,  Zuidgeest ,  

De Bloeme, Bogaard,  Bongaards,  Dui jsens en Ee l t ink ,  mevrouw Van der  Ei jk -Groeneveld ,  de 

heer De Gier ,  Hof land,  mevrouw Huisman,  de heer Immerzeel ,  mevrouw De Jong en de  heren 

Van der  Mark,  Van Rossum en Spaans.  

Tegen de mot ie  s temmen mevrouw Sui jke r -van Wingerden,  de heren Vals tar ,  Van Veen,  

Voskamp, Wi tkamp, Zuyderwi jk ,  Van den Berg en Boekest i jn ,  de dames Van der  Doorn,  

Van der  Giessen en Hei j l ,  de heren Hoogerbrugge en Keizer ,  mevrouw Van der  Knaap,  de 

heren Van Koppen,  Leerdam, Lel ieve ld en Van der  Meer en de dames Van Staaldu inen,  Van 

der  Ste l t  en Stokkers .  

 

13.4.   MOTIE WV INZAKE OVERHEVELING OVERSCHOT LEEFBAARHEIDSFONDS (REEDS 

BEHANDELD IN DE RAADSCOMMISSIE EFO VAN 17 JUNI 2020;  TER 

BESLUITVORMING/STEMMING)  

 

“De raad  van de Gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020;  

overwegende:  

-   in  2017 hevelde het  toenmal ige col lege € 7.500.000,00 vanui t  de reserve  soc iaa l  

domein over  naar twee fondsen (Leefbaarheidsfonds en  Duurzaamheidsfonds) ;  

-   met  ge lden u i t  het  eers te fonds moesten voor de  verk iez ingen a l ler le i  pro jecten 

gereal iseerd worden in  West land d ie  een pos i t ieve s t imulans gaven aan de 

leefbaarheid.  Dat  s laagde maar deels ;  

-   het  tweede fonds werd voornamel i jk  opgezet  voor  de reconstruct ie  g lastu inbouw;  

-   het  ongebru ik te  deel  van  € 250.000,00 van het  Duurzaamheidsfonds werd  teruggestor t  

in  de reserve soc iaa l  domein ;  
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-   het  ongebru ik te  deel  van  het  Leefbaarheidsfonds ,  z i jnde € 400.000, 00,  d ient  

eveneens weer te rugges tor t  te  worden naar de reserve soc iaa l  dome in;  

-   inmiddels  is  gebleken dat  de gelden bete r  n i e t  u i t  de reserve soc iaa l  domein hadden 

kunnen worden genomen omdat  d ie  vanaf  2018 voor het  soc iaa l  domein meer dan 

nodig waren;  

-   u i teraard is  de leefbaarheid in  West land een g root  goed,  maar de  gelden  d ie  daarvoor 

nodig z i jn  moeten n ie t  u i t  de zorgpot  komen;  

spreekt  u i t :  

dat  het  overschot  van he t  bedrag van € 4 00.000,00 teruggestor t  wordt  in  de  reserve soc iaa l  

domein;   

en voorts  het  co l lege te  verzoeken deze terugboeking te  verwerken en op te  nemen in  de 

eers tvo lgende f inanc ië le  verantwoord ing;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag. ”  

(Mot ie  van West land Verstandig )  

 

De voorz i t te r :  Ik  z ie  dat  n iemand h ierover  het  woord wenst  te  voeren,  zodat  ik  to t  s temming 

kan overgaan.  

Voor de mot ie  s temt de f ract ie  van West land  Verstandig en a l le  andere  f ract ies  s temmen 

tegen,  zodat  de mot ie  is  verworpen.  

 

13.5.   MOTIE PVDA-GL-D66 INZAKE AFSTAND NEMEN VAN RACISME EN DISCRIMINAT IE 

(TER BESLUITVORMING/STEMMING)   

 

(Het  voorz i t terschap wordt  overgedragen aan de heer Van der  Mark)  

 

“De raad  van de gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;  

constaterende dat :  

  u i t  een onderzoek naar rac isme en d iscr iminat ie  van het  Soc iaa l  en Cul tu reel  

Planbureau u i t  2018 b l i j k t  dat  ru im een kwart  (27%) van de Neder landers d iscr iminat ie  

ervaarde.  Di t  is  ongeveer evenveel  a ls  het  onderzoek dat  gedaan werd in  2013;  

  Neder landers in  een groot  aanta l  s teden,  ondanks het  coronav i rus,  de s t raat  z i jn  

opgegaan om z ich gezamenl i jk  u i t  te  spreken  tegen rac isme en d iscr iminat ie ;  

  in  Neder land anno 2020 nog s teeds sprake is  van rac isme en d iscr iminat ie .  Enkel e 

voorbeelden om het  p robleem minder abstract  te  maken:  zowel  de pol i t i e  a ls  de 

Belast ingdienst  l i jken n ie t  geel  v r i j  te  z i jn  van  etn ische prof i ler ing,  e r  l i jk t  sprake van 

d iscr iminat ie  op de arbeidsmarkt ,  en k inderen l i jken een  lager schooladv ies te  kr i jgen 

door hun afkomst ;  

  het  onderwi js  in  Neder land een aanz ien l i jk  probleem heef t  wat  betref t  d i scr iminat ie .  

Ui t  onderzoek van  he t  Soc iaa l  en Cul tu reel  Planbureau b l i jk t  dat  22% van a l le  

schol ieren en s tudenten in  Neder land,  ouder  dan  15,  z ich gediscr imineerd voelde.  Di t  

rac isme heef t  er toe  gele id  dat  3% van deze scho l ieren en  s tudenten  s top te met  hun 

ople id ing;  

  zowel  de gemeenteraad a ls  de Jongerenraad West land tegen iedere  vorm van 

rac isme,  d iscr iminat ie  en  etn isch prof i leren  is ;  

  u i t  het  rapport  Zevende rapportage rac is me,  ant i semi t isme en ext reemrechts  geweld 

in  Neder land gebleken i s  dat  in  de reg io  Haagl anden de meeste ant isemi t ische en 

rac is t ische inc identen p laatsv inden;  

  de gemeente West land in  zowel  haar u i tvoer ingsprogramma a ls  het  

West landprogramma z ich op geen  enkele manier  u i tsp reekt  tegen rac isme in  

West land;  

overwegende dat :  

  het  goed is  dat  de  gemeenteraad nu een  duide l i j k  s ta tement  a fgeef t  dat  voor  

d iscr iminerende prakt i jken  geen p laats  is  in  Wes t land;  
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  de Jongerenraad West land de gemeente West land opr oept  om één f ront  te  vormen 

tegen rac isme en  d iscr iminat ie  en iedere vorm van e tn isch prof i leren  (z ie  b i j lage) ;  

verzoekt  het  co l lege:  

  z ich onomwonden u i t  te  spreken tegen rac is me en d iscr iminat ie  in  West land;  

  doelger icht  act ie  te  ondernemen om rac ism e en d iscr iminat ie  in  West land tegen te  

gaan en daarb i j  de  resul ta ten van het  voornoemd onderzoek van het  Soc iaa l  en 

Cul tureel  Planbureau  te  betrekken;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag. ”  

(Mot ie  van de PvdA,  D66,  GroenLinks,  het  CDA en West land Vers tandi g)  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Als  ind iener van deze mot ie  namens de jongerenraad kan ik  

a l leen maar het  p le idooi  in  de b i j lage onderst repen.  Toch wi jken wi j  b i j  het  ind ienen van deze 

mot ie  daarvan ie ts  a f ,  want  ook de  jongerenraad  vroeg ook om een onderzoek,  maar de 

par t i jen d ie  deze mot ie  hebben ingediend  v inden dat  overbodig.  Iedereen in  het  West land 

weet  wat  er  speel t  en waar begonnen moet  worden om rac isme en d iscr iminat ie  tegen te  

gaan.  Overa l  speel t  d i t ,  ook h ier  in  het  West land ,  dus la ten we aan de s lag gaan.   

 

De heer De Bloeme:  Voorz i t ter .  Ik  wi l  graag een s temverk lar ing af leggen.  De meningen 

b innen onze f ract ie  verschi l len o m wel  o f  n ie t  voor  de mot ie  te  s temmen.  Ui teraard z i jn  wi j  

a l len tegen rac isme,  d iscr iminat ie  en iedere vorm van etn isch pr of i leren .  De vraag  is  echter  

o f  het  nodig is  h ie rvoor een mot ie  in  te  d ienen,  omdat  het  dan b l i j f t  b i j  een papieren en 

pol i t iek  s tatement .  Elk  mens gel i jkwaard ig behandelen hoort  b i j  de  (chr is te l i jke normen en 

waarden)  van eenieder en begint  b i j  de opvoedi ng en het  onderwi js .  Wi j  zu l len voor de mot ie  

s temmen.   

 

Mevrouw Hei j l :  Voorz i t te r .  Het  is  inderdaad een mot ie  waar je  ook a ls  l iberaal  n ie t  tegen  kunt  

z i jn .  Elk  normaal  denkend mens is  tegen rac isme.  

Ik  heb wel  een  vraag aan de ind ieners  wat  bet re f t  de tw eede bul le t  van het  verzoek in  de 

mot ie .  Wat  wordt  e r  bedoeld met  het  ondernemen van doelger ichte act ie?  

 

De voorz i t te r :  Wie gee f t  h ier  antwoord op?  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Als  wi j  voor  onszel f  weten wa ar d ingen kunnen verbeteren ,  dan 

kunnen daar doelger ichte act ies  op worden ingezet .  Het  is  dan  b i jvoorbeeld voor de 

gemeente zaak om b innen de gemeente l i jke organisat ie  te  k i jken waar r i s ico ’s z i jn  en waar 

rac isme en d iscr iminat ie  kunnen optreden ,  zodat  h iervoor  regels  kunnen worden opgeste ld  of  

eventueel  cursussen kunnen worden gegeven.  Als  voorbeeld werd a l  geste ld  dat  er  wel l icht  

op scholen ie ts  naders gedaan kan worden door het  geven van themalessen.  Zo z i jn  er  nog  

wel  meer doelger icht  act ies  te  bedenken,  maar dat  la ten we dan aan he t  co l lege over .   

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Wi j  zu l len deze mot ie  n ie t  s teunen.  Het  waarom is ,  omdat  wi j  de 

Grondwet  respecte ren ;  wi j  handelen naar de Grondwet  en daar in  is  d isc r iminat ie  u i tges loten.  

Als  we deze mot ie  zouden aannemen,  voel t  het  a lsof  we zeggen da t  we n i e t  meer gaan 

d iscr imineren a lsof  we  dat  in  het  ver leden  a l t i jd  wel  hebben gedaan.  Ik  neem daar afs tand 

van.  Als  ik  z ie  dat  e r  doelger icht  act ie  ondernomen moet  worden ,  dan weet  ik  dat  d i t  a l  

a fgesproken is  in  het  soc iaa l  be le idskader,  waar in  h iervoor een paragraa f  is  opgenomen.  Wat  

ons betref t :  sympath iek,  maar we zu l len n ie t  voor  s temmen.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Wi j  z i jn  he t  deels  eens met  datgene wat  de heer Keizer  

aangeef t .  Al leen  is  net  zo ie ts  a ls  Max Verstappen d ie  n ie t  kn ie l t .  We leven immers i n  een t i jd  

van symbolen.  Als  h i j  n ie t  kn ie l t  voor  de wedstr i j d  is  e t  goed dat  h i j  is  u i tgeval len ,  maar 

b l i jkbaar s taat  h i j  e r  ook  n ie t  achter .  Daarom zou  je  a l leen a l  voor  moeten s temmen,  maar in  

onze ogen is  het  n ie t  zozeer  d iscr iminat ie ,  maar  over  en wee r respect  voor  e lkaar  hebben.  
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Dat  is  nog veel  be langr i j ker  en a ls  je  dat  hebt ,  dan laat  je  de rest  ook we l  na.  Wi j  zu l len voor 

de mot ie  s temmen,  want  a l le  k le ine beet jes  he lpen.   

 

De heer Wi tkamp:  Voorz i t ter .  Het  za l  geen verbaz ing wekken dat  wi j  a l t i j d  a l  tegen 

onz inmot ies z i jn .  Di t  is  vastgelegd in  de Grondwet .  Ik  heb ook een beet je  rondgev raagd en  

k i jkend naar het  verhaal  over  rac isme en d iscr im inat ie  heb ik  mi jze l f  a fgevraagd op welk  

moment  wi j  rac is t  o f  d iscr iminant  z i jn  geworden,  maar kon dat  n ie t  bedenken.  Ik  dacht  weet  

wat ,  ik  vraag  het  thu is  op de bank,  maar daar kon men het  ook n ie t  verz innen.  Op het  werk 

met  negen nat ional i te i ten wis ten ze het  ook n ie t .  Als  je  a l le  grondwet sar t ike len nog eens 

moet  gaan herbevest igen h ier ,  dan kun je  wel  iedere avond een raadsvergader ing houden,  

maar dat  gaan we n iet  doen.  Ik  ben ook nog een  beet je  te leurgeste ld  dat  de jongerenraad 

h iermee komt,  want  ik  had graag gez ien dat  z i j  wat  vaker en fe l ler  West landse zaken zouden 

aanst ippen voor West landse jongeren.   

 

De voorz i t te r :  Ik  v ind da t  u  wel  een  beet je  van het  onderwerp  afwi jk t .  

 

De heer Wi tkamp:  Ik  ver te l  a l leen waarom wi j  tegen z i jn .  Het  gaat  om een in i t ia t ie f  van de 

jongerenraad en  een f ract ie  d ie  dat  oppik t .  Wat  i k  wi l  is  dat  z i j  z ich drukker maken om 

West landse zaken dan om Amsterdamse zaken.  Wi j  z i jn  absoluut  tegen d i t  soor t  mot ies.  Ik  

v ind dat  ze  contrapos i t ie f  werken en  a l leen maar de polar isat ie  vere rgeren.  Hierb i j  wi l  ik  het  

la ten.  

 

De voorz i t te r :  Ik  geef  he t  woord aan de burgemeester .  

 

Burgemeester  Arends:  Dank u wel  voorz i t ter .  Als  het  gaat  over  deze mot ie ,  dan is  he t  

vanzel fsprekend dat  e lk  z inn ig mens tegen rac isme of  d iscr iminat ie  is .  Dus wat  ons bet ref t  

hoeven we daar  n ie t  lang met  e lkaar  over  te  d iscuss iëren.  Het  is  wel  vreemd dat  in  de mot ie  

het  co l lege wordt  opgeroepen z ich onomwonden u i t  te  spreken tegen d iscr iminat ie ,  want  over  

het  a lgemeen wordt  in  een mot ie  u i tgesproken dat  de raad ie ts  doet  o f  laat .  Nu wordt  het  

co l lege gevraagd z ich onomwonden h ierover  u i t  te  spreken.  Ik  vraag  me dan af  o f  er  

aanle id ing is  om te denken dat  het  co l lege d iscr imineert  o f  bet icht  kan worden van enig 

rac isme.  Ik  wi l  de ind ieners  van de mot ie  dan ook vragen z ich a ls  raad u i t  te  spreken tegen 

rac isme en d iscr iminat ie .  Waarom zou u he t  co l lege vragen om dat  te  doen? U zo u dan b i jna 

een aanle id ing moeten hebben dat  wi j  voor  rac isme z i jn  o f  voor  d iscr iminat ie ,  maar dat  l i jk t  

mi j  n ie t  uw bedoel ing .  Als  het  gaat  over  de  doelger ichte act ie ,  dan heb ik  begrepen dat  d i t  

een mot ie  is  geïn i t ieerd door de jongerenraad .  Ik  denk dat  het  heel  goed is  dat  jongeren d ie  

z ich met  de toekomst  z ich  ook nadrukkel i jk  met  d i t  soo r t  v raagstukken bez ighouden .  Het  zou  

een onderdeel  daarvan z i jn  dat ,  a ls  de mot ie  wordt  aangenomen,  het  co l lege de jongerenraad 

za l  v ragen om daar nadere act ies  op u i t  te  zet ten  in  de l i jn  zoals  aangegeven door de heer  

De Gie r .  Wi j  zu l len  ook de jongerenra ad  vragen h ier  handen en voeten aan te  geven.  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l .  Mag ik  h ieru i t  conc luderen dat  het  goed zou z i jn  nog even twee 

te l len naar het  d ic tum te  k i jke n? 

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Ik  heb e r  geen enkel  probleem mee om het  eers te bo l le t j e  in  de  

mot ie  a ls  vo lgt  aan te  passen:  ‘verzoekt  de raad en het  co l lege z ich u i t  te  spreken over  

rac isme en d iscr iminat ie ’ .  Met  het  aanbod van  de burgemeester  om doelge r ichte act ies  in  

over leg met  de jongerenraad te  wi l len ondernemen denk ik  dat  de jongere nraad daar e rg b l i j  

mee za l  z i jn  en daar in  g raag in  mee wi l len gaan denken .   

 

De voorz i t te r :  U zegt  de eers te bu l le t  te  wi l len wi jz igen .   
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De heer De Gier :  We kunnen da t  aanpassen.  ‘ ve rzoekt  het  co l lege enzovoort ’  te  wi jz igen in :  

’de raad spreekt  z ich onomwonden u i t  tegen rac isme en d iscr iminat ie  in  het  West land ’  en dan  

‘verzoekt  het  col lege doelger ichte act ie  te  ondernemen’ .  

 

De voorz i t te r :  En u  wi l t  daarb i j  ook de l ink  naar de jongerenraad  meenemen? 

 

De heer De Gier :  Nee,  d ie  toezegging is  a l  gedaan.  Di t  l i j k t  mi j  vo ldoende.  

 

(Het  voorz i t terschap wordt  overgedragen aan burgemeester  Arends. )  

 

De voorz i t te r :  Ik  schors  de vergader ing.  

 

Schors ing (23.46  to t  00.00 uur ) .  

 

De voorz i t te r :  Ik  heropen de vergader ing  en ik  b reng de mot ie  inzake afs tand nemen van 

rac isme en d iscr iminat ie  in  s temming.   

 

De heer Zuyderwi jk :  Voor de helderheid :  een en ander g ing zo ju is t  heen en weer over  wat  

wel  zou worden opgepak t  door het  co l lege  en het  co l lege daarna samen met  de jongerenraad 

zou gaan k i jken hoe of  wat .  Dat  z i jn  dan d ie  act ies .   

 

De voorz i t te r :  Dus een wi jz ig ing aan te  brengen in  de z in  van:  ‘de raad  spreekt  z ich 

onomwonden u i t  tegen rac isme en d iscr iminat ie  en verzoek t  het  co l lege doelger ichte act ie  te  

ondernemen’ .  

Voor de gewi jz igde mot ie  s temmen de f ract ies  van West land Vers tandig,  GroenLinks ,  de 

PvdA,  D66,  de VVD, de Chr is tenUnie/SGP en  he t  CDA.  Tegen de mot ie  s temmen de f ract ies  

van GBW en de LPF.  De mot ie  is  aangenomen.  

 

13.6.   MOTIE CDA-CU-SGP-GBW-WV-GL-LPF-D66-PVDA INZAKE AANPAK 

SCHULDHULPVERLENING EN ONDERSTEUNING (EERST BEHANDELEN IN DE 

RAADSCOMMISSIE MO VAN 7 SEPTEMBER 2020)  

 

“De gemeenteraad van West land ,  in  vergader ing b i jeen op 8 ju l i  2020 ;  

constaterend en overwegend dat :  

  Den Haag heef t  samengewerkt  met  zorgverze keraar CZ aan een 

schuldhulpver len ingst ra jec t  om 250 mul t iprob leemgezinnen te  ondersteunen;  

  d i t  heef t  ge le id  to t  minder zorgkosten en verbeter ing van het  leven van verzekerden 

(ar t ike l  publ ieke waarden 2017)  h t tps: / /publ iekewaarden.n l /wp -  content  

/up loads/2017/05/ZW_Eelke.pdf ;  

  mul t iprob leemgezinnen in  Den Haag veel  gebru ik  maakten van voorz ien ingen u i t  de 

Jeugdwet ,  Zorgverzeker ingswet ,  Wmo en Part ic ipat iewet  en dat  hun p roblemen 

daarmee n iet  verminderden,  ondanks dat  er  veel  hu lpver  leners  over  de v loer  

kwamen;  

  Den Haag samengewerkt  heef t  met  zorgverzekeraar CZ,  en door middel  van maatwerk 

hu lp heef t  ge leverd  aan mul t iprob leemgezinnen;  

  er  is  in  samenwerk ing  met  Soc iaa l  Hospi taa l  een  proef  geweest  met  een bredere 

aanpak van schulden;  

  met  de aanpak van CZ en de gemeente z i jn  de kosten in  het  soc iaa l  domein gedaald 

en is  er  een verbe ter ing geconstateerd in  leven van burgers ;  

  de komst  van Covid-19 gele id  heef t  to t  meer onzekerheid en kan le iden to t  me er 

schuldhulpver len ing;  
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  door de wi jz ig ing  van de  Wet Gemeente l i jke Schuldhulpver len i ng per  1  januar i  2021 

het  mogel i jk  wordt  een convenant  a f  te  s lu i ten  met  s chuldeisers  om in  een zo vroeg 

mogel i jk  s tad ium mensen met  f inanc ië l e  problemen in  beeld te  b rengen;  

  meer dan 100 gemeenten inmiddels  gestar t  z i jn ;  

  het  landel i jk  convenant  per  1  september gereed is ;  

verzoekt  het  co l lege om:  

  in  contact  te  t reden met  zorgverzekeraar DSW met het  verzoek om met  voor 

f inanc ier ing een dergel i j k  t ra ject  op te  zet ten in  het  West land;  

  verdere mogel i jkheden te  verkennen hoe d i t  b innen de gemeente West land 

vormgegeven kan  worden met  de bestaande o rganisat ies  b innen West land,  denkend 

aan Schuldhulpmaat je  West land,  Vi t is ,  SKT e tc . ;  

  in  september /oktober  2020 een convenant  a f  te  s lu i ten met  a l le  schulde isers  

(woningcorporat ies ,  e lek t r ic i te i ts -  en waterbedr i j ven en zorgverzekeraars .  Niet  a l  l een 

proef  te  d raaien met  woningcorporat ies ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag . ”  

(Mot ie  van het  CDA, de Chr is tenUnie/SGP,  GBW, WV, GroenLinks,  de LPF,  D66 en  de PvdA)  

 

Mevrouw Vermeer-de Smi t :  Voorz i t te r .  Er  is  een  t ra ject  gestar t  i n  Den Haag en in  honderd  

andere gemeenten en da t  loopt  to t  vo l le  tevredenheid .  De gez innen z i jn  e r  erg mee geholpen  

en het  is  een bespar ing  van de kosten.  Wi j  v ragen de wethouder vr iendel i jk  daar ook mee te  

s tar ten.  

 

De voorz i t te r :  De  wethouder heef t  he t  woord.   

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorz i t ter .  Een bui tengewoon sympath iek onderwerp.  De 

schuldenproblemat iek z ien we toenemen  en de aandacht  d ie  de ind iene rs  van de mot ie  

h iervoor vragen deel  ik  van har te .  In  de mot ie  gaat  het  over  een  soc iaa l  hospi taa l  en dat  is  

echt  voor  mut iprobleemgezinnen.  Ik  snap de s t rekk ing van de mot ie  en wi l  best  met  DSW 

hierover  in  gesprek gaan.  Ik  verwacht  echter  n ie t  d i rect  dat  DSW zal  zeggen datgene te  

omarmen wat  CZ in  Den Haag heef t  gedaan.  Na het  reces zu l len we h ierover  met  een e igen 

voors te l  naar uw raad komen over hoe we kunnen omgaan met  schulden,  kred ieten 

enzovoort .  Ik  vraag de  raad mi j  de mogel i jkheid te  geven om in  de  geest  van de mot ie  te  

kunnen handelen,  maar i k  waarschuw wel  dat  ik  denk de mot ie  n ie t  he lemaal  desgewenst  te  

kunnen u i tvoeren.   

 

De voorz i t te r :  Als  n iemand een s temverk lar ing wenst  a f  te  leggen breng i k  de mot ie  in  

s temming.  De mot ie  wordt  unaniem aangen omen.   

 

A.  VASTSTELLING BIJ STEMMING VAN DE VOLGENDE VOORSTEL LEN ALS 

HAMERSTUKKEN:  

 

14.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN HET WOORDELI JK VERSLAG VAN DE 

OPENBARE RAADSVERGADERING VAN 26 MEI  2020 

 

15A  VASTSTELLING VAN DE AFHANDELING VAN DE LIJST MET INGEKOMEN STUKKEN 

(LIS)  

 

De heer Van der  Mark :  Voorz i t ter .  Ik  heb de gr i f f i e  vor ige week gevraag d 2.7 mee te  nemen 

naar de vergader ing van  de commiss ie MO van september .  

 

De voorz i t te r :  Waarvan akte.  

 

15B.  KENNISNEMING VAN DE LIJST MET UI TGAANDE STUKKEN (LUS)  



WOORDELIJK VERSLAG
RAAD 8 JULI 2O2O

í5C

15D

15E

KENNISNEMING VAN DE LIJST MET VERTROUWELIJKE STUKKEN

KENNISNEMING VAN DE LIJST MET ARTIKEL 42-VRAGEN EN ANTWOORDEN

KENNISNEMING VAN DE LIJST MET ARTIKEL 43-VRAGEN EN ANTWOORDEN

í5 VOORSTEL TOT BEKRACHTIGING VAN DE GEHEIMHOUDING VAN HET

RISICOREGISTER

17 VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE ZIENSWIJZE OP DE BEGROTING 2021

SERVICEBUREAU H-10

18 VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN HET BESTEMMINGSPLAN LANGE
WATERINGKADE 38 TE KWINTSHEUL

í9 VOORSTEL TOT BESCHIKBAARSTELLING VAN EEN KREDIET VOOR HET

OMVORMEN VAN HET IN HET WESTLAND GELEGEN DEEL VAN DE

METROPOLITANE SNEL FIETSROUTE NAALDWIJK - ROTTERDAM CS

20 VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE VERKLARING VAN GEEN BEDENKINGEN
BOVENDI JK NABIJ 18 TE KWINTSHEUL

21 VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE OVERDRACHT VAN HET EIGENDOM

PROVINCIAAL WEGVAK ZUIDELIJKDEEL MAASDIJK TUSSEN COLDENHOVE EN

MAASDTJKPLEIN (N220A-ZUID) EN ORANJESLUISWEG (N2234)

De voorzitter: ledereen is akkoord met de voorstellen onder 14 tot en met 21. Aldus

besloten.

23. VRAGENRONDE

De voorzitter: lk constateer dat de antwoorden op de vragen aan het college u schriftelijk
zullen worden toegestuurd.

24. SLUITING

De voorzitter: Dames en heren. Het is een lange zit geweest, maar volgens mij zijn we erin
geslaagd een heel lange vergadering met heel veel agendapunten binnen één avond tot een

afronding te brengen. Daarvoor mijn dank aan u allen. We zijn ook aan het einde gekomen

van een seizoen. Dus we gaan straks, nadat we de vergadering van de commissie MO

hebben gehad op vakantie. lk wens u allen een heel goede vakantie toe in goede gezondheid

en ik hoop u allen ook in goede gezondheid weer terug te zien op 1 september bij de extra
raadsvergadering. (0.44)

Aldus besloten door de raad in zijn openbare vergadering van 22 september 2020,

deg riffier itte r,
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